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G L A S I L O O B Č I N D O M Ž A L E , L U K O V I C A IN M O R A V Č E 

Treba je stati za 
svojo pravico. 
Oditi in pustiti 

vse 
v sovražnikovih 

rokah bi bilo 
toliko kakor 
priznati svoj 

poraz. 

R A B I D R A N A T H 

T A G O R E 

V petek, 26. 7. 1996, so 
v prostorih Občine 

Domžale slovesno podpisali 
pogodbo o izvajanju 

primestnega potniškega 
prometa občin Domžale, 

Kamnik, Lukovica, Mengeš 
in Moravče na osnovi 
enotne vozovnice za 

avtobus in vlak. 
Vsem uporabnikom javnega 
potniškega prometa bo tako 

kmalu na voljo ustreznejši 
prevoz, saj bo s prvim 

septembrom mogoče kupiti 
enotno mesečno vozovnico. 

(Tekst in foto: D. B.) 

INDUPLATI TEKSTIL - ZARADI STEČAJA OSTALO BREZ DELA 58 DELAVCEV 

D e l a v c i n a c e s t o , d i r e k t o r 

I v k o v i č p a n a d o p u s t 
Naši bralci se gotovo še spo

minjajo razgovora, ki ga je imel 
Bogdan Osolin v 3. številki 
Slamnika z Goranom Ivkovi-
čem, predsednikom poslovod

nega odbora Induplati, v kate
rem je direktor kategorično za
vrnil vse obtožbe na svoj ra
čun, med drugim tudi trditev, 
da je v tovarni zaposloval svoje 

Čez poletje 
delovno 

v komisiji za 
celostno podobo 
Občine Domžale 
Občinski svet Občine Domžale je v mesecu februarju 

1996 imenoval novo Komisijo za celostno podobo Ob
čine Domžale, saj je prejšnja na decembrski seji Občin
skega sveta odstopila zaradi zavrnitve predloga novega 
grba in zastave občine Domžale. Komisijo za celostno 
podobo občine sestavljajo g. Feliks Hribernik (predsed
nik) in člani ga. Andreja Jarc-Pogačnik, g. Franci Mušič, 
ga. Majda Pučnik Rudi, g. Janez Cerar, ga. Cveta Zalokar 
Oražem, prof. dr. Janez Marolt, g. Franc Valt Jurečič in 
g. Darko Rudi. 

Komisija se je dosedaj sestala trikrat. V časopisu Delo 
je bil 15. junija objavljen javen anonimen natečaj za 
oblikovanje grba in zastave Občine Domžale. Rok za 
oddajo natečajne naloge je potekel 15. julija. Pravo
časno je prispelo 28 natečajnih predlogov in komisija jih 
je že pregledala. Za najboljše je predvidena nagrada od 
20.000 do 100.000 SIT. Kot pomoč pri oblikovanju grba 
in zastave so zainteresirani dobil i nekaj podatkov o grbo-
slovni teoriji in kritiki obstoječih grbov ter kratko zgodo
vino in značilnosti Domžal. 

Komisijo čaka še precej dela pri izbiri najboljšega 
predloga in njegovi morebitni dodelavi ob soglasju av
torja, preden bo prišel na obravnavo in sprejem na sejo 
Občinskega sveta. Upajmo, da z večjim uspehom kot 
prejšnji, in da bomo občani Domžal dobil i celostno 
podobo občine, s katero se bomo predstavljali navzven. 

LOVRO LONČAR 

sorodnike. Takrat je povedal, 
da je bil njegov prihod leta 
1993 v tovarno zanj poseben 
izziv, saj je bila tovarna Indu
plati tako rekoč pred razsut-

Spominjanje 
ob 

petletnici 
naše 

države 
Brez spominjanja na pre

teklost, na prednike in nji
hov način ter možnost živ
ljenja, dela in bivanja bi bil 
dandanašnji človek reven in 
sirpmašen. Gore knjig, časo
pisov in revij, to je tiskana 
beseda, nam osvežuje in po
maga ohranjati spomin. Ve
liko je tudi ustnega izročila. 
Vse, kar smo slišali, zvedeli 
ali izvedeli od staršev, naj bi 
povedali svojim otrokom. 

Resda zgodov ina zadnj ih 
petdeset let še ni objektivna 
in vsestranska, pa jo d o 
godki v zadnjem desetletju 
že bistrijo in razčiščujejo. In 
to nam daje upanje. Zadnje 
čase stari ideologi razpet ,i 
vajo več vrst zgodov ine in 
resnice. Toda čas jih bo o b 
delal in nazadnje bodo 
spozna l i , da je resnica ena 
sama, pa četudi jo skrivajo 
ali pa desetkrat obrnejo. 

Nadaljevanje na strani 5 

jem, s svojimi prijatelji, ki verja
mejo njegovi poslovni filozofiji, 
pa da jo je postavil spet na 
noge. Pohvalil se je, da so za
čeli z uvajanjem novega raču
nalniškega sistema, s čimer je 
očitno mislil računalnike, ki jih 
postopoma priključujejo na 
vsak tkalski stroj. Računalniki 
tako budno beležijo vsak poteg 
kartice, s katerim delavka do
kaže, da je pričela z delom, in 
ne samo to. Računalnik na
tančno zapiše vsak zastoj 
stroja, tudi če se brez delavkine 
krivde pretrga osnovna nitka in 
podobno. V razgovoru je tudi 
zatrdil, da ni govora o kakršnem 
koli stečaju. Komaj tri mesece 
je minilo od njegove izjave, že 
Nadaljevanje na strani 7 

V SLAMNIKU 
P R E B E R I T E 

Trasa avtoceste skozi občino 
Domžale je določena! 

Lukovica: Dejavnosti na področju 
telefonije - ATC Lukovica 

Moravče: Naj se Vam 
izpolni želja, matka 

Meje občine Domžale 

Nedokončana 
zgodba o tiskalniku 

Kraj dogajanja je prostor 
(»pisarna«) uredništva 
Slamnika na Ljubljanski ce
sti 69 v Domžalah. V njem 
je računalnik. Letos pomladi 
ga je glasilu treh občin po
darila gospa mag. Anuša 
Rode, diplomirana inženirka 
matematike, zaposlena kot 
vodja delovnega področja 
za informatiko na Inštitutu 
za elektrogospodarstvo in 
elektroindustrijo v Ljubljani. 
Odgovorna urednica Slam
nika se ji je že iskreno zah
valila za prepotreben pripo
moček za pisanje v marčev-
ski številki časopisa, kot 
njen pomočnik in najbrž 
tudi njegov glavni »uporab

nik« pa se ji nekoliko pozno, 
vendar iz srca, toplo zahva
ljujem na začetku pričujo
čega »prostega« spisa o ti
skalniku. 

Skoraj vsa moja takšna in 
drugačna besedila za S lam
nik so najprej zapisana na 
podarjenem računalniku in 
shranjena na »privatni« d i 
sketi. Torej, besede so zdaj 
zapisane na monitorju raču
nalnika, shranjene na C:/ in 
na B:/. Toda, glej ga šmenta, 
kako naj zdaj napisano be
sedi lo »dostavim« uredn ic i ! 
Žal ga brez t iskalnika ne 
morem spraviti na papir A 4 . 
Pa se nekega dne odprav im 
z disketo v prostor občine, 

kjer imajo kar dva t iskal
n ika, in popros im gospo V. 
V., če smem na njenem t i 
skalniku »natiskati« svoje 
misl i za Slamnik. Gospa V. 
V. je b i la res pr i jazna, saj se 
poznava še iz pfrejŠnjega 
uredništva in besedi lo je brž 
ugledalo »svetlobo dneva«, 
kot bi se temu tudi lahko 
dejalo. Seveda se pri jazni 
gospe nisem pozab i l zahva 
liti za »uslugico«, ki jo je po 
njenem dovol jenju zame 
naredil »občinski« tiskalnik. 
Ma lodane v isti sapi pa sem 
se nadvse pr i jazni gospe V. 
V., tudi članici uredništva 

Nadaljevanje na strani 3 
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20. SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Trasa avtoceste skozi 
občino Domžale določena 

Po več kot dveh letih obrav
nav na sejah Občinskega sveta 
(in še prej Skupščine Občine 
Domžale) so člani občinskega 
sveta na svoji 20. seji dne 3. 
julija 1996 določili potek avto
ceste skozi občino Domžale 
oz. sprejeli Odlok o spremem
bah in dopolnitvah prostorskih 
sestavin dolgoročnega plana 
občine Domžale za obdobje 
1986-2000, dopolnjenega 
1988 in prostorskih sestavin 
družbenega plana občine 
Domžale za obdobje 
1986-1990, za območje nove 
občine Domžale. Z obravnavo 
in sprejemom tega odloka, ki se 
nanaša na izvedbo avtoceste na 
odseku Blagovica - Šentjakob 
in spremljajoče posege na ob
močju nove občine Domžale, 
so dano možnosti za začetek 
pripravljalnih in gradbenih del 
za avtocesto. 

Seja Občinskega sveta je bila 
kar burna. O avtocesti so člani 
Občinskega sveta razpravljali 
kot o prvi točki dnevnega reda 
in jo kot edino točko tega dne 
zaključili po sedmih urah. 
Predsednik Občinskega sveta, 
dr. Miha Brejc, je člane Občin
skega sveta in prisotne že na 
začetku seje opozoril na po
slovniška določila sodelujočih 
v razpravi, saj je bila sejna soba 
Občine Domžale kar pre
majhna za vse zainteresirane, 

ki so hoteli predstaviti svoja sta
lišča do predloga odloka. 
S sklepom članov Občinskega 
sveta je bila dana beseda vsem, 
ki so to želeli. 

Uvodno dodatno obrazloži
tev gradiva je podal g. Simon 
Mavsar, podžupan, svoja sta
lišča do predloga odloka pa so 
predstavili tudi predstavniki 
krajanov KS Dragomelj-Pšata. 
Stališča razpravljalcev v raz
pravi (v razpravi so sodelovali 
investitorji, projektanti, arhe
ologi, predstavnik Zveze dru
štev za varovanje okolja, člani 
Občinskega sveta, predstavniki 
Štude) so bila do poteka avtoce
ste različna. Največ dilem je 
bilo okrog poteka avtoceste 
skozi KS Dragomelj-Pšata, ki 
deli krajevno skupnost na dva 
dela, pa tudi sami krajani Dra
gomelj-Pšata niso enotni glede 
poteka trase avtoceste. Pred
stavniki Urada za prostorsko 
planiranje R Slovenije in DARS-
a so na seji vztrajno zagovarjali 
predlagano osnovno varianto 
poteka avtoceste. 

G. Jurij Berlot je v razpravi 
skupaj s še štirimi svetniki pred
lagal sprejem dodatnega 
amandmaja, ki bi v odloku izv-
zel del trase avtoceste od Mlak 
do Šentjakoba (skozi KS Drago
melj-Pšata), vendar člani Ob 
činskega sveta tega niso spre
jeli. 

Na predlog osmih članov ob
činskega sveta so člani občin
skega sveta trikrat tajno glaso
vali o predlogih sklepov in 
amandmajev. Najprej je bilo 
izvedeno glasovanje o vpraša
nju, ali občinski svet vztraja pri 
sklepu, ki ga je sprejel 27. 10. 
1995 in ki govori o tem, da 
Občinski svet Občine Domžale 
podpira modificirani varianti 
A in C skozi KS Dragomelj 
Pšata po predlogu KS Drago
melj Pšata (glasovanje je poka
zalo, da člani ne vztrajajo pri 
sprejetem sklepu), nato pa so 
tajno glasovali še o amandmaju 
na Uredbo o lokacijskem na
črtu avtoceste Blagovica Šentja

kob glede priključka na avtoce
sto v Studi in o sprejemu odloka 
v celoti. 

Poleg Odloka o spremembah 
in dopolnitvah prostorskih se
stavin dolgoročnega plana Ob
čine Domžale, ki se nanaša na 
avtocesto skozi občino Dom
žale in ki določa potek avtoce
ste (s tem je sprejeta t. i. os
novna varianta po predlogu 
stroke) in amandmajev na us
klajen predlog Uredbe o loka
cijskem načrtu za avtocesto na 
odseku Blagovica-Šentjakob (z 
enim izmed njih določajo faz-
nost izgradnje priključka na av
tocesto v Studi, obveznosti in-

Razprava o avtocesti je bila burna (Foto: B. O.) 

NADALJEVANJE 20. SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Sprejet odlok o ureditvenem načrtu 
območja D20 nad športnim 

parkom in povišanje vrednosti 
točke za izračun nadomestila 

za uporabo stavbnega zemljišča 
Člani Občinskega sveta 

Občine Domžale so se sešli 
na nadaljevanju 20. seje že 
naslednji dan po prvem delu 
seje, ko so razpravljali o avto
cesti. Za obravnavo jih je ča
kalo še 12 točk dnevnega 
reda. 

Na začetku so sprejeli Od
lok o pogojih, postopkih in 
merilih za dajanje koncesij na 
področju opravljanja gospo
darske javne službe Dimni-
karstvo; to obsega pregledo
vanje, nadzorovanje in čišče
nje kurilnih naprav, dimnih 
vodov in zračnikov zaradi 
varstva in preprečevanja pre
tiranega onesnaženja zraka, 

protipožarne in zdravstvene 
zaščite v obsegu, na način in 
ob pogostosti, kot jo določajo 
državni predpisi in standardi 
za obravnavano dejavnost. 

Po hitrem postopku so bili 
v nadaljevanju sprejeti Od lok 
o spremembah in dopolnitvah 
Od loka o organizaciji in de
lovnem področju občinske 
uprave Občine Domžale, ki 
naj bi prispeval k učinkovitej
šemu izvajanju nalog Sklada 
stavbnih zemljišč, in odloki 
o spremembah odlokov 
o ustanovitvi vzgojnoizobra-
ževalnih zavodov s področja 
osnovnega šolstva, ki pa bodo 

postali veljavni s pridobitvijo 
soglasja tudi drugih treh občin 
(Mengeš, Lukovica in M o 
ravče). 

Člani Občinskega sveta so 
se seznanili tudi s poročilom 
o opravljenem nadzoru prora
čunskih sredstev v Krajevni 
skupnosti Dob, Simona Jenka 
Domžale in Radomlje, ki ga 
je pripravil Nadzorni odbor. 
O b sprejemu poročila so člani 
Občinskega sveta sprejeli tudi 
sklep, da občinska uprava 
Občine Domžale do konca 
septembra 1996 pripravi stro
kovne podlage za pripravo 
novih statutov krajevnih skup
nosti. 

Dobro se je tudi posvetovati pred odločitvami 

Soglasno so člani Občin
skega sveta sprejeli Odlok 
o ureditvenem načrtu D20 
nad Športnim parkom, s kate
rim se je srednji šoli Domžale 
omogočila zidava telovadnice 
na njenem južnem delu. Spre
jet ie bil tudi sklep o izdaji 
soglasja k prenosu pravice 
upravljanja za Zdravstveno 
postajo Mengeš na občino 
Mengeš in soglasje k statutar
nemu sklepu Knjižnice D o m 
žale. 

Vrednost točke za izračun 
nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča za leto 
1996 se je povečala na 0,165 
sit, kar predstavlja 1 0 % pove
čanje vrednosti. Na prejšnji 
seji Občinskega sveta 2 0 % 
dvig ni bil sprejet. Ta dvig naj 
bi zagotovil postopno pribl i 
ževanje vrednosti, ki jih pla
čujejo zavezanci v Ljubljani 
in uresničevanje načrtovanih 
investicij v komunalno infra
strukturo v občini Domžale. 

Pri točki Volitve in imeno
vanja je bil g. dr. Mi lan Na-
prudnik zaradi preselitve 
v Ljubljano razrešen članstva 
v Nadzornem odboru Občine 
Domžale, namesto njega pa 
je bil imenovan za člana g. 
Vinko Juhart. V Nadzorni od 
bor Stanovanjsko komunal 
nega podjetja Domžale so bili 
imenovani g. Janez Pevec, g. 
Peter Škufca in g. Janez Lim-
bek. Občinski svet Občine 
Domžale pa je dal tudi poz i 
tivno mnenje k imenovanju 
ravnatelja Srednje šole D o m 
žale g. Viktorju Jemcu. 

V zadnji točki dnevnega 
reda so člani Občinskega 
sveta službam v občinski 
upravi posredovali štirinajst 
predlogov, zahtev in pobud. 

Predsednik Občinskega 
sveta, dr. M iha Brejc, je člane 
Občinskega sveta seznanil, 
da bo naslednjo sejo Občin
skega sveta sklical predvi
doma v drugi polovici sep
tembra. LOVRO LONČAR 

Vinko Okršlar, dr. Miha Brejc in Lovro Lončar (Foto: B. O.) 

vestitorja izgradnje nove po
družnične šole s telovadnico 
v Dragomlju), ki jo sprejema 
Vlada R Slovenije, so člani Ob
činskega sveta sprejeli še nekaj 
dodatnih sklepov. Na predlog 
g. Jožeta Nemca je bil sprejet 
sklep, da je investitor avtoceste 
o rezultatih meritev in opazo
vanj monitoringa dolžan redno 
obveščati pristojne službe ob
činske uprave občine Dom
žale, še posebej in takoj v pri
meru ugotovljenih prekorači
tev. Nadalje Občinski svet od 
Vlade R Slovenije in njenih pri
stojnih služb zahteva izvedbo 
vseh potrebnih ukrepov in na
log, ki bodo omogočili izvedbo 
rekonstrukcije magistralne ce
ste M-10 na odseku Črnuče-
-Depala vas (rekonstrukcija 
mora biti končana do konca 
leta 1997). Hkrati se od Vlade 
R Slovenije zahteva, da ob 
sprejemanju Uredbe o lokacij
skem načrtu za avtocesto na 
odseku Blagovica-Šentjakob 
sprejme dodatni sklep, s kate
rim bo ministru za promet in 
zveze R Slovenije določila rok 
uradnega začetka postopka pri
prave lokacijskega načrta pove
zovalne ceste Zelodnik-Men-
geš-Vodice. Omenjena cesta 
mora biti takoj uvrščena na se
znam prioritetnih investicij 
v slovensko magistralno cestno 
omrežje. Občina Domžale 
zahteva, da se Ministrstvo zn 
okolje in prostor in investitor 
avtoceste pred sprejemom us
klajenega predloga lokacij
skega načrta na Vladi R Slove
nije posvetuje s Krajevno skup
nostjo Dragomelj-Pšata in kra
jani Male Loke v Krajevni skup
nosti Ihan v zvezi z rešitvijo 

deviacije oz. ureditve nado
mestne lokalne ceste Drago-
melj-Mala Loka. 

Trasa avtoceste bo tako pote
kala od Blagovice proti zahodu 
po dolini Črnega grabna, 
v manjšem delu po severnem in 
v večjem delu po južnem robu 
doline, kjer se prepleta s strugo 
Radomlje. Po izstopu iz doline 
zavije južno od Lukovice in po
teka med Vrbo in Imovico, se
verno od Krtine preko Krtin-
skega hriba v vkopu dolžine 
cca 200 m. Dalje poteka med 
Dobom in Gorjušo in se vkop-
Ije v gričevnat svet vzhodno od 
Domžal. Kamniško Bistrico 
prečka južno od Zaboršta, nato 
zavije proti jugu, poteka 
vzhodno od naselij Mačkovci, 
Studa in Šentpavel, med nase
ljema Dragomelj in Pšata in se 
južno od Dragomlja, na meji 
občin Domžale in Ljubljana, 
naveže na traso vzhodne avto
ceste v Ljubljani. Odsek avto
ceste med Blagovico in Šentja
kobom je dolg nekaj več kot 
20 km in bo zgrajen kot štiripa
sovna cesta s po dvema voz
nima in enim odstavnim pasom 
v vsaki smeri in z vmesnim lo
čilnim pasom z odbojno 
ograjo. 

Kljub obsežni točki z veliko 
razpravljala in večkratnim gla
sovanjem, tudi tajnim, je čla
nom Občinskega sveta pod vo
denjem seje predsednika Ob 
činskega sveta, dr. Mihe 
Brejca, uspelo točko zaključiti, 
saj je bil to zadnji rok za obve
stilo Vladi Republike Slovenije 
o sprejetju ali zavrnitvi spre
memb in dopolnitev planskih 
aktov. 

LOVRO LONČAR 

Kako je bilo 
s priznanjem Slovenije? 

Gospod Igor Lipovšek me je ponovno ljubeznivo 
opozoril na napako, ko sem zapisal, da je papež 
Janez Pavel II. prvi priznal samostojno Slovenijo 
(Slamnik 25. 3. 1996, str. 1). Našteva vse države, ki 
so nas priznale pred Sv. sedežem. Domneva, da 
podatka nisem napisal na pamet, a natančno to se 
je zgodilo: zapisal sem, kar se je pogosto slišalo in 
pisalo v medijih. Za to od drugih prevzeto 
netočnost se opravičujem. Resnica je, da je Sv. 
sedež to storil med prvimi, ne pa prvi, in to je bilo 
v zadnjih tednih tolikokrat povedano, da se 
uredniškemu odboru in meni osebno ni zdelo 
potrebno posebej popravljati te pomote. 

Najbolje, da še enkrat navedemo verodostojen 
vir. Predsednik Milan Kučan je na Brniku 
v pozdravu papežu rekel: »Narodov spomin ne bo 
pozabil, da se je Sveti sedež že zgodaj leta 1992 
odločil med prvimi priznati novo slovensko državo. 
Odločil se je priznati nova dejstva, ki so nastala 
z zlomom ideoloških in političnih delitev v Evropi, 
ker je bolje od drugih razumel znamenja novih 
časov. Dal je zgled in pogum drugim državam. Prav 
to mednarodno priznanje nam je ob še drugih 
okoliščinah pomagalo, da smo se morda zadnji hip 
ognili uničenju, trpljenju, žrtvam in moralnim 
poškodbam, kakršne bi prinesla dolgotrajna vojna 
vihra tudi na naših tleh. Lahko smo v miru začeli 
novo življenje v lastni državi« (podčrtal B. D.). 

BOGDAN DOLENC 
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Odpravljanje 
arhitektur

nih ovir 
Že v letu 1991 smo 
v Sloveniji sprejeli 
»Koncepcijo razvojne 
strategije invalidskega 
varstva« in se s tem 
opredelili za sodoben sistem 
invalidskega varstva, ki 
temelji na celoviti vključitvi 
invalidov v družinsko, 
bivalno in delovno okolje. 
Pri tem ima pomembno 
vlogo prav odpravljanje 
arhitekturnih in 
komunikacijskih ovir. 
Omenjena zasnova iz leta 
1991 določa, da bo 
potrebno s sprejetjem 
novega zakona o gradnji 
objektov zagotoviti pogoje 
za gradnjo objektov brez 
arhitekturnih ovir ter 
opredeliti nadzor in sankcije 
za neizvajanje zakona; 
zagotoviti invalidom 
dostope do javnih objektov 
in odpravljati arhitekturne 
ovire v prometu (semaforji 
za slepe, izravnava tlakov 
na prehodih za pešce, 
prilagoditev javnih 
prometnih sredstev za vstop 
z vozičkom, zagotovitev 
zadostnega števila parkirnih 
mest za invalide itd.) 
Kako daleč smo na tej poti 

v Domžalah? Iz zap isn ikov 
Občinskega sveta Domžale 
smo razbral i , da je dala 
pubudo za povečanje 
sredstev za soc ia lo oz i roma 
za odpravo arhitekturnih 
ovir Ma jda Pučnik-Rudl, 
članica Socia ldemokratske 
stranke, zato smo jo 
zaprosi l i za kratek pogovor. 

Kmalu zatem, ko ste bili 
izvoljeni v občinski svet, ste 
dali pobudo za zagotovitev 
sredstev v občinskem 
proračunu za odpravljanje 
arhitekturnih ovir oziroma 
za zagotovitev dostopov do 
vseh javnih objektov 
invalidom. Nam lahko 
poveste kaj več o tem? 

Pobudnik i smo bi l i 
Soc ia ldemokrat i , in sicer 
smo pri proračunu za leto 
1995 predlagal i , da se odpre 
nova postavka 
- odpravl janje arhitekturnih 
ovir . Uspe l i smo 
z razmeroma n i zk im 
zneskom, samo 800 .000 sit. 
Takrat je županja ob l jub i l a , 
da bo naročila izvedbo 
projekta, ocene stanja 

Uredniški odbor glasila 
Slamnik prosi vse bralke in bralce, 
da fotografije, ki jih pošiljajo 
za objavo, opremijo z imenom avtorja. 

Majda Pučnik-Rudl je dala 
pobudo za odpravljanje ar
hitekturnih ovir za invalide 
(Foto: D. B.) 
oz i roma ocene potreb. Tega 
ni naredi la , je pa ta sredstva 
nameni la za dvigalo za 
inval ide v občinski stavbi. 
Ker je b i lo dv igalo dražje od 
omenjene vsote, je v prvem 
rebalansu proračuna 1995 
predlagala še dodatnih 
700 .000 sit. Skupaj je b i lo 
torej v letu 1995 za inval ide 
na razpolago 1,500.000 sit, 
vendar pa je b i lo v letu 1995 
porabl jenih samo 360 .000 
sit. Ko smo na občinskem 
svetu obravnaval i 
rea l izaci jo proračuna, smo 
želeli pojasni lo, dob i l i pa 
smo odgovor , da je prišlo do 
zapletov in da bo dvigalo 
vsak čas končano. Največja 
pomanjkl j ivost je po mojem 
mnenju v tem, da ni b i la 
narejena ocena stanja, da bi 
tako pristopil i k reševanju 
prob lema sistematično, ker 
je v Domžalah ve l iko javnih 
objektov, do katerih inval id i 
praktično nimajo dostopa. 

In prav zaradi te 
pomanjkl j ivost i smo se 
v letošnjem letu srečevali 
z ve l ik imi težavami pri 
zavzemanju za to postavko. 

In kaj ste predlagali za leto 
7996? 

Na predlog proračuna za 
letošnje leto smo 
socia ldemokrat i dal i 
dopo ln i l o , in sicer za oceno 
stanja in potreb ter z a 
odpravo najnujnejših ovir 
na javnih objekt ih, ki j ih 
inval idi najpogosteje 
obiskujejo. Dosegl i smo 
malo , samo 2,000.000 sit. 
Težko je namreč planirati 
sredstva, če ni projekta 
s finančno konstrukci jo. 

Kako je po vašem mnenju 
v Domžalah poskrbljeno za 
invalide? 

Prepričana sem, da je pri 
nas ze lo slabo poskrbl jeno 
za inval ide. Opažam, da 
naše službe, ki so pristojne 
za to področje, prav nič ne 
skrbi, kako se bodo inval idi 
vključili v b iva lno in 
de lovno okol je . To 
nezanimanje za makro 
okol je se v id i tudi pri 
vsakem posamezn iku . 
Nihče ne pomis l i , da bo 
morda lahko kdaj tudi sam 
inval id, ali g iba lno omejen 
na starost, ko na primer 
gradi hišo in podobno . 
M e n i m , da bi b i lo na tem 
področju nujno 
v najkrajšem času kaj storiti, 
morda za začetek dopoln i t i 
pomanjk l j i vo zakonodajo , 
ki bi zahtevala gradnjo brez 
arhitekturnih ovir ter da se 
v čim krajšem času 
odstranijo vse že obstoječe 
arhitekturne ovire. Pred 
kratkim sem slišala, da neka 
gospa, ki stanuje 
v večnadstropni stavbi, 
sploh ne more iz hiše prav 
zaradi teh ovir . Na področju 
prometa pa so po mojem za 
inval ide največja ovira 
pločniki in otežen vstop 
v javna prevozna sredstva. 

DADA BREJC 

Nedokončana zgodba o tiskalniku 
Nadaljevanje s prve strani 

S lamnika , toplo priporočil, 
da bi smel tudi ob njeni m o 
rebitni odsotnosti uporabit i 
»njen« računalnik, seveda 
s t iska ln ikom vred. 

Dovo l i te , da že kar na 
tem mestu te zgodbe z a p i 
šem, da je o našem »vne-
bovpijočem« prob lemu s t i 
ska ln ikom, ki ga še ni v »pi
sarni« uredništva S lamnika , 
seznanjen še pr i jazni go 
spod M . P., s čigar pomočjo 
se na podarjenem Slamniko-
vem računalniku piše v s lo 
venskem VVordu, različica 
6.0. in pr i jazna gospa C. Z. 
O. , ki morda že razmišlja, 
kako bi uredništvo edinega 
občinskega glasila vendarle 
dob i l o tako nujno napravo, 
kot je vsekakor t iskalnik za 
vsak časopis. 

N o , naj počasi dokončam 
»nedokončano« zgodbo . T i 
stega lepega dne sem dobi l 
ustno dovol jenje pr i jazne 
gospe V . V., da lahko mirne 
duše stiskam svoja nova be

sedila kar na njenem t iskal 
n iku . Še enkrat sem se ji 
lepo zahva l i l in z vesel jem 
v srcu odšel s natiskanim 
člankom za Slamnik in »pri
vatno« disketo nazaj v »pi
sarno« brez t iskalnika, 
a trdno prepričan, da je te
žava zaradi njega, t iskalnika 
namreč, le še težavica. 

M o r d a dvakrat ali ce lo tr i 
krat sem v odsotnosti p r i 
jazne gospe V. V. izkorist i l 
njeno ustno ob l jubo , izre 
čeno tistega veselega dne, 
da smem uporabit i njen, 
pardon, občinski t iskalnik. 

Nekega dne pa, verje
mite, zgodba postaja že ne
kol iko napeta, pa me čisto 
samega, samo z ustno o b 
l jubo oboroženega, pri t i 
skanju nepričakovano zalot i 
druga gospa. M i m o in brez 
izgovorjene besedice, spo
ročal je le njen presenečeni 
obraz , je v svojo pisarno 
vstopila C. Z. O . Komaj mi 
je takrat uspelo, da sem ne
navadno mrki gospe pojas
n i l , da tiskalnik uporabl jam 

po dovol jenju pri jazne go
spe V. V. P r iznam, da sem 
se za hipec počutil kot Ja
mes Bond 007 , čeprav sem 
imel čisto vest, ampak me je 
tak občutek v meni najbrž 
prebudi l »detektivskih po 
gled ne preveč pri jazne go
spe C. Z. O . 

Ko sem, začudene gospe, 
ki bi mi lahko ce lo prepove
dala »vohunsko« početje, 
potem ni b i lo več zraven, 
dokončal s t iskanjem, sem 
pomis l i l , ali sem res stiskal 
svoje besedi lo za Slamnik 
z »občinskim« t i ska ln ikom. 
Brez pravega odgovora na to 
»zapleteno« vprašanje sem 
ostal do naslednjega dne, ko 
sem spet na S lamnikov raču
nalnik »vkup spravil« novo 
besedi lo. M i r n o sem odšel 
v pisarno, kjer sta samevala 
dva »občinska« računalnika 
v tihi družbi dveh tudi »ob
činskih« t iskalnikov. Vk l op i l 
sem tistega pri jazne gospe 
V. V., vstavil disketo in 
- glej ga z l o m k a ! Namesto 
da bi računalniku odtipkal 

moj običajni ukaz VVINI 
- v tej zgodb i sledi popo ln 
preobrat - je on o d mene 
nev l judno zahteval nekak
šen PASSVVORD - G E S L O . 
Nezaslišano, »občinski« ra
čunalnik s t iska ln ikom ob 
njem mi ne dovo l i brez »ča
robne« besede stopiti v nje
gov program! Saj sem z nj im 
samo hotel natiskati člančič 
za občinski Slamnik, neko
l iko užaljeno in na ivno vse
eno poizkušam najti nje
govo tajno šifro. Norma lno , 
neuspešno. »Uf, že vem, to 
je zagotovo maslo tiste mrke 
gospe C. Z. O.«, me v hipu 
spreleti prva razlagalna m i 
sel. V tistem trenutku sem se 
še zavede l , da je težavica 
s t iskalnikom zopet postala 
P R O B L E M . 

Zgodbe sicer še ni konec, 
po tem pripetljaju se je zgo 
d i lo še nekaj jako interesant
nih stvari, toda o njih morda 
v novi številki S lamnika brez 
t iskalnika. 

P O M O Č N I K 
O D G O V O R N E UREDNICE 

O d s e v i . . . 
»Hura, počitnice!« so zavpiti otroci konec junija, ko 
se je končal pouk. Slab mesec kasneje se je veliki 
večini četrtošolcev odvalil kamen s srca, ko so dobili 
maturitetna spričevala, vendar njihov smeh že ni bil 
več tako brezskrben. Možnosti vpisa na večino 
akademij, fakultet in visokih strokovnih šol so 
namreč omejene. Mladi, ki imajo dovolj učenja ali 
tisti, ki jim življenske razmere nadaljevanja šolanja ne 
dopuščajo, pa si skušajo poiskati delo, vendar je 
v tem času težko dobiti redno zaposlitev. Spet so tu 
skrbi. Na počitnice ob morju ali v kakem drugem 
turističnem kraju prav gotovo ne misli več kot 120.000 
brezposelnih, pa tudi mnogi od skoraj 600.000 
zaposlenih si takšnih počitnic ne morejo privoščiti. 

Marsikdo bo letni dopust namesto za počitek in 
nabiranje novih moči izkoristil za delo na polju, za 
občasno plačano delo in podobno. Tudi večina 
upokojencev bo ostala kar doma. Kdo pa bo potem 
sploh odšel na počitnice? Vsi tisti, ki jim dohodki pač 
to dopuščajo. V turističnih agencijah vedo povedati, 
da so najbolj eksotične in tudi najdražje počitnice že 
zdavnaj razprodane, nekaj podobnega pa pravijo tudi 
za počitnice na otokih v Dalmaciji. Državne statistike 
v Sloveniji in na Hrvaškem so zmerno pesimistične, 
dejanska podoba turističnega utrinka v znanih 
turističnih središčih pa je porazna. Na slovenski obali 
so si izmislili »izvirno« dodatno turistično ponudbo. 

Namesto da bi turistom ponudili poleg sonca, morja, 
dobre hrane, pijače in spodobnega prenočišča še 
vrsto dodatnih možnosti zabave in rekreacije, turiste 
preganjajo s pajki in lisicami, če svoja vozila ne 
parkirajo na plačanih parkiriščih. Očitno hočejo 
turistični delavci tako vsaj za silo potešiti svojo 
neizmerno lakoto po denarju. Lahko si mislimo, da se 
turisti ne bodo vračali v tako neprijazna okolja. Pri 
vsem tem pa ne gre samo za morsko obalo, gre tudi 
za Bled in Bohinj, podobno pa je gotovo tudi v še 
kakšni drugi turistični »Meki«. Ne moremo si misliti 
drugega kot to, da naši turistični delavci, ker očitno 
ljudem ne znajo ponuditi nič drugega, poskušajo od 
dnevnih gostov, ki si ne morejo privoščiti tedenskih 
ali dvotedenskih počitnic, iztisniti kar se na/več da. 

Še več. Ti enodnevi gosti jim gredo še posebej na 
živce, saj imajo hrano in pijačo s seboj. Pri vsem tem 
pa moramo prenašati še abotno domislico o Sloveniji 
kot turistični deželi, ki pravi »Imejmo se fajn«. Kdo 
bo rekel, saj niso počitnice le ob morju, v Sloveniji je 
še mnogo drugih lepih krajev. To je sicer res, 
a ljudem ne gre zameriti, če želijo vsaj za dan ali dva 
zaplavati v morju. Nekateri bodo odšli na Hrvaško, 
kjer je tudi vse dražje, poleg tega pa na vsakem 
koraku pobirajo parkirnino, ponudba je zelo 
skromna, turistov pa je malo. Človek se vpraša, kako 
je mogoče, da so znani turistični kraji sredi julija 
skoraj prazni. Poznavalci pravijo, da zaradi 
lastninjenja hotelov. Pristojni želijo čim bolj 
zmanjšati vrednost hotelov, da bi jih lahko nato 
poceni kupili. 

Vas to na kaj spominja? Gre za tipičen obrazec 
lastninjenja v nekdanjih jugoslovanskih republikah. 
VSIoveniji je tako večina nekdaj družbenega 
premoženja kar nekam izginila, po volitvah pa bomo 
debelo gledali, ko bomo ugotovili, kdo so večinski 
lastniki podjetij. Danes so ljudje tiho, nekateri se 
celo jezijo na tiste, ki opozarjajo na krajo stoletja. Ko 
bodo delavci jutri v še slabšem položaju kot danes, 
pa bo že prepozno, saj bodo takrat nekdanji politični 
funkcionarji v vlogi lastnikov in managerjev že znali 
poskrbeti za »svojo« lastnino in težko bo izvesti 
revizijo lastninjenja. Prav malo je tudi verjetno, da 
bodo že ugotovljena oškodovanja družbene lastnine 
našla pot na sodišče. Ravno v teh dneh namreč oblast 
zaključuje še zadnje kadrovske zamenjave, da bodo 
lahko novi ljudje poslušno »pozabili« na grehe 
oblastnikov in njihovih prisklednikov. Vse to vidimo 
in nič ne storimo. Ali smo res tako slepi in preplašeni, 
da si ne upamo dvigniti glasu? Zgodba o uspehu, je 
res zgodba o uspehu, a ne za tisoče brezposelnih, za 
množico ljudi, ki se komaj prebijajo iz meseca 
v mesec, ampak je to zgodba tistih, ki so kradli 
družbeno lastnino in ustvarili sedanje razmere. Kdo 
je povzročil tako klavrne razmere v državi? So to 
odpuščeni delavci tovarne Induplati, so to delavci 

Tarna, Sladkogorske in številnih drugih tovarn in 
podjetij? Prav gotovo niso krivi delavci, ampak so 
k temu prispevali levji delež predvsem tisti, ki so ves 
čas vodili to državo, ki so zavestno ustvarili današnje 
razmere. 

Pa kaj bi kar naprej o politiki. Pred nami soVendar 
počitnice. Privoščite si jih, kolikor le morete, naužijte 
se sonca in vsega tistega, kar je mogoče, da bi 
z jesenjo začeli ustvarjati boljši jutri. To in še več vam 
želi 

DADA 
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INDUPLATI - STEČAJ? 

Odpustili delavko, čeprav 
ji manjkata do upokojitve 

samo dva dneva 
Še ena zgodba o uspehu 

z velikim številom ponižanih 
in razžaljenih delavcev tudi 
v domžalski občini. 

Rezultate zgodbe o uspehu 
čutijo tudi delavci tovarne In
duplati - Tekstil, ker so vo
dilni delavci pripeljali po
djetje v stečaj. 

Nastop direktorja g. Ivko-
viča so stare sile podprle z ve
likim medijskim pompom, ta 
pa naj bi sicer obetavno po
djetje skupaj s svojimi vodi l 
nimi delavci, ki jih je pripeljal 
s seboj, popeljal tovarno 
v nov razvoj. 

Namesto novega razvoja 
oz . ohranitve programov pa 
se je stanje v podjetju začelo 

slabšati, za delavce so se za 
čele še večje težave. Prišlo je 
do odpuščanja strokovnih de
lavcev in vodilnega kadra 
- stebra industrije Induplati 
ter predčasnih upokojitev. 
Namesto njih je g. Ivkovič pri 
peljal svoje »strokovnjake«. 
Ze tako nizke plače so delavci 
dobil i z zamudo. Regres za 
letni dopust je zamujal, del 
plač pa so izplačevali v bo
nih, kot v času prve petletke 
v socia l izmu. Potekalo je ma
nipuliranje z nepremični
nami, razporejanju delavcev 
v druga podjetja, čeprav so 
najboljša leta pustili prav 
v tem podjetju. 

Vrhunec je bil odpust 58 
ljudi iz proizvodnih obratov 

- Tekstil, saj gre v večini pr i 
merov za žensko delovno 
silo. To so delavke s 20-25 let 
delovne dobe v glavnem že 
delovni invalidi in socialno 
ogroženi. Med njimi so tudi 
primeri mater samohranilk 
z dvema otrokoma. Med vrsto 
na čakanju je tudi delavka 
s 30 let delovne dobe, ki ji 
manjkata do upokojitve samo 
2 dneva. Pogoji dela v tek
stilni industriji pustijo delavcu 
-de lavk i v dvajsetih letih hud 
pečat delovne invalidnosti. 

Tako visokodoneča zgodba 
se končuje s prisilnim upravi
teljem in negotovo usodo ve
likega števila delavcev. 

V socialdemokratski stranki 

IZJAVA OBČINSKEGA ODBORA SOCIALDEMOKRATSKE STRANKE 
SLOVENIJE 

SDS odločno proti nehumanemu 
odpuščanju delavcev 

Predsedstvo Občin
skega odbora Socialde
mokratske stranke je na 
zadnji seji obravnavalo 
problematiko odpušča
nja zaposlenih v Indu
plati - Tekstil. Ostro je 
obsodilo ravnanje pre
novljenega vodilnega 
»strokovnega« kadra, saj 
je za nastalo situacijo 
v tovarni krivo izključno 
vodstvo. 

Po vsej verjetnosti se 
ne bodo ustavili pri šte
vilki 58 odpuščenih de
lavcev. V Občinskem od
boru SDS smo prepri-

S D S 
SocialDemokrati Slovenije 
čani, da se bodo tej sku
pini odpuščenih priklju
čile še nove, in to ne 
samo v tovarni Induplati, 
ampak tudi v drugih po
djetjih, ki delajo v soz
vočju z miselnostjo 

oblastnikov, ki trenutno 
zasedajo visoka mesta. 

Predsedstvo Občin
skega odbora SDS zato 
ugotavlja, da je skrajni 
čas, da se podobne ne
pravilnosti ustavijo in 
takšna ravnanja obso
dijo. Hkrati Občinski od
bor Socialdemokratske 
stranke poziva vodstva 
podjetij, naj pri odpušča
nju delavcev upoštevajo 
tudi socialne razmere. 
Predsednik O O Socialde
mokratske stranke Dom

žale 
ROMAN KURMANŠEK 

tako ravnanje najostreje obso
jamo, od vodilne parlamen
tarne koalicije zahtevamo, da 
poskrbi za socialno varnost 
delavcev, vodilni delavci pa 
naj za svoja dejanja odgovar-
i a , ° JOŽE ŠORN 

Številčnost in 
sloga je naša moč 

Upokojenci, člani in 
simpatizerji SLS bodo 
tvorno sodelovali pri 
sprejemanju novega 
pokojninskega zakona 

Podoba Ormoža, idiličnega, 
več kot 650 let starega 
mesteca z obrobja 
Slovenskih Goric, je bila 
zadnjo junijsko drugačna 
kot običajno - na pobudo 
tamkajšnje podružnice SLS 
je bil namreč gostitelj 
upokojencev, članov in 
simpatizerjev Slovenske 
ljudske stranke. Zbrani so 
najprej ugotovili, da jih je 
čedalje več in še nekaj so 
spoznali - da so v povprečju 
čedalje mlajši! Številčnost je 
naša moč, so ugotavljali. 
Toda, so še dodajali, zgolj to 
nam ne bo kaj dosti 
pomagalo, če se ne bomo 
tudi primerno organizirali. 
Upokojenc i so se zbrali 
v dvorani ormoškega 
kulturnega doma. Tam so 
med drugim ugotavljali, da 
se je v naši državi od 
osamosvojitve pa do danes 
marsikaj spremenilo. In se 
pri tem spraševali: zakaj 
upokojence večkrat kot ne 
obravnavajo kot sloj, 
s katerimi so le problemi? 
Zakaj je v nj ihovih vrstah 
kljub ogromnemu napredku 
medic ine vedno več mladih? 
Povprečna starost se veča, 
med drugim tudi zaradi 
uspešne zdravstvene 
pomoči. Ker pa so starejši 
ljudje večkrat bolehni , so 
tudi stroški zdravstvenega 
varstva z njimi večji kot 
z mlad imi . Vse to morajo 
upokojenci poslušati, država 
jim več obljubl ja kot daje, 
zato je njihov sklep povsem 
logičen; takšnih in podobnih 
očitkov se lahko ubranimo 
le s skupnimi močmi, kajti 
od države ne zahtevamo nič 

posebnega, le to, kar smo ji 
v mladosti dal i . 
Dokaj burna razprava se je 
razvi la, ko so govoril i o tako 
imenovani nacionalni 
pokojnini in visokih 

prispevkih za sicer nizke 
kmečke pokojnine, in pa 
o tem, da bi pokojnine 
dobi l i tudi tisti, ki imajo 
manj kot 15 let delovne 
dobe. N a koncu so se 

AVTO ŠOLA »ZŠAM« DOMŽALE 
SMO ENA OD AVTO ŠOL S 30-LETNO TRADI
CIJO IN IZKUŠNJAMI, ZATO VAM LAHKO PO
NUDIMO NAJBOLJŠO KVALITETO POUČEVA
NJA IN UGODNE PLAČILNE POGOJE. PO STA
TISTIČNIH PODATKIH SMO ŠE VEDNO NAJU
SPEŠNEJŠA AVTO ŠOLA V DOMŽALSKO-KAM-
NIŠKEM OKOLIŠU. 
NUDIMO VSE USJ-UGE, KI SO POTREBNE ZA 
OPRAVLJANJE VOZNIŠKIH IZPITOV - KATE
GORIJ A, B, C, D, F. NASLEDNJI TEČAJ TEORIJE 
IN C. P. P. PRIČNEMO 12. 8. 1996. TELEFON: 
713-180, DOBITE NAS NA LJUBLJANSKI 87 
V DOMŽALAH. 

domeni l i , da bodo budno 
spremljali vladne predloge 
in ukrepe v zvez i z novim 
pokojninskim in inval idskim 
zakonom. Odločili so se za 
poslansko vprašanje glede 
nesprejemljivo visokih 
prispevkov kmečkih 
zavarovancev, še bolj 
odločni pa so b i l i , ko so 
nasprotovali prodaji naše 
zemlje tujcem in tudi sicer 
so bil i proti kakršnikoli 
prodaji vse dotlej, dokler 
denacional izaci ja ne bo 
končana. 

Vse to se je dogajalo 
v mestecu, ki je pred petimi 
leti uspešno kl jubovalo 
napadom tedanje 
jugoslovanske vojske. V tem 
mestecu je bila izstreljena 
prva topovska granata 
v osamosvojitveni vojni, 
toda mesto je zdržalo - če 
je kaj s imbol ike, bodo tako, 
kot so tedaj branitelji mesta 
vzdržali, sedaj »napadalci« 
za upokojenske pravice 
zmagal i . Sodeč po 
pogovorih, ki so se razvili 
po uradnem delu sestanka 
na Kogu ob dobri kapljici in 
hrani, se upokojenci SLS 
tako zlahka ne bodo predali 
-ob l as tn ik i , računajte na 
nj ih! 

MARKO BREGAR dipl. inž. 

Združena lista nima počitnic 
Območna organizacija 

Združene liste socialnih de
mokratov tudi v poletnih 
mesecih nadaljuje z rednimi 
ponedeljkovimi srečanji. Na 
njih obravnava pereča vpra
šanja tekoče politike občin 
in delovanja občinskih sve
tov ter se pripravlja na dr-
žavnozborske volitve. Med
se so povabili tudi pisca 
Ivana Jana; ta v svojem delu 
Korenine zla analizira raz
mere med 2. svetovno vojno 
ter razloge in posledice ko
laboracije na Slovenskem. 

Na prvem jul i jskem sreča
nju je Robert Špendl, direk
tor podjetja O ikos , ki pr i 
pravlja strategijo varstva 

okol ja za občino, predstavil 
možnosti, obenem pa od 
članov in simpatizerjev 
Združene liste dobi l ob i lo 

koristnih idej, napoti l in 
usmeritev za prijaznejši o d 
nos in ravnanje z oko l j em. 

RDEČI KRI 

Zadnja točka 
Politika tudi brez različnih vprašanj, dobrih predlogov, zanimi
vih pobud pa smelih zahtev ne bi bila demokratična. Na 19. seji 
Občinskega sveta Občine Domžale (19. 6. 1996) je bila ZAD
NJA TOČKA dnevnega reda v znamenju pobude, ki je zapisana 
pod zaporedno številko 200. 

• • • 
Pod pobudo so podpisani krajani Rov, svetnica SDS Martina 
Urbanija in svetnica SKD Breda Kokalj-Limbek. Na seji so 
vložili zahtevek o postavitvi ležečih policajev od križišča (pri 
znamenju sv. Marije) proti vasi Dolenje. Pobudniki so med 
drugimi argumenti najbolj zaskrbljeni nad prometno varnostjo 
otrok, ki na tem območju nimajo svojega igrišča, zato se otroci 
kljub opozorilom staršev običajno igrajo kar na cesti. Pristojnim 
občinskim službam so predlagali na nepreglednem križišču še 
postavitev dveh ogledal. 

Svetnik dr. |anez Grošelj (SKD) je na seji ugotavljal, da v višini 
TEN - TENA teče po nekem kanalu v Kamniško Bistrico uma
zana temna tekočina, ki močno smrdi. Zanima ga, od kod izvira 
in kdo je dal za to dovoljenje. 

• • • 
Krajani Nožic oziroma najbljižji stanovalci v Grašičevi ulici 
2 so svetnico Martino Urbanija (SDS) opozorili, da je tam 
zaradi visoke žive meje (1,5 m) pri hiši g. Franca Mavsarja zelo 
nevaren izvoz iz te ulice na glavno vaško cesto. Zaradi tega so 
stalno v veliki nevarnosti življenja olrok v ulici, ki se tam vozijo 
s kolesi, starejši pa z avtomobili. Lastnika hiše g. Franca Mav
sarja so že nekajkrat prosili, da bi jo znižal, vendar so naleteli 
na gluha ušesa. 

• • • 
Neobičajno pobudo pa je na 20. seji Občinskega sveta (4. 7. 
1996) predlagal svetnik Tone Dragar (LDS), zadnjo točko dnev
nega reda seje Občinskega sveta želi namreč spremeniti v 2. 
točko. Težko že pričakujem odgovor g. Mihe Brejca, predsed
nika Občinskega sveta, kajti v »nevarnosti« je tudi naslov 
mojega »kolumna«. Svetnik je na isti seji še predlagal, da bi se 
na prvo jesensko sejo uvrstila točka dnevnega reda z naslovom 
Poročilo o postopkih denacionalizacije na območju občine 
Domžale. 

• • • 
Kako pa napreduje ločeno zbiranje odpadkov v domžalski 
občini, pa je na seji zanimalo svetnika dr. Marka Starbka (SKD), 
ki je izrazil še pobudo, da bi se do naslednje seje obravnaval 
osnovni projekt. Za njim pa je svetnik Jurij Berlot (SLS) predla
gal, naj javno pozovejo občane, da kupijo posode za ločeno 
zbiranje odpadkov. O isti zadevi je na seji spraševal Roman 
Kurmanšek (SDS), hkrati pa je prosil, da bi se svetnikom Občin
skega sveta posredoval terminski plan, po katerem potekajo 
dela oziroma sanacija obstoječega odlagališča v Dobu. 

• • • 
Na 20. seji Občinskega sveta sta bili posredovani tudi dve 
vprašanji, na katerega svetniki še niso dobili zadovoljivega 
odgovora. Zastavila sta ju svetnik Roman Kurmanšek (SDS) in 
svetnik dr. Marko Starbek (SKD). Zanima ju, ali so že vsi 
posojilojemalci proračunskih sredstev že vrnili (zakonita?) poso
jila in kdaj ga je vrnil zadnji od teh. 

• • • 
Svetnik Bogdan Osolin (SKD) je bil nezadovoljen z županjinim 
odgovorom na svetniško vprašanje v zvezi z njenim strokovnim 
potovanjem na Švedsko, ki ga je predstavil na 18. seji Občin
skega sveta. Zanima ga namreč podrobnejša navedba stroškov 
potovanja v slovenskih tolarjih, v njenem prvem odgovoru so 
bili stroški »izkazani« le v nemški valuti (750 DEM) brez cene 
»zapravljenih« dnevnic. 

Pomočnik odgovorne urednice 
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Na svečanosti je sodelovala častna enota slovenske vojske iz 530. učnega centra. 
Foto: V Repanšek 

-% 

OB PETI OBLETNICI TRZINSKE BITKE 

Ponosni smo na vas! 
Območno poveljstvo slo

venske vojske Domžale je 
ob obletnici trzinske bitke 
pripravilo 27. junija v Tr
zinu svečanost; te se je ob 

' borcih enot takratne TO, 
pripadnikov slovenske voj
ske, slovenske policije ter 
člani Združenja veteranov 
vojne za Slovenijo udeležil 
tudi minister za obrambo 
Jelko Kacin. 

Vse prisotne na svečano
sti, zlasti pa udeležence 
bitke, je ob začetku pozdra 
v i la županja Cveta Za lokar 
Oražem in med drugim de
jala: »Ostali smg sami s se
boj . In s prijatelj i , ki se niso 
prestrašili in nas niso zata

j i l i . Zmog l i smo, ker je bi la 

naša vera trdna in ker ni b i lo 
z le misl i v naših dejanj ih. 

Zmog l i ste tudi v i , aktivni 
udeleženci upora proti agre
sorju, J<i ste se mu z orožjem 
postavil i v bran in ga prisi l i l i 
k predaji . Ponosni smo na 
vas! 

Žal so bile med našimi 
občani tudi žrtve - mrtvi in 
ranjeni. Svojcem padl ih tudi 
ob tej priložnosti izrekam 
naše g loboko sožalje in so
čutje.« 

Minister Jelko Kacin je 
v svojem govoru orisal raz
mere v letu 1991 ter posebej 
poudar i l pomen enotne o d 
ločitve naše države in pr i za 
devanja slovenskega na

roda, da kl jub vel ik i pre
moči tedanje jugoslovanske 
vojske stopi na pot samo
stojnosti. Spregovori l je 
o pr izadevanj ih naše države 
za mednarodno pr iznanje in 
se dotakni l tudi sedanjih 
razmer pr i vključevanju 
naše države v sodobne 
obrambne sisteme. Svoj po 
gled na trzinsko bitko sta 
predstavila takratna pove l j 
nika enot T O in slovenske 
pol ic i je g. Bojan Končan in 
g. V i nko Beznik. 

P r ipadnikom slovenske 
vojske Ljubljanske pokrajine 
je g. Jelko Kac in , minister za 
obrambo, podel i l pr iznanja 
»medaljo slovenske vojske«, 
g. M i l a n Narat pa je prejel 

Spominjanje ob 
petletnici 

naše države 
Nadaljevanje s prve strani 

Spomini na zadnj ih pet ali 
kar osem let so tako živi 

in nepozabn i , da še kar »ne 
smejo v zgodovino«. Z a 
četki teh pomembn ih spre
memb segajo ce lo v Pučni
kova leta in čas 25 pos lan 
cev; še bolj pa v čas razkritja 
povojn ih pobojev. Živo se 
spomin jamo sojenja četve
rici v tujem jez iku in padca 
berl inskega z i d u . Vse to je 
Slovence združilo, da smo 
se na plebiscitu skoraj sto
odstotno odločili za samo
stojnost. 

Ve l ik i dogodki so se kar 
vrsti l i : osamosvojitev, nov 
grb, svoj denar, nova z a 
stava, desetdnevna vojna, 
mednarodno pr iznanje. Bolj 
žalostna so pa zadnja leta, 
ko si stara garda prisvaja vse 
več oblast i . To ji uspeva ob 
pomoči poslancev, ki so se 
prebarval i , s tem pa preva

l i vo l i vce . 
Čas od osamosvoj itve na 

prej smo preživljali in ga ži
v imo v strahu in upanju. 
Zgodovinar j i in komenta 
torji ga opisujejo in ocen ju 
jejo ze lo različno. Če p o m i 
s l imo, da je ob razpadanju 
Jugoslavije v neposredni b l i 
žini štiri leta divjala vojna 
z vsemi svoj imi grozotami 
- da je b i lo to l iko poniža

nih, mučenih, pobit ih in po-
morjenih, to l iko ubežnikov, 
porušenih in požganih d o 
mov in drugih stavb, uniče
nega imetja in različnih do 
brin, zasejanega to l iko so
vraštva - lahko rečemo le 
- hvala Bogu, da je šla ta 
apokal ipsa m imo nas. O b 
tem pa ne smemo prezreti 
svojih žrtev ob desetdnevni 
vojn i , posebno še, ker nj i 
hovi svojci prejemajo tako 
sramotne preživnine. 

Tri dni po bitki v Trz inu 
sem si šel ogledat kraj, kjer 
je potekala ta enodnevna 
a grozna bitka. Razbit i , pož-
gani in povoženi avtomo
b i l i , b i c i k l i , kombi j i , ra
zlični tovornjaki , dva avto
busa, cisterna s pr iko l i co , 
vmes pa med pepe lom odtr
gani, raztrgani, ožgani in 
razmetani različni kosi 
opreme in pločevine ter raz
bitega stekla. Most je bil do 
besedno zatrpan, ob cesti in 
Pšati je bil zab lok i ran voja
ški transport, zraven pa un i 
čen tank z odtrgano gose
n ico . 

Sledovi trzinske bitke 
- g loboke luknje od strelov 
iz različnega orožja - so bi le 
v idne tudi na okoliških hišah 
in drugih stavbah. Na vse 
skupaj je bi l srhljiv pogled, 
še posebej zato, ker je pri 
tem pad lo tudi nekaj žrtev. 

Ko sem se s kolesom pe
ljal domov , po sredi vel ike 
ceste, me je obšla še druga 
groza. Vse t iho, vse prazno 
- prazna in tiha cesta 
- prazno in t iho nebo! A l i je 
za to cesto, na kateri je 
dnevno po 30 do 40 tisoč 
voz i l , konec sveta?! Cesta je 
vendar za to, da po njej na 
tisoče voz i l prevaža ljudi in 
tovor ter da trpi in ječi pod 
obremenjen imi kolesi - saj 
s tem ustvarja denar in živ
ljenje. Zdaj pa je vse brez 
glasu, brez šuma, hrušča in 
ropota. T iho na cesti, t iho 
na nebu, t iho v oko l i c i . G r o 
zeča tihota. Hkrati pa strah 
- ali bo jugoarmada prene
sla ta sramotni poraz? Kaj se 
skriva zadaj? A l i bo pr ihru
melo na stotine tankov in 
letal in bo Slovenija spreme
njena v ruševine, pepel in 
mrtve? Poznejša štiriletna 
vojna na Hrvaškem ter 
v Bosni in Hercegovin i je to 
i.i/misljanje potrdi la in d o 
kazala. 

Ko danes pešci in kole 
sarji tam, kjer ni semaforja, 
prek dneva skoraj ne morejo 
čez cesto, se upravičeno je
z i jo . Ko lone voz i l so nepre
trgane in stanje je že kritičo. 
Žal bo treba počakati, da se 
ta evropski promet preseli 
na bližajočo se avtocesto. 

Prava škoda je, da je pred 
25 . leti predsednik Z v e z 
nega izvršnega sveta, S love
nec na papirju M . R., spod-
miniral Kavčičev načrt glede 
razvoja slovenskega cest
nega prometa. Danes bi 
skozi naše kraje lahko že te
kla prepotrebna avtocesta, 
obenem pa bi imel i bolj so
doben železniški promet. 
Tudi to naj bo spominjanje 
ob naši petletnici . 

FRANCE CERAR 

Območno poveljstvo 
slovenske vojske Domžale 
se iskreno zahvaljuje vsem 
udeležencem svečanosti 
ob peti obletnici trzinske 

bitke, ki so s svojo 
prisotnostjo in 

pripravljenostjo za skupno 
sodelovanje pripomogli 

k uspešni izvedbi 
svečanosti, s katero bomo 
tudi v prihodnje ohranjali 
spomin na dogodek 27. 

junija 1991. 

bronasto plaketo Združenja 
veteranov vojne za Slove
nijo. 

V kulturnem programu so 
sode lova l i : G o d b a D o m 
žale, Otroški pevski zbor 
Osnovne šole Trz in , recita-
torka Blaženka M a l i . Izbrani 
delegaci j i sta položili venec 
ob spominsko obeležje v Tr
z inu ter na grob v bitki pad 
lega vojaka Edvarda Pe-
perka. 

O b tej priložnosti je bi la 
v prostorih Osnovne šole Tr
z in razstava fotografij o na
stanku, razvoju T O v letih 
1 9 7 8 - 1 9 9 1 , posnetkov^ tr
zinske bitke in obl ikovanja 
ter aktivnosti slovenske voj 
ske v letih 1993-1996 . 

V. 

Ob 5. obletnici bitke pri Trzinu je delegacija Občinskega 
sveta, njegov predsednik dr. Miha Brejc in oba podpredsed
nika, Vinko Okršlar in Marko Vresk, položila cvetje pred 
spominsko ploščo na hiši, ob kateri so pred petimi leti 
potekali boji za samostojno Slovenijo. (Foto: Majhenič) 

OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

Adam Ravbar že štiriin 
tridesetič na Gor/uši 

Kot smo zapisali že v prejšnji številki 
Slamnika, je bila ob Dnevu državnosti, 25. 
junija, tudi tradicionalna prireditev Adam 
Ravbar z ognjemetom na Gorjuši. 
Organizirala sta jo pod pokroviteljstvom 
Občine Domžale Društvo za raziskovanje 
jam Simon Robič Domžale in krajevna 
skupnost Dob. Predsednik društva gospod 
Stane Stražar nam je povedal, da je bila 
letošnja prireditev že štiriintrideseta po 
vrsti, da nobeno leto ni manjkala in bo 
naslednje leto praznovala kar majhen 
jubilej. 
To seveda ne pomeni , da se v vseh letih 
niso srečevali tudi s težavami, še največ j im 
jih je povzročalo vreme, kot na primer 
lansko leto, ko so morali zaradi dežja 
prireditev organizirati kar v Jamarskem 
domu. »Ker gre za velik prostor, ga je ze lo 
težko ,obvladati ' tako po igralski, svetlobni, 

Stane Stražar, vseh 34 let glavni organiza
tor prireditve Adam Ravbar (Foto: D. B.) 

kot tudi zvočni strani, vendar pa gre za tako 
prijetno dol ino, da človeka vedno znova 
privabi nazaj,« je povedal Stane Stražar in 
nadaljeval, da so z A d a m o m Ravbarjem 
začeli leta 1963, ob otvoritvi Železne jame. 
G lasbo in besedilo za skladbo v štirih 
dejanjih o Adamu Ravbarju, ta se je 22. 
junija daljnega 1593. leta uspešno postavil 
po robu Turkom, je napisal skladatelj 
Lavtežar že leta 1928, v Dobu pa jo je 
izvajal leta 1937 zelo dober zbor pod 
vodstvom takrat mladega organista Ivana-
Grošlja. Ve l iko let kasneje, okrog leta 
1968, je prof. Matija Tome napisal skladbe 
na temo Janičarja ter legendarnega junaka 
Adama Ravbarjain-te so že nekaj let 
osrednja tema prireditve. Pred leti so 
predsti. postavljali kar na dvorišču 
krumperškega gradu, vendar pa je prostor 
pred gradom kmalu postal premajhen za 
vse številnejše gledalce. 
Nekajkrat so prireditev izvedli tudi 
v jesenskem času, vendar pa od slovenske 
osamosvojitve dalje organizirajo prireditev 
ob Dnevu državnosti, saj se po vsebinski, 
zlasti pa po časovni strani lepo dopolnjuje 
s praznovanjem naše neodvisnosti. Kot že 
na mnogih prejšnjih, je tudi na letošnji 
prireditvi sodeloval Konjeniški klub 
Krumperk in mladi jamarji. Ves glasbeni 
program je Komorni zbor Domžale, ta že 
vsa leta prispeva levji delež k prireditvi 
posnel na trak, ker jet)i l ob predstavi na 
gostovanju v Nemčiji. Stalnj gost na 
prireditvi je prav tako igralec Zvone Hribar. 
Tudi tokrat je v živo odigral svojo vlogo. 
Stane Stražar je povedal, da so bil i nadvse 
zadovoljni z ozvočenjem vsega prostora, 
prav tako s sodobnimi radijskimi zvezami . 
Te je omogočila Centralna čistilna naprava 
Domžale. Navdušili so jih tudi sodobni 
svetlobni efekti in ognjemet, saj ljudje po 
navadi komaj čakajo na pričetek »raket«. 
Vsako leto j im ob prireditvi priskoči na 
pomoč Elektro Ljubljana, del stroškov je 
prevzel tudi Jamarski dom, nekoliko pa j im 
stroške zmanjšajo tudi različna podjetja in 
posamezniki z materialnimi prispevki za 
srečolov. 

D A D A BREJC 
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Bomo res tako 
hitro pozabili? 
Ob praznovanju pete obletnice slovenske državnosti in 

ob tem tudi desetdnevne vojne za Slovenijo, med katero se 
je eden odločilnejših spopadov dogajal tudi pri nas v Trzinu, 
sem se odločila, da obiščem Aleša Kodro, takrat 25-letnega 
mladeniča, a že očeta, ki je bil v Trzinu hudo ranjen. Želela 
sem se mu v imenu občine zahvaliti in ga povprašati, če kaj 
potrebuje ter se mu oddolžiti s skromnim priložnostnim 
darilom. Prav se mi zdi, da ob takšnih priložnostih ne 
pozabimo na tiste, ki so za našo samostojnost dali največ 
- svoje zdravje. 

O Alešu sem nekaj malega vedela - to, da je bil ranjen 
v glavo, da je skoraj pol leta zaradi rane ostal v komi, da se 
je prebudil močno oslabljen (kasneje mi je zaupal, da je 
shujšal kar 70kg) in ostal slep. Vedela sem, da živi nekje 
v bližini osnovne šole na Rodici in da ima dve hčerki. Prvi je 
bilo takrat, ko je bil ranjen 3 leta, drugi pa 15 dni. Lahko 
sem si samo mislila, kaj vse je takrat preživljala njegova 
družina, še posebej žena Karmen in njegovi starši. 

Ko sem zapeljala na dvorišče urejene hiše ob Kamniški 
Bistrici, me je pričakal Alešev oče in me popeljal v prvo 
nadstropje, kjer si je mlada družina uredila stanovanje. 
Pričakal me je vesel in nasmejan fant. Takoj mi je povedal, 
da se zdaj, kljub skoraj popolni slepoti, dobro znajde, da 
ima veliko dela (med drugim vsako jutro obleče in pospremi 
v šolo svojo drugošolko, ki jo ima brezmejno rad) in da je 
. ova poln energije in volje do življenja. To, da je ostal živ, 
ca se je prebudil in tako dobro okreval, je pravi medicinski 
fenomen. Mama je povedala, da so izkoristili vse, tako 
uradno kot tudi alternativno medicino in bioenergijo. 

Potem pa me je čakalo veliko presenečenje, ki je počasi 
preraščalo v ogorčenje. Vsi skupaj, oče, mama in Aleš so mi 
želeli povedati, kaj vse so preživeli v teh letih in koliko 
grenčine se je ob tem nabralo v njih. Ko se je Aleš po 
polletni komi prebudil, se je moral vsega ponovno naučiti, 
počasi so se prebujali spomini. Več mesecev ga je oče vsak 
dan vozil na rehabilitacije v Sočo in za to ni nikoli dobil 
nobene odškodnine, celo rešilnega vozila niso uspeli priskr
beti. Med vojno za Slovenijo je bilo ranjenih 38 ljudi in 
najbrž tudi vi mislite (podobno kot sem sama), da je zanje 
država poskrbela. Pa ni, še zdaleč ne. Odškodnino so si 
rporali izboriti sami s tožbami do države. Prvo leto so ga res 
poslali na okrevanje v Strunjan (tam, pravi Aleš, da se je 
odlično počutil), kasneje pa so bile vse njegove prošnje 
zavrnjene. Dobil je sicer odlikovanje, a veliko več bi mu 
pomenilo, če bi lahko vsako leto nekaj dni preživel ob 
morju. A ta država in mnogi posamezniki, ki zanje ni nikoli 
dovolj zaslug in hvalospevov o prispevku k slovenski osa
mosvojitvi, so pozabili na te ljudi in družine, na tiste, ki so 
dali na njen oltar največ - svoje življenje in svoje zdravje. 

Tudi obiskovati so ga že pred leti nehali, nihče ni vprašal, 
ali kaj potrebuje ali mu lahko s čim pomagamo. Takšna 
brezbrižnost je nedoumljiva.in vredna vse graje in prezira. 
Res je, da je srečal tudi dobre ljudi, ki ga niso razočarali, 
nekatere zdravnike in posameznike, a tisti, ki so bili dolžni, 
da v imenu države, za katero so se takrat borili, povrnejo 
škodo in ohranjajo spomin, tisti so se ob vsem tem pokazali 
kot popolni in brezčutni birokrati. 

Zato sem tudi sama z veliko mero slabe vesti Alešu in 
njegovi družini obljubila, da bom pobarala odgovorne in jih 
spomnila na njihovo dolžnost in človečnost, če ne drugače, 
bomo tudi v občini pomagali in se večkrat spomnili nanj. 
Ljudje so tiho in le tu in tam pride v javnost kakšna informa
cija o brezbrižnosti. Svojo bolečino prenašajo tiho in dosto
janstveno. Sama pa sem si na koncu rekla ne, o tem ne 
smemo molčati in še je čas, da popravimo krivico iz naše 
najbližje preteklosti, če so nas usta že tako polna o nujnosti 
po popravljanju krivic iz veliko, veliko bolj oddaljenih 
časov. 

CVETA ZALOKAR-ORAŽEM, 
županja 

ISKRENE ČESTITKE TER VELIKO SREČE IN ZDRAVJA 

Zlatoporočenca 
Marija in Franc Lekan z Vira 

Mnogo stezic in poti sta 
prehodila Franc in Marija 
LEKAN, z Vira, Ipavčeva 10, 
ki sta 5. julija 1996 prazno
val 50. obletnico sklenitve 
zakonske zveze in si ob tem 
visokem življenjskem jubi
leju ponovno izmenjala po
ročna prstana. 

Gospa Marija se je rodila 
24. maja 1924 v Dupeljnah 
v številni družini Jožefa in 
Barbare Jazbec. Življenje na 
kmetiji je bilo prijetno, pa 
tudi naporno, saj so otroci 
zgodaj poprijemali za delo, 
hkrati pa je bila pred njo 
vsakodnevna dolga pot do 
šole na Brdu. Po končani 
šoli je ostala doma, poma
gala staršem in se kot vsako 
mlado dekle veselila prijet
nih dni med svojimi sovrst
niki. 

Pri jazna vasica Preserje 
pri Z latem polju je b i la 
rojstni kraj Franca Lekana. 
Rodi l se je mami Frančiški 
20. februarja 1921 . leta in 

podobno kot bodoča žena 
zgodaj okušal trdo življenje 
na tedanjih kmeti jah. Vmes 
je prišla vojna, ko so ga leta 
1943. N e m c i mobi l iz i ra l i 
v vojsko in prehodi l je tr
novo pot tedanjih mobi i i z i-
rancev, ki do danes niso d o 
bi l i zadoščenja za prestane 
hude vojne dn i . Življenjska 
pot ga je leta 1945 pripel jala* 
nazaj v rojstni kraj, kjer je 
delal na kmetiji in v sosednji 
vasi Dupel jne spoznal pr i 
jetno mlado dekle Mar i jo , 
s katero sta v Kamniku pred 
50. leti stopila na skupno 
življenjsko pot in si ob l j u 
b i la , da se bosta spoštovala 
in imela rada v dobrem in 
hudem. 

Skupno življenjsko pot sta 
nadaljevala v Preserjah pri 
Z latem pol ju in razmišljala 
ter si želela topel d o m zase 
in za dve hčerki. Želja se 
j ima je uresničila, saj sta si 
na V i ru , na Ipavčevi 10 
z odrekanji in t rudom zgra-

OBISKALI TUDI NAŠO OBČINO 

Med novinarji 
z vsega sveta 

Vsakoletnega srečanja novi
narjev, ki na vseh kontinentih 
sveta v različnih medijih v slo
venskem jeziku informirajo Slo
vence po svetu o dogajanjih 
doma in v tujini se je tudi letos 
udeležilo kar precej novinar
jev, ki so obiskali tudi našo ob
čino. Po obisku RADIA HIT, 
kjer jih je presenetila mladost 
sodelujočih ter njihova radoži
vost, jih je na Jamarskem domu 
na Gorjuši pozdravila tudi žu
panja Cveta Zalokar Oražem, 
zgodovino občine ter kulturne 
in naravne znamenitosti tega 
območja pa sta ji pomagala 
predstaviti g. Stane Stražar in 
g. Matjaž Brojan. 

Novinarji iz Avstralije, Ame
rike, Argentine in Švedske so na 
kratko predstavili svoje delo in 
bili zelo presenečeni nad gosto
ljubnostjo, ki so jo deležni 
v domovini. Zlasti veseli so bili 
praktičnih usposabljanj za delo 
v različnih uredništvih radijskih 
oddaj in glasilih, s katerimi se 
trudijo predstaviti svojim hr.il 
cem in poslušalcem dogajanja 
v domovini. G. Stane Stražar 
jih je popeljal tudi skozi zgodo
vinske zbirke v pritličju Jamar
skega doma, v spomin na obisk 
naše občine pa jim je županja 
izročila knjige OJ TA SLAM
NIK. 

V. 

OBISK IZ ŠVICE 

SD Slovenija v dvajseto leto 
Pred kratkim so županjo Cveto Zalo

kar Oražem in njene sodelavce obiskali 
predstavniki Slovenskega društva Slove
nija Ruti iz Švice z namenom, da pred
stavijo letošnje aktivnosti, hkrati pa se 
dogovorijo za sodelovanje pri praznova
nju dvajsetletnice društva in petnajstlet
nice uspešnega sodelovanja z občino 
Domžale. 

V letu 1997 načrtuje društvo v začetku 
marca veliko slovesnost, s katero bi več 

kot 60 članov društva proslavilo dve de
setletji uspešnega dela, hkrati pa bi sku
paj z občino želeli obeležiti tudi petnajst 
let uspešnega sodelovanja, saj stiki med 
društvom in občino nikoli niso bili preki
njeni. Županja je predsedniku g. Ivko-
viču in dolgoletnemu članu vodstva ga. 
Lasiču obljubila vso pomoč pri organiza
ciji prireditve. Skupno prireditev je pod
prl tudi pristojni odbor Občinskega sveta 
Občine Domžale, tako da lahko v marcu 
1997 v Rutiju pričakujejo resnično lepo 

slovesnost, ki bo tudi priložnost za praz
novanje srečanja z Abrahamom, kate
remu bo nazdravilo kar sedem članov 
najožjega vodstva društva. 

Povejmo še, da so učenci Osnovne 
šole Domžale prav v teh dneh gostje 
svojih vrstnikov v Švici v okviru njihovih 
prireditev OTROCI VABIJO. Za svoje pri 
jatelje v Švici, kamor jih je pospremila 
ga. Jožica Polanc, ravnateljica OŠ D o m 
žale, so pripravili tudi kulturni program. 

V. 

d i la pri jazen d o m . Samo 
onadva vesta, kako težko je 
b i lo življenje katerega dve 
desetletji je g. Franc delal 
v Papirn ic i , ga. Mar i ja 
v Lipu in v Vrtcu na V i ru . 

Jesen življenja st^ doča
kala v krogu dveh hčerk in 
njunih družin, ki so se sku
paj z nj ima veseli l i zlatega 
jubi leja skrbnih staršev in 
starih staršev. Zlasti vnučki 
Boštjan, Katarina in Rok 
imajo staro mamo in očeta 
radi in radi prihajajo v njuno 
toplo zavetje, kjer sta tudi 
hčerki vedno našli razume-

Zlatoporočenca Marija in 
Franc Lekan v pogovoru z žu
panjo. (Slika levo) 

vanje za pomoč. O b a z la to 
poročenca sta še čila in 
zdrava. Mat i Mar i ja skrbi za 
gospodinjstvo, oče Franc pa 
rad zaigra na harmoniko in 
s starinsko po lko razveseli 
domače. 

O b koncu sprejema za 
zlatoporočenca ter njune 
domače je županja Cveta 
Za lokar Oražem dejala: »V 
življenju se človek pogosto 
sprašuje, ali je srečen, so 
srečni ljudje, ki z nj imi del i 
svojo življenjsko usodo, kaj 
lahko še sam naredi za svojo 
srečo, za srečo drug ih . Ve 
l iko je odgovorov na vpraša
nja o sreči, ki je lahko tudi 
lep spomin na prehojeno 
življenjsko pot, morda od lo 
čitev, da si po petih desetlet
j ih skupnega življenja po 
novno obl jubita zvestobo. 
Sreča pa je tudi vajin visok 
in lep življenjski praznik, 
sreča za vaju, vajine d o 
mače pa tudi sreča za nas, ki 
veselje ob vajini zlati poroki 
de l imo z vama. 

Naj bo današnji dan, za 
katerega vama v svojem* 
imenu in imenu Občine 
Domžale izrekam iskrene 
čestitke, posebej za vaju 
dan, ki se ga bosta rada spo
minja la , dan, ki vama bo 
polepšal jesen življenja, 
v kateri vam vsi skupaj že
l imo predvsem ve l iko 
zdravja, sreče in osebnega 
zadovoljstva.« V. V. 

Med najboljšimi učenci je bila tudi Katja Majhenič. 
Foto: V. M. 

ŽUPANJIN SPREJEM ZA NAJBOLJŠE UČENCE 

Sreča je s sabo 
nositi lep spomin 

Učenci in dijaki so se od
dahnili, saj je večina izmed 
njih uspešno zaključila le
tošnje šolsko leto in odšla na 
zaslužene počitnice. V zad
njih dneh letošnjega šol
skega leta pa so se zbrali 
najboljši učenci naših os
novnih šol in Glasbene šole 
Domžale, ki jih je županja 
Cveta Zalokar Oražem po
vabila na sprejem in jim ob 
tej priložnosti čestitala za 
dosežene uspehe. 

»Sreča je z griča gledati 
svojo do l ino . Sreča je imeti 
topel d o m in lepe sanje. 
Sreča je s sabo nositi lep 
spomin,« je b i lo zapisano 
v več kot 200 knjižnih dar i 
l ih , ki so jih skupaj z maj ico 
prejeli vsi najboljši učenci. 
Po krajšem županjinem na
govoru, v katerem je vsem 
najboljšim čestitala, prav 
vsem učencem in d i jakom 
pa zaželela prijetne in varne 
počitnice, j ih je razveselje
vala znana vodite l j ica 
REZA. Najboljši učenci so 
z glasnim ap lavzom pozdra 

vi l i nastop svojih vrstnikov 
iz G lasbene šole Domžale 
ter Osnovne šole Rodica , ki 
so j im pripravi l i kulturni 
program, nato pa z zan ima 
njem listali po knjižnih na
gradah, ki jih bodo še vrsto 
let spominja le na uspešen 
zaključek letošnjega šol
skega leta. 

Drugi del sprejema je bil 
namenjen druženju najbol j 
ših učencev naše občine, 
v katerem je b i lo dovol j časa 
Za pogovore o tem, kako po 
stati in ostati najboljši uče
nec, kako bo učenju najti 
dovol j časa tudi za interesne 
dejavnosti in kako je lahko 
tudi »slova« ali pa »angla«. 
čisto zan imiv in pri l jubl jen 
predmet. 

Županja Cveta Za lokar 
Oražem pa je z ravnatelji 
vseh šol spregovori la tudi 
o letošnjem šolskem letu in 
prob lemih , ki spremljajo po 
samezne šole. 

Vsem učencem, d i jakom 
in študentom prijetne in 
varne počitnice! V. 

http://hr.il
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INDUPLATI TEKSTIL - ZARADI STEČAJA OSTALO BREZ DELA 58 DELAVCEV 

Delavci na cesto, direktor 
Ivkovič pa na dopust 

Nadaljevanje s prve strani 
se mora ugrizniti v jezik. Tret
jega julija je šel Induplati Tek
stil namreč v stečaj, brez dela 
pa je ostalo 58 ljudi. 

Na vsak način hotel preprečiti 
pregled poslovanja 

Kljub zagotavljanju C ; Ivko-
viča, da je v tovarni vse v naj
lepšem redu, pa si je silno pri
zadeval, da ne bi prišlo do pre
gleda finančnega poslovanja 

DRAGA ROUH kljub temu, da 
ji manjakata do upokojitve 
samo dva dni, če upoštevamo 
tudi 21 dni neporabljenega do
pusta, je ostala na cesti brez 
plače, brez regresa za letni do
pust in brez odpravnine, ki bi 
morala znašati okrog 206.000 
SIT. (Vse foto: D. B.) 

IRENA KOKALJ živi sama z de
vet let starim otrokom. Sin je 
odličen učenec, vendar mu ne 
bo mogla zagotoviti počitnic, 
kot si jih zasluži, ker sploh ne 
ve, kako se bosta v prihodnje 
prebijala i/ meseca v mesec. 

S strani Agencije RS za plačilni 
promet, za katerega je zapro
sila sekretarka Sindikata tek
stilne in usnjarskopredelovalne 
industrije Slovenije. Kakšne so 
bile ugotovitve agencije, ki je, 
sicer pozno, pa vendarle, pre
gledala poslovanje Induplati, 
vedo verjetno samo posvečeni, 
saj je Goran Ivkovič vsakomur, 
ki se je zanje zanimal, povedal, 
da je poslovanje v redu, da je 
Agencija za plačilni promet 
ugotovila le manjše napake, ki 
so običajne tako rekoč v vsa
kem podjetju. 

Posojal delavce drugim, ti pa 
so že drugi mesec brez plač 

Pred časom je okrog 10 de
lavcev »posodil« Titanu Kam
nik in Slovenijalesu v Preserjah, 
kjer nekateri delajo še danes in 
menda sta obe podjetji tovarni 
Induplati plačevali za vse spo
sojene delavce, vendar pa so 
delavci brez plač že drugi me
sec. Plače naj bi dobili samo 
tisti iz Campinga. 

Odpuščeni ostali brez regre
sov, dopustov in odpravnin 

Kako je mogoče v dveh ted
nih doseči začetek in konec ste
čajnega postopka, ve verjetno 
samo Goran Ivkovič, saj mu je 

Ko sem želela v zvezi 
z odpuščenimi delavci 
zastaviti nekaj vprašanj 
Goranu Ivkoviču, mi je 
tajnica povedala, da je 
na dopustu, njegov na
mestnik Jovan jurišič 
pa da je zaseden in da 
ne more govoriti z me
noj. Ker se nisem dala 
odpraviti, mi je potem, 
ko sem že tretjič zaman 
zvonila in moledovala 
za njegovo izjavo, taj
nica dejala, da so izjavo 
tako in tako že poslali 
Domžalskim novicam. 
»Ampak na Slamnik, ki 
ga dobi sleherno gospo
dinjstvo v treh občinah, 
ste pa pozabili,« nisem 
odnehala. »Slamniku 
izjave res nismo po
slali,« je priznala taj
nica in mi obljubila, da 
bo šefe vprašala, če 
lahko izjavo pošlje tudi 
nam. Res sem jo čez ne
kaj časa dobila, zato jo, 
nelektorirano, v celoti 
objavljamo. 

MOJCA GOMZI je upala, da bo ostala pri mali Emi še dva meseca, 
potem pa spet v tovarno. Ker so jo odpustili v času porodniškega 
dopusta, bo Emina in Špelina mamica morala poiskati službo 
drugje. 

od vložitve predloga za uvedbo 
stečajnega postopka 16. 6. 
uspelo, da je 3. 7., torej v pič
lih štirinajstih dnevih, zaključil 
knjižicjo vsem tistim, ki jih pred 
časom ni prerazporedil v Indu
plati Holding. Ker je bil »uspe
šen«, je verjetno prihranil 
okrog 7,000.000 sit, saj so vsi 
odpuščeni ostali brez regresov 
za letni dopust, brez dopustov, 
brez odpravnin, ki bi jim pripa
dale ob odhodu v pokoj, brez 
plače, skratka, brez sredstev za 
življenje. Ko so bili še zapo
sleni, so 10 odstotkov plače 
prejemali v bonih, nekaj tudi za 
restavracijo v Majčevem dvoru, 
kjer najbrž niso mogli kupiti 
mleka in kruha. Da so pristojni 
v tovarni natančni in dosledni, 
so dokazali prejšnji mesec in 
nekaterim priporočeno s po
vratnico poslali kot nekakšen 
poračun bone v višini 100 sit. 

Čez noč prodali objekte, ki so 
jih gradili vsi zaposleni 

.Delavcem se zdi, da so vo
dilni kar čez noč prodali obrat 
v Mengšu, prostore za trgovino 
s šivalnico zraven Induplati (za
posleni so zanje pred leti delali 
prostovoljno 8 do 9 sobot), tr
govino pa so morali prestaviti 

pod šotor, prodali so tudi obe 
ambulanti - zdravstveno in 
zobno. Upokojenci bi radi ve
deli, kam se je izgubil dom 
v Umagu, ki so ga pred mno
gimi leti sami zgradili, pa hiša 
v Čatežu, dom na Veliki Pla
nini ... 

Na cesto vrgel delavko, ki bo 
jutri rodila 

Kako se počutijo upokojenci, 
ki jih je pred časom sklical, jih 
pogostil s hrano in pijačo, pred
vsem pa z lepimi besedami 
(eden od upokojencev je pove
dal, da ga je bil sam med in 
mleko), se ve, ne zato, ker bi 
jih rad videl, ampak, da bi od 
njih izpulil certifikate, danes ko 
še vedno ne vedo, kaj se je 
zgodilo z njimi? Gotovo G. Iv
koviču ne pride na misel, da bi 
si s tem grenil dopust, preživlja 
ga s svojimi otroki, saj ga 
očitno ne gane niti usoda od
puščene noseče delavke, ki bo 
jutri rodila, Ivkovič pa jo je 
kljub temu pred dnevi vrgel na 
cesto. Verjetno ni niti z očesom 
trenil, ko je podpisal odpust za 
delavko, invalidko III. stopnje, 
ali mater samohranilko 
z dvema šoloobveznima otro
koma. Med »odpisane« je uvr-

VINKO KEPEC, sindikalni zaupnik, izvršni odbor sindikata Indu
plati Holding ga je izvolil pred dobrim mesecem, je povedal: 
Sestali smo se, ko sta bila 102 delavca premeščena iz Tekstila na 
Holding. Ker je to pomenilo, da bodo ti obdržali službo, je sindikat 
na premestitev dal soglasje. Na istem sestanku smo dobili zagoto
vilo, da bo tudi za druge delavce poskrbljeno. Da bi 58 odpuščenih 
sprejeli nazaj na delo, ni upanja, prizadevali pa si bomo, da bodo 
vsaj tisti, ki so ostali, obdržali delo ob ustreznih delovnih pogojih 
in s človeku primerno plačo. 

IVO MARKOVIČ so odpustili 
z 32 leti delovne dobe. Trideset 
let je vlagala denar v sklad za 
samopomoč, zadnjih nekaj let 
po 1.000 SIT na mesec. Danes 
ima denarja v skladu okrog 
30.000 SIT, čeprav je od časa 
do časa zaprosila le za kredit in 
ga redno tudi vračala. 

stil tudi dve delavki, ki bi mo
rali biti še dva meseca na po
rodniškem dopustu, ena od 
njiju ima moža invalida, ki 
lahko dela le po štiri ure na 
dan. Se mu je zatresla roka, ko 
je dal pristanek za odpis tudi za 
delavko s hudo boleznijo, ime
novano miostenija gravis? Pri
zadete ima živce in mišice, 
zato mora nositi s seboj izkaz
nico, na kateri piše, kako ji lju
dje lahko pomagajo in katerih 
zdravil ji ne smejo dati, ko jo 
zgrabijo krči. Ko sem se pogo
varjala z odpuščenimi, me je 
vedno bolj zanimalo, kakšni 
kriteriji so vodili odgovorne pri 
določanju delavcev za »od
strel«. 

Poleg denarnih tudi druge te
žave 

Nič ni pomagalo, če je šlo za 
pridne delavke in delavce ali če 
so odpustili dva družinska 
člana hkrati, na primer moža in 
ženo, ki bosta morala drugje 
dokazati, da sta pridna. Če bo
sta imela srečo, ju bodo morda 
obdržali ali pa tudi ne. Službe 
ni mogla obdržati niti delavka, 
za katero so vsi vedeli, da ni 
v vseh štirinajstih letih, ki jih je 
prebila v tovarni, bila niti en 
dan v bolniški, da je hodila na 
delo, čeprav jo je kuhala vro
čina, da so ji zaradi vnetja led
vic pogosto otekale noge, pa ni 
niti pisnila. Tako zelo si je že
lela obdržati službo. Tudi z od
ločitvijo za drugega otroka je 
zaradi službe odlašala. Ko sta 
z možem ugotovila, da bo za
radi njunega pomišljanja sta
rostna razlika med otrokoma 
vedno večja, pa porodniške ni 
dočakala kot zaposlena, ampak 
se je dva meseca pred vrnitvijo 
na delo znašla na zavodu za 
zaposlovanje. Neka druga od
puščena delavka, ki mora skr-

IRENA NAROBE ima 13 let in 
3 mesece delovne dobe. Ker na 
eno oko skoraj nič ne vidi, so jo 
premestili iz tkalnice. Nado
meščala je delavke na različnih 
delovnih mestih. Ko so jo odpu
stili, je bila na bolniški. 

beti za dva nedorasla otroka, 
ima zaradi izgube dela težave 
tudi doma, saj jo tudi najbližji 
gledajo postrani. Črv dvoma, le 
zakaj so odpustili ravno njo, 
gloda namreč vedno močneje. 
Brez delovnega mesta je v tre
nutku ostala tudi delavka, ki je 
sicer 8. 7. še lahko prišla na 
delo, ob pol dvanajstih pa je 
dobila listek za izhod s pojasni
lom, da mora takoj zapustiti de
lovno mesto, ker dela zanjo več 
ni. 

Samo nekaj dni pred odpustom 
zavajal delavce 

Naslednji dan (9. 7.) se je 
lahko pridružila drugim, ob 17. 
uri popoldne jih je sklical ste
čajni upravitelj Andrej Koželj in 
prevzela je zaključeno delovno 
knjižico ter sklep o prenehanju 
delovnega razmerja. Zanimivo 
je, da na sestanku ni bil priso
ten nihče od vodilnih v tovarni, 
zadnji udarec so prepustili kar 
stečajnemu upravitelju, ki pa ni 
izgubljal časa. Delo je opravil 
v rekordnem času, saj »poslo
vilni« sestanek ni trajal več kot 
deset minut. Da odpuščeni ne 
bi vznemirjali drugih, od tistega 
dne nimajo već vstopa ,y to
varno. Če kdo od odpisanih res 
mora na primer v kadrovsko 
službo, skrbno nadzirajo nje
govo gibanje po tovarni. Bolj 
kot prepovedan vstop v tovarno 
pa delavce boli, da jih je 3. 7. 
(na dan stečaja) G. Ivkovič skli
cal in jim zagotovil, da bodo 
dobili regrese za letni dopust, 
da naj bodo brez skrbi, ker ne 
bo nikogar odpustil, da morajo 
verjeti v njegovo poštenost. 
Lahko samo čakamo, kdaj bo 
na vrsti naslednja skupina »ne-
konkurenčnih delavcev«, ki da
nes morda še upajo, da ne 
bodo »izbrani«. 

DADA BREJC 

Prava resnica o poslovnem sistemu INDUPLATI 
V zvezi z neresnicami, ki krožijo o zad

njih dogodkih v podjetju Induplati je po
trebno obvestiti lokalno skupnost v kateri 
Induplati živi z resničnim in dejanskim 
stanjem. 
. Nekorektno je človeško stisko skupine 
odpuščenih delavcev zaradi stečajnega po
stopka v enem od podjetij poslovnega si
stema Induplati izkoriščati v politične na
mene. To škoduje predvsem SS odpušče
nim delavcem samim ker povečuje njihovo 
sovraštveno ogorčenost, po drugi strani pa 
to škoduje preostalim 581 zaposlenim v In
duplati ker lažne govorice vplivajo na 
uspešnost poslovanja podjetja. 

Stečajni postopek v podjetju Tekstil, 
d. o. o. je sodišče oklicalo na osnovi 
predloga nadzornega odbora te družbe. 
O tem je bil predhodno seznanjen tudi 
sindikat. 

Na Zavodu za zaposlovanje je bilo pri
javljenih 58 delavcev od skupno 159, ka
teri so še vedno ostali v tkalnici, oz. 
v proizvodnji tekstila in imajo glede na 
svojo konkurenčno sposobnost zago
tovljena delovna mesta. 

Stečaj je bil nujna posledica razmer 
v slovenski tekstilni industriji kot rezul
tat nakopičenih težav zaradi zastarele 
tehnologije, previsokih stroškov poslo
vanja in izgube praktično večino trgov, 
ki jih je imel Induplati v preteklosti. 

Poslovni sistem Induplati je moral 
svojo konkurenčnost zagotoviti v bi
stveno težjih pogojih poslovanja s tem, 

da mu je uspelo na zahtevnem trgu 
evropskih držav zagotoviti dolgoročno 
eksistenco za 581 delavcev. Induplati se 
je v zadnjih treh letih tudi ustrezno reor
ganiziral, tako da so posamezni pro
grami postali samostojna podjetja v lasti 
Induplati Holdinga za katerega je mo
goče danes povedati, da je to močno 
podjetje. 

Konkurenčnost Induplati je bila dose
žena s tehnološko posodobitvijo in z na
ložbami v trgovinsko mrežo, s čimer se 
je povečala prisotnost na trgu s kvalitet
nimi in cenovno ustreznimi proizvodi. 
Induplati je povečal svoj promet oz. pri
hodek od 18 na 30 mio DEM in stabiliziral 
poslovanje, ki je bilo na začetku leta 
1993 popolnoma uničeno. V tistem ob
dobju, in sicer na začetku leta 1993 je 
bilo ogroženih 350 delovnih mest, ven
dar pa je novo vodstvo z osvojitvijo na 
nova tržišča uspelo ohraniti večino de
lovnih mest. 

Zadnji podatki dokazujejo, da je bil 
v letošnjem letu v 35. slovenskih tekstil
nih podjetjih uveden stečajni postopek, 
prisilna poravnava ali likvidacija. Indu
plati tako ostaja ob vseh neugodnih po
gojih poslovanja eno redkih slovenskih 
tekstilnih podjetij, ki je uspelo stabilizi
rati poslovanje in zagotoviti dolgoročno 
socialno varnost. Odpuščenim delav
cem morata v tem težkem trenutku po
magati predvsem sindikat in država, in 
sicer bolj kot s podpihovanjem nemoč

nega nezadovoljstva na ta način, da lju
dem pomagajo nemudoma z učinkovito 
materialno pomočjo in denar/em. Indu
plati je za te delavce doslej storil največ 
kar je v njegovi moči, tako da je skoraj tri 
leta vodil humano socialno politiko, ki je 
šla na škodo tako vseh drugih delavcev 
kot tudi dolgoročne perspektive po
djetja. 

Poleg taga je štiri delavce, ki so bili 
odpuščeni iz družbe v stečaju, redno 
zaposlil podjetje Induplati Camping, 
d. o. o., okoli deset delavcev pa začasno 
dela v drugih bližnjih podjetjih. 

Poslovni sistem Induplati danes po
sluje v okviru sedmih samostojnih po
djetjih, ki pa skupno tvorijo ekonomsko 
in strateško povezano celoto. Induplati 
je trenutno še družbeno podjetje torej je 
vse premoženje izključna družbena last. 
Postopek privatizacije poteka v skladu 
z zakonom in na osnovi sprejetega pro
grama lastninskega preoblikovanja, ki ga 
je sprejel delavski svet podjetja Indu
plati. Agencija za privatizacijo je že iz
dala prvo soglasje k lastninskemu preo
blikovanju. Po potrditvi izračuna zadolž-
nic za vse delavce Induplati s strani dr
žavnih organov pa bo pridobljeno tudi 
drugo soglasje, tako da se pričakuje sklic 
prve ustanovitvene skupščine novih del
ničarjev v jeseni leta 1996. 

(Besedilo ni lektorirano) 
VODSTVO PODJETJA. 
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Postopek odkupa 
zemljišč za potrebe 
izgradnje avtoceste 

na odseku 
Vransko- Blagovica 

Z uveljavitvijo Uredbe o lo
kacijskem načrtu za AC na od
seku Vransko - Blagovica (Ur. 
I. SRS, št. 18/96) je investitor 
lahko pričel z izvajanjem pri
pravljalnih del znotraj območja 
lokacijskega načrta. Z izvajal
cem geodetskih del je najprej 
pristopil k odmeri zemljišč (iz
vedbi parcelacije in prenosu 
lege gradbenih parcel na te
ren). O času in kraju odmere 
zemljišč je dolžan geodetski iz
vajalec obvestiti lastnika z vabi
lom najmanj 8 dni pred pričet-
kom teh del. Ob odmeri zem
ljišča se lastnik na terenu sez
nani z lego, površino in obliko 
parcel, ki zapadejo v traso AC 
oz. ostanejo zunaj nje. 

Po izvedeni parcelaciji last
niku pisno napove do kdaj pri
deta cenilec in referent za od
kup. Referent odkupa seznani 
lastnika z vsemi njegovimi pra
vicami pri odkupu. Referent 
poskuša lastnikove želje upo
števati v okviru zakonskih mož
nosti ter le tako doseči spora
zum o odkupu zemljišč in ob
jektov. 

Podlaga za dogovarjanje re
ferenta odkupov z lastnikom 
o odškodnini za zemljišča oz. 
objekte so cenitve, ki so jih 
dolžni sodno zapriseženi ce
nilci ustreznih strok, izbrani na 
javnem razpisu, izdelati 
v skladu z določili: 

0 enotne metodologije za 
ugotavljanje vrednosti kmetij
skega zemljišča in gozda (Ur. I. 
SR, št., 10/87 in 30/89); 

O pravilnika o enotni meto
dologiji za izračun prometne 
vrednosti nepremičnin (Ur. I. 
SR, št. 8/87); 

# zakona o razlastitvi in 
prisilnem prenosu nepremičnin 
v družbeni lastnini (Ur. I. SRS, 
št. 5/80, 30/87) in 

• zakona o ureditvi določe
nih vprašanj v zvezi z graditvijo 
avtocestnega omrežja v RS (Ur. 
L, št. 35/95). 
' Po izdelavi cenitve pripravi 

referent odkupa ustrezno po
godbo; to pa skupaj s cenitvijo 
vroči lastniku prizadetega zem
ljišča. Ponudbo praviloma 
vroči osebno. Ob vročitvi po
nudbe referent odkupov last
nika zemljišča še dodatno sez
nani s posameznimi določbami 
pogodbe in ga pouči o vseh 
njegovih pravicah v nadaljeva
nju postopka. 

Po podpisu pogodbe investi
tor pošlje pogodbe v pregled 
lavnemu pravobranilstvu Repu
blike Slovenije. Ko Javno pra
vobranilstvo pogodbo pregleda 
in potrdi, jo vrne investitorju. 
Nato je potrebno pogodbo pri
javiti pristojni republiški upravi 
za javne prihodke in jo predlo
žiti notarju, da overi podpis 
lastnika na pogodbi. 

Odškodnino plača investitor 
najkasneje v roku 15 dni od 
dneva, ko pogodbo potrdi pri
stojno javno pravobranilstvo in 
je overjen podpis lastnika na 
pogodbi. 

DARS. d. d. 
Predsednik 

JOŽE BRODNIK, dipl. inž. 

Občina ne vstopa nepo
sredno v odkup zemljišč, ki se 
tičejo avtoceste, saj je odkup 
zemljišč dosledno samo stvar 
dogovorov med odkupovalcem 
in lastnikom prizadetega zem
ljišča. 

Prav tako občina nima 
vpogleda v sklepanje prodajnih 
kupčij, ki so izključno stvar 
dveh zgoraj omenjenih strank 
v postopku. 

Vsekakor pa je občina pri
pravljena pomagati vsaki priza
deti stranki z nasveti in usmer
janjem. Saj je v interesu občine 
tako, kot je bilo to do sedaj, 
iskanje pravih in najboljših reši
tev za naše občane. Tako že
limo delati tudi naprej. Pričaku
jemo namreč, da se bo z potrdi
tvijo zdaj že obeh odsekov av
toceste Vransko - Blagovica in 
Šentjakob - Blagovica pojav
ljalo veliko vprašanj. Na 
mnoga že odgovarja dopis, ki 
ga je poslal predsednik uprave 
DARS-a g. Jože Brodnik in v ka
terem razlaga postopke odkupa 
zemljišč za potrebe avtoceste. 

PODŽUPAN 
MATEJ KOTNIK 

jpan g. Burja skupaj z najboljšimi učenci FOTO: V 

O domovina, smo te ljubili dovolj? 
Kako bi te mogli ljubiti še bolj? 

S temi besedami zanosa in 
ponosa je župan Občine Luko
vica g. Anastazij Živko Burja 
uvedel svoj slavnostni govor ob 
kresu in plesu v počastitev 5. 
obletnice državnosti Republike 
Slovenije. Rokovnjaški gozdi
ček na Brdu je završal v skriv
nostnem pričakovanju kresne 
noči visokega poletja, ki zdaj za 
slovenski narod pomeni res
nični preobrat. 

Z izbranimi besedami in 
oceno našega zgodovinskega 
trenutka je prireditev pozdravil 
g. Ciril Smrkolj, predsednik ob

činskega sveta. 
Večji del programa so prispe

vali učenci OS Janko Kersnik 
Brdo in obeh podružnic, Kraš-
nje in Blagovice. V recitalu so 
dokumentirali zgodovinske 
dneve med osamosvajanjem 
pred 5. leti in s spletom plesov 
ter igre ponazorili srečno otro
štvo. Ves večer je izzvenel 
v luči mladih, saj je župan g. 
Burja obdaril najboljše učence 
posameznih razredov ter jim 
čestital kot najboljšim med naj
boljšimi. Poudaril je poseben 
pomen znanja, z'druženega 

Dejavnosti na 
področju telefonije 

- ATC Lukovica 
Obveščamo vas, da so se s 1. 

julijem letos začela gradbena 
dela in polaganje kablov za kra
jevno kabelsko omrežje (KKO) 
in razvodno naročniško 
omrežje (RNO) Lukovica. 
Gradbena dela in polaganje ka
blov bodo končana predvi
doma v začetku meseca no
vembra 1996. Kabelsko mon
tažna dela bodo stekla v me
secu avgustu in bodo končana 
do sredine novembra 1996. 

Tehnični prevzem in s tem pri
klopi pa bodo opravljeni konec 
novembra 1996. 

Vse navedeno velja za ob
močje avtomatske telefonske 
centrale (ATC) Lukovica. 

Izvajalec PAP Telematika po
izkuša pridobiti soglasja za 
montažo omaric na stanovanj
ske hiše vseh krajanov - tudi 
tistih, ki se niso prijavili k sofi
nanciranju telefonskega omrež-

Srečanje s Slovencem, ki je nosil 
olimpijski ogenj - ATLANTA '96 

V sredo, 19. 6., je bil pri nas 
na obisku član SD Krašnja, 
športnik Mirko Lebar, obiskal 
nas je skupaj z ženo Aleksan
dro. 

Mirko je športnik, ki namesto 
svojih nog uporablja roke. Te 
roke pa so ga ponesle marsi-
kam. Povzpel se je na Triglav, 
na Grossglockner, leto kasneje 
na 4807 m visoki Mt. Blanc, 
v letu 1995 pa je dosegel 
5800 m visoko goro Pisco v An 
dih. Skratka, vsako leto za 
1000 m više. V letošnjem letu 
namerava »prepešačiti« od Av-
toimpexa v Ljubljani pa do Če
ške, do tovarne, kjer delajo 
Škode. V spomin na tragično 
preminulega alpinističnega pri
jatelja Staneta Belaka - Šraufa 
se bo povzpel na Matterhoren. 
V Avstraliji se bo udeležil mara
tona od Svdneva do Melbo-
urna. 

Ni kaj, veliki načrti, ki pa 
jih Mirku Lebarju ne bo težko 
uresničiti, ker njemu ni nobena 
stvar pretežka in zato, ker je 
neverjetno pogumen. Dejal, je 
da ga ne skrbi, kako se bo pre
bijal skozi »maratone«, pač pa, 
kako bodo maratone prenašali 
njegovi spremljevalci. Res, 

Mirko Lebar je junak z velikim 
smislom za humor. ŠD Krašnja 
pa se resnično lahko ponaša 
s tako pomembnim in dejavnim 
športnikom - invalidom. 

Občino Lukovica je obiskal 
na pobudo g. Marjana Štruklja, 
da bi se nam zahvalil za de
narno podporo. G. Lebar je ob
činski upravi in županu izčrpno 
poročal o obeh obiskih v Ame
riki, to je letos obiskal kar dva

krat. Prvikrat, ko se je v Den-
verju predstavil s filmom Brez, 
ki govori o Mirkovem življenju, 
v katerem je bistven optimi
zem, in drugič, ko je kot pred
stavnik Slovencev nosil olimpij
ski ogenj za O l , ki bodo letos 
v Atlanti. Kot drobtinico naj do
dam, da je ogenj prejel na točki 
021 in ga po ca 500 m dolgi 
progi predal športnemu pred
stavniku Hrvaške. V Lukovici 
smo si ogledali tudi »čisto 

pravo olimpijsko baklo« in jo 
pr-ižgano z Mirkom držali v ro
kah. Bilo je enkratno, kajti 
okoli nas je vel olimpijski duh; 
bilo je pristno in sproščeno; 
skratka, nepozabno. 

Mirko Lebar, iskrena hvala 
za prijazno domačnost in ne
pokvarjeno iskrenost, ker brez 
prijateljev ni nič in mi smo tvoji 
prijatelji. 

MONIKA 

ja v Občini Lukovica, da ne bo 
potrebno parcel še enkrat pre
kopavati. 

Vse tiste, ki ste se prijavili za 
telefonski priključek, pa pogod
benih obveznosti ne izpolnju
jete (ne plačujete deleža sofi
nanciranja), vljudno prosimo, 
da obveznosti poravnate ali pa 
odstopite od pogodbe in s tem 
daste možnost telefonskega 
priključka drugim, ki to želijo. 

Ker obstaja možnost, da bo 
kmalu prijavljeno na ATC Lu
kovica več kot 960 naročnikov, 
vas prosimo, da s prijavami po
hitite. 

Občina Lukovica 
Oddelek za komunalo 

Redno ali honorarno 
zaposlimo 

ČISTILKO 
za čiščenje prostorov 
v popoldanskem času 
za območje Domžal 

IN ČISTILCA 
STEKEL 

ČISTOČA d. o. o. 
tel. 715-771 

s plemenitimi človeškimi vred
notami, za našo mlado državo. 
Mladim talentom je spregovo
rila tudi ravnateljica ga. Stani
slava Stopar. 

Prisluhnili smo domačemu 
pevskemu zboru Janko Kersnik, 
harmonikarja Mirko Jemec in 
Uroš Križnar pa sta s spletom 
slovenskih narodnih pesmi 
uvedla veselo razpoloženje ob 
kresu. Program je z izbranimi 
mislimi o domovini povezovala 
Alenka Kos. 

Številna praznovanja ob 5-
letnici slovenske države so za 
nami. Polemike o ustreznih in 
manj ustreznih zasnovah pro
slav so se polegle. Pred našo 
državo je težak delavnik, poln 
odločujočih preizkušenj za pre
živetje v evropskem združenju 
neusmiljenih ekonomskih za
konitosti. Napake niso dovo
ljene. Popravnih izpitov ne bo. 
Ali utonili v morju Brezimnosti, 
ali bomo enakovredno uvelja
vili svoje sposobnosti in du
hovne moči kot Slovenci, je od
visno od naše domovinske za
vesti, neomajno zasidrane 
v slovenstvu. Samostojnost ni 
pridobljena za vedno. Potrebna 
sta budnost in stalni napor, po
trebna bo žilavost preteklih ro
dov in žrtvovanje, da bomo go
spodarili negotovi stvarnosti 
v novih izzivih časa. Potrebna 
je predvsem velika in brezpo
gojna ljubezen do vsega, kar je 
naše. Potrebno je poštenje in 
samozavest, kakršno znamo 
potrditi v kritičnih trenutkih. Da 
smo sposobni za samostojno 
državo, smo že dokazali. 
V vsakodnevnih odločitvah pa 
ne ravnamo državotvorno, za 
kar nobene »otroške bolezni« 
mlade države niso opravičilo. 
Za bližajoče se volitve bo torej 
potrebna skrajna odgovornost 
vsakega državljana. 

V pozne nočne ure je ob slo
venski pesmi dogoreval naš 
kres in oddaljeni leski okoliških 
kresov so bledeli v zamiranju 
noči in vstajanju novega jutra. 
Z vsakim novim jutrom se rodi 
nov dan. 

MOJCA S. 

O B Č I N A LUKOVICA 

Obvesti lo 
Vse občane obveščamo, da do 20. SEPTEMBRA 1996 
zbiramo predloge za določitev občinskega praznika 

Občine Lukovica; vezan naj bo na kulturno 
zgodov inske dogodke Črnega grabna. 

S kratko razlago utemeljene predloge lahko 
posredujete na sedež Občine Lukov ica , Lukov ica 46 . 

ODBOR ZA SPLOŠNE ZADEVE 
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Čebelarsko 
društvo 
Lukovica 
bo razvilo 
prapor 

Drugi člen Odloka 
o popisu čebeljih družin 
določa, da mora to sto
riti Čebelarsko društvo 
Lukovica. Popis zajema 
pregled čebeljih družin 
na celotnem območju 
Občine Lukovica, pre
gled čebeljih družin pre
voznikov čebel ter pre
gled in kontrolo čebel na 
paši. 

Čebelarsko društvo Lukovica vabi vse čebelarje in prijate
lje čebelarstva na razvitje prapora. 

Svečano razvitje prapora bo v soboto, 17. A V G U S T A 
1996, ob 16. uri v rokovnjaškem gozdičku v LUKOV IC I , ki 
je v neposredni bližini nedokončanega propadajočega Če
belarskega izobraževalnega centra. Po razvitju prapora in 
kulturnem programu bo poskrbl jeno tudi za zabavo. 

Prisrčno vabl jen i ! 
ČD LUKOVICA 

Zavarovalnica 
Triglav je z nami 

Pri današnjem tempu živ
ljenja, ko že skoraj pozab
ljamo, kaj pomeni ljubezen 
do soljudi, se nam malokrat 

Eonudi priložnost, da bi nas 
do presenetil ali nam kaj 

podaril, čeprav nas ne 
pozna in nas ni še nikoli vi
del. Pregovor pravi: »Daj« 
je umrl, a »ne daj« ga poko
pal. Vendar na srečo lahko 
rečem, da ta pregovor ne 
drži popolnoma. 

Na Osnovn i šoli Janka 
Kersnika Brdo sme pred ne
kaj dnevi doživeli prijetno 
presenečenje. Presenečenj 
takih vrst na šolah doživimo 
bore malo , zato so vredna 
vse pozornost i in pohvale. 

FURMANSKI 
PRAZNIK 
PRESERJE 96 
Turistično društvo 
Preserje pri Lukovici 
bo 11. avgusta 1996 
organiziralo furmanski praznik. 
Ob 15. uri bo 
povorka kmečkih 
vpreg; tem se bodo 
pridružile narodne 
noše. Po povorki bo 
galopska dirka 
kmečkih konj. Vse 
lastnike konj vabimo 
k udeležbi in tudi vse 
imetnike narodnih 
noš. 
Generalni pokrovitelj 
prireditve je Gostišče 
FURMAN iz 
Lukovice. 
Prisrčno vabljeni 
v Preserje pri 
Lukovici v mesecu 
avgustu! 

Zahva la velja Z A V A R O V A L 
NICI TR IGLAV , saj je pe
tindvajsetim učencem ra
zredne stopnje omogočila 
brezplačen izlet v l jubl jan
ski živalski vrt. Izbrani 
učenci so to nov i co z nav
dušenjem sprejel i , še pose
bej zaradi tega, ker so dob i l i 
v dar lepe čepice in rumene 
majice. Na dogovorjeni dan 
(5. junij) so jih ponosno 
oblek l i in na šolskem dvo 
rišču nestrpno čakali trenu
tek odhoda . Tu sta nas pr i 
jazno sprejela in pozdrav i la 
predstavnika Zavarova ln ice 
Triglav. Spremljala sta nas 
vse do Ljubljane. »Naporna 
pot« nas je utrudila in že sta 
imela pri roki sendviče in 
sokove. Tako okrepčani smo 
lahko odšli na sprehod po 
živalskem vrtu. Ot roc i so si 
z zan imanjem ogledoval i ži
va l i . Hi te l i so od kletke do 
kletke in težko je b i lo presli-
šati nemalo navdušenih 
vzk l ikov občudovanja, ki so 
bi l i namenjeni mladičem. 

Čas je hitro mineval in žal 
smo se moral i vrniti domov . 
Nekateri otroci kar niso m o 
gli verjeti, da so majice n j i 
hova last, zato so s strahom 
vprašali, kdaj j ih morajo pr i 
nesti nazaj . Ko smo še en 
krat razložili, da jih lahko 
obdržijo, so se v nj ihovih 
očeh prižgale iskrice sreče, 
ki še do lgo niso ugasnile. 

Učiteljica na OŠ Janko Kers
nik 

URŠA IGLIC 

Učenci so povedali: 
O potovanju v živalski vrt si 

mislim tole. Vesela sem bila, da 
je bila vožnja z avtobusom za
stonj. Ko smo prišli, smo po
jedli malico. Potem smo začeli 
gledati živali. Najbolj lepa ži
val se mi je zdela lisica. Bile so 
tri lisice. Bile so tam, kjer so 
bili tudi medvedi. Šli smo gle
dat krokodile. Prišli smo pre
pozno, da bi videli tjulna, ko ga 
hranijo. Videli smo še druge 
lepe živali. Vse živali so bile 
lepe, krokodil mi ni bil všeč. 
Imel je zelo dolga usta. Bil je 
zelo dolg. V živalski vrt so šli še 
razredi iz Moravč. Zelo mi je 
bilo lepo. 

URŠKA BERGANT 

Zavarovalnica Triglav nam je 
ponudila izlet v Živalski vrt, 
v Ljubljano. Šli smo. Videli smo 
vse živali od tigrov do opic. 
Kmalu smo šli domov. Imeli 
smo se lepo. 

GREGOR 

Stoječi svetniki na severni steni prezbiterija: Janez Krstnik, Andrej, | Votivna freska kamnoseka (slika levo) Štefana s družino; zgoraj 
Jurij, Jakob starejši. konzola; spodaj napisna tabla z letnico 1524. (slika desno) 

Cerkev sv. Luka 
v Spodnjih Praprečah 

Če arhitektura prapreške cerkve še po
polnoma izraža značaj pozne gotike in ima 
širši pomen v slovenskem prostoru, pa 
njena poslikava v notranjosti sicer kaže 
naprednejše težnje zgodnje renesanse, 
vendar v domači bolj rustikalni izvedbi. 

Poslikava notranjosti naj bi potekala 
v treh fazah, kot trdi umetnostni zgodovi
nar Janez Hofler v knjigi Srednjeveške fre
ske v Sloveniji. Najstarejše so freske v prez
biteriju. Na severni oltarni steni se v dveh 
pasovih nizajo štiri polja. V prvih dveh 
poljih se vrstijo celo postavni svetniki s svo
jimi simboli: Nikolaj s knjigo in jabolki ter 
škofovsko palico v levici, Erazem s knjigo 
in ražnjem, Hieronima v kardinalskem 
plašču spremlja lev, Luka z volom, boso
nogi Janez Krstnik s knjigo in jagnjetom, 
Andrej s svojim križem, na premaganem 
zmaju stoječi Jurij in popotnik Jakob starejši 
z romarskim klobukom, popotno palico in 
torbo. Te nekoliko nerodne, vendar pla
stične poznogotske figure stojijo v odprti 
pokrajini, nad njimi pa poteka napisni trak 
z imeni svetnikov, ki pa so danes komajda 
razvidna. V tretjem polju je upodobljena 
Marija z detetom na prestolu, Krištof in 
puščavnik, v spodnjem četrtem polju pa je 
v zaprtem prostoru upodobljen naročnik* 
teh fresk - plemič Hans H. Herisch z Brda, 
ki je freske naročil leta 1520 (ali 1522?). To 
je tudi osnovna letnica, pred katero je mo
ral nastati tudi sam prezbiterij. Ker freska 
nosi pomembne poznejše vpise duhovni
kov, ki nam razkrivajo, da je cerkev v Pra-

PIŠE: ANDREJA KOS 

prečah bila zbirališče protestantskih verni
kov. In ker obstaja nekaj pisnih virov o lute-
rantskih shodih v Praprečah, bom te zgodo
vinske okoliščine in natančen opis freske 
z donatorjem podala v naslednjem članku. 
Sočasno s freskami na steni prezbiterija pa 
je nastala tudi poslikava oboka prezbiterija 
z rastlinsko ornamentiko, ki se na dveh 
obočnih poljih kornega sklepa zaključuje 
z angelom in Marijo. Gre za prizor ozna
njenja, ki se v tako imenovani shemi 'kranj
skega prezbiterija' pojavlja na notranji ali 
zunanji strani slavoločne stene. Tu je slikar 
motiv postavil na obok, kar je pri nas zelo 
redko, kot ugotavlja umetnostni zgodovi
nar Lev Menaše. Znan je samo še en primer 
v neposredni bližini - na oboku cerkve sv. 
Andreja v istoimenskem kraju pri Krašcah. 
Bogato vitičevje s cvetovi je prvotno krasilo 

Pogled v južno stransko ladjo z obočno 
poslikavo. (foto: M. KOTNIK) 

tudi obok severne in južne kapele, ki sta 
bili pozneje prebeljeni. Takšen način 
obočne dekoracije z vitičevjem, cvetovi, 
plodovi, ki povsem prepredejo obok, se 
prvič pojavi leta 1512 v poslikavi prezbite
rija cerkve sv. Tomaža v Britofu pri Kranju. 
S to cerkvijo pa ima prapreška cerkev še 
nekaj skupnega, arhitekturno plastiko 
v obeh cerkvah naj bi izdelala ista stavbar-
ska delavnica. Ali ju je poslikala tudi ista 
slikarska roka? To vprašanje ostaja odprto, 
zagotovo pa je drugo fazo posli kav v Pra
prečah, ki jo predstavlja votivna freska 
kamnoseka Štefana nad arkado južne stene 
glavne ladje, naredil isti mojster, kot je 
poslikal freske v prezbiteriju. Če je freska 
v prezbiteriju datirana 1520, je freska kam
noseka Štefana nastala 1524 leta, kot po
roča tabla z napisom pod fresko. Arhitekt 
Štefan se je s svojo družino - ženo in tremi 
sinovi - dal upodobiti v klečeči molitveni 
pozi pred sv. Nežo in sv. Andrejem v pro
storu, ki je z rdeče-belo šahiranim tlakom 
perspektivno jasno določen in se konča 
z ravnim belim zidom. Samozavestna upo
dobitev celotne družine, perspektivno do
ločen prostor in portretne poteze na obra
zih kažejo renesančne prijeme slikarja, ki 

pa je sam prostor dokaj skopo oblikoval še 
v gotski tradiciji. Nad fresko je konzola 
z moško podobo, ki v levici drži mošnjo in 
skodelo v desnici, okrog vratu pa ima 
ključe. Ključi lahko simbolizirajo oskrbnika 
cerkve, mošnja pa ga hkrati označuje kot 
donatorja. Tudi obok glavne in severne 
stranske ladje je bil prvotno poslikan z de
korativnim rastlinjem, vendar kasneje več
krat prebeljen, tako da se danes izza beleža 
kažejo le posamezne vitice. 

Tretji sklop poslikav pa predstavlja obok 
južne stranske ladje, ki je po mnenju J. 
Hoflerja najmlajši in naj bi nastal okoli leta 
1535 od posvetitvi oltarja sv. Barbare. Štiri 
obočna polja so ornamentalno poslikana 
z zankastim prepletom belih trakov na mo
drem ali rjavem ozadju z rastlinskimi viti-
cami. Med trakovi se pojavljajo figure: an
geli z napisnimi trakovi, štirje evangelisti, 
presto/ mi/osti, maske in druga simbolika. 
Močna barvitost fresk kaže, da so bile kas
neje preslikane, zato ostaja vprašanje na
stanka odprto. 

Delavni Zlatopoljce 
Lansko leto začeta dela na igrišču v Zlatem 

polju letos uspešno nadaljujemo. Predhodno 
smo se odločili, da teren izravnamo in posejemo 
z travo. Ker pa zaradi slabe kakovosti zemljišča 
ta ne bi zadovoljevala namena, smo teren dobro 
utrdili in pripravili za afalt. 

Za to je bilo opravljeno ogromno prostovolj
nega dela, prav tako smo opravili nekaj delavnih 
akcij čiščenja in posipavanja cest; s tem smo si 
na Občini Lukovica prislužili prepotrebna fi
nančna sredstva. Slednja je pokazala veliko ra
zumevanja in dobre volje do mladih, da si ustva
rijo večnamenski športni prostor. Gospod Živko 
Burj nam je obljubil pomoč. To je mlade delavne 
Zlatopoljce še bolj navdušilo k delu in ustvarja
nju. Dogovorili smo se, da bomo v jeseni in pa 
v letu 1997 izvedli še nekaj delovnih akcij. Za te 
pa nam je gospod Tomaž Cerar, ki je koordinator 
Občine Lukovica, s katerim pohvalno dobro so
delujemo, obljubil plačilo vnaprej. Tako bomo 
lahko v bližnji prihodnosti položili asfalt. 

Pred dnevi je bila podpisana pogodba z izva
jalcem del, skratka, če bo šlo vse po sreči, bo 
kraj Zlato polje jeseni krasilo novo igrišče. 

T. HABJANIČ 

PCD KRAŠNJA prireja v soboto, 10. 8.1996, 
ob 15. uri pred gasilskim domom v Krašnji, že 
drugo tekmovanje s staro ročno brizgalno. 

Tekmovanja se bodo udeležile ekipe PGD iz 
GZ Domžale ter gostujoča ekipa PGD Šmartno 
iz GZ Kamnik. 

Po končanem tekmovanju in razglasitvi 
rezultatov bo velika vrtna veselica z živo glasbo 
ter bogatim srečolovom. 

Vabijo vas gasilci iz KRAŠNJE. 



/lamnik Moravče 

Iz dela 
občinske 
uprave 

Te dni je župan Matjaž Kočar 
podpisal s Cestnim podjetjem 
Gradnje iz Ljubljane pogodbo 
za modernizacijo cestnega 
omrežja v Občini Moravče. 
V skladu s terminskim planom 
se bodo dela začela še julija na 
cesti na Limbarsko goro in 
drugi fazi ceste na Grma če. 
Dela na drugih cestah, ki so 
predvidene za asfaltiranje, se 
bodo začela v drugi polovici 
meseca avgusta. Omenjeni iz
vajalec je bil kot najugodnejši 
ponudnik izbran na podlagi 
javnega razpisa, objavljenega 
v Uradnem listu Republike Slo
venije. 

Občinski svet se je sestal na 
23. seji desetega julija in med 
drugim obravnaval in sprejel 
predlog za povišanje cen v VVZ 
Domžale in Vrtcu Moravče. Od 
1. 5. 1996 dalje se bodo eko
nomske cene storitev zvišale za 
3 ,78% in valorizirajo prispevki 
staršev - oskrbnine za 8 , 6 2 % . 
Razlog za zvišanje cen je rast 
cen na drobno in povečanje 

izhodiščnih plač za negospo
darstvo v prvem tromesečju 
1996. Te dni pa je običinska 
uprava dobila že nov prelog za 
zvišanje ekonomske cene in 
tudi oskrbnine v domžalskih 
vrtcih za 7 ,56%, in sicer od 1. 
avgusta dalje. Vrtce smo zapro
sili za dodatna pojasnila pri po
sameznih izhodiščih za obliko
vanje predlaganih ekonomskih 
cen in oskrbnin, nato bo gra
divo skupaj z obrazložitvijo 
obravnaval občinski svet na pri
hodnji seji. Sicer pa bodo pred
vidoma s 1. septembrom 
v skladu z Zakonom o organi
zaciji in financiranju vzgoje in 
izobraževanja ter Zakonom 
o vrtcih in na podlagi republi
škega Pravilnika o plačilih star
šev (le-tega Ministrstvo za šol
stvo in šport še pripravlja) uve
den nov sistem plačil staršev, ki 
naj bi veljal od 1. septembra 
dalje. 

Občinski svet je sprejel tudi 
Odlok o spremembah Odloka 
o ustanovitvi Osnovne šole Jurij 
Vega Moravče. Gre samo za 
spremembo člena, ki določa 
predstavnike delavcev v svetu 
šole, kjer bodo sedaj zastopani 
poleg pedagoških tudi admini
strativni in tehnični delavci. 
Spremenjena je tudi sestava 
sveta šole, kjer bodo sedaj za
stopani trije predstavniki usta
novitelja, pet predstavnikov de
lavcev šole in treh predstavni-

A V C E 
kov staršev. Sprememba odloka 
je bila nujna zato, ker doseda
njim svetom konec septembra 
poteče mandat in mora biti 
kljub nekaterim odprtim vpra
šanjem v zvezi z javnimi za
vodi zagotovljeno normalno 
zakonsko delovanje šole. 

V skladu s Pravilnikom o me
rilih za določitev obratovalnega 
časa gostinskih lokalov in Za
konom o splošnem upravnem 
postopku dajejo mnenja uprav
nim enotam, ki z odločbo dolo
čijo daljši obratovalni čas go
stinskih lokalov, če le-ti zapro
sijo zanj. Gostilna Kavka že 
mnogo let organizira »ohceti« 
in podobne,prireditve, ki se za
vlečejo preko 22. ure. Občinski 
svet ocenjuje, da je tak lokal 
potreben v samem kraju Mo
ravče, zato je sprejel sklep in ga 
posredoval Upravni enoti 
Domžale, da dovoli podaljša
nje obratovalnega časa do 6. 
ure ob sobotah in pred dneva 
prostimi dnevi s pogojem, da se 
zagotovi protihrupna zaščita 
oken in dovoljena ekvivalentna-
raven hrupa v najbližjem stano
vanjskem območju. 

Sicer pa te dni pričakujemo 
od Telekoma dokončen se
znam naročnikov za telefon in 
izračun cene, na podlagi česar 
bomo v najkrajšem času posre
dovali vsem interesentom vpra
šalnike v zvezi s telefonskimi 
priključki. 5 y 

ZGORNJA DOBRAVA 

Nova avtobusna 
čakalnica 

Vaščani Zgornje Dobrave so se dogovorili, da bodo 
samoiniciativno uredili avtobusno čakalnico ob cesti 
Moravče-Peče. Zbrali so denar za material. (Delo so 
sami opravili). (Najprej so podrli staro čakalnico, ki je 
bila v zelo slabem stanju.) Krajani so bili za prosto
voljno delo takoj pripravljeni, saj jih večina uporablja 
čakalnico, ker se vozijo na delo, otroci pa v šolo. Da 
bi bila lepa tudi na pogled, so jo okrasili s cvetjem, 
namestili lesen žleb za zadrževanje vode in koš za 
odpadke. Vaščani so čakalnico tudi slavnostno odprli. 

pri sosedu pa so ji tudi nazdravili, kot se za tako 
priliko spodobi. MARTA PRVINŠEK 

Obnovljena kapelica v Vinjah 

Veliko je bilo pregovarjanja, kako obnoviti našo kapelico, ki 
je bila v zelo slabem stanju. Zadnjič je bila obnovljena leta 
1934. Streha je bila med 2. svetovno vojno večkrat prestre

ljena, saj so se tu okoli večkrat spopadli partizani in okupa
torji. Na prestreljenih mestih je puščala vodo, zato je odpadal 
omet. 

Za pomoč smo zaprosili zavod za varstvo naravne in kul
turne dediščine v Kranju. Ogledali so si jo in obljubili denarno 
pomoč, a iz tega ni bilo nič. Zato sem se lotil dela sam, 
s pomočjo domačih. 

Staro leseno ostrešje je bilo zelo zahtevno narejeno, zato 
sem ga najprej izmeril in fotografiral. S pomočjo posnetkov 
sem uspešno izdelal novega. Kleparski mojster g. Kožuh je 
opravil kleparska dela, katera je plačala Občina Moravče, 
kakor tudi bakreno pločevino. Nato sem se lotil zidarskih del. 
Odstranil sem star omet in naredil novo fasado. 

Kapelico je poslikal mojster Drago lerman z Brda pri Luko
vici, s pomočjo priznanega restavratorja Francija Kosija iz 
Krašnje. Kip Brezmadežne Marije pa je obnovil g. Štefan Cerar 
iz Krašnje. Ker je v kapelici kip Marije, so tudi slike posvečene 
njej. Na zadnji levi je Sv. Ana z Marijo, kot malo deklico, na 
desni pa Sv. Družina. 

Prav lepo se zahvaljujem Občini Moravče za denarno po
moč ter bratom, sestri in staršem, ki so mi finančno stali ob 
strani. Prilagam staro in novo fotografijo lepe Klemenove 
kapelice v Vinjah pri Moravčah. 

JANEZ CERAR 

PEČE 

Kupujte v 
prenovljeni 

trgovini 
V ponedeljek, 15. julija, je bila 
v prostorih gasilskega doma 
v Pečah otvoritev trgovine 
Market Mirni. Samopostrežno 
trgovino, v kateri bodo krajani 
Peč in njene okolice lahko ku
povali od delikatesnega blaga, 
mleka in mlečnih izdelkov, pi
jač vseh vrst, sladoleda iz Ljub

ljanskih mlekarn do raznih či
stil, bosta vodili lastnica trgo
vine Marija Konček in pri njej 
zaposlena Silva Cerar. Trgo
vina bo odprta vse dni v tednu 

v naslednjem delovnem času: 
• od ponedeljka do petka od 8. 
do 18. ure • v soboto od 8. do 
13. ure • v nedeljo od 8. do 
11. ure. 

Prihajajte v trgovino po vse kar potrebujete! 

MINISTER OSTERC 
V MORAVČAH 

Odmevi 
na članek o obisku ministra, 

ki je bil objavljen 
v Slamniku št. 6, str. 8 

Ob lepo organiziranem spre
jemu za ministra prof. Osterca 
v Moravčah na okrogli mizi 
o kmetijstvu v organizaciji od
bora SKD in članku gospe 
Milke Novak v Slamniku (26. 6. 
96, št. 6, str. 8) se je ponovno 
pokazalo dvoje: 

Med kmeti v Sloveniji vlada 
veliko nezadovoljstvo nad de
lom ministrstva za kmetijstvo, 
saj so vse glasnejše zahteve po 
ministrovi zamenjavi. To je po
sledica popolnoma zgrešene 
politike ministrstva za kmetij

stvo z gospodom Ostercem na 
čelu. Prav to se je ponovno po
kazalo tudi v razpravi na okro
gli mizi v Moravčah. 

Gospa Milka Novak kot avto
rica članka ne kažete s svojim 
pisanjem niti najmanjšega poz
navanja kmetijske problema
tike ne v Moravčah ne v Slove
niji. Konkretna življenjska 
vprašanja moravskih kmetov 
ministru pa označujete kot pro
vokacije. 

Gospa Milka Novak, v svo
jem članku ste si privoščili 
hudo žalitev moravskih kmetov 
in njihovih kolegov iz sosednjih 
občin. 

Vprašal bi vas, gospa Milka 
Novak ali je bilo zastavljeno 
vprašanje našega moravškega 
kmeta ministru, o svoji socialni 
eksistenci, ki jo ne more več 
zagotavljati sebi in svoji dru
žini, provokacija? 

Ali pa je provokacija vpraša
nje zakaj je dovoljen uvoz 
hrane v takšnem obsegu, da to 
načenja eno izmed strateških 

gospodarskih panog vsake dr
žave, to je pridelavo hrane. 

Tudi moje vprašanje mini
stru, ali bo spet zamenjal član
stvo v politični stranki ne mo
rete označiti kot provokacijo, 
kajti minister Osterc je to tudi 
dejansko storil. Za mene je 
takšno nenačelno dejanje ne
sprejemljivo, kajti izneveriti se 
svoji volilni bazi ni ravno v po
nos ministru. 

Profesor Osterc je nedvomno 
odličen strokovnjak na svojem 
področju, a vse bolj se kaže, da 
ne najboljši politik. 

Politika pa je žal prevečkrat 
usoden dejavnik v naši družbi, 
kar se lepo kaže tudi v predvo
lilnem obdobju. Mogoče pa je 
prav vaš članek napoved tega 
obdobja. Če je temu tako, po
tem upam, da bodo državnoz-
borske volitve in nova vlada re
šile v kmetijstvu, kar se bo rešiti 
še dalo. 

Predsednik Kmečke zveze 
pri podružnici SLS v Moravčah 

JANEZ JAVORŠEK 

DAN DRŽAVNOSTI 

Pet svečk za našo domovino 
Sen mnogih generacij se je izpolnil. Ni pa tak, kot sanjali so ga naši dedje. 
Učakal rad bi srečen dan, dan našega združenja, 
bi zrl, kako en krov postran čez dom se ves razpenja. 
Naš prapor hi na krov pripel, dom blagoslovil bi vesel: 
Bog živi vse Slovence pod streho hiše ene. 

(S. GREGORČIČ) 
Prireditev ob dnevu državnosti je potekala na 

osrednjem trgu v Moravčah pod (pred) petimi 
leti posajeno lipo, simbolu slovenstva, ki se 
nikakor v družbi stoletnih mogočnih dreves ne 
more razviti v mogočno ponosno drevo, kot se 
naša domovina v družbi mogočnih narodov ne 
more in ne more prav razbohotiti. Tega pa ni 
mogoče doseči s takim pravno pravnim nere
dom kot vlada za večino Slovencev v naši mače
hovski materi - domovini. V kulturnem delu 

programa so sodelovali pevski zbori, godba, 
recitatorji OŠ Jurija Vege in solist Peter Pirnat, ki 
je zapel nekaj pesmi ob spremljavi citer Rada 
Kokalja in v duetu z Milanom Kokaljem, ki je 
s citati celotno prireditev povezoval. Po kultur
nem programu je sledil družabni del z organizi
ranimi športnimi igrami in ob zvokih instrumen
talnega tria (F. Kolar, M. Koderman, S. Gabro-
v e c ) MAL 

PODRUŽNIČNA ŠOLA VRHPOLJE 

Gozd v 
bližnji okolici 

Učenci in učiteljice podružnične šole Vrhpolje so tudi ob 
zaključku šolskega leta 1995/96 na zanimiv način staršem in 
javnosti predstavili svoje delo. 

V lanskem letu smo lahko spoznali rezultate opazovanja 
vode v okolici. Pri tem so otroci poleg drugih spoznanj, zbrali 
zanimive podatke o mlinih in periščih na Rači. 

Letos so nam predstavili projekt »Gozd v bližnji okolici«. 
Projektno delo poenostavljeno povedano pomeni, da so otroci 
pod mentorstvom učiteljic in zunanjih sodelavcev, po vnaprej 
pripravljenem načrtu proučevali določeno temo - v tem pri
meru gozd v njihovi okolici. Pri tem so spoznavali temo iz 
različnih plati: 

- opazovali so najpogostejše rastline v gozdu 
- spoznavali življenje živali 
- proučevali so koristi gozda in uporabnost lesa 
- zbirali so liste in gozdne plodove in jih pripravili za 

razstavo 
- izdelovali so izdelke i/ \ett 
- posadili so hrast, kostanj in javor in skrbeli za rast 
- spoznavali so leposlovno literaturo o gozdu in sami pisali 

krajše sestavke. 
Pomen takšnega dela v šoli je v tem, da se določena tema 

obdela kolikor mogoče celovito in se povežejo različna po

dročja človeškega dela, ustvarjalnosti in narave. 
S celoletnim opazovanjem, zbiranjem podatkov in vpisova

njem v preglednice so se učili sistematičnega dela, kar je eden 
od pogojev za spodbujanje interesa za raziskovalno delo. 

Celotno delo so nam učenci in učiteljice ob zaključku 
šolskega leta predstavili na zaključni prireditvi, na razstavi in 
v šolskem časopisu, kjer so objavili svoja spoznanja in se
stavke. 

Za nas starše in krajane je bila takšna predstavitev dela naših 
otrok zanimiva, ker smo videli, da so otroci zmožni s sodelo
vanjem starejših svoje šolsko znanje in sposobnosti uporabiti 
pri čisto življenjskih temah. Oh enem nam je predstavitev 
projekta pokazala, da je možno s lakšiJm načinom dela v šoli, 
vsaj delno nadomestiti pomanjkljivi .ti. ki so v šoli zaradi 
(sicer nujne) delitve pouka na posamezne predmete. S projekt
nim delom je namreč mogoče povezati spoznanja različnih 
šolskih predmetov s človekovo praktično ustvarjalnostjo. To 
pa je tisto, kar vedno potrebujemo v življenju. 

TONE PAČNIK 

Med mladimi 
igralkami 

Sem osnovnošolka in dramski krožek obiskujem že 
od 5. razreda dalje. Vsako leto smo pripravile eno ali 
dve igrici, tetos smo se naučile igrico KRASEN CIR
KUS. 

Imele smo veliko dela z oblekami, s kulisami, z be
sedilom in s samim potekom igrice. Glavno vlogo je 
igrala Maja Cerar, ki je bila za to vlogo kot naročena 
in jo je odigrala kot profesionalka. Naša mentorica 
Mija Zibelnik je imela veliko dela z nami. 

Igrico smo najprej igrale v Kulturnem domu. Nastop 
smo pripravile za nižjo in višjo stopnjo šolskih otrok. 
Imele smo veliko treme, ko smo začele igrati, je trema 
izginila. Po prvem nastopu smo se odločile še za dva 
nastopa, enega v Moravčah in drugega na Vrhpolju za 
ostale občane. Kljub bližajočim počitnicam, smo 
igrale v Moravčah nesproščeno. 

Za nagrado za vloženi trud smo se skupaj z mento
rico nekaj dni kasneje odpeljale na pico. Ker smo 
v dramskem krožku v večini sodelovala dekleta, ki 
smo letos zadnjič obiskovale osnovno šolo, smo se 
dogovorile, da se jeseni spel vidimo. Takrat bomo 
poskušale uskladiti naše urnike in se tudi v prihodnje 
amatersko udejstvovati. NINA DORIČ 

Ja, za osnovnošolke so tu res tiste najčudovitejše, 
brezskrbne počitnice, leseni pa, ko bodo tu nove 
obveznosti, bi rade še igrale. Hvale vredna pobuda, 
kajti Moravčani so ljudje, katerih »dobra štima« seže 

Rdečelasi kralj mesta Tupatam (Maja Cerar) najraje na 
svetu piha regratove lučke. Njegovi ministri imajo le 
eno skrb: zagotoviti dovolj regratovih lučk. 
v deveto vas, na področju igralstva pa razen nekaj 
vznikov in zatonov ni bilo veliko narejenega. Poslavlja 
se tisto vprašanje: ZAKAJ? Odgovor je moč iskati 
v sami kulturni dejavnosti, ki ni bila nikoli dovolj 
cenjena, še več, ni bila financirana v tolikšni meri, da 
bi dejavnost zaživela. Bomo dovolili, da se bo zgodba 
o neuspehu ponovila, ponavljala. Zavedati se je treba, 
da zgolj intuziazem, pripravljenost in mladostni elan 
brez ustreznega vodenja in uveljavitve prehitro upade. 
Vsi, ki ste odgovorni za kulturno dejavnost v novo 
nastali občini, izkoristite šolske počitnice za trezen 
premislek in omogočite mladim, da bodo razvijali 
svoje sposobnosti in nas razveseljevali. 

MAI. 
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PLANINSKE NOVICE 

Varno čez 
potok Drtijščico 

Planinci PD Moravče smo pripravili kar obsežen načrt dela 
v tem letu in ga uspešno uresničujemo. 

Uspešno nadaljujemo našo akcijo o izpeljavi Moravske 
planinske poti. Pridobili smo potrebna soglasja lastnikov par
cel, kjer bo pot potekala. PZS - Komisiji za pota smo posredo
vali potrebno gradivo in čakamo na dovoljenje, da bi do
končno uredili pot z vsemi potrebnimi elementi; t. j. kon
trolne točke opremili z vpisnimi knjigami, žigi, izdali dnevnik 
z vpisom poti in markirali pot. 

V Vinjah, pri nekdanjem mlinu Pri Luku, naša pot prečka 
potok Drtijščico. Brv čez potok je bila dotrajana in nevarna. 
Odločili smo se, da postavimo novo. Prav gotovo ima največ 
zaslug za obnovo brvi lanez Pergar, tudi naš član, ki je s svojo 
prirlno družino opravil veliko dela pri obnovi in tudi prispeval 
dosti materiala. Pri tem gre naša zahvala tudi Delovni organi
zaciji Termit - Obrat Peskokopi Moravče, ki nam je poklonila 
traverze za premostitev potoka. Prav tako se zahvaljujemo 
Petru Janežiču za razumevanje naših potreb. Pri delu in 
financiranju je sodelovalo tudi naše društvo. Varna brv bo 
vsekakor v prid pohodnikom, pa tudi domačinom in okoliča
nom. 

Pripravili smo tudi akcijo z namenom popestritve našega 
delovanja. Leta 1998 ho poteklo 5 let uspešnega dela društva. 
V počastitev te obletnice je društvo izdalo zgibanko: »Za 5 let 
25 vrhov.« 5 vrhov je posebej označenih in so obvezni, vse 
ost,ile pa planinec obišče po svoji izbiri. Po predložitvi ve
ljavno potrjene in žigosane zgibanke bo pohodnik prejel 
spominsko darilo. Tisti, ki se bodo na pohodih povzpeli nad 
5000m visoko, bodo prejeli posebno priznanje. 

Varno čez deročo Drtijščico po novi brvi. Foto: Leon Lavrič 

24 mladih je uspešno opravilo planinsko šolo, o čemer smo 
že poročali. Nekoliko zamujamo le z izpeljavo predpisanih 
izletov. Temu je botrovalo slabo vreme ali pa nismo mogli 
organizirati ustreznega prevoza. Če je število udeležencev 
premajhno, je cena za posameznika previsoka. Kljub težavam 
smo bili na Golici, Ratitovcu, Čemšeniški planini, v Železni 
jami. Povsod je bilo lepo in prijetno, le škoda, da ni bilo večje 
udeležbe. 

MARIJAN GRIL 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
MORAVČE 

Veselo na izlet za 
boljšo kondicijo 

Nekateri člani planinske sekcije pri DU Moravče so se ob 
dnevu državnosti udeležili tretjega pohoda za zlati znak 
Piramide na ČemienHUco planino (1120 ml, ki ga je organizi
ralo PD Zagorje, Občina Zagorje in Piramida d. o. o. kot 
generalni pokrovitelj. 

Pred II leti so se pričele trim akcije kolesarjev upokojen
cev. To leto ima DU načrtovanih 7 ali 8 kolesarskih izletov. 
Eden izmed njih je bil izveden pred nedavnim v Spodnjo 
Slivno na geometrično središče Republike Slovenije. Ogledali 
smo si tudi Vače z okolico. O vaških znamenitostih in kraju 
nam je pripovedoval domači župnik lanez Zaletel, ki nas je 
v župnišču prijazno pogostil z domačim dolenjskim vinom in 
pecivom. 

Moravčani na 
Velikem Rogatcu 

19. maja /996 se je 11 moravikih planinca odpravilo proti 
prelazu Cernivec. Od tod so jo peš ubrali na Kaino planino. Tam 
so $e ob pogovoru s pastirjem odpočili, okrepili in nato odšli proti 
Lepenatki (142Sm). Lepcnatka je i>abila s svojimi enajam, vabil 
pa je tudi Veltkt Rogatec odet v preprogo avnkeljev. Pri bivaku na 
Kalu so jih pričakali vodniki is PD Gornji Grad in nato pospremili 
izkušenejie planince na vrh Velikega Rogatca (177Sm). Najmlajši 
udeležena izleta so šli po lažji poti do Spehovega in tam pričakali 
tiste, ki so »osvojili vrh«. Dalje jih je pot vodila do cerkvice sv. 
Lenarta in naprej v Gornji Grad, kjer so st privoščili sladoled. Ob 
vožnji domov so misli še vedno begale med cvetoče lwade, besede pa 
obljubljale ponovno vrnitev. 

BARBARA FALE 
Foto: AVGUŠTIN FALE 

Plaz je saniran 

IN MEMORIEM 

Mariji Šorn 
Še se oko ozira po drobni sivolasi gospe, ki je klub letom vsak dan skrbno 

urejena pešačila po Moravčah s kanglico, šopkom rož ali nakupovalno 
vrečko. Za navidezno nečimernostjo se je skrivala prijazna upokojena 
učiteljica Marija Šorn. Koliko njenih učencev se je s hvaležnostjo spominja 
in kolikim je poleg znanja posredovala nešteto modrosti za nadaljne 
življenje? Njeno poklicno delo je bilo zagotovo uspešno. To je izdajal že 
njen radoživ pogled nebesno sinje barve, velika sposobnost poslušanja in 
modre besede, ki jih je namenjala vsem, ki smo z njo radi pokramljali o tem 
in onem. Zdelo se je, kot bi imel pred seboj enciklopedijo informacij 
o kraju, ki so bile zabeležene v njenem spominu. 

Vajena natančnosti se je v času po upokojitvi vestno in odgovorno lotila 
prepisovanja knjig iz običajne pisave v Brailovo pisavo za slepe. Tako je 
luč učenosti občutil marsikdo, ki ga je mati narava bogateje oftd.inl.i m 
hkrati prikrajšala za vid. 

Mnogo manj ji je bila usoda naklonjena ob možu, ker je le-ta že po nekaj 
letih skupne sreče umrl. Poslej je vsa svoja hotenja in duhovno moč 
posredovala edinki in vnukoma, katerih obiskov se je nadvse veselila. 
S tolikšno skrbnostjo je pripravljala sladke dobrote /,i ta srečanja. 

Njena zemeljska življenjska pot se je končala v mesecu juniju, kot bi 
dokončala še eno šolsko leto. Odšla je tako liho, mirno in neopazno, kot je 
bilo njeno življenje. Za seboj je pustila neizbrisane pečate, ki bodo 
spominjali na njena dela, zato je prav, da postojimo ob njenem novem 
domu, nanj položimo cvet in pomolimo. 

Smeti tako in drugače 
Prostor za Kulturnim domom je postal samo začasna deponija odvečnega materiala 

s Tomanove ceste, ki so jo te dni asfaltirali in bosla zemlja in pesek ludi odstranjena. 
Žal pa so mnogi občani izkoristili kupe zemlje tudi za odlagališče domačih smeti, tja 
od pokošene trave, odpadkov od obrezane žive meje, dotrajanih keramičnih ploščic, 
polivinilaslih vreč in drugih odpadkov, ki nikakor ne sodijo na to mesto. Odlagališče 
so postale tudi sosednje smreke ob gasilskem domu, ki se sicer glasno ne pritožujejo 
nad bremenom, vendar to moli predvsem okoličane in tudi športnike, ki urejajo 
okolico. Odlok o ravnanju s komunalnimi odpadki na območ|u občine Moravče 
v kazenskih določbah predvideva kazni za odlaganje odpadkov izven določenih 
odlagališč, f.iko početje občanov ni opravičljivo. 

Dne 24. julija nas je Komunalno stanovanjsko podjetje Domžale obvestilo, da bo 
s I. avgustom zvišalo cene komunalnih storitev za 1,6 odstotka. Podlago za to ima 
v Uredbi o načinu oblikovanja cen komunalnih storitev, ki je bila objavljena v republi
škem Uradnem listu številka tO, dne 7. junija 1996. 

S. V. 

Plaz na cesti Črnuče - Velika vas, ki 
je Ogrniti cesto in stari del domsčijt 
družine Ribič, je pred kratkim saniran. 
V skladu / fteotehničnim projektom, ki 
ga je isdclal (,l(> Ijuhljana oz. d. i. M. 
Selili Venturini. je Občina Moravče 
pridobila republiška sredstva /a od 
pravo posledit plasenja. Oela je izvajalo 
I eslno podjetje Ijuhljana. Vzrok za pla
zenje je bilo predvsem obilno spomla
dansko deževje, ki je <ih izvirih vode 
pOVZrOČffO plazenje mešanii e vlin in 
meljev ter prcficrclih skrilavcev, ki pre
vladujejo na tem območju. 

I't>\lctttt a s.»Mc ije hi} ui<enje tal in 
tudi ceste, ki je \edaj posuta s peskom, 
pO končanem rušenju pa ho potrebna 
iclovita rekonstrukt ija cele. 

S. V. 

EKOLOŠKI KOTIČEK 

Kompost je 
»super« 

V drobni knjižici, ki jo je napisal 
Darko Znaor, magister ekološkega kme
tijstva, lahko preberemo, da je kompost 
srce biovrta, ker je gorivo, ki poganja 
življenje v vrtu. Zato naj ima posebno 
mesto v našem vrtu. Prav gotovo je to 
najboljše naravno gnojilo in kazalo bi 
upoštevati modrost naših dedov in ba
bic, ki niso poznali zabojnikov za smeti 
in so vse organske odpadke, vključno 
s plevelom, »kompostirali« na gnojišč u. 

Vprašanja, ki se zastavljajo so: kaj 
spada na kompost in kako komposti 
ramo. 

Na kompost spadajo rastlinske in ži
valske snovi. 

iz kuhinje: ostanki hrane vključno 
z jajčnimi lupinami, kavino in čajno 
usedlino, 

z vrta: listje, trava, obrezani deli gr
mov in dreves (ki jih prej razrežemo), 
cvetje, plevel (lahko ga prej namočimo 
v vodi ali posujemo z apnom, če se 
bojimo, da bi skalil) itd., 

od drugod: smeti iz sesalnika, papir, 
karton (raztrgan na koščke), slama, lesni 
pepel, saje, žaganje, volneni in bom-
bazni odpadki in drugo. 

III K A DOLINŠEK 
Nadaljevanje sledi 

NAŠA OBČANKA 

Naj se vam izpolni 
želja, matka! 

V beležnici dolžnosti za ta 
dan sem na koncu uzrla: obisk 
99 letne Marije Novak. Potiho 
se je prikradel dvom, če bom 
vedela, o čem naj se pomenku
jem z njo, devetindevetdeset 
letnico. Ničkaj prave volje in 
s posebnim spoštovanjem do 
njenih skoraj sto let sem se sku
paj z moravskim županom, 
Matjažem Kočarjem, in tajnico 
občinske uprave, Sonjo Vraz, 
povzpela v drugo nadstropje 
zadružnega doma, kjer stanuje 
gospa Marija. Ker se na zvonje
nje ni nihče odzval, smo poku
kali nadstropje nižje k njeni 
hčerki Marici Grilj, ki nas je na 
obisk tudi povabila. 

Drobcena gospa Marija nas je 
pričakovala za mizo skrbno ure
jena z naočniki in ruto zavezano 
pod brado. Neverjetno mla
dostno je poskočila in ponudila 
roko v pozdrav. Ni bilo konca 
besed zahvale za obisk, njeno is
krenost pa je potrjevala solza ga
njenosti, ki je spolzela po uvelem 
licu. Šopek rož, izročen od žu
pana, je položila na mizo in naš 
pogovor je stekel ob kupici Olj
nega. Kaj vse je pripovedovala! 
Vsega se je precej natančno spo
minjala, malo pa ji je pomagala 
hčerka Marica, ki si je dajala kar 
preveč dela s postrežbo. 

Gospa Marija je skupaj z mo
žem prišla v Moravče pred 20 
leti. Po nesrečnem spletu okoliš
čin sta ostala brez strehe nad 
glavo in v varno gnezdo sta ju 
sprejela hči Mari in njen mož Mi 
lan. Obe se še živo spominjata, 
kako so s tovornjakom pripeljali 
vse njuno imetje v tesno stanova
nje v zadružnem domu. Gospa 

D R U Š T V O 
P O D E Ž E L S K I H Ž E N A 
IN D R U Š T V O 
P O D E Ž E L S K E 
M L A D I N E 
IZ M O R A V Č 

VAS VABITA NA 

TRADICIONALNI 
KMEČKI PRAZNIK 
»CVETJE IN OBRT«, 
KI B O V N E D E L J O , 
4. A V G U S T A 1996 
S P R I Č E T K O M 
O B 15 . URI . 

V povorki, v kateri bo 
sodelovala tudi pihalna 
godba Moravče 
z mažoretkami in narodne 
noše, si boste ogledali 
kmečke običaje in 
domače obrti, ter 
drugačne utrinke iz 
življenja na vasi nekoč in 
danes. V kulturnem domu 
pa bo na ogled razstava 
cvetja in obrti, poizkusili 
boste lahko tudi dobrote 
naših kmetij. 

Po končanem kulturnem 
programu vas Društvo 
podeželske mladine vabi 
na veselico z ansamblom 
Bratov Potočar 
s Podlipškimi fanti. 

Lepo vabljeni 
v Moravče, še posebno 
so vabljene narodne 
noše! 

Marija |e rojena 28. julija v dalj
nem letu 1897 v Križevcih pri 
Ljutomeru v družini 12 otrok. 
Pravi, da hvala Bogu, niso bili 
lačni, a so za vsakdanji kruh mo
rali trdo delati. Svojega moža je 
spoznala v opekarni v Borecih. 
Tudi potem, ko sta se vzela, je 
mož služil borni zaslužek za dru
žino v opekarni, ona pa se je iz 
dneva v dan podajala na dnino 
h kmetom, da sta preživela svoje 
tri otroke. Hči Mari še sedaj 
zmrazi, ko sliši besedo kmet, ker 
se vedno spomni težkega dela, ki 
ga je morala kot otrok opravljati, 
a je materi hvaležna, ker se še 
sedaj ne ustraši nikakršnega dela. 

KAKO JE V MORAVČE ZAŠLA 
GOSPA MARI GRILJ, ME JE ZA
NIMALO? 

Preprosto. Kot veliko mladih 
sem se tudi jaz v tistih težkih letih 
po vojni odpravila s trebuhom za 
boljšim kruhom. Po prijateljih in 
sreči mi je uspelo dobiti službo 
v tovarni pletenin Rašica v Ga-
meljnah. Potem so mi ponudili 
službo v Rašici v Moravčah. Po
nudbo sem sprejela, ker je bilo 
poleg tudi stanovanje. Potem sem 
se poročila in ostala tu. 

Kako danes preživite dan go
spa Marija? 

Zjutraj ne vstajam zelo zgodaj. 
Najprej se oblečem in pospravim 
posteljo. Skuham si kavico in jo 
popijem. Tudi posodo pomijem. 
Nato se usedem na kavč in zmo-
lim rožni venec in litanije matere 
božje za vse svoje otroke, vnuke 
in pravnuke, da bi jim bilo dobro. 
Kar utrudim se in naveličam, zato 
se malo »dol uležem«. Največ
krat, ko vstanem, igram igrico 
spomin. Če kdo pride igra z me
noj. Včasih igram tudi človek ne 
jezi se. Preden mi hči prinese 
kosilo, vse pospravim. Ona po
mije posodo in mi pripoveduje 
o vsem, kar se dogaja po Morav
čah. Hči pripomni, da je zelo 
radovedna in hoče vse vedeti. Po 
kosilu popijem tudi kozarec vina, 
nato pa 2 do 3 ure počivam. Zve
čer pa gledam televizijo. Tudi be
rem še lahko, ampak z drugimi 
očali. Spat pa grem, ko je konec 
kakšnega dobrega filma (med 22. 
in 23. uro). Ven pa ne hodim več, 
le do poštnega nabiralnika ali, če 
me kam peljejo z avtom. 

Kako pa Vam je dan minil pred 
70 leti? 

Precej drugače. Zelo zgodaj 
sem vstala, vzela koša/o in srp ter 
nabrala koprive za pujsa, ki smo 
ga vsako leto zredili za koline. 
Potem sva z možem popila čaj, 
kavo ali kar je bilo. Mož je odšel 
na delo v opekarno jaz pa h kme
tom. Otroci so bili veliko doma, 
dokler so bili majhni. Tako je šlo 
iz dneva v dan in iz leta v leto. 
Težko je bilo. Bili pa smo zado
voljni. 

Ali se spominjate kakšnega po
sebnega dogodka iz vojne? 

Ja. Strah nas je bilo. Naše kraje 
so zasedli Nemci. Spominjam se, 

da sem Nemcem prala perilo. 
V zameno so nam prinašali 
hrano. In vsi smo bili zadovoljni. 
Moji otroci so tedaj prvič jedli 
pomaranče. Ker niso vedeli, kaj 
je to, so jih poskusili jesti kar 
z olupki, pa jim je prijazen Ne
mec pokazal, da se lupijo. Ko so 
partizani opazili naše »sodelova
nje«, so očetu grozili. Nekega ve
čera si je pripravil bisago z naj
nujnejšim, če bi ga res odpeljali. 
Tudi to je minilo. 

Ste spremljali tudi dogodke 
v zadnji vojni za osamosvojitev 
Slovenije? 

Seveda sem jih! In predsedniku 
Kučanu sem poslala čestitko, pa 
mi ni nič odpisal. Mari nam 
pove, da je matka, tak vzdevek se 
je prijel, ko jo je tako začel klicati 
njen pravnuček, vsak dan hodila 
do poštnega nabiralnika, če bo 
dobila pismo. Potem so jo potola
žili, da ima predsednik preveč 
obveznosti in ji ne utegne odpi
sati, pošto pa je gotovo prejel. 

Se še kdaj vračate v Križevce? 
Da se, čeprav tam nimamo več 

doma. Sinova sta bliže Morav
čam. Eden živi v Domžalah, 
drugi pa je živel v Črnem Vrhu 
nad Idrijo, pa je že umrl. V Kri
ževcih obiskujemo prijatelje, 
družino Šadel, ki ima v vasi go
stilno in nas vedno gostoljubno 

<*esa iz svojega življenja je naj
raje spominjate? 

Zlate poroke. Z možem, ki je 
sedaj že pokojni in je pokopan na 
moravškem pokopališču, sva že 
živela tu v Moravčah. To je bil 
poseben dan, poln veselja in za
dovoljstva med svojimi tremi 
otroki, šestimi vnuki in dvanaj
stimi pravnuki. Obred zlate po
roke je opravil Jernej Lenič, za 
kar sem mu zelo hvaležna. 

Kako naj človek živi, da bo 
učakal toliko let? 

Umerjeno, bodite zadovoljni 
s tem, kar imate, v vsem iščite 
dobro in vsak dan izpijte kozar
ček in pol dobrega vina. Pa nič 
več, ker potem škoduje! (je požu-
gala) 

Devetindevetdeset letna mla
denka Marija Novak ima res do
ber, preizkušen recept za dolgo 
življenje. Upam, da ga bo upo
števalo čim več 30, 40, 50, ... 
letnih starčkov, ki jih srečuješ na 
ulici s popačenimi, zaskrbljenimi 
neosebnimi mrkimi obrazi. 

Vam, matka, ki ste v teh dneh 
praznovali 99 rojstni dan, pa že
lim, da bi se izpolnila tista 
skromna želja, da bi učakali tudi 
100 rojstni dan. 

Na zdravje. Pa le s kupico in 
pol! 

Tekst in foto: MAL 

file:///edaj
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Meje občine Domžale 
V zadnjem času so se pojavile številne 

I zahteve (Krajevna skupnost Jarše-Ro-
dica, krajani Jarš in Rodice) ter vprašanja 
občinskih svetnikov v zvezi z mejo med 
občinama Domžale in Mengeš na ob
močju Krajevne skupnosti |arše-Rodica. 
Občinska uprava je zato pripravila odgo
vor na to vprašanje, za katerega me
nimo, da bo zanimal tudi širšo javnost. 

Zakon o lokalni samoupravi (Ur. list 
RS, št. 72/93, 57/94 in 14/95) v svojem 
15. členu (3. odstavek) določa, da se del 
občine, ki obsega območje naselja ali 
več sosednjih naselij, lahko izloči iz ob
čine in priključi k sosednji občini, če se 
za to v tem delu občine in v občini, kateri 
se ta del občine želi priključiti, na refe
rendumu odloči večina volivcev, ki so 
glasovali in če preostali del občine tudi 
izpolnjuje pogoje za novo občino. 

Podoben postopek predvideva tudi Za 
kon o postopku za ustanovitev občin ter 
za določitev njihovih območij, ki je 
v tretji obravnavi Državnega zbora, ob
javljen pa je v Poročevalcu Državnega 
zbora, št. 17/96. Tudi po tem zakonu naj 
bi se območja občin spreminjala na pod
lagi odločitve, ki jo sprejemajo občani 
obeh občin na referendumu. 

Dejstvo sicer je, da je do pomembne 
odločitve, ki je imela za posledico tudi 
obseg nove Občine Domžale in Občine 
Mengeš, prišlo v letu 1975 na podlagi 
Od loka o ukinitvi in priključitvi nekaterih 
katastrskih občin (Ur. vestnik Občine 
Domžale, št. 7/75), ki ga je sprejela ta
kratna Skupščina občine in s katerim je 
bila ukinjena k. o. Jarše ter priključena 

takratni k. o. Mengeš. 
Navedeni odlok je bil sicer sprejet na 

podlagi 3. odstavka 4. člena Zakona 
o zemljiškem katastru (Ur. list SRS, št. 
16/74), ki določa, da območje in ime 
katastrske občine določa skupščina ob
čine (sedaj občinski svet) potem, ko dobi 
mnenje Geodetske uprave. 

Podobno ureditev vsebuje Zakon 
o imenovanju in evidentiranju naselij, 
ulic in stavb (Ur. list SRS, št. 5/80), ki v 8. 
členu določa, da o imenovanju, preime
novanju, združevanju, razdruževanju in 
odpravi naselij in ulic ter določitvi obmo
čij naselij odloča občinska skupščina. 

Nesporna ugotovitev prav gotovo je, 
da tudi območje občine določa skupek 
naselij, saj Zakon o ustanovitvi občin in 
določitvi njihovih območij (Ur. list RS, 
št. 60/94, 69/94) pravi, da »se v Repu
bliki Sloveniji ustanovijo naslednje ob 
čine, ki obsegajo območja naslednjih na
selij ...« 

Ureditev, ki jo določata tako Zakon 
o zemljiškem katastru kot Zakon o ime
novanju in evidentiranju naselij, ulic in 
stavb, pa po našem mnenju ne bi mogla 
veljati za tako spreminjanje območij ka
tastrskih občin oz . naselij, s katerimi bi 
se posegalo v območje druge občine. 
Zato tudi menimo, da samo s spre
membo katastrske občine oz. naselja ali 
njeno ponovno vzpostavitvijo ne bi mo
gli spremeniti meje občine. 

Po našem mnenju lahko določila nave
denih zakonov veljajo le za tiste spre
membe katastrskih občin oz . naselij, ki 
ne vplivajo na območje druge pravne 

osebe oz . občine. V kolikor bi spre
membe imele take posledice, bi po na
šem mnenju bilo potrebno upoštevati do
ločila Zakona o lokalni samoupravi, ki 
govori, da se območje občine spremeni 
lahko le na podlagi referenduma, ki se 
izvede v obeh občinah. 

Dilema, ki se pri razjasnjevanju nave
denih vprašanj še pojavlja, pa je odgovor 
na vprašanje, katera območja naselij je 
imel v mislih zakonodajalec ob pripravi 
zakona o ustanovitvi občin in določitvi 
njihovih območij. Kot nam je znano, so 
bile prvotne izmere katastrskih občin še 
iz obdobja Marije Terezije identične ob
močjem takratnih naselij. Nove izmere, 
delane nekatere v letu 1955, 1965 in 
kasneje, pa so bile po nekaterih informa
cijah delane tako, da se je upoštevalo 
dejanska naselja, torej strnjene poseljene 
predele, posamezna neposeljena ob
močja pa so se priključevala posamez
nim naseljem glede na interese teh ob
močij. Konkretno je bil pri določanju 
nove k. o. Mengeš upoštevan interes po 
zaokroževanju kmetijskih zemljišč in ker 
ni bi lo sporno zaradi pripadnosti ob
močja posamezni občini, to dejstvo v t i 
stem času ni bilo sporno. 

Da bi razjasnili slednje kot tudi prej 
navedena vprašanja, smo za tolmačenje 
zaprosili tudi Službo Vlade za reformo 
lokalne samouprave, Geodetsko upravo 
Republike Slovenije in Službo Držav
nega zbora za zakonodajo. 

Obenem smo Geodetsko upravo RS in 
Službo za reformo lokalne samouprave 
zaprosili tudi za detajlno karto RS z vrisa
nimi mejami novih občin, naselij, ki jih 
zajemajo posamezne občine kot tudi ka
tastrskih občin. 

Na osnovi prejetih tolmačenj in odgo
vorov bomo presodili, kakšni bi bili 
možni (in realno uresničljivi) postopki za 
spremembo meje občine. 

Županja 
CVETA ZALOKAR ORAŽEM 

MINISTER PAVLE GANTAR NA OBISKU 

ECAT - okoljski 
center za upravo 

in tehnologijo 
Z namenom, da bi poiskali nove 

možnosti za svoj razvoj in bolj ohra
njeno okolje, so na pobudo županje 
Cvete zalokar Oražem občine Bovec, 
Grosuplje, Ilirska Bistrica, Lukovica, 
Ormož in Piran vložile na Evropsko 
skupnost za ustanovitev ECAT 
- OKOLJSKEGA CENTRA ZA 
UPRAVO IN TEHNOLOGIJO. Po
dobni centri so že ustanovljeni v sred
nje in vzhodnoevropskih državah in so 
namenjeni pomoči lokalnim skupno
stim pri reševanju okoljskih problemov. 
Ob podpisu skupne namere vseh sed
mih občin je občino Domžale obiskal 
tudi dr. Pavle Gantar, minister za pro
stor in okolje. 

Varstvo okolja tudi po novi organizi
ranosti lokalnin skupnosti ostaja ena 
izmed temeljnih nalog občin, ki bodo 
v okviru projektov ECAT lahko oprav
ljale projekte z naslednjih področij: 

1. Lokalni načrti ukrepov varstva 
okolja 

2. Razvoj okoljske infrastrukture 
3. Izboljšanje upravljanja komunal

nih javnih služb 
4. Sistem okoljskega upravljanja 

(EMS) v malih in srednje velikih podjet-
jih 

5. Trajnostno kmetijstvo, ohranja
nje biološke raznovrstnosti in razvoj 
podeželja 

6. Partnerstvo za trajnostni razvoj. 
ECAT bo pomagal pri reševanju 

okoljskih problemov, pri čemer ne bo 
formalna institucija, ampak le program, 
skozi katerega bi izvajali naše okolje-
varstvene projekte, podprla bi jih 
Evropska skupnost, hkrati pa ECAT po
meni tudi možnost za sofinanciranje 
naših okoljevarstvenih programov ter 

priložnost za sodelovanje z eno izmed 
občin Evropske skupnosti pri izmenjavi 
izkušenj na področju varstva okolja. 
Občine so v pripravah na ustanovitev 
ECAT že predlagale nekatere pobude, 
ki bi jih v okviru tega lahko uresničili: 
programi varstva okolja, lokalna zako
nodaja, upravljanje s komunalnimi de
javnostmi, vključno z investicijami, 
upravljanje z naravnimi viri, energetika 
ipd. 

V pogovoru o pomenu in delu ECAT 
so župani oz predstavniki vseh sedmih 
zainteresiranih občin z ministrom dr. 
Pavlom Gantarjem posebno skrb na
menili zlasti varovanju okolja in od
pravi najaktualnejših problemov na 
tem področju - tako v Sloveniji kot 
v posameznih občinah. 

Ob tem so ugotovili, da varovanje 
okolja ne more biti le znanstveni poiz
kus, ampak mora delovati kot proces, 
v katerega so vključeni vsi prebivalci in 
organizacije na posameznem ob
močju. S sodelovanjem javnosti, ne
vladnih organizacij, podjetij in politike 
pa bodo občine lahko zagotovile svoj 
razvoj, ki ne bo šel na račun okolja. Pri 
tem bodo združene zahodnoevropske 
izkušnje s tradicijo slovenskega sodelo
vanja in solidarnosti. 

Na kratko še o praktičnem delovanju 
ECAT: predvidoma bo vsaka tema ob
delana vsaj v dveh občinah, nato si 
bodo občine izmenjevale izkušnje. Vsi 
rezultati bodo objavljeni v javnosti in 
poslani vsem občinam, objavljeni pa 
bodo tudi na Internetu. Ta projekt naj bi 
tako postal zgled tudi drugim občinam, 
ki bodo morda tudi ob pomoči izkušenj 
ECAT našle nove možnosti za svoj 
razvoj in bolj ohranjeno okolje. 

V. 

BIOLOŠKA ČISTILNA NAPRAVA V SARRIO 
SLOVENIJA 

Okoljevarstveni 
praznik 

Biološka čistilna naprava v Sarrio 
Slovenija Količevo dokončno rešuje 
problem odpadnih voda v papir
nici, hkrati pa je to prva biološka 
čistilna naprava v slovenski papirni 
industriji in ena redkih čistilnih na
prav v industriji nasploh. Tako sta 
v povabilu na otvoritev biološke či
stilne naprave, ki sta jo otvorila 
minister za okolje in prostor dr. 
Pavle Gantar in županja Cveta Za
lokar Oražem, zapisala g. Cesare 
Bianconi, predsednik odbora direk
torjev SARRIO ter g. Branko Rožič, 
direktor Sarrio Slovenija, Proizvod
nja kartona Količevo. 

Na tiskovni konferenci, sklicani 
pred odprtjem, sta g. Cesare Bian
coni ter g. Branko Rožič predstavila 
Sarrio Slovenija, ki je v slovenskem 
merilu edini proizvajalec kartonov 
in eden največjih proizvajalcev 
v papirni dejavnosti, saj njegova 
proizvodnja zajema približno 2 5 % 
celotne slovenske proizvodnje pa
pirja, kartona in lepenke in je skoraj 
v celoti namenjena na izvozne trge 
po vsem svetu. Kot zanimivost za-
pišimo še, da družba proizvaja 
okrog sto tisoč ton premaznih in 
nepremaznih kartonov, ki so pre
težno izdelani iz reciklirnih vlaken. 

Biološka čistilna naprava je ena 
največjih investicij v varstvo okolja 
tako v občini Domžale kot v Slove
niji (vrednost investicije je 4 mio 
DEM), z njeno postavitvijo pa so 
dokončno rešili problem odpadnih 
voda, ki so po končanem proizvod
nem procesu vsebovale veliko vla
ken ter drugih organskih in anor
ganskih delcev, največji problem 
pa je predstavljala »mrtvost te 
vode«, ki jo iz homogenizacijskega 
bazena prečrpavajo v aeracijski ba
zen, v katerem bakterije iz aktiv

nega blata razgradijo lesna vlakna, 
nerazgradljiv ostanek pa vežejo 
v »blato«, ki ga ponovno aktivirajo. 
Potek tega procesa omogoča vpiho-
vanje zraka skozi dvaindvajset vpi-
hovalnikov. Na koncu aeracijskih 
bazenov voda s prostim padom od
teče na vsedalnik, od koder blato 
z natego prečrpajo v zbirni bazen, 
čista voda, obogatena s kisikom, pa 
po zbirnem kanalu odteka v pretok 
in v Kamniško Bistrico. Odvečno 
blato stisnejo na posebni liniji, od-
cedijo in stisnejo do željene suhote. 
Ob tem dodajo tudi živo apno ter 
manjšo količino flokulantov. Pred
videna količina blata je okoli 
700 kg absolutno suhega blata na 
dan, ki je primerno za odlaganje na 
deponiji komunalnih odpadkov. 

Biološka čistilna naprava, katere 
gradnjo in delovanje je predstavil g. 
Stane Oražem, vodja sektorja vzdr
ževanja in priprave investicij, je 
z obratovanjem sicer začela že 
sredi januarja in bila od konca fe
bruarja v polnem obratovanju. Do
sedanje meritve, ki jih bodo tudi 
v prihodnje redno izvajali, kažejo, 
da čistilna naprava deluje zelo do
bro, saj so vsi parametri v okviru 
zakonsko predpisanih parametrov 
za izpust v vodotok. 

Minister g. Pavel Gantar je poz
dravil prizadevanja Sarrio Slove
nija, posebej pa poudaril pomemb
nost odločitve SARRIO SLOVE-
NI|A, da si prizadeva in vlaga ne le 
v povečevanje proizvodnje, temveč 
tudi za laike »neperspektivno de
javnost« v varstvo okolja in tudi 
tako dokazuje, da spoštuje zakono
dajo na tem področju. Nato je sku
paj z županjo Cveto Zalokar Ora
žem otvoril biološko čistilno na
pravo. V. 

POPRAVEK 
V sklepu o razpisu posoj i la za ugodno kreditiranje 
podjetništva in obrti ter drugega zasebništva v občini 
Domžale, objavl jenega v S lamniku št. 5, 30. 5. 1996, 
znaša razpisna vsota posoj i l iz 1. člena 
260,000.000,00 SIT. 
Vse drugo besedi lo ostane enako. Odde lek za f inance 
in gospodarstvo. 

Takole so gradbeniki zaključevali asfalterska 
dela na Dermastjevi ulici v Radomljah. Tekst: V. 
VOJSKA Foto: P. TONKLI 

I N V E S T I C I J E 
P O 
P R O G R A M U 
V skladu s programi 
krajevnih skupnosti 
ter občine prav 
v poletnih dneh na 
kar nekaj investici
jah potekajo zak
ljučna dela. Obi
skala sem nekatere 
izmed njih. 

Kar precej vas je v maju klicalo, kdaj bodo 
asfaltirani »razbiti« prehodi čez železniško 
progo. Sedaj so prehodi asfaltirani, fotografija 
s Cankarjeve ulice v Domžalah pa le še spomin, 
(slika spodaj) 

Veliko nejevolje je občanom povzročal tudi ne
urejen dostop do domžalskega pokopališča. 
Nova asfaltna cesta veliko prispeva k lepšemu 
videzu tega dela našega mesta, (slika zgoraj) 

Koliška cesta na Viru je zaradi bližnjih podjetij 
zelo obremenjena. Posodobljena bo zlasti 
krajane ob njej prometno bolj varna. 

OBNOVA GASILSKEGA DOMA 

Lepši center našega mesta 
V zadnjih mesecih ste opazili, da 

se center našega mesta spreminja 
in dobiva novo, lepšo podobo. K tej 
lepši podobi bo prispevala tudi pre
nova GASILSKEGA DOMA na Sav
ski cesti, kjer notranjost in zuna
njost doma dobivata novo obliko in 
vsebino. 

Tako se je na osnovi razpisa iz
brani izvajalec lotil temeljite ob
nove, ki obsega: prenovo ostrešja 
in strehe, medetažnih konstrukcij in 
instalacij. Na novo bo urejena tudi 
okolica objekta, v katerem bodo 

prostori za potrebe Gasilskega 
doma Domžale (pritličje), prostori 
v nadstropju in mansardi pa bodo 
namenjeni za potrebe občinske 
uprave, saj bodo v njih našli prostor 
Oddelek za okolje in prostor, Od
delek za gospodarske javne službe 
in Sklad stavbnih zemljišč. 

V prizidku bo urejena tudi dvižna 
ploščad za invalide, ki bo omogo
čala dostop vozičkarjem do občin
skih strokovnih služb. Investicija je 
vredna nekaj manj kot 50 mio. 

Napovedujemo tudi urejanje 
parka ob občinski stavbi. Gasilski dom Domžale pred prenov 
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V kulturnem programu so ob Godbi Domžale nastopili tudi člani folklorne skupine z Osnovne šole 
Dob. FOTO: S. N. 

MINISTER IGOR UMEK V DOBU 

Magistralka tudi 
»uradno« prenovljena 

Magistralna cesta Ljub
ljana—Maribor je v zadnjih 
letih postala ena najbolj 
obremenjenih prometnih 
žil v naši državi. To dejstvo 
najbolj občutijo prebivalci 
vasi, krajev in mest, skozi 
katere ta cesta poteka. Ena 
izmed najbolj »črnih točk« 
ob tej cesti je bil odcep 
v Krajevni skupnosti Dob, 
kjer ob magistralki skoraj 
ni bilo domačije, ki je ne bi 
cesta hudo prizadela. Pa 
ne le z vsakdanjim ropo
tom, smradom, veliko ne
varnostjo zaradi prečka
nja, temveč tudi s smrtnimi 
žrtvami, ki so bile prav na 
tem odcepu zelo pogoste. 

Za to si je vods tvo k ra 
j evne skupnost i skupaj 
z občino Domžale že dl je 
časa p r i z a d e v a l o , d a bi o d 
c e p u red i l i in tako i z b o l j 
šali p r o m e t n o varnost skoz i 
D o b . S a m o svet Kra jevne 

skupnos t i , z last i pa bivši in 
sedanj i p redsedn ik sveta g. 
Pav le Ce ra r in g. A n t o n 
G lavač , p redsedn ik O d 
bora z a k o m u n a l n e de jav 
nosti pri svetu KS, vesta, 
k o l i k o vrat sta m o r a l a o d 
pret i , ko l i kok ra t so se prav 
na n juno p o b u d o v D o b u , 
v Domžalah in v L jubl jan i 
sestajali p reds tavn ik i p r i 
s tojn ih o rganov in o b l j u b 
l ja l i , da b o d o mag is t ra lko 
skoz i Želodnik in D o b ure 
d i l i . P omaga l a je tudi O b 
čina Domžale in tako je b i l 
končno sk len jen d o g o v o r 
o m o d e r n i z a c i j i magi-
stralke skoz i D o b , ki je 
končno pr i speva l k t e m u , 
da je cesta skoz i D o b p o 
stala m o d e r n a cesta s peš 
po tm i in ko lesa rsk im i ste
z a m i , z u re jen imi zav i j a l-
n i m i pasov i in s križišči, ki 
b o d o nekoč m o r d a c e l o se-
ma fo r i z i r ana . T u d i po spre 
j e m u d o g o v o r a pa ak t i vno 

sti Kra jevne skupnos t i D o b 
in Obč ine Domžale ni b i l o 
k o n e c , saj je b i l o še v e d n o 
p o t r e b n o prece j dogova r j a 
nja in tud i odločnih besed 
o z apo r i ceste, ki pa je v e n 
dar le iz d n e v a v dan d o b i 
va la sodobnejši v i d e z in 
končno 15 . jun i j a 1 9 9 6 
doživela tudi svo jo u r adno 
odprt je . 

G o s t D o b l j a n o v je b i l to 
krat Igor U m e k , min is ter z a 
promet in z v e z e , ki je s k u 
paj z županjo C v e t o Za lo-
kar Oražem, g. I vanom Z i 
da r j em, d i rek tor jem S C T ; 
ta je b i l g l avn i i zva ja lec re
kons t rukc i j e , g. Pe t rom 
P e n g a l o m , p r eds t a vn i kom 
Družbe z a državne ceste, 
in v o d s t v o m Kra jevne 
skupnost i D o b preda l p o 
s o d o b l j e n o cesto n j e n e m u 
n a m e n u . Pr i jetno s loves 
nost, ki se je začela z z b o 
rom kra janov in gostov 
v križišču Gubčeve in Šol-
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Na parkirnem prostoru 
pred stanovanjskimi bloki 
na Krakovski cesti je po
noči neznani pridanič jugu 
izreza! prednje vetrobran-
sko steklo. J. M., lastnik 
jeklenega konjička bo mo
ral za novo šipo odšteti kar 
nekaj tisočakov, policisti 
pa že poizvedujejo za »ori
ginalnim« tatom. 

Trzin 
Skrivnostno je zopet po

noči s parkirišča pred Ford 
servisom izginil nov ford 
Mondeo VVinner. Policisti, 
ki so si ogledali kraj vloma, 
so že ugotovili nekaj zani
mivih podrobnosti. 

Domžale 
Iz golfa je na parkirišču 

Miklošičeve ulice izginil 
avtoradio Pioneer. Last
nika avtomobila H. D. - je 
tat »oskubel« za približno 
trideset tisočakov. 

Na dvorišču v Prešernovi 
ulici pa je jugo ostal brez 

zadnje police, na katero so 
bili vgrajeni avtomobilski 
zvočniki. Lastnica Č. E. je 
bila oškodovana za pri
bližno dvajset tisoč tolar
jev. 

Nedotakljiva niso niti 
službena vozila Zdravstve
nega doma Domžale! Nez
nani vlomilec je na parkir
nem prostoru domžal
skega zdravstvenega doma 
vlomil v juga in iz njega 
pograbil večjo zdravniško 
torbo. Na srečo v njej ni 
bilo takšnih stvari, ki bi 
lahko »vzradostile« zmi
kavta, zato se je najbrž 
moral po svojem »uspeš
nem podvigu« pošteno 
obrisati pod nosom. 

Tudi' ta »avtomobilska« 
zgodbica se je pripetila na 
parkirišču! Svoje vozilo je 
R. V. parkiral na parkirišču 
pred Napredkovim Kuri
vom in se nato bržkone 
brezskrbno odpravil po 
najnujnejših opravkih 
v bližnjo okolico. Ko pa se 
je vrnil po svoje vozilo, ga 

je pred njim »čakal« nez
nanec in v roki držal nje
govo »debelo« denarnico. 
Lastnik jeklenega konjička 
in denarnice je brž spoznal 
medsebojno povezanost 
med predmetoma. Od 
neznanca vlomilca, ki se je 
že naglo oddaljeval od pri
zorišča nevsakdanjega do
godka, je R. V. nemudoma 
odločno zahteval, naj mu 
vrne njegovo denarnico. 
Toda, glej ga zlomka! Nez
nanec mu jo je brez ene 
same besedice takoj vrnil 
in odšel po svoji »zmikavt-
ski« poti naprej, presene
čeni lastnik, kateremu je 
preplašeni dolgoprstnež 
tako nenadno vrnil denar
nico, pa se je šele na poti 
domov spomnil, da ne bi 
bilo slabo o svoji nena
vadni pustolovščini obve
stiti tudi domžalske polici
ste. Policisti za zdaj še 
vneto zbirajo podatke, ki 
jih bodo morda prav 
kmalu pripeljali na sled ta
kim in podobnim lopo

vom. 
Izbral in uredil B. O. 

ske u l i c e z mag is t ra lko , so 
popest r i l i g o d b e n i k i G o d 
be Domžale ; ti so p r a z 
nično razpoložene krajane 
»pripeljali« na prizorišče 
s lovesnost i v Športni park 
D o b , ki v z a d n j i h letih tud i 
d o b i v a n o v o p o d o b o . Po 
p o z d r a v n i h govo r i h župa
nje ter min is t ra g. Igorja 
U m k a , ki je pouda r i l p o 
membnos t skupnega sode 
lovan ja kra jevne s k u p n o 
sti, občine in države pri so 
f inanc i r an ju invest ic i je , k a 
tere vrednost je b i l a več kot 
3 0 0 m i o SIT, o d česar je 
Obč ina Domžale dolžna 
zagotov i t i približno tret
j i n o . Kratek postanek av to 
m o b i l o v na magist ra lk i pa 
so organ iza tor j i svečanosti 
izkor i s t i l i z a p o g o v o r s ča 
kajočimi v o z n i k i , ki so 
v s p o m i n na odprt je tega 
de l a magis t ra lke o d n a r o d 
n ih noš preje l i nagel j a l i pa 
ve l ik trojanski krof. 

Posodob l j ena cesta, na 
katero s m o čakali vrsto let, 
je ve l i k korak pri razvo ju 
Kra jevne skupnost i D o b , 
z last i pa pri zago tav l j an ju 
večje p rometne varnost i , 
saj bo ods le j magis t ra lka 
varnejša p redvsem z a 
pešce in kolesar je , hkrati 
pa se bo po njej za rad i ure 
j en ih križišč laže odv i j a l 
tudi promet , ki ga je vsak 
dan več. V e l i k o je KS p r i 
d o b i l a tudi z ured i tv i jo n o 
v ih dveh av tobusn ih pos ta 
jališč, ki pomen i t a v e l i k o 
zlast i n o v e m u de lu D o b a 
in Želodniku, v e l i k o pa 
s m o z m o d e r n o cesto p r i 
d o b i l i tud i za to , ker b i 
stveno pr i speva k lepšemu 
v i d e z u tega de l a KS. 

Iskrene čestitke torej 
v s e m , ki so kako rko l i p r i 
speva l i , d a se je invest ic i ja 
zaključila: v sem investi-
tor t jem, i z v a j a l c e m , v o d 
stvu kra jevne skupnost i z a 
vztrajnost pri dogovar j an ju 
in zah tevah . Iskrena hva la 
pa tudi v sem k ra j anom, ki 
so m e d gradn jo našli d o 
vo l j r a z u m e v a n j a in po t rp 
l jenja z a vse tegobe in teh 
res ni b i l o m a l o . V s e m 
u p o r a b n i k o m ceste pa 
srečno vožnjo skoz i D o b in 
Želodnik! ^ q 

OB DNEVU POLICIJE 

G. Alojz Senčar, novi 
komandir Policijske 
postaje Domžale 

Ob DNEVU POLICIJE je 
županja Cveta Zalokar Ora
žem obiskala Policijsko po
stajo Domžale ter čestitala 
zaposlenim ob njihovem 
prazniku. 

V pogovoru z g. A l o j z e m 
Senčarjem, nov im koman 
dirjem Pol ic i jske postaje 

niziranost ter problemat iko, 
še posebej pa je podal infor
mac i jo o akci j i H ITROST 
UBIJA. 

Županja je komandir ja 
opozor i l a na problemat iko 
parkirišč in tovornega pro
meta skozi mesto Domžale, 
posebna skrb pa je bi la 
v razgovoru namenjena tudi 

Domžale, je izvedela za 
njegove prve vtise o pro
metno varnostni situaciji 
v naši občini, komandir pa ji 
je predstavil tudi novo orga-

urejanju prometa v p r ihod 
nje, ko bo naša občina z a 
radi izgradnje magistralke in 
avtoceste postala ve l iko 
gradbišče. v. 

Epigrama 
Zakaj nas posiljujete z velikanskimi 
reklamami za cigarete?! 
Ko cigareta reče: »Saj je nežno, milo,« 
pa mladim le - začetno je mamilo! 

Liberalizem (brez predsodkov) 
Le kaj kdo more mi, če sem pijan, 
in kaj - če po vseh cestah le divjam, 
in po mamilih - da sem poklaftan. FRANCE CERAR 

4* 
25 

PREDSTAVLJAJTE SI: Med vožnjo po suhi cesti, kjer je omejitev 50 km/h, se 25 metrov pred vašim vozilom pojavi otrok. 
,4Jo°u7K Ce vozite 50 km/h ali manj, boste lahko pravočasno ustavili. 

Otroka ne boste zadeli. 

Ce vozite 5 km/h hitreje, boste zadeli otroka s hitrostjo 28 km/h. 
Otroka boste gotovo huje poškodovali. 

Če vozite 10 km/h hitreje, boste zadeli otroka s hitrostjo 39 km/h. 
Otrok bo verjetno zaradi poškodb umrl. 

Če vozite 20 km/h hitreje, boste zadeli otroka s hitrostjo 57 km/h. 
Otroka boste gotovo ubili. 

Ali lahko to preprečite? 

Naletne hitrosti so š« večje na mokri, 
poledeneli ali zasneženi costl. 

Pomeni 50 km/h 
ali manj 

ii 
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Misijonarka in zdravnica 
dr. Vida Roje, Radomljanka 

Kakšen kraj doma ali po svetu je znan po tem, koliko znamenitih ali 
pomembnih ljudi, ki so v svojem življenju dali ali dajejo veliko več kot 
navadni zemljani, se je v njem rodilo. S takimi izjemnimi osebnostmi se 
lahko pohvalijo tudi Radomlje. Radomljani so: pesnik in pripovednik Anton 
Koder, pesnik Radomski oziroma Anton Leveč, pomembni sociolog in 
politični pisatelj Ivan Belec, misijonar in dolgoletni vizitator lazaristov Franc 
jereb, pedagog in lazarist Andrej Jerman, rentgenolog in radiolog ter re
zervni major v ZDA Blaž Korošec. Kratke življenjepise omenjenih osebnosti 
najdemo v knjigi Staneta Stražarja Ob bregovih Bistrice. In še nekaj mlajših 

Radomlje pa so posebej ponosne na misijonarko in zdravnico dr. Vido 
Roje oziroma med domačini bolj poznano kot nekdanjo Peregrinovo Vido ali 
zdajšnjo sestro usmiljenko. Že dolga leta je zdravnica v jeseniškem zdrav
stvenem domu. Na izjemno nedeljo ob papeževem obisku sem jo prosil za 
pogovor in nanj je prijazno pristala. Srečala sva se v Domu sester v Breznici 
na Gorenjskem. 

Spoštovana sestra Vida. Izhajaš iz 
revne in številne radomeljske družine. 
Kako se je po tvojih štirih letih osnovne 
šole, to je v letu 1933, sploh dalo priti na 
gimnazijo in potem na učiteljišče ? 

Na pot »Ljubljano v šolo« nisem niti 
malo mislila, še manj moji starši ali učite
lji. Takrat smo bili še posebej revni, ker je 
bila svetovna kriza in ni bilo zaslužka. 
Rečeno je bilo, da sem zelo nadarjena, 
a jaz se tega v svoji otroški preprostosti 
nisem zavedala. 

Kdo je bil glavni pobudnik za nadaljnji 
študij v Ljubljani? Verjetno učitelj Krištof, 
ki ga imam v zelo lepem spominu. Še 
bolj verjetno duhovnik Doktoric, ki je 
imel veliko srce za ubogega. To idejo pa 
je končno uresničil France Jereb. Eno leto 
pred odhodom na Kitajsko je dosegel pri 
sestrah usmiljenkah, da so me sprejele 
brezplačno v tedanji »Marijin dom« na 
Slomškovi ulici z željo, da bi po konča
nem študiju stopila v Družbo usmiljenih 
sester. Obiskovala sem klasično gimna
zijo. Po mali maturi sem se na željo 
sester vpisala na učiteljišče in ga I. 1942 
končala z odličnim uspehom. 

Za nadarjeno, pridno in iščočo dekle 
je želja po znanju razumljiva, toda oh 
tem je bilo treba tudi živeti. 

Gimnazijska leta so potekala dokaj 
mirno. Živela sem zelo skromno, a ven
dar brez večjih finančnih težav. V času, 
ko sem študirala na učiteljišču, so se pa 
začele precejšnje finančne težave. Usmi-
Ijenke so bile v težkih gmotnih stiskah, 
zlasti med vojno. Treba je bilo denarno 
prispevati za vzdrževanje-v internatu in 
šolnino. Čeprav so -bife zahteve zelo 
majhne, so bile za našo družino nezmog-

Ijive. Pomagala sem si z instrukcijami, 
s prošnjami na banovino in na Vincenci-
jeve konference. Prejela sem le po en
kratno pomoč. Med počitnicami sem de
lala, da sem zaslužila za obleko in 
knjige. Spominjam se Kančeve tete, ki mi 
je kdaj kaj stisnila v roko in g. Nastrana iz 
Homca, ki me je nagradil za odlično 
spričevalo, še posebej pa sem hvaležna 
sestri Zofi, ki mi je tedaj tiho stala ob 
strani. Toda vse to me ni težilo niti ustav
ljalo študija. Menda sem bila v resnici 
pridna, delavna in znanja željna. 

Med okupacijo si že poučevala v poz
nanem Lichtenthurnovem zavodu 
v Ljubljani. 

Učiteljišče sem končala v Ljubljani 
med okupacijo. Po diplomi sem stopila 
k usmiljenkam. Poslana sem bila v Lich-
tenthumov zavod, kjer sem poučevala na 
osnovni šoli. Poleg pouka sem se posve
čala tudi literarnemu delu. Tako smo 
v razredu izdajale svoj »Bilten«. V pouk 
sem zelo rada vključevala medicino, po
sebno anatomijo človeka in bolezni. 

Ze tedaj sem v zavodu vodila misijon
ski krožek pod pokroviteljstvom lazarista 
g. Lenčka. 

Večkrat si omenila, da si si že kot 
otrok želela v misijone. je na to kaj 
vplival tudi tvoj nekdanji sosed Kotenkov 
France, ki je šel leta 1934 v misijone na 
Kitajsko? 

V gimnazijskih letih sem kar resno mi
slila na misijone in si dopisovala s Fran
cetom. Po mali maturi sem prosila za 
vstop k usmiljenkam z namenom, da bi 
se čimprej usposobila za dela v misijo-

nih. Seveda sem si delo v misijonih pred
stavljala dokaj romantično. Zamorčka 
sem vedno brala. Sestre pa so bile modre 
in so mi svetovale: »Bolje je, da študiraš 
naprej, ker boš tako mogla narediti več 
dobrega, pa naj bo to doma ali v misijo
nih. Spoznala sem, da je nasvet pameten 
in dobronameren, zato ni bilo nobenega 
nadaljnjega razmišljanja in obotavljanja. 

Po vojni leta 1945 si se zaposlila v ma
riborski bolnišnici. Ali te je tam začela 
pritegovati misel na medicino, saj bi kot 
zdravnica ljudem ob boleznih vsestran
sko pomagala? 

Ko je po vojni država prevzela Lich-
tenthurnov zavod, so me predstojniki po
slali na delo v mariborsko bolnišnico. 
Med vojno, takoj po končanem učite
ljišču, sem namreč naredila tudi enoletno 
bolničarsko šolo, z namenom, da bi 
imela popolnejšo izobrazbo za delo 
v domovini ali zunaj nje. Čas je bil takrat 
glede na prihodnost zelo jasen. Na študij 
medicine, ali da bi delala kdaj kot zdrav
nica, mi še na misel ni prišlo. Tedaj sem 
še bila z vsem srcem sestra - učiteljica, 
čeprav sem opravljala dela pri bolnikih in 
v laboratoriju. 

Po končanem študiju in diplomi si od
šla v mesto Peč v Metohiji. Kaj te je 
odneslo po svetu? 

V Peči na Kosmetu / Kosovo - Meto
hija / so v bolnici delale slovenske sestre 
usmiljenke. Zadnji dve leti študija sem 
hodila tja na počitnice in na prakso v bol
nišnico. Ko sem leta 1958 diplomirala, 
sem se takoj odločila za delo v Peči. Tu 
sem našla vsakovrstne bolezni, revščino, 
zdravstveno zaostalost in pa srečno do
bre ljudi, naj so to bili katoličani, pravo
slavni, muslimani, Črnogorci, Srbi ali Al
banci. Tudi Slovenci so bili med njimi. 
V Splošni bolnišnici sem najprej opravila 
enoletni staž. Strokovni izpit sem delala 
•v Beogradu. Nato sem samostojno vodila 
infekcijski oddelek in bila obenem uprav
nica manjše bolnice za zdravljenje gli
vičnih obolenj / mikoze /. 

Od leta 1960. - leta 1968. sem delo
vala v bolnici za pljučne bolezni in tu
berkulozo, najprej kot zdravnica na spe
cializaciji, nato kot zdravnica speci
alistka za pljučne bolezni in tuberkulozo 
'ter nekaj časa tudi v.d. upravnice bol
nice. Specialistični izpit sem delala na 
Kliniki v Beogradu. 

Priložnost za tvoj življenjski cilj, da bi 
odšla v misijone, se ti je ponudila v letu 
1969. V življenju je bilo to zale po vsem 

tem, kar si že povedala, gotovo po
gumno dejanje. 

Leta 1968 se je v resnici čisto nepriča
kovano odprla pot v misijone, in sicer na 
Madagaskar. Na prošnjo škofa z Madaga
skarja smo se odzvale tri sestre usmi
ljenke in dva duhovnika. Še isto leto smo 
odpotovali preko Pariza na Madagaskar. 
Kakšna sprememba: Slovenija - Srbija 
- Kosmet - Pariz - Madagaskar! To so 
tako velike spremembe in razlike, da se 
jih ne da prav opisati. Treba jih je doži
veti in živeti! 

Prosim, da našim bralcem na kratko 
predstaviš posebno in odmevno delo slo
venskih slovenskih misijonarjev na tem 
afriškem otoku. 

Po predhodnem krajšem študiju fran
coščine in malgaščine ter spoznavanja 
malgaške zgodovine in mentalitete ter 
privajanja na podnebje sem pričela z red
nim delom v mestu Farafangana. Mesto 
leži na jugovzhodnem delu otoka, tik ob 
bregu Indijskega oceana. Takrat je imelo 
30.000 prebivalcev. Od tega je bilo 
17.000 mladih izpod 20 let starosti. 

Delala sem kot zdravnica splošne me
dicine v Zdravstveni ambulanti. Poma
gala mi je medicinska sestra - usmiljenka 
in dve priučeni domačinki. Naučili sta se 
dajati injekcije in pravilno deliti zdravila. 
Dnevno smo oskrbele do 150 bolnikov. 

Popoldne sem obiskovala bolnike na 
domu. Vse medicinske usluge in zdravila 
smo nudile Zastonj. 

Zaradi rahlega zdravja ti ni bilo dano, 
da bi bila dlje tam doli in izvrševala 
Kristusove besede. »Ljubi svojega bliž
njega, kakor sam sebe.« 

Zaradi morečega podnebja, hude vro
čine in vlage, pogostih napadov malarije 
in okuženosti z različnimi črevesnimi in 
krvnimi paraziti se je moral prenekateri 
misijonar vrniti v domovino. Tudi mene 
je to zadelo. Vročinska kap, malarija in 
huda vročina so me izčrpali do konca. 
Tako je postalo jasno vsem in tudi meni, 

' 'da je bolje delati zdrav doma, kot pa 
bolan v tujini. 

Težko sem zapustila Kosmet. Še težje 
pa sem zapustila Madagaskar. To še 
vedno nežno in otožno "zveni v meni kot 
neizpeta pesem ... 

Leta 1973 si se zaradi omenjenih 
zdravstvenih razlogov zaposlila tu na 
Corenjskcm. 

Leta 1972 sem se vrnila v domovino. 
Ko sem se dovolj okrepila, sem se do-

Sestra in misijonarka Vida Roje 

končno odločila, da ostanem v Sloveniji 
in da z istim žarom ljubezni delam za 
»svoje ljudi«. 1. 1. 1973 sem pričela 
z delom v Zdravstvenem domu na Jeseni
cah, najprej kot splošna zdravnica 
v splošni ambulanti, kasneje pa kot 
zdravnica - specialistka v tamkajšnjem 
pljučnem dispanzerju. Tu sem ostala do 
upokojitve. 

Tvoje nadaljnje delo in življenje v tej 
prijazni vasici Breznica na Gorenjskem. 

Prva leta bivanja v Sloveniji sem pogo
sto predavala o življenju na Madaga
skarju, spremljanimi z lepimi diapozitivi 
po raznih župnijah. Kasneje sem se rada 
odzvala prošnjam za predavanja pri RK 
in Društvu za upokojence. Kot zdravnica 
sem več let sodelovala s predavanji na 
tečajih za zaročence kot pripravo na za
kon, kar mi je bilo v veliko veselje. 

Bilo mi je tudi dano, da sem nekajkrat 
imela enotedenske zdravstvene tečaje za 
sestre različnih redov, ki niso imele 
zdravstvene izobrazbe. Da bi mogle bo
lje in strokovno negovati svoje bolne, 
onemogle in ostarele sosestre na domu, 
so se rade udeleževale teh tečajev. Pre
davanja in praktična dela so bila prilago
jena temu namenu. 

Vsega tega sem bila zelo vesela. Tako 
obsežno in raznoliko delo mi je dalo širši 
in globlji vpogled v življenje, delo, trplje
nje, skrbi in duhovne stiske naših ljudi. 

Uradno sem sicer že nekaj let v po
koju. Življenje pa se nadaljuje v isti de
javnosti, gorečnosti in morda še boljšem 
razumevanju ljudi in časa. 

Bolezen zadnjih dveh let pa preu
smerja moje delo v delo življenja zdrav
nice - bolnice z bolniki. Tudi ta del 
življenja je lep, čeprav po svoje boleč, 
vendar dragocen za vse, ki so kakršnekoli 
pomoči potrebni, če ga namreč razume
vamo v Bogu in ga naravnavamo k Bogu. 

Sestra in misijonarka Vida, hvala za 
pogovor. 

FRANCE CERAR 

Op. Opisovanje študija, dela in življenja 
presega primernost dolžine pogovora. 
Zato je nekaj skrajšano in upam, da bodo 
ti odlomki objavljeni v naslednjih števil
kah Slamnika. 

GRAD TUŠTANJ 

Uspelo je! 
Brez zunanjega blišča, medijske pozornosti in pompa je minil prvi grajski 

kulturni večer 96 

Nekaj več kot 200 obisko
valcem, predvsem nedomači-
nov, je sobotni večer, 6. julija, 
minil precej drugače kot obi
čajno. Zdelo se je, da prijet-
neje. V uri in deset minut tra
jajoči scenski kantati Carmina 
burana sodobnega nemškega 
avtorja Carla Orffa, katerega 
100-letnice rojstva se v se
zoni 95/96 spominja ves glas
beni svet, so nastopili solisti 
Olga Gracelj, I osip Lešaja in 
Marjan Trček ter Slovenski 
komorni zbor z instrumenta
listi (na klavirju: Nataša Va-
lant in Andrej Goričar ter tol
kala pod vodstvom Borisa 
Šurbka). 

Zbiru 60 umetnikov glasbe
nikov je skozi kantato vodil 
Marko Vatovec. Kolikšna moč 
je v njegovem dirigiranju in 
kolikšno je zaupanje nastopa
jočih, so izkazovali pogledi 
umetnikov, ki so čakali na 
ukaz dirigentske paličice. Na 
trenutke se je zdelo, da od 

silne moči in barvitosti glasov 
trepeta najmanjša bit. Tre
nutki tišine med posameznimi 
deli so poslušalcem dopuščali 
podoživljanje pravkar sliša
nega. Besedila povezana 
v kantato so izbrana izmed 
200 pesmi v zbirki srednjeve
ške poezije. Vsebinsko so to 
pesmi o l jubezni, vinu in po-
tepuštvu zapisane v ljudskem 
če ne kar grobem, banalnem 
slogu, ki kaže človekov težko 
obvladljivi nagon po ljubezni, 
jedi, pijači, po uživaštvu. 
Kantata je deljena v tri celote 
z naslovi: Spomladi, V krčmi 
in Dvorjenje. 

Med solisti je tokrat domi-
nira**gostujoči zagrebški bari-
tonist Josip Lešaja. Tisti, ki 
verjame, da je v jajcu dlaka jo 
tudi najde. Tudi v oceni kon
certa, bi glasbeni kritiki zago
tovo našli kup napakic in po
manjkljivosti, morali pa bi 
priznati, da je bi lo glasbeno 
delo uspešno izvedeno. G o 

stujoči umetniki so se odkrito 
veselili spontane publike, ki 
je na koncu z dolgimi aplavzi 
brez »pocukrane« narejenosti 
ocenjevala njihov nastop, in 
odličnosti ambienta. Naj
mlajši obiskovalci so dir i 
gentu in solistom poklonil i 
vrtnice v znak zahvale, ki jo 
je z besedami izrekel župan 
Občine Moravče, Matjaž Ko
čar, in hkrati poudari l , da so 
gostujoči umetniki že nekaj
krat dokazal i , kako enkraten 
prostor za izvedbo glasbeno 
gledaliških del imamo. Res je, 
da imamo prostor, umetnike, 
ki se radi vračajo in intuzija-
sta, ki z nezadržno vnemo že 
tretjo sezono neprofitno pri 
reja Grajske kulturne večere, 
Petra Pirnata. Kaj nam torej 
manjka? 

Kaže, da se je prireditev 
prijela, na žalost pa se po
novno potrjuje rek naših pred
nikov, da je pri sosedu še črn 
kruh boljši kot doma bel. 

Tako tudi Grajske kulturne ve
čere v večini obiskujejo nedo-
mačini in le peščica domači
nov. In tu lahko iščemo odgo
vor na zastavljeno vprašanje, 
kaj nam manjka. Domača pu
blika. Se domačinom zdi 
škoda odšteti tisočaka za kon
cert, ki v prestolnici stane tri 
tisočake? Je to posledica sla
bega glasbenega okusa? 
Morda je po sredi večni izgo
vor, da nimamo časa? Kakor
koli že: ponovno ste povab
ljeni na 2. grajski večer, ki bo 
v soboto 3. avgusta ob 20.30 
in ima naslov Večer sloven
skih ljudskih pesmi in opernih 
arij. Nastopila bosta basist 
Franc Javornik, prvak ljub
ljanske opere in mezzosopra-
nistka Mirjam Kalin. 

Za konec temu pisanju naj 
dodam še to, da tudi največ
jemu intuzijastu poide sapa in 
mu zmanjka moči, če za svoj 
trud ni nikakor nagrajevan. 
Prava škoda bi se zgodila za 
naš tako opevani turizem 
v občini, če bi po tretji sezoni 
Grajskih kulturnih večerov 
moral ta prispevek k razvijajo
čemu turizmu ostati kot gre
nak spomin na prekmalu iz 
peto melodijo. Priložnosti za 
popravni izpit so. Jih Boste 
izkoristili? 

MAL 

Vivat Gallus '96 
v cerkvi sv. Primoža 

in Felicijana 
v Loki pri Mengšu 

Cerkev se prvič omenja 1526. leta, ko je morala za 
vojno proti Turkom dati 18,5 lota težak kelih. 

Glasba, ki je v petek 5. julija letos bogatila tako lepo 
notranjost cerkve, je zvenela s posebnim žarom in ča
rom, ki smo ga bili deležni vsi prisotni. Gospoda, priz
nana glasbenika Marjan Trček in Boris Šinigoj kot duo za 
starejšo glasbo sodelujeta že od 1984. leta, intenzivnejše 
pa po letu 1989. Koncerte sta imela v domovini in tujini. 

Spored, ki sta ga izvajala, je bil naslovljen »Musica 
religiosa za tenor in lutnjo« je v prvem delu povezoval 
navdihnjene renesančne skladbe: polifone fantazije za 
lutnjo solo Francesca iz Mi lana imenovanega »il divino« 
in umirjeno uglasbitev izbranih biblijskih psalmov fran
coskega skladatelja Piera Certona v priredbi za tenor in 
lutnjo njihovega sodobnika Gui l lauma Morlava. Sledili 
so baročni koncertni moteti slovitega mojstra Claudia 
Monteverdija. Koncerte sta po instrumentalni plati do 
polnjevali dve skladbi za arhilutnjo solo poljskega skla
datelja Bartolomieja Pekiela in italijanskega futnjista 
Alessandra Piccinija. 

Prizadevnemu organizatorju, čudovitima glasbeni
koma in velikemu številu sponzorjev gre vsa zahvala in 
priznanje vseh nas, ki smo imeli priložnost hvaliti Boga 
ob poslušanju prečudovite glasbe. MARIJA KAVKA 
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»Njega ni« 
ponovno 

na 
Studencu 

Kulturno društvo Miran 
Jarc - Škocjan je v petek, 
26. julija premierno, v so
boto in nedeljo pa ponovno 
odigralo dramo Rudolfa 
Šaleharja z naslovom 
Njega ni. 
V predstavi je v Poletnem 
gledališču na Studencu so
delovalo prek 80 igralcev, 
glavne vloge vaškega de
kleta Minke, Štefana in va
škega šaljivca Jurča so odi
grali: Eva Majdič, Andrej Pe
terka in Stane Maselj, bese
dilo je lektorirala Ana Mla
kar, asistent režije je bil 
France Stražar, koreograf
ske je priskočil na pomoč že 
sedmo leto zapovrstjo Janez 
Mejač, za glasbeno opremo 
je poskrbel Dominik Krt, za 
razsvetljavo Mavricij Gro
šelj in Marjan Jančar, za 
sceno Jože Napotnik, za ko
stume pa Majda Kolenik. So
delovali so še: maska - Sašo 
Vene, ton - Matej Zakošek, 

Alojz Stražar je dramo prvič 
režiral pred osemindvajsetimi 
leti. 

inspicient - Marta Majdič in 
vodja pirotehnične ekipe 
-Stane Žavbi. 

Dogajanje drame je po 
stavljeno na slovensko po 
deželje, večji del pa se o d 
vi ja na bojnih pol j ih in 
v strelskih jarkih na frontah 
prve svetovne vojne. Igralci 
Kulturnega društva M i r an 
Jarc so jo, prav tako v režiji 
A l o j z a Stražarja, prvič upr i 
zor i l i v sezoni 1968-1969 , 
torej pred osemindvajset imi 
leti, in sicer na odru v Krt ini . 
Igra je takrat doživela kar 16 
uprizori tev. 

Tisti , ki ste zamud i l i pred
stave ob koncu jul i ja , boste 
dramo lahko v idel i sredi av
gusta, saj se obetata kar dve 
ponov i tv i , in to v petek in 
soboto, 16. in 17. avgusta, 
obakrat ob 20 .30 . d . B. 

Kulturno društvo 
Miran Jarc vas vabi 
na poletno gledališče 
na Studencu 
Trad ic iona lna , deveta po vrsti, bo GLASBA TREH 
DEŽEL, in sicer 31 . avgusta 1996, ob 20 .30 . 
V kulturno-zabavnem programu bodo nastopi l i : 
• TRŽAŠKA F O L K L O R N A S K U P I N A 
• V O K A L N A S K U P I N A K V A R T A 
• A N S A M B E L SLAPOV I 
• A D E L A RAMOVŠ-f lav ta , 

JANI PAVLI - klavirska spremljava 
• ANA-MAR I JA J A V O R N I K in pianist 

T O M A Ž P IRNAT 
• DENIS N O V A T O - svetovni prvak na harmoniki 
• DRUŽ INA BLAŽEJ iz Avstrijske Koroške 
• ZAMEJSKI KVINTET iz Repen Tabra 
• A L E K S A N D E R MEŽEK 
• HUMOR I ST I 
Program bosta povezova la 
Betka Šuhel in Janez Dolinar. 

Največji projekt in hkrati vrhunec sezone poletnega 
gledališča na Studencu bo opereta PRI BELEM 
K O N J I Č K U , v izvedbi ansambla Mar iborske Opere in 
Baleta. Gostovanje je b i lo predv ideno že v mesecu 
juni ju, vendar je b i lo zaradi neugodnih vremenskih 
razmer preloženo na petek, 6. septembra 1996, ob 
20.30 . Ne zamudi te tega zares vrhunskega kulturnega 
dogodka s preko 250 nastopajočimi. 

SLOVENSKA BESEDA (2) 

Bogastvo slovenskega jezika 
V majski številki Slamnika je bil pod tem 

naslovom govor o besedah in pojmih: dru
žina, dom, domovina, srečati se, pozdraviti se 
in si obljubiti ponovno snidenje ter primer
jave teh pojmov v drugih jezikih. Tokrat bo 
poudarek na živalih in njihovem oglašanju. 
Tudi na tem področju oziroma pri teh primer
javah imamo Slovenci bolj preproste, obe
nem pa precej bolj učinkovite izraze kot so
sednji narodi, saj so slovenski bližji živalskim 
»glasovom«. 

Še prej pa naj se mimogrede ustavimo pri 
prvem in glavnem slovenskem samoglasniku 
A. Medtem ko ima nemščina poudarek na E-
ju (Lehrer, leben, sehen, kennen, lesen, 
sprechen), je pri nas precej besed, v katerih 
prevladuje črka oziroma samoglasnik A. Tudi 
glas otroka, ki se bliža govoru, je A oziroma 
M A in TA; zato sta prvi besedi slovenskega 
otroka M A - M A in A-TA ali pa TATA. Druge 
besede z A-jem pa so na primer: narava, 
navada, daljava, jama, jablana, krastača, pra
babica, razgrajač, naraščaj, razprava, razpa
rana, naravnana, zapackana, nalagati, na
stavljati, naravnavam, nazdravljam in po
dobne. 

Vrnimo se nazaj k živalim. Naš petelin 
kikirika oziroma zapoje kikiriki. V pesmih 
poslušamo: petelinček je zapel . Tako roman
tičnih izrazov pa nimajo niti Nemci niti drugi. 
Nemški petelin se le DERE. Der Hahn kraht 
- krahen namreč pomeni DRETI SE. Krahe pa 
Oglejmo si primerjave omenjenih treh 

je obenem tudi vrana in tako se tudi nemška 
vrana samo dere. Die Krahe kraht. Naša vrana 
lepo kraka, kar prisluhnimo j i . Krakanje je po 
nemško Krahgeschrei. Dobesedno prevedeno 
bi pomenilo, da vrana počenja kričeče dretje. 

Slovenska kura ali kokoš kokodaka (beseda 
je nastala iz : ko-ko-ko-dak). A l i si je kateri 
izmed glavnih evropskih jezikov izmisli l ali 
ustvaril bolj pristen izraz kurjega oglašanja?! 
Kokodakanje - kako pristna, bogata in 
»okusna« beseda. Nemška kura pa (die Huhn 
ali Henne macht Huhngeschrei - ta pojem naj 
bi po naše pomeni l : kokodakanje - torej 
počne le: kurje kričanje ali vpitje, kar Gesc-
hrei tudi pomeni. No, Nemci imajo sicer tudi 
pomožen izraz: gackern ali gackeln, kar pa 
vzporedno pomeni tudi: čebljati. 

Slovenska žaba rega in kvaka. Ko je pred 
več leti Slovenski oktet na Japonskem zapel 
Vodopivčeve ŽABE, so Japonci od navduše
nja skoraj ponoreli , saj so kar naenkrat vsi 
razumeli in »znali« slovensko; ploskanja pa 
ni in ni bi lo konec. Po srbsko bi lahko rekli: 
»Slovenci, zapojte našo pesem Žabe in razu
meli vas bodo ljudje po vsem svetu.« 

Nemška žaba je Frosch. Za slovensko be
sedo: kvakanje, ki je nastala iz žabjega kvak-
kvak, pa imajo besedo: quaken, nimajo pa 
kakor tudi drugi jeziki posebne besede za : 
reganje. Zanje naj bi bilo kvakati in regati eno 
i n i s t o FRANCE CERAR 

slovenskih besed s tujejezičnimi izrazi: 
slovensko petelin kikirika (poje) kikirikati, kikirikanje 
nemško Hahn kraht krahen, Krahen 
angleško cock crovv cock-a-doodle (doo) 

to cock-crow 
italijansko gallo canta gallo 

fa chicchir ichi chicchir ichi 
francosko coq chante chanter, chant du coq 

slovensko kokoš, kura kokodaka kokodakati, kokodakanje 
nemško Huhn, Henne macht das gackern, gackeln 

Huhngeschrei, 
gackert 

tocackle angleško hen cackle tocackle 
italijansko gallina schiamazza far coccode, gracidare gallina 

fa coccode 
francosko poule caquet caqueter, caquetage 

slovensko vrana kraka krakati, krakanje 
nemško Krahe kraht krahen, Krahen 
angleško crovv croak to croak 
italijansko cornacchia gracehia gracehiare, gracehiamento 
francosko corneille croasset croasser, croassement 

Radio Ognjišče 
ima vse več 
poslušalcev 

V novembru 1994 je v Sloveniji 
zaživela nova in samostojna radij
ska postaja - Radio Ognjišče. Načrt 
je nastal v glavi g. Franca Boleta, 
urednika Ognjišča. Ta priljubljeni 
mesečnik za mladino je prava 
uspešnica, izhaja že 32. leto in je 
med revijami po branosti na 3. me
stu v Sloveniji. 

Preden se je rodil Radio Og
njišče, so morali urednik in njegovi 
sodelavci potrkati na mnogo vrat, 
napisati precej prošenj in zbrati de
narna sredstva. Vložili so prošnje 
za pet oddajnih točk: Tinjan, Sveta 
Gora, Krvavec, Kum in Boč. Letos 
so dobili še dve oddajni točki: Pla
nina pri Ajdovščini in Kalvarija nad 
Mariborom. Z njimi pokrivajo večji 
del slovenskega ozemlja. Junija 
1994 je začel oddajati studio v Ko
pru, kjer je tudi uredništvo revije. 
Tačas so urejevali ljubljanski stu
dio, ki je v kletnih prostorih Zavoda 
sv. Stanislava v Šentvidu. Od tam 
redno oddajajo od 28. novembra 
1994, in sicer 16 ur vodenega pro
grama dnevno, v nočnem času pa 
le glasbo. 

Nova radijska postaja se simpa
tično predstavlja kot »prijatelj več 
- cerkveni radio Ognjišče«, vendar 
oddaje še zdaleč niso samo verske 
Vključujejo namreč številne vse
bine, ki vzgajajo k človečnosti, pra
vičnosti, odgovornosti in drugim 
splošnim vrednotam, ki plemenitijo 
človeško sožitje in so tudi temelj za 
sprejem vere. 

IZ ZAKLADNICE PREGOVOROV 

»Zdrav človek 
je bogat, 

a tega ne ve« 
Zdravje in bolezen - to sta neizčrpna in vedno živa 

Eredmeta pogovorov med ljudmi, časopisnih člankov in 
njižnih uspešnic. Tudi številni pregovori govorijo o tem. 
Glavna misel je povedana že 

v naslovu: zdravje je največje bo
gastvo, še več, je boljše kot boga
stvo. Ironija pa je v tem, da zdrav 
človek ne ve za bogastvo, ki ga 
ima. Že pri starozaveznem Sirahu 
najdemo misel: Nobeno boga
stvo ni čez zdravje telesa (Sir 
30,16). Iz tega sledi, da je zdrav 
berač srečnejši kot bolan kralj 
(Schopenhauer). 

O neprecenljivi vrednosti 
zdravja govorijo še naslednji pre
govori: 

Največji revež ne bi zamenjal 
svojega zdravja za denar, naj
večji bogataš pa bi dal za zdravje 
ves svoj denar. 

Boljše so zdrave noge kakor 
zlate bergle. 

Kdor je zdrav, nima nobenega 
razloga za pritoževanje. 

Zdravje ceniš šele potem, ko si 
ga izgubil. 

Bolezni je tisoč, zdravje je eno 
samo. 

Zdravja ne moreš kupiti na trž
nici. 

Zdravemu marsikaj manjka 
(zdrav človek ima več želja), bol
niku samo eno. 

Mlad je tisti, ki je zdrav, bogat 
pa tisti, ki nikomur nič ne dol
guje. 

Ni boljšega lepotnega sredstva 
od zdravja. 

Kako ohraniti zdravje? V zdrav
niških nasvetih, ki nam jih ponuja 
stoletna ljudska izkušnja, so na
slednje stalnice: zmernost 
v vsem, delo in veselje. 

Zmerna usta ohranjajo zdravo 
telo. 

Veselje in zmernost sta naj
boljša zdravnika. 

Kjer je veselje, tam je zdravje. 
Zdravje je otrok dela. 

Veselo srce (tudi: delo, snaga 
in red, dobra misel) je pol 
zdravja. 

Zdravje si pridobiš samo, če 
vstajaš pred sončnim vzhodom. 

Spanec je koristnejši od zdrav
nika. 

Če hočeš dolgo mlad ostati, 
hodi zgodaj spat. 

Pretiravanje škodi povsod, tudi 
pri delu. Obsedenost z delom pri
merjajo z odvisnostjo od poživil 
(Angleži so izumili novo besedo 
za to: »vvorkaholic«). Ameriški 
pregovor ugotavlja: Ljudje uniču
jejo svoje zdravje, da si pridobe 
bogastvo, kasneje pa trosijo bo
gastvo, da bi si spet pridobili 
zdravje. 

Zdravje je najtesneje povezano 
z našim odnosom do hrane in 
pijače. Velika sovražnika zdravja 
sta požrešnost in pijanost, ki bo
gatita zdravnike. Naš pregovor 
ugotavlja: Kratka večerja, dolgo 
življenje. Angleži pa vedo pove
dati: Eno jabolko na dan odžene 
zdravnika. Navedimo še dva du
hovita izreka: Pijanci imajo do
volj velik razlog, da pijejo na 
svoje zdravje. (VV. VVeidner) Pi
jemo na zdravje drugih in hkrati 
uničujemo svoje zdravje. (J. K. 
Jerome) 

Pritegnili bomo Američanom, 
ki pravijo, da sta zdravje in pa
met dva največja blagoslova 
v življenju. Človek je telo in duša, 
zdravje pa pomeni skladje in rav
novesje med njima. Že Grki in 
Latinci so vedeli, kaj je pravo 
zdravje: zdrav duh v zdravem te
lesu. 

Prihodnjič bomo nalresli nekaj 
pregovorov o bolezni in zdravni
kih. Do takrat pa le še njihov 
dobrohoten in dragocen nasvet: 
Bolje preprečiti kakor zdraviti. 

BOGDAN DOLENC 

Naglas je tudi na slovenstvu, zato 
podpirajo vse, kar prispeva k spravi 
in boljšemu razumevanju v našem 
narodu. Iz istega razloga je na nji
hovem sporedu veliko slovenske 
glasbe vseh zvrsti, medtem ko je na 
drugih radijskih postajah večji po
udarek na tuji glasbi. 

Sodelavci se trudijo za kakovost 
in profesionalnost, Čeprav so razen 
nekaterih izjem vsi začetniki. Za 
celotno radijsko delo skrbi samo 
dvanajst redno zaposlenih in kar 
približno petdeset mladih honorar
nih sodelavcev. 

Prijatelji Radia 
Ognjišče (PRO) 

Ker pričujoči radio ne dobiva 
ničesar od naročnine, ki jo pla
čujemo nacionalni RTV, mora 
iskati druge vire vzdrževanja. 
Glavni vir za redne stroške so 
prijatelji Radia Ognjišče (PRO), 
med katerimi so največ posa
mezniki, pa tudi družine, neka
tere redovne skupnosti in žup
nije. Ti se obvežejo, da vsak 
mesec nakažejo najmanj 500 
SIT. Trženje z oglasi je zdaj še 
bolj skromno. 

Prijateljev Radia Ognjišča je 
po dobrem letu in pol oddaja
nja že kar ok. 6000 in krog se 
še širi. Tudi bralce Slamnika, ki 
vam morda ta radio obogati 
dan z lepo jutranjo duhovno 
mislijo, cerkveno pesmijo ali 
domačo vižo, vabimo, da se 
pridružite tej družini dobrih 
ljudi. 

V sporedu je za 
vsakogar nekaj 

Redne dnevne rubrike so po
leg r>oro<'il čestitke m fmxtlr<ivi, 
posnetek oddaje Radlei'Vatikan 
(20.15) in Radia Glas Amerike 
(19.00), Duhovna misel in 
Svetnik dneva (6.45 in 12.15) 
in Za naše najmlajše (19.40). 
Poleg njih so še tedenske od
daje kot npr. Svetovanje (vrt, 
kuhinja, zelišča), Iz Mohorjeve 
skrinje, Biblična oddaja, Božje 
poti na Slovenskem, Radijski 
roman, Naš gost, Iz življenja 
vesoljne Cerkve. Dvakrat na te
den objavljajo male oglase. Ob 
nedeljah je reden prenos sv. 
maše (9.00). Ob papeževem 
obisku se je Radio zelo dobro 
izkazal z neprekinjenim odda
janjem tri dni in dve noči. Po
drobnejši spored prinaša 
dnevno časopisje. 

Prijateljem Radia Ognjišče so 
nedavno poslali bogat brezpla
čen bilten, v katerem je celoten 
program. Iz njega objavljamo 
nekaj »cvetk« z naslovom Tudi 
nam se zgodi: 

Dopisnik poroča: »Gostom 
bodo ob tednu dalmatinske ku
hinje postregli z dalmatinskimi 
posebneži, opa, oprostite, po
sebnostmi.« 

Po poročilih povedo tudi to
čen čas. Voditelj je pod vtisom 
vremenskih podatkov napove
dal: »Ura je 15 in 20 stopinj.« 

Ob prebiranju poročil: »Po
sredovale so Združene težave 
Amerike.« 

Pri malih oglasih: »Dober 
dan, jaz pa prodajam telička, 
starega 12 let« 

Ista oddaja: gospa je iskala 
prijatelja, edina zahteva pa je 
bila, da ni starejši od 75 let. 
Voditelj: »No, mladeniči, ste si 
zapisali telefonsko številko?« 

Vse informacije dobite na na
slovu: Radio Ognjišče, Štula 
23, 1210 Ljubljana-Šentvid; 
tel. 152 15 42; faks: 152 13 62. 

V naših krajih bomo to po
stajo našli na UKW 104,50 
- radijski gumb zavrtimo proti 
skrajni desni strani skale. Ve
liko veselja pri poslušanju vam 
želi 

BOGDAN DOLENC 
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USPEŠNO SKLENJEN 26. MEDNARODNI POLETNI FESTIVAL KOMORNE GLASBE 

V i v a t G a l l u s 
Pobuda združenja slovenskih po

letnih festivalov IMAGO SLOVE-
NIAE, da se začnejo s kulturnimi 
programi oživljati stara mestna je
dra, cerkve in gradovi, da se duh 
žive umetnosti vtke v čimveč takih 
okolij, se je izkazala za izredno 
uspešno tudi pri organizaciji letoš
njega 26. mednarodnega poletnega 
festivala komorne glasbe VIVAT 
GALLUS, v preteklih letih znanega 
pod imenom Koncerti Groblje. 

Od napovedanih trinajstih koncer
tov se jih je pod častnim pokrovitelj

stvom predsednika Slovenije Milana 
Kučana od 4. junija do 12. julija 
odvilo enajst, dveh pa žal zaradi 
slabega vremena in nizkih tempera
tur ni bilo moč izvesti, kajti predvi
dena sta bila na prostem, v atrijih 
gradov Tustanj in Brdo pri Kranju. 
Vendar pa to ni skalilo celotne po
dobe festivala, saj so spremenjeno 
obliko občinstvo, nastopajoči umet
niki, glasbeni kritiki in predvsem 
mediji, ki so tokrat izjemno pozorno 
spremljali ves čas dogajanja. Glede 
na to, da so komorni koncerti v naši 
prestolnici, kjer je potencialno ob
činstvo vsekakor večje po številu in 

bliže dogajanja, nemalokrat precej 
slabo obiskani, pa lahko za festival 
VIVAT GALLUS rečemo, da je bil 
kljub zelo neugodnim vremenskim 
razmeram izjemno dobro obiskan. 
Glasbeni kritiki so pohvalili celoten 
program festivala kot vse izvajalce, 
saj so z odlično izvedenimi koncerti 
pod umetniškim vodjem festivala 
Tomaža Boleta izpolnili vsa pričako
vanja. Nemalo pohval je bila de
ležna tudi koncertna agencija Gallus 
Carniolus, saj je z veliko ljubezni in 
profesionalnim pristopom poskrbela 
za splošno zadovoljstvo vseh udele
žencev festivalskih prireditev. 

Na koncertu komornega orkestra 
PRO ARTE iz Ljubljane so se v gro-
beljski cerkvi sv. Mohorja in Fortu-
nata pod taktirko dirigentke Nade 
Matoševič uspešno predstavili podi-
plomanti ljubljanske Akademije za 
glasbo trobentač Stanko Praprotnik, 
klarinetist Emil Spruk in flavtistka 
Lara Zurunič (na sliki levo) 

Izjemno redko skupaj izvajane zad
nje tri klavirske sonate Ludvviga van 
Beethovna je v G robijah izvedla ena 
najvidnejših slovenskih pianistk Tat
jana Ognjanovič in navdušila tako 
občinstvo kot kritike, (slika desno) 

Predstavniki glavnih protagonistov festivala VIVAT GALLUS - domžalska 
županja Cveta Zalokar-Oražem (generalna pokroviteljica), direktor AC 
Avto Triglav Damijan Vuk (platinasti sponzor), direktor uradnega pogostite-
Ija festivala SODEXHO Primož Longvka (zlati sponzor) in direktor festivala 
Tomaž Bole so po otvoritvenem koncertu zbranim gostom razrezali slav
nostno torto, okrašeno s slamnikom, domžalskim simbolom in slovenskim 
grbom, ki je označeval širši pomen festivala v slovenskem kulturnem pro
storu. 

Predstavnik Tobačne Ljubljane Peter Zule je na koncertu mednarodnega 
klavirskega tria v Narodni galeriji (Anja Bukovec - violina, Hvun-Jung Sung 
- violončelo in (ose Gallardo - klavir) podelil posebno nagradno štipendijo 
Tobačne Anji Bukovec kot eni najbolj obetavnih slovenskih violinistk. 

Violončelist Julius Ber-
ger, nedvomno naj
večja zvezda letošnje
ga festivala, je k nam 
prispel naravnost s tur
neje po Japonski in od-
letel v Montreal, kjer je 
nastopil na enem naju
glednejših kanadskih 
Festivalom z istim pro
gramom kot v ljubljan
ski cerkvi sv. Florijana. 
V Grobljah je navdušil 
s kvartetom svojih štu
dentov na Univerzi Jo
ha nnesa Gutenberga iz 
Mainza. 

Profesorja na salz-
burškcm Mozarte-
umu in medna
rodno priznana 
glasbenika violinist 
Paul Roczek in or-
ganist Franz Com-
ploi sta v triu z juž-
nokorejsko violon-
čelistko in asi
stentko Juliusa Ber-
gerja v Mainzu 
Hvun-Jung Sun-
govo očarala poslu
šalce v cerkvi sv. 
Petra v Komendi. 

Na novo odkrito akustičnost cerkve 
v Loki pri Mengšu sta pred številnim 
občinstvom in televizijskimi kame
rami odmevno preizkusila tenorist 
Marjan Trček in lutnjist Boris Šini-
goj. 

Na sklepnem koncertu v Grobljah so nastopili Domžalsko-kamniški ko
morni orkester z dirigentom Aleksandrom Spasičem, rogistom Boštjanom 
Lipovškom, fagotistom Zoranom Mitevom in mlado, izjemno nadarjeno 
saksofonistko Betko Kotnik, ki ji je ob tej priložnosti Slobodan Sibinčič, 
predsednik Ustanove Gallus in direktor Gospodarskega vestnika, zlatega 
sponzorja festivala, izročil štipendijo Ustanove Gallus za poletni študij 
v tujini. 

Sklepna beseda festivala je pripadla lukoviškemu županu Anastaziju Živku 
Burji. V cerkvi sv. Luke v Praprečah je izzvenel festival ob počastitvi 405-
letnice Gallusove smrti in 10-letnice smrti Matije Tomca. Dirigent Janez 
Bole je s Slovenskimi madrigalisti ob soju sveč in bakel očaral nabito polno 
cerkev, (slika desno) T e k s t . T O M A 2 B Q L E Foto: BOŽIDAR DOLENC 
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Aukcijska prodaja 
umetniških slik 

na Brdu pri Lukovici 
Lani, meseca septembra, so 

se na pobudo domžalskega 
akad. slikarja Danijela Fuggcrja 
sestali člani Zveze društev slo
venskih likovnih umetnikov: 
Ana Cajnko, Rajko Korbar, Ti-
homir Pinter, Janez Starman in 
Likovnega društva »Petra Lo
bode« iz Domžal: Bojan Pukla-
vec, Ida Rebula, Danica Smr
del, Nevenka Semeja in Mar
jana Tavčar ter vabljeni Janez 
Ambrožič z Jesenic, Drago Jer
man iz Lukovice in Vidka Boga-
taj-Cerar iz Šentvida pri Luko
vici. Pod naslovom 1. EXTEM-
PORE BRDO 95 so skupaj z av
torjem projekta Danijelom Fug-
gerjem s čopičem v roki (g. Ti-
homir Pinter, umetniški foto
graf pa seveda s fotografskim 
aparatom) zabeležili izredno 
lepe motive s Kersnikovega 
gradu in njegove okolice. 

Tu nastala likovna dela in fo
tografije so podarili za obnovo 
gradu Brdo in tako je, po dveh 
neuspelih poskusih zaradi sla
bega vremena, končno bila 29. 
6. 1996 v parku gradu Brdo 
izpeljana akcijska prodaja slik. 
Prireditev je bila izredno lepa. 
/,i to imajo zasluge ideje in 
režija g. Lojze Stražar, nastopa
joča plesalca Eva Potokar, 
Grega Cuzak in voditelja Drago 
leretina-Anžin ter Vito Kotnik. 
Višek večera je bil z avkcijsko 
prodajo podarjenih slik; to je 
uspešno in v zadovoljstvo dnri-
teljev kot kupcev izpeljal g. 
Boštjan Pire. V svojem poz
dravnem govoru se je gospod 

Anastazij Živko Burja, župan 
Občine Lukovica, toplo zahva
lil tako slikarjem kot izvajal
cem, ki so s to prireditvijo po
pestrili program proslav ob peti 
obletnici razglasitve samo
stojne države Slovenije. Tako 
g. Burja kot tudi g. Franc Kers
nik, sta veliko prispevala z dru
gimi udeleženci, da se je avk-
cijska prodaja pestro in 
uspešno odvijala. Naj ome-

Avkcijo je vodil g. Boštjan 
PIRC, ob njem pobudnik Ex-
tempora akademiski slikar g. 
Danijel FUGGER 
nimo še sponzorja prireditve 
»Arteum« - galerija z umetni
škimi odtisi in center za uokvir-
janje iz Ljubljane, in »Adama 
Ravbarja« pivovarno in pivnico 
iz Rodice, ki sta po svoje pri
spevala k uspešnosti te dobro
delne akcije. 

Za obnovo gradu je bilo pro
dano več kot 8 0 % razstavljenih 
likovnih del, v skupni vrednosti 
780.000,00 SIT. Avtor projetka 
akad. slikar Danijel Fugger kot 
tudfpredstavniki Občine Luko
vica, ZKO Domžale in Kultur
nega društva Janko Kersnik iz 
Lukovice, ki je strokovno in 
tehnično podprlo izvedbo pri
reditve, so se strinjali, da je po
trebno z akcijo nadaljevati je
seni z 2. EXTEMPOROM. 

ANITA ŠEFER 

Žabice v Arboretumu 
V spomladanskem času se 

v vsakem vrtcu dogajajo zani
mive stvari. Vzgojiteljice in 
otroci ponavadi povabijo 
starše, da si ogledajo, kaj vse so 
se malčki naučili. Ob prazniku 
mamic jih povabijo, da jim izra
zijo veselje, ker tako dobro skr
bijo zanje. Na prvi pomladan
ski dan povabijo starše v vrtec 
ali v naravo, da tam praznujejo 
pomlad. Nekateri obiščejo Kek-
čevo deželo, drugi organizirajo 
pravi končni izlet. Vsi izvedejo 
kviz o prometu in zaključke 
priprave na šolo, kar je v vrtcu 
posebej slovesen trenutek. Ne
kateri povabijo policaje, da jih 
obiščejo v vrtcih in s tem v ve
liki meri pripomorejo k večji 
varnosti v prometu in k pravil-
nejšemu odnosu do policije. 

Tudi v vrtcu v Trzinu smo 
letos izvedle večino teh dejav
nosti. Posebnost je bil ogled 
Železne jame na Krumperku in 
ogled muzeja s slamnikarsko 
zbirko. Bili smo presenečeni, 
da je jama tako blizu, pa da še 
nikoli nismo bili v njej. Nema
lokrat iščemo lepote po svetu, 
doma jih pa ne znamo najti. 
Izredno uspešen je bil tudi me
deni dan z Medeno zgodbico, 
ki so nam jo zaigrali pravi 
igralci gledališke skupine. Po 
igrici so se odvijale delavnice 
od oblikovanja iz gline, slika
nja na glinene posode do izde
lovanja prtičkov s potiskanjem 
z žigi, ki so jih otroci sami na
pravili z zabijanjem žebljev 

v lesene ploščice. Za vse te 
krasne izdelke so otroci prejeli 
»kartonček«, s katerim so lahko 
»kupili« lučko. 

Odšli smo tudi v Arboretum 
v Volčji potok, fam smo si ogle
dali čudovito rastje in igrala, ki 
so bila na žalost mokra in jih 
zato nismo mogli uporabiti, pa 
tudi časa nam je zmanjkalo. 
Toliko lepih rastlin smo si ogle
dali in z veseljem smo se spre
hajali pod šotorom, ki je imel 
tako obliko, kot jo vidite na 
sliki zgoraj desno. 

Ob koncu ogleda smo doži
veli prijetno presenečenje. Po
navadi majhnih otrok v resta
vracijah ali lokalih niso veseli. 
Taki otroci nič ne zapravijo, 
razmečejo vse stole, po mož
nosti so še razigrani, kar gostin
cem ne gre in ne gre v glavo. 
V Volčjem potoku pa ni bilo 
tako. Prijazni mož v lepi beli 
hišici nas je skrbno postregel 
- vsakega otroka posebej - kar 
si je kdo izbral, sladoled ali 
ledeni čaj. Vsakega otroka je še 

pohvalil, če je rekel hvala pa 
tudi prijazna gospa v beli hišici 
bi lahko prejela posebno poh
valo za prijaznost. Ko smo od
hajali, smo za spomin na pri
jazne in prijetne trenutke na
pravili tole fotografijo. Ogla
šamo se tudi zato, ker ljudje 
velikokrat kaj pokritiziramo, pa 
se to sliši v deveto vas. Pohva
limo pa malokdaj in se to po
časi sliši naokrog. Zato bi rade 
pohvalile prijaznost gostincev 
v Volčjem potoku in pohvalno 
odločitev vodstva Arboretuma, 
da imajo predšolski otroci 
ogled njihovih lepot možnost 
občudovati brezplačno. 

VZGOJITELJICE IZ TRZINA 

NAGRAJENCI TUJIH IN DOMAČIH TEKMOVANJ 

Niki, Maja, Danijela - glasbeniki, ki obetajo 
»Nocojšnji koncert je ena 

redkih priložnosti za moj po
nos, da sem Domžalčan,« je 
v spremnem tekstu povabila na 
koncert nagrajenih mladih vi
olinistov zapisal doc. prof. Aci 
Bertoncelj, ki leta in desetletja 
s ponosom spremlja intenziv
nost in ekstenzivnost sloven
skega glasbenega šolstva. Nje
govim mislim se je pridružila 
tudi županja Cveta Zalokar 
Oražem, ki je obetavnim glas
benikom Nikiju Gcrmovšku, 
Maji Savnik in Danijeli Djordje-
vič ter njihovi prof. Anastaziji 
Sesek ob koncu odličnega kon
certa iskreno čestitala in jim 

kot nagrado Občine Domžale 
izročila del šolnine, s katerim je 
mladim glasbenikom omogo
čeno obiskovanje poletne vi
olinske šole. 

Glasbena šola Domžale je 
v letu 1995 praznovala 45 let 
svojega uspešnega dela. Med 
učenci so bili vsa desetletja nje
nega dela tudi obetavni mladi 
glasbeniki, ki so na domačih in 
tujih tekmovanjih za svoje od
lične nastope dobivali nagrade 
in navdušene pohvale glasbe
nih kritikov. Mnogi izmed njih 
danes veliko pomenijo tako 
doma kot v tujini in si skupaj 

z vsemi ljubitelji glasbe v naši 
občini želijo, da bi se jeseni 
1996 končno uresničil dolgo
letni sen: preselitev Glasbene 
šole Domžale v nove prostore 
Kulturnega doma Domžale. 
Tako bi mladi glasbeniki in nji
hovi mentorji končno dobili 
primerne možnosti za nadalje
vanje svojega uspešnega dela. 

Koncert učencev iz razreda 
prof. Anastazije Sesek, nagra
jencev tujih in domačih tekmo
vanj, je pokazal, da imamo 
v naši glasbeni šoli vrsto obeta
jočih mladih glasbenikov, ki so 
tako v okviru godalnega ansam
bla kot v godalnem triu (na kla

virju jih je spremljala prof. Her-
mina Jerman-Hudnik), posebej 
pa kot solisti pokazali svoje od
lično znanje. Posebna pozor
nost je bila seveda namenjena 
mladim nagrajencem: 

Niki Germovšek - violina je 
v letu 1995 prejel 2. nagrado 
Primorske ter posebno nagrado 
za najboljšo izvedbo etide, v le
tošnjem letu pa je na enakem 
tekmovanju zasedel prvo me
sto; violinistka Maja Savnik je 
2. nagrado v letu 1995 prejela 
na tekmovanju San Bartolomeo 
v Italiji, v letošnjem letu pa je 
že prejela diplomo di Merito 
Alpe-Jadran v Gorici ter 2. na

grado Stresa v Italiji; večkratna 
nagrajenka pa je tudi Danijela 
Djordjevič - violina, ki je pre
jela 4. nagrado Alpe-Jadran ter 
1. nagrado San Bartolomeo 
v Italiji. 

Grobeljski koncert mladih 
glasbenikov je bil še eden iz
med svetlih biserčkov v nizu 
uspešnega dela Glasbene šole 
Domžale. Mladim glasbeni
kom, njihovi profesorici ter 
vodstvu Glasbene šole iskrene 
čestitke za uspešno delo ter is
krene želje, da se letošnje šol
sko leto začne v novih prosto
rih. 

V. 

Nasvidenje vrtec, dober dan šola! 
Vsi smo si oddahnili, otroci, starši, učitelji in 

vzgojitelji. Pred nami so počitnice, čas, ko si 
nabiramo novih moči, ki jih bomo potrebovali 
za novo šolsko leto. Šolsko leto je lahko pri
jetno, lepo, zanimivo, lahko pa je tudi čas, ki ga 
kdo od odraslih ne bi nič rad znova preživljal, 
lahko je čas neprijetnih, vendar še znosnih situ
acij, tako za učence, starše in učitelje. Do zaple
tenih situacij lahko pride že kar v prvem ra
zredu, lahko se pokažejo tudi kasneje. Za reše
vanje šolskih in obšolskih težav imamo na voljo 
pomoč šolskih svetovalnih delavcev, na pomoč 
seveda, če jo s svojo težavo seznanimo, priskoči 
tudi prof. Lili Jazbec, ki vodi Center za mlade 
v Domžalah. 

Kako pa starši lahko sami pomagamo svojemu 
prvošolčku? 

Ob vstopu v šolo se otroci med seboj zelo 
razlikujejo glede na osnovno znanje, ki so ga do 
tedaj osvojili. Zato v prvem razredu opazujmo, 
koliko je pridobil in se razvil naš otrok in ne, ali 
je pridobil toliko ali več kot sošolec ali sošolka. 
Otrok se bo izredno hitro naučil tistega, pri 
čemer bo doživljal uspehe, hitro si bo zapomnil 
tisto, kar bo tudi doživel. 

Tudi domača naloga je v začetku pouka več
krat neklasična, saj je potrebno nekaj prinesti, 
nekaj zbrati, prinesti v šolo kakšno določeno 
zadevo v zvezi z obravnavano snovjo. 

Med šolskimi počitnicami je šolska stavba 
zaprta; ob različnih priložnostih pa lahko obiš
čemo šolsko igrišče, kjer otrok lahko pleza po 
zviralih, teče, se vozi s kolesom, skače za žogo, 
ki očku noče skozi obroč v koš. Če vaš otrok že 
dobro kolesari, ne pozabite njegovo glavo zašči
titi s čelado, navajajte ga, da jo bo vedno upo
rabljal, kadar bo sedel na kolo. Ko pa ugotovite, 
da so šolska vrata odprta, pokukajte v šolsko 
poslopje, morda je to šola, ki ste jo še sami 
obiskovali in jo dobro poznate, pa tudi sicer 
vam tega obiska nihče od ljudi, ki delajo na šoli, 
ne bo preprečil. 

Na prvi šolski dan otroka spremljajte v šolo, 
tudi sami si dobro oglejmo, kam bo otrok sprav
ljal garderobo. Oblačila in čevlje naj otrok po
spravi sam, da bo vedel, kam bo svoje stvari 
zlagal naslednje dni. Tudi šolske potrebščine naj 
si otrok v torbico zloži sam, da bo vedel, kje so 
zvezki in kje učbeniki, v šolo gre naš otrok in ne 
mi. Vse potrebščine naj nam pomaga zaviti, 
zvezki, peresnica in barvice - take in drugačne, 
flomastri naj bodo označeni na vidnem mestu 
z imenom in priimkom, kajti Marjane je lahko 
v istem razredu yeč. Dobro označite tudi copate 
in če ugotovite, da ima še kdo od otrok enake 
čevlje, kot jih ima vaš, označite tudi te. Kaj hitro 
se zgodi, da v petek ugotovimo, da je en čevelj 
manjši od drugega, pa so povsem nepotrebne 
otroške solze tu. 

Že pred mnogimi leti mi je kolegica dala tale 
nasvet: »Dovoli svojemu otroku, da se obleče 
po svoji želji!« Ubogala sem jo in tako verjetno 
svojim otrokom marsikatero nepotrebno težavo 
prihranila. 

Odkrito povejmo učiteljici ali učitelju našega 
otroka, česa naš otrok ne sme jesti ali česa prav 
zares ne mara, da bo dobil nadomestilo pri 
malici oziroma dietni obrok, če je to potrebno. 

Povejmo otroku, da so učiteljice prav tako 
radovedne, katere prvošolčke bodo dobile, kot 
otroci in mi, kdo jih bo učil. Ne čudimo se, če 
bo otrok prve dni nesel s seboj v šolo tudi svojo 
najljubšo igračo. Marsikaj se bo otrok v šoli 
naučil tudi s pomočjo igrač in različnih igric. 

Prvi šolski dan se v šoli pogovorite tudi glede 
podaljšanega bivanja, pozanimajte se, kdo bo 
vodil ta oddelek in otroka s to osebo sami sezna
nite. 

Otroka vedno pozorno poslušajte, pa tudi če 
pove še za vas seveda tako malenkost. Počasi 
boste zvedeli vse šolske novice, sprva bodo to 
zelo kratka sporočila, kasneje se bo iz teh sporo
čil razvila kvalitetna komunikacija, ki bo zdru
ževala otroka, starša in učitelja. 

Ne kritizirajte takoj otrokovega izdelka, tudi 
če vam ni všeč; pogovorite se, kako bi še lahko 
nalogo opravil in kaj bi risbici še dodal. Starši, 
ne pozabite, da ste vi svoje domače naloge že 
napisali. Otrok naj piše, riše, izdeluje svoje 
naloge sam, bodite mu le v oporo, če vas prosi, 

besedno ga vodite, spomnite ga na določene 
stvari, ki jih že pozna; poskrbite, da otrok prve 

dni šolanja pridobi ustrezne učne navade, saj 
bodo kasneje predstavljale enega temeljnih 
kamnov otrokove učne uspešnosti v vseh nadalj
njih letih šolanja. Zelo pomembne so otrokove 
prve izkušnje ob šolskem delu, zato naj bodo 
opravljene brez solz in z veliko mero dobre 
volje staršev. 

Skrbi nam povzroča tudi vedno gostejši pro
met. Kako priti varno do šole? Veliko bomo in 
smo že naredili, če smo v prometnih situacijah 
sami strpni, če dosledno upoštevamo vsa pro
metna pravila; med šolskimi počitnicami in na
šim dopustom lahko otroka seznanimo z varno 
potjo do šole, kje bo prečkal cesto, kje bo 
počakal na šolski avtobus, če je vozač. Pokažite 
mu, kako se v avtobus pravilno vstopi in kako 
izstopi. Naredimo »otroka bolj vidnega« z ru
meno rutico in raznimi odsevnimi telesi; tudi 
odsevna palerina bo v dežju dober otrokov zaš
čitnik, saj voznika opozarja na pešca še v pri
merni razdalji, da ne pride do nezgode. 

Skoraj vsi starši smo tudi vozniki; pazimo na 
svojega otroka, tako bomo pazili tudi na vso 
našo mladež, ki hiti znanju in dogodivščinam 
naproti. 

Ne pozabimo, da je tudi počitniški čas tisti, ki 
zvabi otroka, da raziskuje in »čisto pozabi«, da 
hodi po cesti, na katero pa prav gotovo ne sodi. 
Bodimo pametnejši, saj smo starejši in ne izti-
skajmo iz našega jeklenega konjička več moči, 
kot smo jo pa sposobni obvladovati. 

Peljimo in sprehajajmo se z odprtimi očmi in 
vzgajajmo svoje otroke z našim pozitivnim zgle
dom. 

Kolo in žoga naj nam bosta v teh počitnicah 
najboljša prijatelja. MARIJA KAVKA 
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š o l e v D r a g o m l j u 
Prireditev ob 50-letnici slo

venske šole v Dragomlju je bila 
29. maja na dvorišču pred šolo. 
Program so pripravile učiteljice 
SONJA MALENŠEK, BRANKA 
ANDRIČ, NADA BIČANIN, 
MIRIAM DOKL in ALENKA 
DRAGAN ter seveda učenke in 
učenci. Ravnatelj Osnovne šole 
Venclja Perka gospod MARI
JAN STOPAR je v svojem poz
dravnem govoru ob čestitkah 
in pohvalah zaželel šoli ozi-

Knjižnica Domžale 
svoj im bra lcem 

Popravek 
V 6. številki Slamnika je 

pri članku z gornjim naslo
vom na strani 15 prišlo do 
neljube pomote. Tiskarski 
škrat nam jo je tokrat zago
del pri poletnem urniku 
knjižnice, in sicer je knjiž
nica v petek odprta od 7.00 
do 13.00. 

Za napako se opraviču
jemo. 

Uredništvo 

Slovesnost ob 85-letnici Prostovolj
nega gasilskega društva Trojane, ki je 
bila 29. junija 1996 na Trojanah pod 
pokroviteljstvom Gasilske zveze Dom
žale in sopokroviteljstvom Občine Luko
vica, Krajevne skupnosti Trojane in Go
stinskega podjetja Trojane, se je prijela 
s pozdravom in voščilom: 

»Pozdravljen, naš slavljenec, poz
dravljen v 85-letnem delovanju! Gasil
stvo je v svoji zasnovi humana in ple
menita organizacija, zato tvoja prosto
voljna in bogata vsebina ter dejavnost 
ne moreta nikoli zbledeti. Kot v življe
nju ljudi ni ravnih poti, ni bilo takih 
tudi v delovanju Prostovoljnega gasil
skega društva Trojane. Obdobja so se 
spreminjala, toda nikoli niso spreme
nila tvojega humanega delovanja: po
magati bližnjemu in komurkoli v ne
sreči ter varovati osebno in skupno 
premoženje. 

Bogastvo človeka je v njegovi pri
pravljenosti pomagati tistemu, ki po
moč potrebuje. V 85. letih je mnogo 
članov društva to bogastvo delilo, še 
več pa ga je sprejemalo. 

roma njenim učiteljem in učen
cem uspeha tudi v prihodnje. 
Posebno zadovoljstvo je s pri
sotnimi, tako z učenci, njiho
vimi starši in drugimi delila So
nja Malenšek, kar je velo iz nje
nih besed na začetku in koncu 
prireditve, ki jo je tudi vodila. 

Slovesnost ob polstoletni 
obletnici slovenske šole v Dra
gomlju je popestrila tudi dom
žalska županja CVETA ZALO-
KAR ORAŽEM s svojo ude
ležbo, izbranimi besedami ter 
s posebnim darilom. 

Pouk dragomeljske šole je bil 
vedno kvaliteten, tako v času 
MARIJE in STANISLAVA PO-
RENTA ter JELKE in PAVLETA 
PETERKA, kakor seveda tudi 
danes, je posebej poudaril 
v svojem govoru nekdanji uče
nec zakoncev Porenta - IVAN 
KEPIC ter učiteljskemu zboru 
s SONJO MALENŠEK na čelu 
v svojem imenu in v imenu pre
bivalcev izrekel vse priznanje, 
kar je izzvalo močan aplavz, 
torej odobravanje oziroma stri
njanje. Ivan Kepic je apeliral na 
učiteljski zbor, naj nikdar ne 
poudarja majhnosti sloven
skega naroda, ki se je izkazal 
kot velik tako v zgodovini, s či
mer se je v svojem pozdravu 

Primerno času in naklonjenosti dru
štvenemu poslanstvu si se bogatil in 
obnavljal. Zrasel si iz peščice zanese
njakov izpred 85 let v močno društvo 
s 70 člani. 

PCD Trojane, naš slavljenec! Sta
rejši si, večje zaupanje imamo vate. 
Tak nam tudi ostani. Hvala ti za tvoje 
poslanstvo!« 

Pogosti požari v okolici Trojan so na
rekovali ustanovitev gasilske organiza
cije tudi v tem kraju. Ze leta 1910 so na 
občinski seji sprejeli sklep, da ustanovijo 
gasilsko društvo. Leta 1911 je društvo 
uradno začelo delovati. 

Stavbe, avtomobili, orodja in oprema, 
ki so jih zgradili oziroma kupili v svoji 
bogati zgodovini, brez človeka, brez 
usposobljenega gasilca, ne pomenijo ve
liko. PGD Trojane je vedno veliko po
zornosti namenjalo ustreznemu izobra
ževanju svojih članov tako teoretičnemu 
kot praktičnemu delu na vajah. Danes so 
skoraj vsi člani izprašani gasilci in se 
udeležujejo različnih gasilskih tekmo
vanj. 

strinjala tudi domžalska župa
nja, izkazal kot velik tudi ob 
nedavnem obisku svetega očeta 
Janeza Pavla II v naši »predragi 
in gostoljubni Sloveniji«, kakor 
se je sam izrazil. Posebno po
zornost je Ivan Kepic posvetil 
poudarjanju dolžnosti do spo
štovanja različnosti in drugač
nosti, v vzgajanju za zdravo 
slovensko samozavest ter se po
sebej obrnil na učiteljice, naj 
ne vlivajo v našo mladino samo 
znanja, ampak tudi ljubezen do 
slovenskega jezika in do slo
venskega naroda ter socialno 
čutečnost. 

Ker imajo mali narodi zajam
čeno bodočnost le, če so iz
jemno visoko kulturni, če je na
rodni prirastek zadosti velik in 
če so moralno na dovolj visoki 
ravni, je s tem govornik spod
budil učiteljski zbor, naj vzgaja 
našo mladino v tem duhu. 

Skratka: besede vseh nasto
pajočih so izhajale iz hvaležno
sti in se izlivale v kar najboljše 
želje tudi za prihodnje delo. 

Bog, blagoslovi dragomelj-
sko šolo, kjerkoli že bo njena 
nova lokacija glede na bližino 
načrtovane avtoceste sedanje 
šole. 

IVAN KEPIC 

Rek pravi: »Kdor nič ne napravi za 
drugo, ne napravi nič zase.« Trojanski 
gasilci so ob različnih intervencijah po
moči in drugih oblikah dejavnosti veliko 
storili za druge, hkrati pa s tem marsikaj 
tudi zase. 

Ni veliko ljudi, ki so v 85-letni prete
klosti društva razdajali sebe in s tem 
omogočali delovanje bogatega poslan
stva gasilske organizacije na Trojanah. 
Bili bi krivični, če ob tej obletnici ne bi 
omenili vsaj tistih med mnogimi zasluž
nimi, ki so to organizacijo vodili doslej: 

Prvi predsednik društva je bil Franc 
Kralj iz Zavrha od ustanovitve 1911. leta 
do smrti 1937. Drugi predsednik je bil 
Ciril Razboršek iz Zidov od 1937 do leta 
1942, ko je bil aretiran in so ga odpeljali 
v taborišče zaradi vključevanja v narod
noosvobodilno gibanje. Tretji predsed
nik je bil Franc Gorišek s Trojan, ki je 
vodenje društva prevzel leta 1945 in ga 
vodil do smrti leta 1965. Četrti predsed
nik je bil Štefan Brvar s Trojan, vodil je 
društvo od leta 1965 do smrti leta 1968. 
Peti predsednik je bil Valentin Cukjati 
s Trojan, še danes eden najbolj dejavnih: 
ta je prevzel vodenje društva leta 1969 
in ga vodil do leta 1991. Od tedaj dalje 
vodi PGD Trojane Ivan Novak iz Hribov 
kot njegov šesti predsednik. 

Slovenski pisatelj Ivan Cankar je 
v »Podobah iz sanj« zapisal: »Dolgo sem 
mislil, da sem sam, zaklenjen v noč 
groze, zavržen, odsekan od živega dre
vesa. Toda ko sem stopil na cesto, sem 
spoznal, da je mojih drugov brez šte
vila...« Te Cankarjeve besede bi mogli 
nadaljevati z besedami: »... in v nesreči 
sem spoznal svoje prave prijatelje. Kako 
naj se jim zahvalim?« 

Nekaj povzetkov iz do
segljive dokumentacije je 
pripravila sedanja vodja 4-
letne Osnovne šole Drago-
melj gospa SONJA MALEN
ŠEK. 
PRVI ZAČETKI 
Pred letom 1939 

so hodili učenci v šolo v Šentjakob. 
1939/40 

Vaščani Dragomlja in Pšate so se od
ločili za zidavo svoje šole. 
1940 

V jeseni je bila šola zgrajena do tretje 
gradbene faze. 
1942 

Nemci so dokončali šolsko poslopje in 
preselili šolo iz Šentjakoba v to šolsko 
stavbo. Poučevali sta dve nemški učite
ljici, a sta iz strahu pred partizani kmalu 
odšli. 
21. september 1943 

Partizani so zažgali šolo. Do osvobo
ditve v njej ni bilo pouka. 
1945 

Vaščani so se lotili obnove šole. Nare
dili so novo streho, toda pouk v njej še ni 
bil mogoč. 
17. oktober 1945 

Iz Šentjakoba sta bila premeščena 
v Dragomelj učitelja Marija in Stanislav 
Porenta. Dograjeno (eno) učilnico sta 
začela pripravljati za pouk. 
19. 1. 1946 

sta začela v tej zasilni učilnici pouče
vati. 

Od 1946-1996 pa je ravno 50 let. 
Zato v tem letu praznujemo petdesetlet
nico slovenske šole v Dragomlju. 
POMEMBNEJŠI MEJNIKI V ŽIVLJENJU 
IN DELU ŠOLE 
1947 

Šolo so dokončno obnovili. Zakonca 
Porenta sta poleg poučevanja odlično 
organizirala kulturno življenje v vaseh. 
Tedaj so zasadili tudi šolski sadovnjak. 
1955/56 

- sta ju zamenjala zakonca Jelka in 
Pavle Peterka. Prizadevna učitelja sta 
uspešno vodila šolo vse do upokojitve 
gospe Jelke leta 1983. 
1959 

- v Dragomlju organizirajo oddelek 
glasbene šole. Učenci igrajo harmoniko. 
1970 

Pred šolo so odkrili spomenik narodni 
herojinji Rezki Dragar. Šola se je uradno 
imenovala: Osnovna šola Venclja Perka 

Na slovesnosti ob 85-letnici društva so 
se nekaterim za to zahvalili. GZ Slove
nije in GZ Domžale sta zaslužnim čla
nom podelila odlikovanja oziroma priz
nanja, m 

Praznovanje 85-letnice društva je 
obogatil zelo redek dogodek v zgodovini 
društva. Razvitje novega društvenega 
prapora ostaja zapisan v kroniki kot eden 
najpomembnejših dogodkov. Prostovolj
nemu gasilskemu društvu Trojane je bil 
to v bogati preteklosti njihov tretji pra-
por.Prvega so razvili leta 1938, drugega 
pa pred 35. leti ob svoji 50-letnici. 

Novi prapor je razvil in ga predal tro
janskim gasilcem predsednik Gasilske 
zveze Domžale, g. Marjan Slatnar. Na 
prapor so pripeli tudi 9 spominskih tra
kov: Gasilske zveze Domžale, Občine 
Lukovica, Krajevne skupnosti Trojane, 
Gostinskega podjetja Trojane, ATRANS 
Trojane ter posamezniki Franc Gorišek 
s Trojan, Drago Leveč z Učaka, Andrej 
Prvinšek iz Zavrha ter skupina krajanov 
iz Suše Alojz Cencelj, Alojz Lipovšek in 
Slavko Konjar. 

Prapor in fresko s podobo sv. Florjana 
na pročelju gasilskega doma je nasiikal 
Janez Kovač iz Izlak, gasilski dom pa je 
blagoslovil župnik Tone Humar. 

Z novim praporom PGD Trojane so se 
pozdravili prapor Gasilske zveze Dom
žale in prapori Prostovoljnih gasilskih 
društev Peče, Blagovica, Prevoje, Luko
vica, Ćemšenik, Krašnja, Kolovrat, 
Izlake, Ločica pri Vranskem, Vransko, 
Vir, Moravče in Motnik. 

Gasilci so se zahvalili vsem, ki so 
finančno podprli razvitje novega pra
pora, od darovalcev spominskih trakov 
do vseh 184 darovalcev zlatih žebljičkov 
in 40 darovalcev srebrnih žebljičkov. 

Besede zahvale, namenjene vsem, so 
sklenili z rekom: »Ko razširjamo do
broto, jo hkrati krepimo tudi v sebi.« 

Trojanski gasilci so bili v svoji bogati 
preteklosti aktivni tudi na drugih področ
jih. Eno od teh je bila kulturna dejav
nost. Ker so v okviru gasilskega društva 
že pred II. svetovno vojno skoraj vsako 
leto naštudirali vsaj po eno dramsko 
delo, so leta 1939 ustanovili dramski 
odsek. V gasilskem domu so uredili celo 
čitalnico. Po vojni je dramski odsek po
novno zaživel. Ena zadnjih predstav so 
bili Rokovnjači, igrani leta 1961 pod 
Konškovim kozolcem. 

Na slovesnosti ob 85-letnici pa so 
v kulturnem programu sodelovali Moški 
pevski zbor LIPA s Trojan, ki ga vodi 
Rado Kapus, ter učenci Metod, Teja, 
Urška, Franci, Dejan in Cirila iz Podruž
nične šole Blagovica; vodila jih je Mi
lena Glušič. Za praznično razpoloženje 
je poskrbela tudi Moravska godba. 

Predsednik PGD Trojane, Ivan Novak, 
je v uvodnem pozdravu in dobrodošlici 
županu Občine Lukovica g. Anastaziju 
Živku Burja, predsedniku Gasilske zveze 
Domžale g. Marjanu Slatnarju in tajniku 
zveze g. Aleksandru Rihtarju, drugim 
številnim gostom, gasilcem in velikemu 
številu zbranih domačinov obljubil, da 
se bodo trojanski gasilci trudili, da bodo" 
ta dan vsem kar se da dobri gostitelji, saj 
je s zadovoljnimi gosti tudi gostitelju 
lepo. Vsi udeleženci slovesnosti na Tro
janah smo ob zaključku ugotovili, da jim 
je io uspelo. LADO GORIĆAN 

Domžale, podružnična šola narodne he-
rojinje Rezke Dragar, Dragomelj. 
1975 

Poskusno je začel delovati vrtec en
krat tedensko. 
1976 

Delovala je šolska hranilnica. Dobili 
smo nov pravilnik o ocenjevanju za 
predmete GV, LV, ŠV. Številke so zame
njale besedne ocene: zelo uspešno, 
uspešno in manj uspešno, ter za vede
nje: vzorno, primerno, manj primerno. 
1977 

Uradno je pričela z delom Cicibanova 
šola. 
1980/81 

Večja adaptacija stavbe z denarjem 
tretjega samoprispevka. 
1981/82 

Odprt je oddelek podaljšanega biva
nja, učenci lahko v šoli kosijo. 
1982/93 

Poslovili so se od dolgoletnih priljub
ljenih učiteljev, zakoncev Peterka. Go
spa Jelka se je upokojila, na njeno mesto 
je prišla gospa Sonja Malenšek s svojo 
ekipo (op. Ivan Kepic). 
1983/84 

Nabavili smo nova najpotrebnejša 
učila: kasetofon, Orffove instrumente, 
kasete, dva gramofona, plošče, 900 
barvnih diapozitivov, zemljevid. Preple-
skali smo table, na stene pa pritrdili stiro-
por za obešanje slik. 
1984/85 

Popestrili smo delo šole z večjim števi
lom krožkov: pevski zbor, recitacijski 
krožek, prometni krožek, ročno delo, 
bralna značka, mladi planinci, šah. 
1985/86 

Pedagoške svetovalke so ob pregledu 
pohvalile delo učiteljev in urejenost 
šole, opozorile na neustreznost prosto
rov: premajhna ena učilnica, ni telovad
nice, ni prostora za učitelje. Večja po
pravila zaradi dotrajanosti: betonska 
plošča nad delom šole; nov dimnik; 

izhod i/ kurilnice, popravilo WC, popra
vilo fasade, novi greznici, na polovici 
šole naredijo betonsko ploščo. 
1988/89 

Upokojila se je dolgoletna, pridna in 
vestna kuharica Kristina Krivec. Kupili 
smo TV in videorekorder. Posneli smo 
več ur pouka. 
1989/90 

šola se preimenuje: Osnovna šola 
Venclja Perka, Domžale, organizacijska 
enota Dragomelj. 
1990/91 

Večja adaptacija šole: nova napeljava 
elektrike; cisterna za olje, ogrevanje je 
preurejeno na kurilno olje; prebelili so 
šolo. 

Kupili smo \<eč didaktičnega materi
ala: glasbene Orffove instrumente 
- zvončke in metalofon, video kasete, 
sinteseizer. V vojni za samostojno Slove
nijo šola gosti teritorialce in jim nudi 
zavetje. 
1992/93/94 

Pouk je organiziran v trimestrih; prvič 
so naši prvošolci opisno ocenjeni. 
Učenci 3. in 4. razredov imajo angleš
čino. 
1994/95 

To leto pa še vsi dobro poznamo. 
Spominjamo se prireditve: Dan odprtih 
vrat v vseh razredih. Učenci spremljajo 
petje s kitarami in glasbenimi Orffovimi 
instrumenti. 
1995/96 

Naša šola praznuje častitljivih 50 let, 
odkar se je začel v njej pouk v sloven
skem jeziku. Sama stavba je stara 56 let, 
toda med vojno so se otroci v njej učili 
v nemškem jeziku. 

Preživela je dve vojni, v njej so se 
šolali vaši starši, se učite vi. Tesna in 
skromna je, vendar vsem ljuba in do
mača. 

Tako torej vodja šole Sonja Malenšek. 

Foto Studio ACO MAJHENIĆ 

Koliko časa še tako? 

Ob vsakem večjem dežju se polja daleč okrog Močilnika v Dobu 
spremenijo v prava jezera. Pridelki na njih potonejo v vodi, 
spodnji prostori poslopij se napolnijo z blatno brozgo, ceste pa 
postanejo neprevozne. (Foto: D. B.) 

Oh zadnjem večjem deževju so v Dohu in na začetku Corjuše spel 
»plavali«. Po njihovem mnenju je neurejeno sotočje Radomlje in 
Rače glavni krivec za poplave, zato pričakujejo, da bodo po 
neštetih opozorilih pristojni zadevo vendarle začeli urejati. 

Besedilo in foto: V. V. 

Trojanski gasilci 
ob 85-letnici 



Domžale /lamnik 19 
PO VOLITVAH SVETOV ŠE VOLITVE 

PREDSEDNIKOV KS 

Opravljene prve 
seje svetov 

krajevnih skupnosti 
16. junija 1996 so v naši občini potekale volitve svetov krajevnih 

skupnosti, v katerih smo izvolili vseh 14 novih svetov krajevnih 
skupnosti. Občinska volilna komisija Domžale je dosedanje pred
sednike svetov KS zaprosila, naj v 20 dneh po volitvah skličejo 
prve (konstitutivne) seje svetov KS in na njih izvolijo nova vodstva. 
Tako so bile do 4. julija 1996 opravljane vse konstitutivne seje in 
izvoljeni vsi predsedniki svetov krajevnih skupnosti. 

Poročila o aktivnostih v zvezi z volitvami svetov KS so povsod 
podali predsedniki volilnih komisij KS oz. njihovi namestniki, po 
verifikaciji mandatov članov svetov se je večina svetov odločila za 
javno glasovanje o predsedniku oz. podpredsedniku sveta KS. 
Z namenom, da ste vsi občani informirani o novih vodstvih krajev
nih skupnosti, objavljamo naslednji 

Na podlagi 18. člena Zakona o vrtcih 
(Ur. I. RS št. 12/96) 

objavlja VVZ Domžale, Savska c. 3 

JAVNI RAZPIS 
ZA IZVAJANJE VZGOJE 

IN VARSTVA OTROK 
V VZGOJNOVARSTVENI DRUŽINI 

Pogoji: 
• vzgojitelj ali pomočnik vzgojitelja; 
• ustrezni stanovanjski prostori; 
• pisno soglasje lastnika oziroma vseh lastnikov, če kandi

dat za opravljanje programa predšolske vzgoje ni lastnik 
oz. edini lastnik.stanovanja, da se lahko prostori uporab
ljajo za ta namen; 

• pisno soglasje vseh polnoletnih družinskih članov, s kate
rimi živi v skupnem gospodinjstvu, da se strinjajo z oprav
ljanjem vzgoje in varstva otrok na domu; 

• prostori na območju krajevnih skupnosti Radomlje, 
Rova, Homec-Nožice ali Preserje. 

S programom bi pričeli z novim šolskim letom. Pogodba bo 
sklenjena za eno šolsko leto. Podrobnejša pojasnila dobite 
na upravi zavoda. 

Rok za prijavo je 14 dni po objavi. Prijave pošljite na 
naslov: V V Z Domžale, Savska c. 3, 1230 Domžale. 

Seznam predsednikov in podpredsednikov svetov KS 
KRAJEVNA SKUPNOST DOB 

Predsednik: PAVEL CERAR, Dob, Cubčeva 14, 1233 DOB 
Podpredsednik: MIHAEL STARBEK, Dob, Aškerčeva 13, 1233 DOB 

KRAJEVNA SKUPNOST DRAGOMELJ-PŠATA 
Predsednik (v. d.): PETER BANKO, Dragomelj 48a, 1230 DOMŽALE 
Podpredsednik: IANEZ MIVŠEK, Pšata 6, 1262 DOL PRI LJUBLJANI 

KRAJEVNA SKUPNOST HOMEC-NOŽICE 
Predsednik: ALOJZ ROGINA, Homec, IV. ul. 3, 1235 RADOMLJE 
Podpredsednik: IANEZ REPNIK, Homec, Bolkova 60/a, 1235 RADOMLJE 

KRAJEVNA SKUPNOST IHAN 
Predsednik: BOŠTJAN LEKAN, Ihan, Drinova 1, 1230 DOMŽALE 
Podpredsednik: IANEZ HRIBAR, Brdo 15, 1230 DOMŽALE 

KRAJEVNA SKUPNOST JARŠE-RODICA 
Predsednik: MARIAN RUČIGAJ, Sr. Jarše, Mlinska 7, 1230 DOMŽALE 
Podpredsednik: MARIAN ŽAGAR, Rodica, Petrovčeva 29, 1230 DOMŽALE 

KRAJEVNA SKUPNOST KRTINA 
Predsednik: FRANC PETERKA, Brezje 4a, 1233 DOB 
Podpredsednik: FRANC RAMOVŠ, Krtina 22a, 1233 DOB 

KRAJEVNA SKUPNOST PRESERJE 
Pretjsednik: MARTIN GROŠELJ, Preserje, Kamniška 17, 1235 RADOMLJE 
Podpredsednik: IOŽEF ČESNIK, Preserje, Pelechova 74, 1235 RADOMLJE 

KRAJEVNA SKUPNOST RADOMLJE 
Predsednik: ZLATKA LEVSTEK, Radomlje, Ravnikarjeva 7, 1235 RADOMLJE 
Podpredsednik: CIRIL KOSMAČ, Škrjančevo 6a, 1235 RADOMLJE 

KRAJEVNA SKUPNOST ROVA 
Predsednik: MILAN ŠINKOVEC, Rova 37, 1235 RADOMLJE 

KRAJEVNA SKUPNOST TOMO BREJC VIR 
Predsednik: MILAN PIRMAN, Podrečje 46, 1.230 DOMŽALE 
Podpredsednik: ALOJZIJ PIRNAT, Vir, Borova 13, 1230 DOMŽALE 

KRAJEVNA SKUPNOST TRZIN 
Predsednik: ANTON IPAVEC, Trzin, Jemčeva c. 43/b, 1234 MENGEŠ 
Podpredsednik: JAKOB LOŽAR, Trzin, Mengeška 15, 1234 MENGEŠ 

KRAJEVNA SKUPNOST SIMON JENKO 
Predsednik: PETER PAVLI, Domžale, Savska 30, 1230 DOMŽALE 
Podpredsednik: VERA BANKO, Domžale, Aškerčeva 1, 1230 DOMŽALE 

KRAJEVNA SKUPNOST SLAVKO ŠLANDER 
Predsednik: PAVLE PEVEC, Domžale, Staretova 6, 1230 DOMŽALE 
Podpredsednik: KRISTINA BRODNIK, Domžale, Miklošičeva 1c, 1230 DOMŽALE 

KRAJEVNA SKUPNOST VENCELJ PERKO 
Predsednik: JANEZ NOVLJAN, Domžale, Stobovska 18, 1230 DOMŽALE 
Podpredsednik: ANTON PAVLIN, Domžale, Na zavrteh 12, 1230 DOMŽALE 

" Novim vodstvom krajevnih skupnosti iskreno čestitamo in želimo uspešno delo, 
hkrati pa objavljamo tudi imena in priimke dosedanjih predsednikov svetov krajevnih 
skupnosti, katerem se je županja Cveta Zalokar Oražem s sodelavci na sprejemu 
v Domu krajanov v Žejah iskreno zahvalila za opravljeno delo, obenem pa zaželela 
novim vodstvom uspešno sodelovanje z Občino Domžale. 

Dosedanji predsedniki svetov krajevnih skupnosti so bili: Pavle Cerar (KS Dob), 
Metod Prošek (KS Dragomelj-Pšata), Alojz Rogina (KS Homec-Nožice), Zvone Slov-
nik (KS Ihan), Marjan Ručigaj (KS larše-Rodica), Franc Peterka (KS Krtina), Franc 
Farčnik (KS Preserje), Andrej Šraj (KS Radomlje), Albin Vodlan (KS Rova), Pavle Gros 
(KS Tomo Brejc Vir), Rado Ferjan (KS Trzin), Janez Bizjak (KS Simon Jenko), France 
Gorše (KS Slavko Šlander) in Janez Novljan (KS Vencelj Perko). v. 

Koledar 
Mohorjeve 

družbe 
iz leta 1875 

Človek je pač rahla stvar. 
Zdrav, močan in krepak stopa 
mož po cesti, čuti se tako trd
nega in čilega, da si še misliti ne 
more, kaj je pogin in kaj je 
smrt. Pri vsem tem pa ne ve za 
trenutek, kdaj ga bo Gospodar 
življenja poklical k sebi. 

Povsod, kjer je človek, ga 
spremlja smrtna nevarnost, 
vsak trenutek lahko je posled
nji. Če si domislimo neskončno 
število naglih in počasnih bo
lezni, katere razjedajo človeško 
zdravje, če si domislimo vseh 
nevarnosti, katere nam vsak čas 
lahko prerežejo niti našega ra
hlega življenja, lahko uvidimo, 
kaj smo. Čuditi se nam je, da le 
polovico rojenih ljudi preživi 
otročja leta, da jih . nekoliko 
premaga moška leta in nekateri 
dosegajo celo starost do 60 let 
in višje. A teh je prav malo. 

Če vzamemo sto rojenih Iju-
dij istega leta, jih umrje do de
setega leta 50; ostane jih še 50; 
od desetega do dvajstega leta 
jih umrje nadaljnih 20; ostane 
jih še 30; od dvajsetega leta jih 
umre še 10. Tedaj doseže med 
sto rojenimi samo dvajset sta
rost večjo nego 30 let. Kdor je 
petdeset let star, ima samo še 
devet živih tovarišev od sto, ki 
so se ž njim v enakem in istem 
letu rodili. Do šestdesetega leta 

še trije umrjejo in samo šest jih 
dosega starost 60 let in več. 
Starost 100 let pa doseže k ve-
čemu eden človek med desetti-
soč rojenimi. Posrednja starost 
človeka je danes 33 let 

• • • 
Naših staršev starši niso poz

nali žveplenk, tudi ne drugih 
zdaj navadnih vžigalic brez 
žvepla. Pradedje naši morali so 
ogenj pod pepelom na ognjišči 
ali v loncih shranjevati, ga iz 
kamna kresati ali še celo z derg-
njenjem dveh suhih lesov na.-
pravljati. Zdaj je drugače. Za 
en novčič si kupiš par sto vžiga
lic, katere lahko seboj nosiš, da 
moreš povsod ogenj narediti. 
A tudi nevarne so, in lahko si 
ž njimi nesrečo nakoplješ. To 
kažejo hudi požari, ki se sedaj 
jako množijo in pogosto v žve-
plenkah svoj začetek imajo. 

• • • 
Lani se je po časopisih razle

gal glas, da se bode po 12. 
avgustu 1874 pojavila velika 
zvezda repatica, ki se bo bolj in 
bolj bližala našej zemlji. Pisali 
in govorili so, če se prikaže re
patica, bode letina slaba, drugi 
so menili, da bode grozovita 
vročina, tretji da bode zimska 
mrzlota strašna, še in še so go
vorili, pa ne bomo naštevali. 
Vse tako govorenje je brez pa
metne podlage. To so prazne 
vraže. 

Preživeli smo lanski 12. av
gust. Nič posebnega se ni zgo
dilo. Ljudje so vso tisto noč gle
dali v nebo - in kaj so videli na 
nebu. Videlr so prečudovito in 
velikansko stvaritveno moč in 
modrost vsevedočega Boga. 

M. L. 

PRED 100 LETI 

Slovenska realnost 
Na eni strani bogataši, 
na drugi pa brezpravna raja. 
Že, že - a prvi so le »naši« 
(se partija oživlja in pomlaja). 

Kmetije v zatonu 
Vtisi s poti po naši občini, ki so lahko 

tudi kje drugje, povsod v naši deželi. 

Podeželje 
Ko danes človek od včeraj peš hodi pred

vsem po hribovitem podeželju, lahko ugo
tavlja nasprotja, ki nikakor ne ustrezajo 
statističnim podatkom. Ti so največkrat pri
vedli do popačenja resnice; ta je v naravi 
povsem drugačna in ne daje nobenih opti
mističnih pogledov za naprej. 

Mnogo preveč kmetijske površine je za
puščene in samo sem in tja kdo stopi nanje, 
da bi jih obdelal. Mnogokje se močno vi
dijo sledovi nekdanjih njiv, ozar in dostop
nih poljskih poti. Kar ni mogoče obdelati 
s stroji, je zapuščeno in nikomur v prid. 

Gozdovi so kot v prazgodovini, nedotak
njeni, mračni, kjer je mogoče slediti nekaj 
zim nazaj. Poti v gozdove so skoraj zaraš
čene ali prekinjene s polomljenim drevjem, 
ki sta ga pred pol leta podrla sneg in žled. 
Sem pa tja so ga kmetje razrezali in pripra
vili za odvoz. Vendar grozljiva rumena po
krajina daje čutiti, da se je tam pričelo 
novo življenje uničujočih parazitov. 

Nikjer ni videti drobnice in tudi goveje 
črede so redke, četudi so ostali travniki in 
pašniki na voljo nepokošeni. 

Tudi domača obrt je izumrla, ker nikjer 
več ne potrebujejo košev ali cekarjev ali 
karkoli že so izdelovali v rokodelskih časih. 

Podeželje pa je razen nekaj izjem kvfff-
nih stvaritev modernega človeka, lepo. 

Domačije 
Osamljene domačije, kakor da se je usta

vil čas. Objekti propadajo in nihče jih ne 
popravlja. Okoli domačije navlaka, kakor 
da je treščilo v smetišče. Nekaj korakov 
stran v grapi sledovi nekdanjega standarda, 
ogrodje odsluženega fička, elektroštedil-

nika in še mnogo drugega. Že na zunaj je 
videti, da ljudje ponekod nimajo volje kar
koli dodatnega postoriti okoli svojega biva
lišča. Moderne gradnje vedno bolj izrivajo 
lepe stare domačije in slovenska vas izgub
lja svoj skromen videz, ki je krajinsko bil 
v okras deželi pod Alpami. 

Nekaterim je uspelo zgraditi nov objekt 
do tretje gradbene faze, ki omogoča v svo
jih delih tudi bivanje. Stari objekt postaja 
ruševina, ki bo počasi tudi domačim v na
poto, saj ni denarja niti za dokončanje 
začete gradnje. 

V naseljih je sem pa tja tudi kakšen lep 
objekt z marmorjem obložen in parabolo 
na lepi strehi s solarnimi elementi ogreva
nja. Standard, ki močno izmaliči statistični 
podatek o visokem nivoju kmetijstva na 
podeželju. 

Kmetje 
Starostna struktura kmetov je relativno 

visoka. V starih objektih žive kmetje, ki 
močno presegajo mejo za upokojitev. 
V novejših objektih so analogno mladi Iju-, 
dje, ki so običajno najprej delavci in nato 
šele kmetje. 

Njihovi otroci gredo v šole in nemalokrat 
ostanejo nekmetje ter se tudi odselijo, če 
niso zaradi dedovanja kmetije ostali doma 
kot edini možni dediči. Nekateri mladi 
kmetje so kmetijstvo zamenjali za stransko 
dejavnost in se zaposlili v mestih ali odprli 
obrtne delavnice, da lahko vzdržujejo 
kmetijo. 

Mnenja 
V razgovoru s hribovskimi kmeti je 

vedno znova moč slišati, da ta - mladi 
neznajo kmetovati drugače kot s stroji in 

kemijo. Vedno manj kmetov je priprav
ljeno kmetovati po starem na roko. Zakaj je 
predvideno toliko površin meliorirati, ko pa 
jih nima kdo obdelovati, menijo. Prodati ni 
mogoče ničesar, odkupne cene so prenizke 
in tako pridelamo le za preživetje. Zakaj bi 
se človek trudil, ko pa ni nobenih vidikov 
za izboljšanje. Kmet je povsem na tleh in 
ne moremo si pomagati, zaključujejo svoje 
tarnanje. 

Ugotovitve 
Kaj je mogoče skleniti ob teh ugotovi

tvah? Kmetje nimajo nobene motivacije za 
napredek, manjka jim usmeritev in osnova 
za lastno računico. 

Nekateri se zatekajo v kmečki turizem ali 
kmetije odprtih vrat, ki pa največkrat do
sega le preprodajo pijače s trgovine, ker se 
doma ne pridela, prodaja hrane pa se za 
radi redkih gostov ne izplača. Kmetje so 
več ali manj prepuščeni le lastni iznajdlji
vosti in vsak poizkus brez občinske (tudi 
finančne) podpore in predvsem strokovne 
usmeritve se kmalu prelevi v bife. 

Predpisov ali navodil, kako pričeti in 
speljati do določenega cilja ni in tako ni 
mogoče pričakovati potrebne kakovosti za 
promocijo in še manj za pričetek kmečkega 
turizma na podeželju. 

Če pomislimo na tisto malo slovenskega 
morja, je vsekakor vsak bazen v deželi 
dovolj dobra zamena in privlačnost za do
mači turizem. 

Z ozirom na dejstvo, da v občinskih cen
trih ni več starih tržnic in sejmov živine, se 
je ta dejavnost umaknila trgovinam z uvo
ženo robo na škodo našega kmeta. 

Ker smo dežela s pretežno hribovitimi 
kmetijami, bi morali naši načrti za bodoči 
razvoj kmetijstva to imeti v ospredju. Naši 
kmetijski strokovnjaki se s tem problemom 
mnogo premalo ukvarjajo in puščajo, da 
kmetje s kmetijami vred propadajo. Ker 
nimajo motivacije, kako naprej, prehajajo 
nazaj v dobo velikih kmetov in kajžarjev 

hlapcev. 
Prehodil podolgem in počez in beležil za 

vas, arhitekt |VO KRANJC 

Bleivveisove 
Novice julij 1896 

O stelji naši kmetje mnogo 
govorijo. Ni kmeta, ki ne bi 
podstavljal živini, mnogi pa ne 
vedo, zakaj to delajo. Prva in 
najpoglavitejša naloga stelje je, 
da zadržuje živalsko loploto. 
Vsaka žival višje vrste ima 
v sebi toploto, ki pa ji stalno 
uhaja. 

Nasteljati se mora dobro. 
S steljo varčevati, se pravo 
slabo gospodariti. Seveda je 
tudi tukaj neka meja. Če se pre
več nastilja, je živini prevroče. 
Rada se pomehkuži. Konjem 
naj se močno nastilja, ker ni
majo dosti tolšče in spe ločeno. 
Prašičem preveč nastiljati je 
škodljivo. Govedom mora se 
nastiljati bolje kakor prašičem. 

Zapomnite si! Starejši ljudje 
potrebujejo več toplote, zato 
se bolj močno oblačijo. Ravno 
tako se starejši živini mora bo
lje nastiljati kakor mlajši. 

Milijonarji in tisti, ki se bore 
za denar in bogastvo, so res 
pomilovanja vredni. V resnici 
večina bogatinov ne živi 
srečno vkljub vsem kopicam 

denarja, vkljub lepoti svojih hiš 
in vsemu razkošju. 

Bogatini si ne privoščijo za
dosti počitka, ker zaradi svoje 
lakomnosti nimajo časa. Živijo 
borno, ker šparajo. Mnogo naj-
zadnejših uradnikov bolje živi. 
Poznam bogatina, kateri ima 
lepe konje ali dozdaj se <<• 
z njimi ni peljal, ker je ta člo
vek vedno bolan. Njegova so
proga se ponaša z dragocenimi 
biseri ali dozdaj jih še ni imela 
okoli vratu; vse ima skrbno /a 
prte v blagajnici. Neki mešetar 
je zhogatel s prodajo živine, 
mesa pa sploh ne more jesti, 
ker ga njegov želodec ne pre
nese. Največji bogatin celega 
sveta Kornelij Vanderhildt se je 
hotel že davno obesiti, ker mu 
je njegova mlada žena postala 
nezvesta in je pobegnila / ne
kim gledališkim igralcem 
v Evropo. Za deželo Kranjsko 
gradijo v Ljubljani bolnico. 
V bolnici je 48 peči in še dva 
razkuževalna aparata. Vsaka 
peč vzame na dan po 12 kilo
gramov premoga, to pomeni na 
leto 21,02 vagona. 

MILOŠ LIKAR 

TEČAJI JAHANJA 
REKREACIJSKO JAHANJE 

ŠOLANJE KONJ 

Konjerejski center Krumperk organizira začetne in 
nadaljevalne tečaje jahanja ter nudi možnosti 

rekreativnega jahanja, šolanja konj in individualne 
oblike treninga ter šolanja jahačev v okolici gradu 

Krumperk v Dobu pri Domžalah. 

Informacije dobite po tel. 061 '721 -576, 
inž. Aco Slavič. 

Jahanje je ob delavnikih popoldne ter ob vikendih, ob 
predhodni prijavi! 
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Vstopila sem v stari del kmečke 
hiše, saj so od tam prihajali glasovi in 
živ žav: »Raje smo tukaj, bolj domače 
je, saj veste, kmečka peč pa tudi sku
hamo vse na tem velikem štedil
niku...« tako me je pozdravila rej-
nica, ko sem prvič zvedavo pokukala 
v njihovo številno družino: štirje do
mači otroci in dva rejenčka, zdaj tudi 
domača. Kljub takratnemu mrazu so 

bila vhodna vrata široko odprta pri
šlekom in otrokom, ki so nenehno 
frčali s snega k televiziji in nazaj na 
sneg. 

Večina rejniških družin je kmečkih. 
Dela nikoli ne zmanjkuje, vendar je 
časa za otroke na pretek. Ves čas se 
sučejo okoli »maminega« krila ali pa 
»pomagajo« v štali, pri košnji, pri 
vožnji traktorja... Včasih smo rekli: 

V H H M k * 
MARI IA ROŽIČ - Mlinarjeva mama iz 
Podstrani pri Moravčah je najstarejša 
rejnica v vseh treh občinah. Konec 
leta bo praznovala 90. rojstni dan. Za 
delo v rejništvu in za srečo je prejela 
zlato čebelico. 
hlapci pri hiši - toda ali je to res, če 
otrok hoče biti ob očetu in materi 
koristen in njemu enak? Ali pa morda 
zanj ni dobro, da se vključuje v dru
žinska opravila tako kot vsi družinski 
člani? 

Seveda, ljudje smo različni, dobri 
in slabi, vmes pa je veliko sivine. Še 
posebno je name naredila vtis odpr
tost in naravnost odnosa, ki ga ponuja 
rejniška družina, takšna kot je, pri
pravljena na velike spremembe in 
sposobna jih zdravo premoščati. 

Anica in Peter sta pri svojih 7. in 
10. letih okusila veliko bolečin. 
V družino sta prišla iz bolnice, kjer so 
jima celili rane, ki so jima jih zadali 
starši. Teden dni je minilo, brazgotine 
se še poznajo, a na licih je rdečica in 
navdušenje: »Veš, teta, danes smo pa 
prvič spali v novi sobi. Naredili smo 
jo za otroke. Vsi smo pomagali ma
mici in očiju, ko sta zidala. Nosili 
smo vodo...« Zdaj pa tekajo med 
malinami in se skrivajo pod odejo na 
travi - ne veš, kdo je kdo, vsi so 
družina. 

Rejništvo kot vir dohodka marsi
komu obeta boljše preživetje kot 
skromna plača v propadajočih firmah. 
Toda ali je to res? 

Spoštovani! 
Če želite, 
da bo vašo 
reklamo 
prebralo 
najmanj 

14.000 ljudi, 
oglašajte 

v Slamniku. 

TELEFON: 
714-599 in 

721-02 

Bolniki z dalj časa trajajočo 
boleznijo čutijo spremembe 
v nogah kot mravljinčenje, ob
čutek gluhih, pekočih nog ali 
kot vroče noge ter sunkovite 
bolečine v mečih in krče. Te
žave so pogostejše ponoči, 
zmanjšajo pa se z redno hojo. 

Ko bolezen napreduje, se ome
njenim nevšečnostim priklju
čijo še: ohlapnost mišic, izguba 
moči in izginevanje mišic na 
določenih delih stopala. Hoja 
postane okorna. Temu se pri
druži še izguba občutka za do
tik, mraz, vročino, bolečino. 
Ker torej bolniki ne občutijo, 
pogosto prihaja do resnih po-

Otrok potrebuje materialne do
brine, primeren prostor, oblačila, 
s katerimi ne izstopa. Želi si na morje, 
imeti rolerje, biti tak kot naš moravski 
zgled - Primož .<* Če je v družini več 
otrok, komu dati prednost, koga pri
krajšati? 

Nemalokrat se družina odloča za 
rejništvo, če želi mati ostati doma za
radi nege lastnik otrok. Trije rodni 
otroci niso redkost, še trije rejenci, da 
ima rejnica priznan poklicni status, pa 
vnesejo v družino marsikatero spre
membo. Ne, z njimi se ne bogati. 
Treba bo razširiti bivališče, nabaviti 
opremo, opremiti tudi otroka, saj ob 
prihodu skoraj nobeden nima dru
gega, kot tisto, kar je prinesel na sebi. 
Rejnica za to zasluži nagrado 11560 
SIT. Za plačilo hrane, stanovanja, 
elektrike, oblačil, stroškov šolanja... 
ji država prizna povprečno 24.355 
SIT, za plačilo štirih prispevkov (za 
čas porodniške in nezaposlenosti, za 
zdravstveno in pokojninsko zavarova
nje) pa v preteklem letu povprečno 
70.325 SIT, kar velja kot plača. Vse 
ugodnosti, ki izhajajo iz rednega de
lovnega razmerja, si rejnica kot samo
stojna izvajalka dejavnosti zagotavlja 
sama. Trenutno imamo 45 poklicnih 
rejnic, kar ni zanemarljiv podatek, ko 
razmišljamo, ali nam rejništvo prinaša 
delo ali stroške. Že misel, da bo na 
starost skromna pokojnina, -predstav
lja rejnici varnost. 

Rejništvo, takšno kot ga vidi zuna
nji človek, je razpeto v dve skrajnosti: 

Praznik 
naše tete 

Enaindevetdeset let je kar ča
stitljiva starost. Terezija Hribar 
jih bo dopolnila letos. Desetega 
sep. bo tisti prelomni trenutek, 
ko bo naša teta z vedrino v srcu 
zakoračila proti trimestni let
nici. Ta članek, spoštovana g. 
Terezija, vam poklanjajo vsi, ki 
vas imajo radi. Sprejmite ga kot 
skromno zahvalo, za vse, kar 
ste nam dobrega storili. 

Rojena je bila 10. septembra 
1905 na Selu pri Ihanu št. 4, kot 
tretji izmed osmih otrok. Na rano 
mladost ima lepe spomine. Naj
lepši spomini so ji ostali na Mi 
klavža. Na ta dan je naša teta 
dobila veliko lepih oblek, v kate
rih je skupaj z očetom obiskovala 
nedeljski verouk. Mama je vedno 
skrbela, da so imeli čez zimo do
volj sadja. Skupaj sta ga nabirali 
in sušili na skrinji. 

S sedmimi leti je postala sirota. 

škodb stopal, zlasti če se temu 
pridruži še okužba. 

Zato priporočam naslednje: 
Vsak dan umivajte ali tuši

rajte noge z mlačno vodo 
(36°C) in nevtralnim milom. Po 
umivanju obrišite noge z 
mehko suho brisačo - posebej 
skrbno med prsti - ne drgnite, 
nmpak kožo popivnajte. Suho 
kožo redno namažite s kremo, 
vendar ne med prsti. Vedno no
site čevlje in nogavice. Vsak 
dan pregledujte stopala pri 
ustrezni svetlobi, pomagajte si 
z ročnim ogledalom. Če ne vi 
dite dobro, naj to stori kdo 
drug. Zdrava stopala so topla, 

Naši otroci so se po plesni točki 
krepko podprli z domačim pecivom, 
ki so ga spekle rejnice. 
na prvi je izkoriščanje otrok in boga
tenje na njihov račun, na drugi pa je 
idealiziranje družine kot popolno na
domestilo biološke. 

Ne prvo pa tudi drugo trditev ne 
povzemamo vsi, ki smo se kakorkoli 
z njo srečali. Rejniška družina je za
časno nadomestilo biološke družine. 
Vse, kar se dogaja v času, ko otrok 
mora od rodnih staršev, do njegove 
vrnitve, ko so zanjo zagotovljeni po
goji, je stvar stroke, ki je v zelo hitrem 
razvoju in zavezuje k odgovornemu 
ravnanju tako otrokovo naravno kot 
rejniško družino in družbo s svojimi 
institucijami in strokovnimi delavci. 

Na področju prejšnje občine Dom
žale, ki je združevala tudi sedanjo 
lukovško, moravsko in mengeško ob
čino, je Center za socialno delo, ki še 
vedno, povezuje ta območja, razvijal 
rejništvo v velikih korakih: 

- prvo Društvo rejnic in rejnikov 
v Sloveniji, 

- prva pobuda in uveljavitev po
klicnega rejništva (kar je napredno 
tudi v mednarodnem merilu), 

- prvo organiziranje rednega izo
braževanja rejnic in rejnikov, 

- prva samopomočna skupina rej
nic, 

- prvo srečanje rejniških družin, 
rejencev in matičnih družin, 

- prvo glasilo, Rejniški glasnik ... 

Izgubila je najprej mamo in nato 
še očeta. Začela se je trnjeva pot 
njenega življenja. Stric jo je vzel 
k sebi na kmetijo. Tam si je mo
rala od hiše do hiše služiti kruh. 

Skupaj s polnoletnimi brati se 
je vrnila na zapuščen dom. Z ve
seljem so začeli obnavljati kme
tijo. Naši teti je sveta domača 
zemlja. Pomagala je bratu, do
kler se ni poročil in odšel v voj
sko. Preden pa je odšel, jo je 
prosil, naj pomaga skrbeti za tri 
majhne otroke, če se ne vrne. 
Bratove slutnje so se uresničile in 
sestra je izpolnila svojo obljubo. 

brez oteklin, na pritisk s prstom 
neobčutljiva. 

Če opazite na koži rane, žu
lje, ureznine, otišance, razpo-
kano kožo, spremembe v barvi, 
se posvetujte z zdravnikom di-
abetologom in medicinsko se
stro v Posvetovalnici za diabe
tike. 

OBUTEV kupujte v popol
danskem času. Pomerite jo 
z bombažnimi nogavicami. Biti 
mora dovolj široka pri prstih, iz 
mehkega usnja, z vezalkami ali 
na zapiranje z ježki. Podplat 
naj bo debel, gumijast. Pred 
obuvanjem potipajte notranjost 
čevlja in se prepričajte, da so 
nogavice (bombaž, volna) za
res brez gub in luknjic. 

Redno hodite vsaj eno uro 
dnevno. 

Kaj nogam najbolj škoduje? 

Ne kadite! 

Rejništvo na našem območju ima 
poseben pomen tudi zaradi tradicije, 
saj je pred 70. leti nastala v Lukovici 
prva rejniška kolonija v Sloveniji in 
celo v tedanji Jugoslaviji. Organizi
rano rejništvo sega torej v leto 1926, 
sicer pa je oblika skrbi za otroke v tu
jih družinah že zelo stara. 

Rejniške.družine z območja Dom
žal so se 30. 6. 1996 srečale na svo
jem IV. tradicionalnem srečanju. To
kratno srečanje je bilo pod pokrovi
teljstvom g. Štefke Kučan, ki so jo 
rejnice povabile medse, da čimbolj 
odmevno proslavijo 70-letnico orga
niziranega rejništva. Prireditev je 
s svojimi izdelki in finančnimi pri
spevki podprlo 48 sponzorjev, ki so 
tako prispevali h krepitvi medsebojnih 
vezi. 

Center za socialno delo in Društvo 
rejnic in rejnikov želimo stopiti iz 
anonimnosti, predstaviti svoje delo 
z vsemi lepimi in manj lepimi doži
vetji, predvsem pa predstaviti rejni
štvo kot strokovno dejavnost, ki teži 
k izboljšanju otrokovega statusa in za
gotavljanju pravic ter k ustvarjanju 
takšnih pogojev, ki mu bodo dopuš
čali vrnitev v rodno družino. 
Vsem sponzorjem prisrčna hvala za 
sodelovanje: 

Generalni sponzor - SKY FLY (30 
brezplačnih panoramskih poletov 
nad Portorožem) 

Usnjena galanterija Tijan, Silvo 
Zdovc, Jože Hrovat, Univerzah, Ple-
šec - pecivo, Pivovarna Laško, Diada 
kocka, Tahernik - zavese, Lek, Maj-
čev dvor, Belinka, Lip Radomlje, Bi
otehniška fakulteta, Sarrio, Spin Pre-
voje. Optika Brigita, Pekarna Kanci-
lija, Zidarstvo Farlek, Ravnikar - ti
skarna, Študentski servis Domžale, 
OŠ Moravče, Roje, Domžale, Delav
ska univerza, Obrtna zadruga. Vika 
Tkalec, Napredek Domžale, Avto 
Nejc - Dob, Markct M Moravče, 
Avokado Moravče, Nitka Moravče, 
Gostič Moravče - šol. potr., Prod. 
obutve Moravče, Tosama, cvetličarna 
Podgorica, cvetličarna Moravče; ob
čine: Domžale, Mesto Ljubljana, Mo
ravče, Jesenice, Trbovlje, LDS, Franc 
Prelovšek Moravče, lakša Česen, 
Alain Laznik, Sašo Goltez, Kolenc, 
Ciril Gerčar, Bojan Peterka, Martina 
Tekavec, Nataša Štiftar, Alojz Vese
lic, Habat, Marija Gorjup, LKŠ Grad
nje d. o. o., SDSS, obč. odh. Moravče, 
MORAVSKI GASILCI. 

ALENKA SAVNIK 
(Center za socialno delo Domžale) 

Delavnost in osebna lepota ji 
nista pomenili kaj dosti, bratova 
prošnja je bila vredna več. Da se 
je lahko posvetila skrbi otrok, se 
ni poročila. Z mamo sta naredili 
vse, da nismo bili nikoli lačni. 

Bog ji je naklonil častitljivo sta
rost. To uživa pri družini svoje 
nečakinje. Njena nesebična skrb 
se preko nečakinje vrača v njeno 
naročje. Nam pa je dala prilož
nost, da se javno zahvalimo za 
njeno življenjsko delo. 

Kar boš sejal, to boš tudi žel; 
pravi apostol Pavel. 

ŠTEFAN ROZMAN 

Če vas zebe v noge, jih ne 
grejte s termoforji, grelnimi bla
zinami ipd. Poleti nikdar ne ho
dite bosi po vročem pesku ali 
asfaltu. Za nego nohtov ne upo
rabljajte ostrih rezil, grobih pil. 
Neprimerni so pretesni, preozki 
čevlji s previsoko peto. Tudi 
pretesne nogavice, povoji, 
podveze ovirajo krvni obtok 
v nogah. 

Če opazite na stopalu trdo 
kožo, kurja očesa, otišanec ali 
imate vraščene nohte, ne upo
rabljajte sredstev za mehčanje 
trde kože, obližev ipd., ampak 
poiščite nasvet pri zdravniku ali 
sestri. V Posvetovalnici za di 
abetes v Zdravstvenemu domu 
Domžale pa lahko opravite me
dicinske pedikure. 

Skrbite za noge, dokler ni 
prepozno! 

ANICA-COTMAN ANŽIČ 
višja med. sestra 

REJENČEVA TOŽBA IN PROŠNJA 
Nihče ne ve, kdor tega ni okusil, 
kako je, ko vsem si tuj in 
nihče te ne ljubi. 
Prideš v tujo hišo. 
Vsem si tuj in neznan. 
Vsi iščejo tvoje napake, 
za katere pa nisi kriv sam. 
Če imaš le malo sreče, 
da prideš k dobrim ljudem. 
Ko prvič slišiš, da si naš, 
kako srce šefi nasmeje. 
Več vredna lepa je beseda 
kot kos kruha belega in 
zavesti sveta, da tudi ti nekje si doma. 
Oh, kako lačen sem ljubezni in žejen lepih besed. 
Kako hvaležen sem za lep nasmeh in 
stisk v toplem naročju. 
Sprejmite me z vsem, 
kar narava mi je darovala. 
Ljubite me in ljubil vas bom tudi jaz. 
Delati me naučite in da znal biti bi pošten. 
Potem se vam ni treba bati zame, da v življenju ne bom 
uspel 
ali da bi se izgubil. 
Za vse vam najlepša hvala! 

To pesem je spesnrla gospa Vida Per nekdanja rejenka in sedanja rejnica. 
Z neverjetnim občutkom in doživeto jo je deklamirala na prireditvi v Mo
ravčah ob sedemdeset letnici organiziranega rejništva v Sloveniji. Priredi
tev je pripravila zveza rejnikov ob pomoči Centra za socialno delo. 

Še na mnoga leta 
gospa Antonija! 

Kol'kor kapljic, tol'ko let 
Bog vam daj na svet živet... 

Tako smo s pesmijo pričakali vsi zbrani stanovalci in delavci Doma 
upokojencev Domžale našo sostanovalko in slavljenko gospo Antonijo 
Škerle, ki je praznovala svoj stoti rojstni dan. Kar lepo število se nas je 
zbralo na vrtu Doma in vsi smo čakali, kdaj bo prišla slavljenka. 

Gospa Antonija je celo leto težko pričakovala ta visoki jubilej in je 
bila zelo vesela, da je končno prišel 13. junij - njen rojstni dan. Skupaj 
z njo smo se poveselili vsi zbrani. Gospa Antonija je upihnila svečke 
na veliki torti in vsi skupaj smo jo pojedli z željami, da bi bila gospa 
Antonija zdrava in vesela še mnogo let. 

NASVET BOLNIKOM S SLADKORNO 
BOLEZNIJO 

Varujte svoje noge 
Z V E Z A D R U Š T E V D I A B E T I K O V S L O V E N I J E 
in 
D R U Š T V O S L A D K O R N I H B O L N I K O V D O M Ž A L E 

VABITA 
na 1. DRUŽABNO REKREATIVNO SREČANJE 

LJUDI DOBRE VOLJE SLOVENIJE 
dne 21. SEPTEMBRA 1996 

v ŠPORTNI PARK DOMŽALE. 
Od 9. do 14. ure bomo sodelovali v družabnih igrah, 
odbojki, sprehodu in pohodu ter tekih za otroke in odrasle. 
Diabetes je tudi bolezen negibanja, zakaj ne bi vsaj hodili? 
Za vaše zdravje skrbi 

O R G A N I Z A C I J S K I O D B O R 
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»Nekaj o vojni 
škodi in pravicah« 

Sredi maja je izšla knjiga 
prof. Ivice Znidaršič z naslo
vom »Nekaj o vojni škodi in 
pravicah - zgodovinska, prav
na in humanitarna dejstva«. 

Na 204 straneh avtorica 
predstavi: 

- zakone in predpise, ki jih 
je nekdanja Jugoslavija sprejela 
v letih po drugi svetovni vojni, 
na osnovi katerih so popisovali 
in ocenili vojno škodo, 

- podrobni opis datumov 
dogovarjanj z naslednicami 
agresorskih držav v drugi sve
tovni vojni o vprašanjih povra
čila vojne škode in kaj je terjala 
in dobila bivša država na os
novi omenjenih sporazumov, 

- podatke, kako so druge dr
žave urejale vprašanja vojnih 
odškodnin takoj po drugi sve
tovni vojni, pa tudi po združitvi 
Nemčij in razpadu Sovjetskega 
imperija, 

- posamezne arhive in mu
zeje, ki hranijo gradiva o žrtvah 
vojnega nasilja in pove, s kate
rega območja so žrtve, zajete 
v teh arhivih, 

- repatriacijske baze v Slo
veniji v letu 1945, našteje vseh 
40 baz z navedbo komandan
tov in političnih komisarjev teh 
baz. 

Knjigo sta recenzirala univer
zitetni profesor dr. Janko Prunk 
in zgodovinarka prof. Metka 
Gombač. Oba recenzenta sta 
knjigo zelo ugodno ocenila. 
Dr. Janko Prunk je med drugim 
dejal, »da bo knjiga služila 
oblastnim organom in zgodovi
narjem ter da ima bogastvo po
datkov, ki so smiselno razpore
jeni in označeni z viri. Avtorica 
govori o ljudeh, ki so zelo trpeli 
zaradi nacizma in fašizma, niso 
pa ustvarjali herojskega dela 
zgodovine. Država jih je pre
zrla in vprašanja vojnih od
škodnin ni rešila.« 

Prof. Metka Gombač pa je 
povedala, »da prihaja knjiga ob 
pravem času, v razgibanem tre
nutku, ko se na različnih rav
neh ponovno odpirajo vsebin
ska vprašanja o dogodkih med 
drugo svetovno vojno. Sedaj 
imamo na enem mestu zbranih 
veliko podatkov o vojni škodi, 

Knjigo lahko naročite 
po ceni 950 SIT pri Me
dobčinskem društvu civil
nih invalidov vojne Ljub
ljana, Na jami 1, tel. 061/ 
553 584 ali 061/445 087 

Društvo daje informa
cije in nudi strokovno po
moč pri uveljavljanju sta
tusa vojnega invalida - ci
vilnega invalida vojne. In
validi, če menite, da je 
vaša invalidnost posledica 
vojnih dogodkov ali po
škodb z vojaškim materi
alom, pokličite v pisarno 
društva. 

hkrati pa je dan napotek zgodo
vin, irjem - upravi, da je veliko 
vprašanj s tega aspekta še nere
šenih in bi bilo treba še marsi
kaj preučiti in ovrednotiti.« 

Na predstavitvi brošure 
v Muzeju novejše zgodovine 
v Ljubljani se je zbralo preko 
100 predstavnikov vseh žrtev 
vojnega nasilja, zgodovinarji in 
predstavniki vlade R Slovenije. 
Vsi so si bili enotni, da bo vse
bina te publikacije koristna za 
nadaljnje uveljavljanje pravic 
žrtev vojnega nasilja. Takega 
mjienja je bil tudi Ivo Piry, 
predsednik Medresorske komi
sije vlade RS za obravnavo 
vprašanj vojne škode. 

MD civilnih invalidov 
vojne Ljubljana 

DRUŠTVO IZGNANCEV DOMŽALE NA IZLETU 

Z jezera v Postojnsko jamo in naprej 
Prvega letošnjega izleta iz 

programa Društva izgnancev 
Domžale se je udeležilo skoraj 
100 nekdanjih internirancev in 
njihovih prijateljev, ki so se po 
kratkem postanku na avtocesti 
odpeljali proti Cerknici in nato 
do Cerkniškega jezera, kjer je 
bilo ob ribiški koči dovolj časa 
za dopoldansko malico. 

Druga postaja je bil naravni 
park Rakov Škocjan, kjer smo 
občudovali mali naravni most, 
najbolj pogumni so se spustili 
tudi v bližnjo jamo, nato pa si 
bolj oddaleč ogledali veliki na
ravni most in razvaline nekda
nje cerkvice. Po krajšem nena
črtovanem raziskovanju pra
gozda sta nas šoferja odpeljala 
v Postojno, kjer se je kar nekaj 
udeležencev izleta prvič z vla
kom odpeljalo po enem izmed 
svetovnih čudes - Postonjski 
jami, kjer smo v koncertni dvo
rani uprizorili manjši koncert. 
Glasnega aplavza vseh prisot
nih je bil deležen gospod Jože 
Lekan z delčkom Adama Rav-
barja, prav vsi obiskovalci pa 
so bili navdušeni nad glasno 
zapeto slovensko narodno Re
giment po cesti gre. Naslednji 
postanek smo naredili v zgodo
vinsko bogatem rudarskem me-

Udeležence izleta bo na obisk Bolnišnice Franje spominjala tudi 
skupinska slika ob vhodu v bolnico. 

stecu Idrija, kjer so nam pripra
vili kosilo, prav na zaključku 
izleta pa smo obiskali partizan
sko bolnico Franjo. 

Prijetno poletno vreme, do
bro razpoloženi izletniki in pe
ster program - vse to je prispe
valo, da bo petek, 5. julija 
1996, večini udeležencev ostal 
v lepem spominu. 

Društvo izgnancev Domžale 
pa si skupaj z drugimi društvi in 
republiško organizacijo še 

vedno prizadeva, da bi čimprej 
rešili zlasti naslednji še vedno 
odprti vprašanji: 

enkratna odškodnina za 
umrle in psihično ter fizično 
trpljenje in vse prestano med 
izgonom, a ne priznano in ne
izplačano od vojne do danes, 

vojna odškodnina za odvzeto 
in uničeno premično in nepre
mično premoženje ter materi
alne dobrine ob izgonu. 

Vsem članov Društva izgnan
cem prijetne počitniške dni! y 

Srečanje Šlandrovcev! 
Ob triinpetdeseti obletnici 

ustanovitve Brigade Slavka 
Šlandra, prve na Štajerskem, 
bo letošnje srečanje borcev 
10. avgusta ob 10. uri v vasi 
Prikrnica v Moravski dolini. 
Vas Prikrnica stoji slab kilo
meter severno od vasi Krašce, 
ki je ob cesti Domžale-Mo-
ravče in je dobre tri kilometre 
zahodno od Moravč. 

Razlogov za letošnje sreča
nje prav tu je več. Borci se 
radi spominjajo številnih slo
venskih vasi, v katerih so jih 
med bojem proti fašizmu in 
okupatorju lepo sprejeli. Sem 
sodi tudi vas Prikrnica. Bri
gada je bila v njej več dni 
skupaj, čeprav je bila vas od 
daljena od moravske žandar-
merijske in policijske okupa
torske postojanke le dobre tri 

kilometre. V teh krajih je bila 
brigada nekoliko bolj domača 
in priljubljena, saj so bili 
njeni borci iz kamniškega, 
domžalskega in zasavskega 
območja ter Moravske doline. 
Priljubljena in spoštovana je 
bila tudi zato, ker je imela 
vrsto uspešnih bojnih akcij na 
tem in širšem področju. 

O d aprila 1944. leta in do 
konca vojne v Moravski dolini 
ni bi lo več nobenih stalnih 
okupatorskih postojank. Ta 
prostor je brigada izkoristila 
za sprejemanje zahodne voja
ške pomoči, ki so jo zavezni 
ška letala spuščala s padali. 
Tako so borci dobil i orožje in 
drugo pomoč za boj proti 
skupnemu sovražniku. 

Moravče so danes občinsko 
središče novo nastale občine, 

•v kateri so razvite mnoge de
javnosti, med njimi kulturna, 
društvena, turistična in druge. 
Pobudo odbora skupnosti 
borcev Brigade Slavka Šlan
dra, da se izvedejo srečanja 
v Prikrnici, so podprla društva 
in občine. 

Prihod na srečanje je mo
goč z javnim ali posebej orga
niziranim prevozom. Postav
ljeni bodo tudi smerokazi. 
Program srečanja »na vasi« 
bo pester, k čemur bo prispe
vala tudi lepa okol ica. 
Upamo, da bo zadovolj i l vse 
želje borcev, prebivalcev do
line in drugih obiskovalcev. 
Poskrbljeno bo za jedačo in 
pijačo ter veliko mero dobre 
volje. 

NASVIDENJE V PRIKRNICI! 
Za odbor skupnosti 

KOKALJ SLAVKO 

Izlet po Dolenjski 
V območni organizaciji Zdru

žene liste socialnih demokratov 
smo se odločili, da letos namesto 
tradicionalnega piknika organizi
ramo izlet. Tako smo se v soboto, 
8. junija navsezgodaj, z avtobusom 
odpeljali proti Dolenjski. Na poti 
sta se nam pridružila še zgodovinar 
Zdravko Troha in fotograf Drago 
Mohar iz Ribnice. Prvi nam je pred
stavil kraje, skozi katere smo se 
peljali. Pripovedoval nam je o do
godkih in značilnostih, ki so kraje 
oblikovali skozi stoletja. Drugi pa je 
prinesel s seboj fotoaparat in nare
dil nekaj prav lepih posnetkov. 

Najprej smo se ustavili na Tur
jaku. Izročilo pravi, da je kraj dobil 
ime po dogodku, ko je tamkajšni 
grof ubil zadnjega tura in tako dobil 
naziv grof Turjaški. Po kratkem po
čitku smo se odpeljali skozi Velike 
Lašče v Ribnico. V Retjah smo se 
peljali mimo llijevega kozolca - to-
plarja, pod katerim je Fran Levstik 
napisal Martina Krpana. V Ribnici 
smo se v zavetju grajskega obzidja 
sprehodili skozi Park ribniških kul
turnikov, spominu pesnikov, pisa
teljev, likovnikov, znanstvenikov, 
politikov, organizatorjev in mece
nov - domačinov in gostov - ki jih 
je rodila ali hranila, vedno pa nav
dihovala ribniška dolina. V parku je 
na sedemnajstih različnih kamnitih 
ploščah vklesanih 65 imen, ki jih 
Slovenska akademija znanosti in 
umetnosti šteje za zaslužne tvorce 
naše duhovne in materialne kul
ture. 

Skozi Kočevje in Kočevsko Reko 

smo se pripeljali v Gotenico, vad
beni center slovenske policije. 
V prijetni senci starodavnih dreves 
smo poslušali pripoved o naseljeva
nju teh krajev. Že leta 1336 se kraj 
omenja v listini Oglejskih patriar
hov. Ti so leta 1332 iz gospodar
skih razlogov podarili grofu Orten-
burškemu kočevske posesti za na
selitev Nemcev. Pred tem so 
v redko poseljenih krajih od Ko
čevja do Kolpe in Čabranke v še
stindvajsetih vaseh živeli le Slo
venci. Kolonizacija krajev, med ka
tero so se priseljevali Nemci iz oko
lice Gradca in Celovca, kasneje 
tudi iz Švabske in Turingije, se je 
končala do 1363 leta. Število vasi, 
v katerih so večinsko živeli kočev
ski Nemci, se je v stoletjih povz
pelo na 170, število slovenskih pa 
na 47. Že pred drugo svetovno 
vojno pa je bilo opuščenih 27 vasi, 
ker so se prebivalci množično izse
ljevali v Ameriko. 

Nestrpnosti med narodoma ni 
bilo, kakšen prepir se je vnel le, 
tako kot drugod, zaradi meja pose
sti. Do slabšanja odnosov je prišlo 
po prihodu Hitlerja na oblast 
v Nemčiji. Seveda so kočevski 
Nemci, takrat že organizirani 
v šturme, pozdravili napad na ta
kratno Jugoslavijo. Bili so razoča
rani, ker so se nemške okupacijske 
sile ustavile na Savi Zato s« se hitro 
sporazumeli s Himlerjem, da se 
preselijo v Rajh, na 100 km dolgo 
in 10-15 km široko naselitveno ob
močje ob Savi in Sotli. Obljubili so 
jim, da bo vsak prejel hišo z vso 

opremo in več zemlje, kot jo je 
imel. Nemci so iz teh krajev 
v Nemčijo izgnali 36.126 domači
nov S Kočevskega pa se je od no
vembra 1941 do januarja 1942 pro
stovoljno izselilo \\J47 kočevskih 
Nemcev. 

Slovenci, ki so ostali, so imeli 
izkušnjo in so se množično odločali 
za OF. Posledice so čutili v letu 
1942, ko je od Krima do Gorjancev 
kar tri mesece in pol divjala italijan
ska ofenziva. V tem času je bilo 
deloma ali popolnoma požgano 72 
vasi, s sakralnimi spomeniki vred. 
Kako huda je bila ofenziva, kaže 
tudi podatek, da je v občini Draga 
pred njo živelo 989 prebivalcev, po 
njej pa le 325 Po vojni je v izpraz
njenem prostoru med Ledenikom in 
Goteniško goro nastalo zaprto ob
močje, kamor bi se v primeru vojne 
umaknilo civilno in vojaško povelj
stvo. Danes so v Gotenici, poleg 
vadb enega centra, v skalovje vkle
sanih tunelih varovani mnogi doku
menti trajne vrednosti. 

Potem ko smo naredili spomin
sko fotografijo, smo se odpeljali 
proti Grčaricam in Glažuti. Po ozki 
gozdarski cesti smo se pripeljali na 
Ogenjco. Tam smo si ogledali kra
ško jamo, ob kateri je bila partizan
ska bolnišnica. Zdravnik dr. Alek
sander Gala - doktor Peter je ra
njence med Roško ofenzivo skril 
v to jamo. V njej je zaradi izdaje 
31. julija 1942 padlo 13 ranjencev, 
ki so se raje odločili za prostovoljno 
smrt, kot da bi padli okupatorju živi 
v roke. Trije ranjenci so preživeli, 
ker jih je bolničarka Mimica Čepon 
v temi zgrešila. Italijansko sodišče 
jih je obsodilo na doživljenjsko 
ječo in jih poslalo v zapore v Italijo. 
Po teh dogodkih je Slovenska tele
vizija tudi posnela film, pa tudi 
knjiga Ogenjca priča o teh dogod
kih. 

Na koncu smo se ustavili še 
v kraju Trava, kjer smo si po napor
nem dnevu privoščili kosilo. Tu 
smo se srečali še z učiteljico Nado 
Vreček, partizansko učiteljico, ki je 
že v vojnem času organizirala šolo 
in tam poučevala do upokojitve. 
Ob srečanju z nami je pri 87. letih 
še vedno vedra in polna spominov 
na svoje učence, ki jim pravi »moji 
otroci«. Zvedeli smo, da jo bo 29. 
junija obiskal tudi predsednik dr
žave g. Milan Kučan, da bi se ji 

t\f\n meri w>|no in j,r, f jb 
vesu smo ji podarili knjigo Oj ta 
slamnik, zapeli smo še nekaj pe
smi, nato pa smo se polni vtisov 
odpeljali domov. M . TRAMPUŽ 

DRUŠTVO 
INVALIDOV 

S prijatelji 
iz Izole na 

Gorenjskem 
Dolgoletno prijateljstvo, ki 

veže Društvo invalidov Dom
žale z Društvom invalidov 
Izola, se vsako leto znova potr

juje v srečanjih, katerih se vsi 
radi udeležujejo. Tako so obi
skali že različne dele naše do
movine, tokrat pa so se Dom-
žalčani odločili, da Izolane po
vabijo na Gorenjsko. Slap Sa
vice, Bohinj, Radovljica in 
drugi biseri Gorenjske so 
v sončnem vremenu pričakali 
več kot 150 izletnikov, med ka
terimi je večletno prijateljstvo 
spletlo prijateljske vezi. 

Letošnje srečanje se je začelo 
v Voklem pri Kranju; tu je 75 
članov Društva invalidov Dom
žale pričakalo 85 invalidov in 
njihovih prijateljev iz Izole. Po 

prisrčni dobrodošlici so gostite
lji prijatelje iz Izole pospremili 
do Slapa Savice in Bohinja. Po 
sprehodu ob jezeru in ogledu 
Bohinja je bilo v gostišču Prista-
vec kosilo, na katerem sta oba 
predsednika društev Zmago 
Višnjevec in Edvard Završnik 
zaželela vsem zbranim prijetno 
skupno srečanje. 

Po kosilu so se skupaj odpe
ljali na kmečki turizem v Ra
dovljici, kjer je bil organiziran 
piknik. Prijetno druženje se je 
potegnilo v pozni večer. Na 
njem so se dogovorili, da Dom-
žalčani obisk vrnejo v septem
bru 1996. V. 

Veselo s kolesom 
Ena od priljubljenejših oblik 

rekreacije v okviru Društva in
validov Domžale je tudi kole
sarjenje, ki se ga redno udele
žuje veliko število članov dru
štva. Obiskali so že vrsto krajev 
v naši in sosednjih občinah ter 
se seznanili s številnimi narav

nimi in kulturnimi znameni
tostmi. 

Zadnje kolesarjenje, kate
rega se je udeležilo 40 članov, 
jih je popeljalo po delu Občine 
Domžale, spotoma pa so se 
oglasili tudi v enem od prijaz
nih gostišč sosednje občine 

Brez skupinske slike dobro raz
položenih kolesarjev tudi to
krat ni šlo. (Foto: E. Z.) 
Moravče. Prijetno vreme, ve
liko dobre volje ter prijazne va
sice in domačini, skozi katere 
so se popeljali kolesarji, so bili 
»krivi«,»da je tudi tokratno ko
lesarjenje popolnoma uspelo 
ter se veselo zaključilo na kme
tiji odprtih vrat v Zagorici. , 

file:////J47


22 /lamnik Domžale 

Center za mlade 
V CENTRU ZA MLADE smo v prvih dveh tednih počitnic 

pripravili program, ki smo mu dali naslov »Vesele počit
nice«. Vreme nam sicer ni bilo naklonjeno, da bi se nama
kali v domžalskem bazenu, zato pa smo toliko več kolesa
rili, šli na izlet in sprehode v bližnjo okolico. Deževne ure 
pa smo preživeli skupaj z našimi animatorji v prostorih 
centra na Ljubljanski 70 ob gubanju papirnatih letal, izdelo
vanju papirnatih šopkov in raznih drugih okrasnih oz. upo
rabnih predmetov. 

V tednu od 26. do 31. avgusta 1996 bomo program 
ponovili, zato vabljeni osnovno in srednješolci pa tudi 
študentje, ki se želite ukvarjati z animacijo mladih, da 
pokličete ali se oglasite v našem centru. 

Razdelili se bomo v interesne skupine in glede na izredno 
zanimiv program (slikanje na svilo, oblikovanje z glino in 
domačim plastelinom, izdelovanju predmetov iz naravnega 
listja, gledanju filmov in diapozitivov s počitniških pote
panj, izletov...). 

Informacije so dosegljive na CENTRU ZA MLADE, Ljub
ljanska 70 v Domžalah na tel. 713-421. LILI JAZBEC 

M E D N A R O D N I E K O L O Š K I D E L O V N I T A B O R 
» B I S T R I C A 96« 

O D 1 5 . D O 3 0 . A V G U S T A 1 9 9 6 
Tudi letos bo študentski klub Domžale v sodelovanju 
z Uradom za mladino RS, Mednarodno organizacijo 
MOST-Service Civil International ter ob podpori Občine 
Domžale, Občine Kamnik in Študentskega servisa Dom
žale organiziral Mednarodni ekološko-raziskovalni de
lovni tabor »Bistrica 96«. Letošnjega tabora se bo udele
žilo 16 dijakov in študentov iz Slovenije in tujine, ter trije 
mentorji. Tabor bo potekal na območju občin Kamnik in 
Domžale od 15. avgusta do 30. avgusta 1996. Med 
taborom bodo udeleženci nastanjeni v Osnovni šoli »27. 
lulij« v Kamniku, ter v planinski koči na Veliki Planini, 
zadnjih nekaj dni tabora pa v dislocirani enoti Osnovne 
šole Rodica v Jaršah. 

Letošnji program dela na taboru bo naslednji: 
- Kemijske in mikrobiološke raziskave vode iz reke 

Kamniške Bistrice ter podtalnice 
- Čiščenje divjih odlagališč odpadkov na Veliki Planini 
- Čiščenje divjih odlagališč odpadkov ob bregovih reke 

Kamniške Bistrice na območju Občine Domžale 
- Ekološko osveščanje prebivalstva (deljenje letakov, 

anketiranje) 
- Priprava končne prireditve s predstavitvijo dela in 

rezultatov tabora 
ČE IMATE DOMA ODVEČEN STAR PAPIR - POZOR! 
Ker bo v okviru tabora izvedena tudi akcija zbiranja 
starega papirja za reciklažo, bi že ob tej priložnosti 
radi POZVALI OBČANE, DA ODPADNI PAPIR (ČASO
PISI, REVIJE IPD.) V ČASU OD 26. AVGUSTA DO 28. 
AVGUSTA 1996 DOSTAVIJO PRED DISLOCIRANO 
ENOTO OSNOVNE SOLE RODICA V JARŠAH (Spod
nje Jarše, Šolska ulica 1). š t u d e n t s k i k , u b D o m ž a ) e 

Organizacijski odbor tabora 

SLOVESNO V IHANU 

Nova freska 
Sv. Florjana 

Iz srca do srca 

Prostovoljno gasilsko dru
štvo Ihan je 13. in 14. julija 
1996 povabilo vse krajane 
z območja, ki ga pokriva, ter 
vse svoje prijatelje na prijeten 
konec tedna v Ihan, v okviru 
katerega so jim v veliki me
dobčinski sektorski vaji pred
stavili svojo pripravljenost in 
strokovno usposobljenost ter 
se skupaj z njimi poveselili na 
veliki vrtni veselici z bogatim 
srečolovom. Še posebej slo
vesno pa je bilo v nedeljo, ko 
so odkrili in blagoslovili fre
sko Sv. Florjana. 

številni gasilci iz okoliških 
društev s prapori, narodne 
noše, predstavniki Občinske 
gasilske zveze g. Marijan Slat-
nar in g. lanez Breceljnik, g. 
Boštjan Lekan, novi predsed
nik Sveta Krajevne skupnosti 
Ihan ter številni krajani so naj
prej prisluhnili pozdravnim 
besedam g. Nandeta Starina, 
predsednika Prostovoljnega 
gasilskega društva Ihan, temu 
se je z najboljšimi želja*ni za 
uspešno delo ihanskih gasil
cev pridružil tudi g. Slatnar, 
predsednik O G Z Domžale. 
Sledilo |e odkritje freske Sv. 

Florjana; ta bo kot zaščitnik in 
zavetnik gasilcev odslej vsak 
dan spremljal ihanske gasilce. 
Fresko sta naslikala akadem
ski slikar janež Praprotnik ter 
Franci Orehek, blagoslovil pa 
jo je ihanski župnik g. Franc 
Zaplata. Lepo slovesnost je 
vodil g. Anton Križaj, v prijet
nem kulturnem programu pa 
so sodelovali KOLEDNIKI in 
učenka Petra. Na slovesnosti 
so g. ALEŠU LENČKU za mar
ljivo in vestno opravljanje na
log v društvu podeli l i posebno 
priznanje, iskreno pa so česti
tali tudi učenki MAJI IGREC 
za odlično napisano nalogo, 
s katero je predstavila delo 
mladih gasilcev v društvu. 

»Življenje ni samo delovni 
dan, lahko je tudi praznik. 
Bolje je, da se srečamo na 
veselici kot na požaru,« so za 
pisali v svojem povabilu ihan
ski gasilci. Ti se vsem obisko
valcem, ki so v velikem šte
vilu oba dneva prišli na nji
hovo slovesnost, zahvaljujejo 
in jih pozdravljajo s tradici
onalnim gasilskim pozdravom 
»NA POMOČ«. 

V. 

»Dajte nam kruha in iger!« 
so vzklikali ljudje v starem 
Rimu. Koliko časa je že minilo 
od takrat, pa vendar ni genera
cije, ki ne bi čutila enako. Člo
vek potrebuje kruh za preži
vetje in zabavo za življenje. 
Srečen je lahko, kdor ima 
oboje. Vsako zgodovinsko ob
dobje ni ponujalo obojega 
vsem. Večji kos kruha in boljše 
igre so bile od nekdaj name
njene le izbrancem. Vedno so 
nekje na robu ostajali tisti, ki so 
si vsaj za trenutek želeli sesti za 
bogato obloženo mizo in pri
sluhniti izbranim umetnikom. 

Zgodovina se ponavlja, čas 
gre naprej, s seboj pa prinaša 
vedno kaj novega. Za današnje 
obdobje je značilna vsesplošna 
brezposelnost. Ne samo pri 
nas, tudi drugod po svetu se 
soočajo s to tegobo modernega 
časa. Zaradi pospešenega indu
strijskega razvoja je potrebnih 
manj delavcev, njihova stro
kovna struktura se bistveno 
spreminja. V svetu poznajo ra
zlične načine zaposlovanja, 
s katerimi rešujejo problem 
brezposelnosti. Delovni čas se 
v razvitih industrijskih državah 
krajša, zato ljudem ostaja več 
prostega časa. Veliko strokov
njakov se zato ukvarja prav 
z vprašanjem, kako ga preži
veti. Eden od načinov je vklju
čevanje ljudi v prostovoljne hu
manitarne organizacije, ki po 
svetu delujejo kot nekakšni 
klubi, kjer se ljudje združujejo, 
izmenjujejo izkušnje, se zaba
vajo in pomagajo ljudem, ki se 
iz različnih vzrokov ne morejo 
vključevati. To so predvsem 
skupine, ki delujejo v okviru 
karitativnih dejavnosti. Nekaj 
takih oblik poznamo tudi pri 
nas, vendar je njihova dejav
nost še vedno usmerjena pred
vsem v skrb za fizično preži
vetje. 

Tisti, ki skrbijo tudi za du
ševno rast, prepogosto pozab
ljajo na ljudi, ki nimajo de
narja, da bi prišli na kulturno 
prireditev ali pa tega ne morejo 
storiti iz zdravstvenih razlogov. 
Prav ti ljudje se navadno znaj
dejo v začaranem krogu vsa
kodnevnih težav in osamljeno
sti. Spodbudna beseda in prija
zen nasmeh jim dajeta veselje 
in prineseta upanje v zaskrb
ljeno in osamljeno srce. 
V času, ki ga preživljamo, se 
s težavami soočamo vsi, neka
teri z večjimi, drugi z manjšimi. 
V naglici, ki jo doživljamo vsak 
dan, pozabljamo, da je med 
nami veliko ljudi, ki bi jim naš 
nasmeh veliko pomenil, ki bi 
jim s prijazno besedo lahko 
pregnali turobne misli ter jim 
s svojo pristnostjo in čutom do 
sočloveka pregnali občutek, da 
so pozabljeni. 

Pa vendar: 
Nasmeh nas nič ne stane, ven
dar čudežno deluje. 

Obogati tistega, komur je na
menjen, in 
ne osiromaši tistega, ki ga po
klanja. 
Zablesti kot sončni žarek, 
a spomin nanj lahko ostane za 
vedno. 

Nihče ni tako bogat niti tako 
reven, 
da si ga ne bi mogel privoščiti. 

Z njim lahko vsak samo pri
dobi. 
Nasmeh prinaša srečo v hišo, 
pozdrav prijatelju, 
pomoč pri sklepanju poslov. 
Je počitek utrujenemu, 
kažipot zgubljenemu, 
sončni žarek žalostnemu in 
najboljše zdravilo proti jezi. 

Ni ga moč kupiti, izprositi, iz
posoditi ali kupiti, 
ker ima VREDNOTO samo, 
KADAR CA PODARJAMO. 

To misel iskreno nosijo v sebi 
tudi glasbeni umetniki: sve
tovno znani trobentač iz 
Mengša Franc Kompare, pri
ljubljeni pevec Alberto Grego-
rič in orglar Rok Bohte, ki 
s svojo pesmijo pričarajo poslu
šalcem širom po svetu nasmeh 
na obraz, pa tudi marsikatero 
solzo ganjenosti v oko. Povsod, 
kjer se pojavijo, začutijo vese
lje ljudi, hkrati pa žalost in tes
nobo ob misli, da med prisot
nimi ni tistih, katerim bi s svojo 
pesmijo želeli sporočiti, da jih 
imajo radi. To so predvsem 
ostareli, ki preživljajo jesen živ
ljenja v domovih za starejše ob
čane in invalidne osebe, ki se 
v različnih domovih in institu
cijah vključujejo v organizirane 
oblike dela in življenja. Franc 
Kompare in Vili Bertok sta se 
odločila ustanoviti glasbeno 
skupino, ki bo obiskala te ljudi 
in vnesla trenutke veselja v nji
hov vsakdan. 

Za pomoč in podporo pri tej 
akciji so prosili Sekcijo za raz
vedrilo pri Slovenskih krščan-. 
skih demokratih, saj so že 
dolgo vedeli, da prav njim ni 
vseeno, kaj se dogaja z ljudmi, 
ki jih ne srečujemo vsak dan, 
pa vendar so med nami in pri
čakujejo, da jim bomo dali 
priznanje za vse tisto, kar so 
storili za nas, jim povedali, da 
so enako pomembni in da jih 
imamo radi. Pri tem so včasih 
besede okorne in nerodne in ne 
najdejo poti do srca. Pesem to 
zmore. Odločitev o akciji, s ka
tero želi slovenska krščanska 
demokracija ljudem po domo
vih dokazati, da misli nanje in 
da želi vnesti v njihovo življe
nje nekaj dodatne vedrine in 
topline slovenske pesmi, se je 
izkazala kot zelo pozitivna. Ni 
naključje, da se akcija obisko
vanja in razveseljevanja ostare
lih in invalidnih oseb imenuje: 
Iz srca do srca. S tem geslom 
želijo organizator in izvajalci 

prenesti iskrenost svojih srčnih 
občutenj preko pesmi v srca 
poslušalcev. 

Kdorkoli je prisluhnil izvajal
cem ob prireditvi »Iz srca do 
srca«, ki je potekala v Domu 
ostarelih v Domžalah v sredo, 
26. 6.6 1996 ob 16. uri, se je 
lahko prepričal v potrebnost in 
pomembnost takih srečanj 
s starejšimi, invalidnimi in 
osamljenimi ljudmi. 

Ze prvi prešerni zvoki, ki so 
jih mladi glasbeniki ansambla 
Marela original izvabili iz svo
jih instrumentov, so ogreli srca 
poslušalcev, dlani so kar same 
hitele v sproščeno in navdu
šeno ploskanje. Že v nasled
njem trenutku je ob mogočnem 
zvoku trobente poslušalcem za
stal dih in zdelo se je, kot da je 
Franc Kompare izlil svojo dušo 
v pesem in popeljal poslušalce 
v svet vznesenosti, spoštovanja 
in občudovanja. Pa ne za 
dolgo, saj je Oliver Antauer hi
tro poskrbel, da so poslušalci 
skupaj z njim zapeli Miciko in 
še marsikatero narodno pesem, 
ki so jo dobro poznali. 

Že tako veselo razpoloženje 
je prerastlo v pravo navdušenje 
ob nastopu Alberta Gregoriča, 
čigav žametni glas je ob zvokih 
znanih in popularnih, večno le
pih melodij preplavil še tako 
skrite kotičke src. Navdušenje 
je bilo popolno in težko je z be
sedami opisati, kaj čuti srce, ko 
zasliši Ave Marijo, ki jo ob mo
gočni spremljavi Franca Kom-
pareta občuteno zapoje Alberto 
Gregorič ali pa takrat, ko se vsi 
skupaj primejo za roke in zapo-
jejo »Mi se imamo radi«. 

Odziv poslušalcev je bil ne
popisen. Veselje se je zrcalilo 
v njihovih očeh, noge so po
stale lažje in sledile taktom pe

smi, ki so jih poslušalci poznali 
še iz mladosti. Organizatorji so 
tudi sami zaplesali s poslušalci, 
tiste, ki so priklenjeni na vozi
ček, pa je Alberto v ritmu 
glasbe popeljal po plesišču. 

Marsikatera misel je poletela 
leta nazaj, pred očmi so zaple
sali prizori iz mladosti, ustnice 
so se raztegnile v nasmeh in 
pregnale misli na sivi vsakdan 
in na misel, da s starostjo izgi
nejo vsi upi. Še so ostali in 
vedno se je potruditi, da jih 
izpolnimo. 

Kako malo je včasih po
trebno za toliko sreče in toliko 
ljudi je, ki bi jih trenutek pozor
nosti osrečil tako, kot je poslu
šalce v Domu starejših občanov 
v Domžalah. Kljub deževnemu 
in hladnemu vremenu so izva
jalci ogreli srca poslušalcev in 
jim zapustili nepozabne spo
mine ter globoko upanje na 
skorajšnje ponovno snidenje, 
še posebej tistim osebam, ki so 
zaradi starosti in bolezni prikle
njene na posteljo. 

Franc Kompare je ob postelji 
zaigral nepokretnima Antoniji 
Sterle, ki je že izpolnila častit
ljivo starost 100 let in devetde-
setletni Pavli Buh. Obe sta 
solzni od ganjenosti zatrjevali, 
da kljub visoki starosti česa ta
kega še nista doživeli. 

Prav tako je bil presrečen 
tudi Lojze, ki so mu glasbeniki 
za god zaigrali tisto znano: 
»Vse najboljše za te!« in ko 
smo vsi skupaj ob spremljavi 
glasbenikov zapeli: »Kol'kor 
kapljic, tol'ko let!« 

Res jih želimo toliko, pa 
zdrava in zadovoljna naj bodo, 
da bomo lahko vsi, ki nam ni 
vseeno, kako ostareli, invalidi 
in drugi, ki se počutijo osam
ljene in odrinjene, preživljajo 
svoj čas, ob naslednjem sreča
nju skupaj z njimi zapeli: »Mi 
se imamo radi!« 

Težko je zapisati vsa občutja, 
zato pridite in se prepričajte, 
kajti podobnih prireditev, kjer 
bodo sodelovali poleg omenje
nih izvajalcev še drugi, bo ve
liko. Organizator in izvajalci se 
bodo potrudili, da bodo prišli 
v vsak kraj, v vsak Dom starej
ših občanov ali Dom invalidne 
mladine. Če bodo vremenske 
razmere dopuščale, bodo prire
ditve tudi na prostem in prav 
vsakdo, ki ima željo, je dobro
došel kot poslušalec ali kot člo
vek, ki želi glasno in preprič
ljivo povedati, da je življenje 
prekratko in da je v njem pre
malo prostora, da bi lahko 
hkrati vladala sovraštvo in pri
jateljstvo, osamljenost in vese
lje, revščina in bogastvo, pošte
nje in goljufija. Naj prevlada 
dobro. Vsi si postavimo ta cilj 
in ga skušajmo uresničiti. 
Zapisala: mag. MARGARETA 

ATELŠEK 
foto: POLONA LESKOVEC 

Slovencu 
(Prosto po Prešernovi - Pevcu) 

Kdo zna 

razlagat', da pol i t ika ni le - umazana ! 

Kdo ve, 
kako vo l i vc i se hude, jeze, prete, besne, trpe: 
poslanci ko glede na dane se besede - izrode! 
Kdo uči 
izbrisat' iz spomina vse nekdanje dn i , 
brezup pr ihodnj ih dni odvzet i spred oči ! 
l/ogni cinični in nihilistični se parti j i . 

Kako 
zamišljaš si S loveni jo, svobodno in novo, 
ko vse staro - močno nam stiska plačo in glavo! 

Strahu 
ne bo pregnal nam strah - pač pa pogum in up! 

FRANCE CERAR 
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Turistično infor
mativni center 

Čeprav naša občina nima 
posebej atraktivne naravne 
dediščine, manjka pa ji tudi 
celovita turistična ponudba 
kulturne dediščine in razstav
nih prostorov, imamo ven
darle veliko drobnih narav
nih, zgodovinskih in kulturnih 
biserčkov, saj bi lepo urejeni 
v nizu privabili marsikaterega 
obiskovalca, ki nedaleč od 
mestnih središč išče primerne 
površine za krajše oglede, 
možnosti za rekreacijo, ali pa 
le prijetno preživetje nedelj
skega popoldneva. Vse to in 
še marsikaj je bilo izhodišče 
komisije za turizem Občine 
Domžale in novo odprtega 
Turistično informativnega 
centra, katerega ena izmed 
nalog je prav ugotoviti obsto
ječo ponudbo in oblikovati 
oz. razviti celovito turistično 
ponudbo. 

Druga naloga, ki se že ures
ničuje, je spodbujati gradnjo 
privatnih penzionov, s kate
rimi naj bi občina dobila več 
prenočitvenih zmogljivosti. 
Pri tem bi morali izkoristiti 
tudi doslej neizkoriščene 
možnosti - oddajanje viken
dov na atraktivnih lokacijah 
v okol ic i Domžal, v celostno 
ponudbo vasi pa bi se morale 
vključiti tudi posamezne bliž

nje kmetije (prehrambeni arti
kl i , domači izdelki , suvenirji, 
ipd.), pri čemer naj bi po
sebno skrb v prihodnje name
nili prav izobraževanju ka
drov in stimulaciji ohranjanja 
domače obrti. 

Izkoristiti bi morali nove 
oblike trženja v turizmu in 
predstaviti našo celovito po
nudbo na tujih trgih in bliž
njih turističnih središčih, 
hkrati pa prenehati z ločeva
njem med gostinstvom in tu
r izmom, saj bi morali gostinci 
prevzeti pobudo za organiza
cijo prireditev, oblikovanje 
turističnih programov ipd. 
Ena izmed nalog TIC je skupni 
povezani nastopi vseh turi
stičnih subjektov (gostincev, 
društev, obrtnikov ipd.), 
hkrati pa v okviru občine or
ganizirati vsaj dve odmevni 
prireditvi, ki naj bi postali tra
dic ionalni . Poiskati bi morali 
tudi možnosti ponudbe indu-
strijsko-obrtniške dediščine, 
po kateri so Domžale najbolj 
prepoznavne, kar lahko po
meni npr. možnosti revitaliza
cije stare delavnice, žage, 
mlina ipd., pri tem pa zagoto
viti čimvečje sodelovanje 
vseh krajanov. 

V občini bi morali bolje i z 
koristiti neizkoriščene pro

store in sredstva za promocijo 
turizma. Gostišča bi na meni
jih predstavljala lokalno turi
stično ponudbo, postavili in 
redno urejali naj bi vitrine za 
oglaševanje, podeli l i konce
sije za vzdrževanje tabel in 
stebrov, brezplačno naj bi de
lili brošure za urejanje vitrin 
ob lokalih ter glede na po
trebe pripravili seminarje na 
to temo. 

Ena izmed pomembnejših 
nalog ostaja priprava primer
nega prospekta, oblikovanje 
kakovostnih spominkov in 
razglednice, priprava itine-
rarja turističnih poti po D o m 
žalah, izdaja kolesarskega 
vodnika po občini, pregled 
skupne ponudbe privatnih 
pehzionov, priprava kole
darja kulturnih in športnih pri 
reditev, ki bi ga primerno po
sredovali vsem zainteresira
nim (ureditev obvestilnih ta
bel ipd.). 

Prvi koraki pri uresničenju 
naštetih akcij so že storjeni, 
vabimo pa vse zainteresirane, 
ki imajo pobude in predloge 
za to, da naša občina postane 
bolj zanimiva, predvsem pa 
bolj prepoznavna za domače 
in tuje obiskovalce, da svoje 
ideje in predloge posredujejo 
Komisiji za turizem Občine 
Domžale, hkrati pa vabimo 
vse organizatorje različnih 
prireditev, da že sedaj prič
nejo s pripravo programa za 
leto 1997, saj bo Komisija 
skušala že za leto 1997 pri
praviti KOLEDAR VSEH PRI
REDITEV. Povabljeni k sode
lovanju! 

OBČNI ZBOR TURISTIČNEGA DRUŠTVA DOMŽALE 

Z urejenimi domačijami 
in vrtovi lepega mesta 

Z g. Dragom Burja, predsed
nikom Turističnega društva 
Domžale, sem se pogovarjala 
po končanem občnem zboru, 
na katerem so najbolj urejenim 
domačijam v mestu podelili po
sebna priznanja. 

»Predsedniško funkcijo sem 
prevzel po sili razmer in prigo
varjanju nekaterih turističnih 
delavcev v mestu, s katerimi si 
vsi skupaj želimo, da bi turi
stično društvo prispevalo k bolj 
urejenemu jn lepšemu mestu,« 
mi pove za začetek in nato 
predstavi tri akcije, ki so glavni 
del programa društva: 

»Ocenjevanje urejenosti hiš, 
vrtov in okolice je akcija, ki 
smo jo že zaključili in je zajela 
več kot 500 hiš v našem mestu. 
Posebna šestčlanska komisija si 
je večkrat ogledala vse hiše in 
vrtove ter na osnovi pravilnika 
ocenila urejenost posamezne 
domačije in njene okolice. O d 
ločitev ni bila lahka, saj je ve
liko hiš in vrtov, katerih ureje
nost bi zaslužila vse priznanje. 
Na koncu smo se ob ponovnem 
ogledu odločili za podelitev 
plaket 51 lastnikom hiš in loka
lov, hkrati pa smo jim podelili 
tudi video kaseto o lepotah Slo-

Tudi v Domžalah imamo 
kitajsko resta vrači jo 

V juliju smo končno tudi v Domžalah dobili kitajsko restavracijo. 
Da boste prišli v Kitajsko mesto, tako se restavracija imenuje, 
morate zaviti na Slamnikarsko 1, kjer vas bodo prijazno sprejeli in 
postregli mojstri kitajske kuhinje. Pričakujejo vas vsak dan od 
12.00 - 23.00. 
(Tekst in foto: D. B.) 

1 
I 1 
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venije in jih tudi tako spodbu
dili k nadaljnji skrbi za okolico 
hiš in lokalov, ki bo prispevala 
tudi k urejenosti mesta v celoti. 
Vsem prejemnikom plaket če
stitam, SLAMNIK pa prosim, da 
njihova imena in priimke ob
javi. Hkrati izkoriščam tudi pri
ložnost, da povabim vse pre
jemnike plaket, ki teh še niso 
prevzeli, da pokličejo tel. 711-
064 oz. 721-572 in se dogovo
rijo o prevzemu. Z akcijo oce
njevanja urejenosti hiš, vrtov in 
okolice bomo nadaljevali tudi 
v letošnjem letu.« 

Člani društva ter vsi drugi, ki 
želijo lepe in čiste Domžale, so 
sodelovali v spomladanski ak
ciji čiščenja mesta, ob tem pa 
so posebno skrb namenili ure
ditvi klopi, ki jih obnavljajo 
vsako leto, letos so od PE-
TROLA, ki se mu za darilo is
kreno zahvaljujejo, dobili tri 
nove klopi. Pregledali so tudi 
drevesa, okrasno grmičevje, 
zelenice, okrasna korita v me
stu ter sklenili, da jih obnovijo. 
Tako naj bi jeseni posušena 
drevesa zamenjala nova, večjo 
skrb pa naj bi namenili tudi 
oglasnim panojem. 

»Naša velika želja je,« pravi 
g. Burja, »da bi po sedmih letih 
znova organizirali mažoretke, 
saj so te pred leti popestrile živ
ljenje v mestu. Prvi pogovori 
z ravnateljico Osnovne šole 
Domžale so že opravljeni, že 
sedaj pa vabim dekleta od 9. 
leta dalje, ki jih to veseli, da se 
jeseni prijavijo k skupini mažo-
retk.« 

To je le delček aktivnosti dru
štva, ki si prizadeva, da bi bilo 
naše mesto lepše in bolj ure
jeno in ob tej priložnosti vabi 
vse, ki jim ni vseeno, kakšne so 
Domžale, da se jim pridružite. 

V. 

Radomeljski taborniki uspešni 
na državnem mnogoboju 

16. in 17. junija 1996 sta 
se dve ekipi tabornikov roda 
Mlinskih kamnov iz Rado
melj, udeležili v Slovenski 
Bistrici državnega mnogo
boja za Medvedke in Čebe
lice, (do četrtega razreda 
osnovne šole) 

Na predhodnem območ
nem mnogoboju v Ihanu, 1. 
junija letos, sta se ekipi M r 
čes in Mačke uvrstili na prvo 

in drugo mesto. Tako sta ra
domeljski ek ip i premagali 
vse druge tekmece z d o m 
žalskega območja in si pr i 
dobi l i prav ico do udeležbe 
na državnem mnogoboju . 

Mnogobo j je potekal 
v lepi naravi oko l i ce S loven
ske Bistrice, in sicer v na
slednjih tekmovaln ih d isc i 
p l inah : premagovanje ovir , 
postavljanje in kurjenje og-

Mačke, iz roda Mlinskih kamnov Radomlje 

nja, postavljanje šotora iz 
šotork, orientaci ja in loko
strelstvo. 

Čeprav je rod M l insk ih 
kamnov maloštevilen, so 
njegovi predstavniki na 
obeh mnogoboj ih dokaza l i , 
da so najboljši v domžal
skem območju in srednje 
dobri v državnem mer i lu . 

Vsem akt ivnim taborni 
kom bi nam bi lo v veselje, 
če bi se nam z nov im šol
skim letom pridružilo še več 
radomeljskih osnovnošolcev 
in de l i lo z nami veselje in 
zadovol jstvo ob stiku z na
ravo, prijateljstvu in sodelo 
vanju v skupnosti l jubiteljev 
narave. Naša temeljna 
usmeritev je spoznavanje 
narave, načini za preživetje 
v njej, razvijanje prijatelj 
stva in sodelovanja ter 
ustvarjalna igra in sprostitev. 

Vabl jen i ste osnovnošolci 
in vsi , ki ste pripravl jeni 
z dobro vol jo in idejami p r i 
spevati k ob l ikovanju in 
uresničevanju naših c i l jev. 

Vese l imo se srečanja 
z vami . 

SONJA TOMŠIČ , vodnica 

Veselo 
na Kolovcu 

Na Kolovec v Lovsko kočo sta v članstvo LD 
Domžale povabila dva novopečenca lovca, kjer 
je bilo prijateljsko srečanje lovcev. Po uspešno 
opravljenem lovskem izpitu dveh članov Janeza 
Pavli in Mirana Peterka sta bila sprejeta kot 
lovska pripravnika na skupščini leta 1994. 

V dveh letih pripravništva sta opravila veliko 
delovnih ur v lovišču v gojitvene namene div
jadi, kamor spada izdelava krmišč za razne vrste 
živali, krmljenje živali, izdelava valilnic za ptice 
pevke, izdelava visokih prež za opazovanje in 
štetje divjadi, več ur sta opravila pri lovski koči 
na Kolovcu. Vestno sta se udeleževala skupnih 
lovov, kakor tudi predvsem opazovanj narave 
v spremstvu skrbnih mentorjev, ki sta jima o na
ravi in živaloslovju marsikaj neznanega pove
dala in tudi podučila. Opravila sta po dve kino
loški in strelski prireditvi, kar je osnovni pogoj 
pred vpisom na lovski tečaj, ki je potekal v Ljub
ljani trikrat tedensko po štiri ure od 18. 3. do 22. 
4. 96. Po enomesečni pripravi na izpit sta 29. 5. 
96 res stopila pred komisijo lovcev, kjer sta 
potegnila lističe z vprašanji, na katera sta odgo
varjala, člani komisij so jima zastavljali podv-
prašanja, na katere sta odlično odgovarjala in 
zato ob zaključku prejela težko pričakovana 
izpitna dokumenta. Zato sta 24. 6. 96 ob 18. uri 
pripravila srečanje. Povabilu se je odzvala ve
čina članov. Ob prihodu na prireditev je vsakdo 
mladima lovcema stisnil desnico, zaželel lovsko 
pravičnost in dober pogled. Kuharska opravila in 

Dva vesela lovca člana LD Domžale Janez Pavli 
in Miran Peterka 

strežbo sta izvrstno opravila lovca Marinka Za-
vašnik in Janez Štele. Za veselo razpoloženje je 
poskrbel s harmoniko frajtonarico znani godec 
in lovec Tine Stare; ta je zeleni meh vlekel 
pozno v noč. 

Tekst in fotografija 
S. V. 

PLANINSKO DRUŠTVO DOMŽALE 

Dobrodošli v Domžalskem 
domu na Mali planini 

Ko se ogreje in skopni sneg 
po naših gorah in planinah, 
pride čas za vse ljubitelje plani-
narjenja in pravega gorništva. 
Planine zažarijo v soncu, pla
ninske koče oživijo, na stezah 
in poteh naših čudovitih planin 
se srečujejo planinci in obujajo 
spomine na prehojene planin
ske poti. Marsikdo v planinah 
preživi tudi svoj dopust. 

Le streljaj od našega mesta 
vse ljubitelje planinarjenja ča
kajo biseri narave Velika in 
Mala planina in veriga planin 
okoli njiju, ki vedno znova pre
senetijo obiskovalce s svojo le
poto, svežino in prijaznimi baj
tarji. Prav v tem koncu pa vse 
planince čaka tudi DOMŽAL
SKI D O M na MALI PLANINI 

pd domžale 
(I 520m), kamor Planinsko dru
štvo Domžale vabi vse pla
nince, da se v njem osvežijo, 
potolažijo lačne in žejne že
lodce, morda pa v domu, ki 
razpolaga kar z nekaj deset le
žišči, preživijo tudi svoj letošnji 
nepozabni dopust. 

Do konca septembra bo 
DOMŽALSKI D O M odprt vse 
dni v tednu, prijazno osebje pa 
bo rado ugodilo vašim željam. 
Informacije o zasedenosti 
doma lahko dobite tudi po mo
bitelu 0609 614-142. 

Pa še na nekaj hi vas radi 
opozorili: ZADNJO' NEDELJO 
V AVGUSTU bo pri DOMŽAL
SKEM DOMU tradicionalno 
srečanje domžalskih planincev. 
Ne pozabite nanj! 

Nasvidenje torej v DOM
ŽALSKIM DOMU na MAH 
PLANINI! 

Lepi razgledi, prijetni spre
hodi in stari pastirski stanovi 
odkrivajo naše korenine, tišino 
gora in prijetna doživetja v na
ravi. V. 
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Poročilo 
CPV 

Trzin, 1. 6. ob 9.30 je občanka zapro
sila enoto CPV za gašenje gozdnega po
žara, ki se je širil iz gorečega kupa lesnih 
odpadkov, saj je brezvestni delavec og
njene zublje pustil in odšel neznano-
kam. Gasilci, ki so prispeli na pomoč, so 
ogenj pogasili z vodo. 

Količevo, 1. 6. ob 13.35 je varnostnik 
Papirnice Količevo Sarrio preko UKV ga
silske radio zveze obvestil gasilce o po
žaru, ki je izbruhnil po opravljenem delu 
v skladišču papirja na viličarju kleščarju 
Boss - H 70. Ob prihodu gasilcev je bil 
ogenj že lokaliziran, saj so takoj začeli 
z gašenjem prisotni delavci, ki so pora
bili kar nekaj ročnih gasilnih aparatov na 
prah, nato so gasilci viličar izvlekli na 
dvorišče, kjer so ogenj dokončno poga
sili. 

Mengeš, 3. 6. ob 10.35 je občanka 
Zadružniške ulice obvestila gasilce, da 
v strnjenem naselju gori mizarska delav
nica, zato so odšli z dvema kombinira
nima voziloma in preko pozivnikov akti
virani mengeški prostovoljni gasilci, ki 
so odhiteli na isto lokacijo. Pred priho
dom gasilcev na kraj so delavci z roč
nimi gasilnimi aparati pogasili ogenj 

25. junija ob 14.35 je iz neznanega vzroka prišlo do silovitega trčenja, kjer je voznik 
ostal vkleščen med pločevino, rešili so ga šele gasilci 

Viličar kleščar, ki se je vžgal po končanem delu v papirnici Sario 1. junija ob 13.35. 

Nagradna šahovska problema 
V poletni številki Slamnika objavljamo tokrat dva šahovska 

problema, ki vam bosta »ohladila« glavo v vročih poletnih dneh. 
Sestavil ju je Domžalčan Janez Nastran, eden najboljših sloven
skih problemistov. 

Prvi potezi obeh problemov sta tudi njuni rešitvi. Pošljite ju na 
naslov: Uredništvo Slamnika, Ljubljanska cesta 69, Domžale, 
s pripisom: Za rubriko Na črno-belih poljih. 

Vaše rešitve pričakujemo do 25. avgusta, trije uspešni in izžre
bani reševalci obeh šahovskih problemov pa prejmejo od urednika 
rubrike lepo knjižno (o šahu) nagrado. 

BOGDAN OSOLIN 
JANEZ NASTRAN 
Mat-pat 31. 12. 1995 
Martin, Slovaška 
Mat v 2 potezah 

JANEZ NASTRAN 
Hlas ludu 11. 4. 1996 
Bratislava, Slovaška 
Mat v 2 potezah 

§ H 

Šahovska novica 
Domžale: 

V juniju je na rednih petkovih hitropoteznih šahovskih turnirjih 
mojstrski kandidat Bogdan Osolin zbral 29 točk in dosegel četrto 
skupno (mesečno) zmago. Drugo in tretje mesto sta si razdelila 
Artur Jack (I. kat), in Boris Skok (MK) s 26.5 točke. Sledijo jim: V. 
Janjič 26 točk, P. Zupančič 17 točk, F. Zupane 15,5 točke itn. 

Na štirih junijskih šahovskih turnirjih je sodelovalo 14 šahistov. 
Turnirje je vodil Peter Zupančič. 

Lepo povabljeni na hitropotezne šahovske turnirje, ki so vsak 
petek ob 19. uri v šahovski sobi Balinarskega društva Domžale. 

B. O. 

v odvodnem jašku lakirne kabine. Zato 
so gasilci opravili temeljit pregled, men
geški gasilci so prevzeli požarno stražo. 

Imovica, 3. 6. ob 18.30 je občan po 
telefonu sporočil gasilcem v Centru po
žarne varnosti Domžale, da v Imovici 
1 gori večji gospodarski kompleks. Takoj 
so odšle intervencijske enote z dvema 
kombiniranima voziloma na kraj do
godka, kjer so se gasilci spoprijeli z uni
čujočimi ognjenimi zublji, ki so sikali iz 
ostrešja. Na pomoč so priskočili še pro
stovoljni gasilci iz okoliških društev Pre-
voje, Domžale, Mengeš, Vir, Dob, Lu
kovica, Loka in Ihan, vse skupaj okrog 
sedemdeset gasilcev, ki sp ogenj pogasili 
v nekaj več kot eni uri. Domači in vaš-
čani so iz hleva rešili večje število go
vedi in traktor s pripeto prikolico za 
seno. Popolno je uničeno celo ostrešje 
na poslopju v izmeri 32 x 10 m, puhalnik 
za seno, mešalnik sena, šrotar, miksar, 
samokolnica, ciza, preko 2 m1 žaganega 
lesa, približno 200 kg koruze v storžih in 
131 sena. Po prvi nestrokovni oceni je 
lastnik K. O. oškodovan za preko deset 
milijonov tolarjev, vzrok požara še ni 
dokončno znan. 

Mengeš, 10. 6. ob 16. jO so domžalski 
policisti napotili gasilce CPV na lokalno 
cesto Trzin - Mengeš, kjer je bilo po 
cestišču raztreseno približno 5 m1 sena, 
ki ga je bilo potrebno odstraniti s ce
stišča. Vso površino so še oprali z vod
nimi curki. 

Domžale, 1 3. 6. 18.15 je hišni svet iz 
Kamniške 11 zaprosil gasilce za črpanje 
vode iz kletnih prostorov; to so gasilci 
tudi hitro opravili, potem so očistili tudi 

odtočne jaške in preostanek vode je od
tekel v kanalizacijo. 

Vir, 13. 6. ob 20.05 je lastnik trgovine 
Žolna zaprosil za demontažo reklamne 
table, ki je bila slabo montirana ravno 
nad pločnikom, kjer hodijo pešci. Da je 
ne bi kdo nepričakovano skupil kar 
z vrha po glavi, so gasilci to delo takoj 
opravili. 

Domžale, 14. 6. ob 16.53 so domžal
ski policisti napotili gasilce v križišče 
k Cestnemu podjetju, kjer so verižno 
trčila štiri vozila, zato je bilo potrebno 
oljne madeže in bencin pobrati s pra
škom kemsorb in vozišče oprati z vod
nimi curki. 

Spodnje loke, 21. 6. ob 22.40 so ga
silci odšli na poziv domžalskih gasilcev 

30. junija ob 7.20 se je v Domžalah med 
obratovanjem vžgal pralno-sušilni stroj 
Candv 

Imovica 3. junija ob 18.30 je zagorelo na večjem gospodarskem objektu 
na magistralno cesto M-10, kjer je bila 
prometna nezgoda med dvema vozi
loma avstrijske in ljubljanske registra
cije; tam je bilo potrebno razsvetliti te
ren, izvleči eno vozilo iz jarka in očistiti 
cestišče mastnih madežev. 

Trzin, 25. 6. ob 14.35 so policisti 
gasilce napotili na prometno nesrečo 
med Trzinom in Mengšem, kjer je voz
nik vozila Fiat 126 p nenadoma zavil 
levo in trčil v Škodo Favorit. V prvoime-
novanem vozilu je bil voznik težje ra
njen in vkleščen med pločevino, zato so 
ga iz objema pločevine rešili s pomočjô  
hidravličnega reševalnega orodja, potem 
so vozilo Fiat 126 p odstranili z vozišča, 
očistili oljne madeže in oprali z vodo. 

Domžale, 30. 6. ob 7.20 je občanka iz. 
ulice Tabor zaprosila enoto CPV za gaše
nje ognja v pralno sušilnem stroju 
Candv, ki se je vžgal med obratovanjem 
med pri sušenju perila. Gasilci so na 
kraju sneli zgornji pokrov in ogenj poga
sili z vodo, potem pa popolnoma uničen 
stroj odnesli na dvorišče. 

Na poziv policistov so gasilci opravili 
še pet čiščenj cestišč po prometnih nez
godah, trikrat izčrpavali vodo in čistili 
zamašene in nepravilno izdelane kanali
zacijske odvode, opravili so še nekaj 
odpiranj vrat stanovanj in enega na 
osebnem vozilu R-21. 

Tekst in fotografije 
VIKTOR SVETLIN (CPV) 

70 let PGD Studenec 
Prostovoljno gasilsko društvo Studenec 

letos praznuje 70-letnico delovanja. Zače
tek delovanja sega v leto 1926, ko so teda
nji napredni gospodarji iz Studenca, Škoc-
jana, Brezja, Goričice, po nekajletnih pri
pravah na ustanovnem občnem zboru dne 
8. junija 1926 ustanovili Prostovoljno gasil
sko društvo Studenec, in sicer iz potrebe 
po bolj organizirani in hitrejši pomoči ob 
požarih, ki so bili v tem času dokaj pogosti. 

Med glavnimi pobudniki ustanovitve Ga
silskega društva so bili Franc Vehovec, Pa
vle Jeretina, Anton Stražar, Tomaž Svetlin, 
Anton Cerar, Franc Kovač in drugi. Žal so 
danes vsi ustanovni člani že pokojni. 

Takoj po ustanovitvi so ustanovitelji za
čeli z zbiranjem sredstev za nabavo po
trebne gasilske opreme in že leta 1928 
kupili prvo motorno brizgalno češke izde
lave, v letu 1929 pa so slovesno odprli 
gasilski dom. Leta 1938 so kupili voz za 
prevoz gasilske opreme, seveda za konjsko 
vprego. Kmalu po vojni pa so gasilci kupili 
rabljen avtomobil, ki pa za potrebe gasil
stva ni bil ravno najbolj primeren, vendar 
zaradi pomanjkanja sredstev ni šlo dru
gače. Ker je bila stara motorna brizgalna 
dotrajana in kljub stalnim popravilom prak
tično neuporabna, so studenški gasilci 
v letu 1973 uspeli zbrati toliko sredstev, da 
so nabavili novo sodobno črpalko Rosen-
bauer. Ker pa stari avto že dolgo ni več 
služil namenu, so leta 1978 uspeli nabaviti 
novo gasilsko vozilo znamke IMV. 

Ves čas obstoja društva je le-to aktivno 
delovalo, tako pri gašenju požarov, kot tudi 

v primeru naravnih nesreč, predvsem po
plav, ki so bile na tem področju včasih 
precej pogoste. Ves čas je društvo posve
čalo veliko pozornosti izobraževanju in 
usposabljanju članov. Redno so se udele
ževali gasilskih tekmovanj in vaj. Za fi
nančna sredstva je moralo društvo v veliki 
meri skrbeti samo, in sicer z organizacijo 
prireditev - gasilskih veselic, ki so bile 
znane daleč naokrog. 

Geslo »Bližnjemu v pomoč!«, ki so ga ob 
odprtju gasilskega doma razpeli nad vrati, 
je pri studenških gasilcih vedno veljalo in 
še velja. 

Sedemdeseto obletnico delovanja Pro
stovoljnega gasilskega društva so studenški 
gasilci slovesno praznovali. Praznovanje se 
je začelo v soboto, 8. junija s sektorsko 
vajo na Studencu, v kateri je sodelovalo 
okrog 50 gasilcev iz okoliških gasilskih dru
štev in CPV, ki je vajo tudi vodil. Osrednja 
slovesnost pa je bila v nedeljo, 9. junija, ko 
so namenu izročili novo sodobno gasilno 
vozilo znamke Mercedes. Novo vozilo je 
blagoslovil kaplan g. Jože Tomšič, krstila 
pa sta ga botra, županja ga. Cveta Zalokar 
Oražem in g. Marjan Jančar. Proslave so se 
udeležili predstavniki Gasilske zveze Dom
žale ter gasilci okoliških gasilskih društev 
s prapori ter številni krajani. Ob tej priliki 
so bila podeljena priznanja najstarejšim 
članom društva za dolgoletno sodelovanje. 
Po proslavi so gasilci priredili tradicionalno 
vrtno veselico z bogatim srečolovom. 

Vozilo Mercedes 410, kupljeno kot kombi furgon, je bilo v ga
silno vozilo predelano v podjetju AS - BUS d.o.o. v Domžalah. 
Nabavna cena vozila, vključno s predelavo je cca 55.000 DEM. 
Dobršen del sredstev za nabavo vozila so gasilci zbrali sami, 
druga pa so prispevali Gasilska zveza Domžale, Krajevna skupnost 
Krtina, Republiška uprava za zaščito in reševanje, Občina Dom
žale, nemajhen del pa so prispevali krajani okoliških vasi v nabi
ralni akciji. Da pa bo vozilo popolno opremljeno, bo potrebno 
nabaviti še nekaj opreme, kot so: lestev, cevni mostovi, reflektorji, 
dihalni aparati in drugo. 

Novo gasilno vozilo je velika pridobitev za studenške gasilce, 
hkrati pa tudi obveza in spodbuda, zlasti za mlade, za nadaljnje 
vestno in požrtvovalno delo v Gasilskem društvu in gasilstvu 
nasploh. TEKST: K. M., FOTO: S. V. 

Naše živali v poletni vročini 
Neštete žalostne zgodbe 

o živalih so resno opozorilo 
človeku. Kot društvo proti mu
čenju živali smo dolžni opozo
riti občane, da so kot gospo
darji - lastniki živali zanje 
dolžni tudi skrbeti, to je os
novna morala in občutek odgo
vornosti do živega bitja. Lahko 
bi navajali vsakodnevne do
kaze, koliko trpljenja morajo 
prenašati živali zaradi hude 
vročine. Poletje je tu. Zato pro
simo in opozarjamo ne zane
marjajte svojih živali, zagoto
vite jim poleg hrane dosti ne
oporečne sveže pitne vode 
- zagotovite jim ustrezne higi

enske razmere za dobro po
čutje v bivalnih prostorih (pre
zračevanje). Ne zanemarite 
bolnih živali, zagotovite jim 
pravočasno veterinarsko po
moč. Opozarjamo! Vsako na
sprotno ravnanje je mučenje ži
vali in je kaznivo. 

Nič koliko očividcev se 
obrača na naše društvo s proš
njo, naj posredujemo glede ne
humanega odnosa do psov (in 
tudi drugih živali), naj bo to na 
podeželju ali v stanovanjskih 
naseljih. Ponovno opozarjamo, 
pes ne sme trpeti zaradi lastni
kove malomarnosti in krutosti, 

kajti tudi on je živo bitje, ki čuti 
bolečino kot človek. 

Osnovne zahteve za naše 
prijatelje - pse: 

- suho zavetje, senco poleti 
(uta psu primerno velika); 

- izdaten obrok zdrave 
hrane (mladičke hranimo do 
enega leta starosti večkrat na 
dan); 

- vedno dovolj sveže, čiste 
pitne vode; 

- veriga naj bo dolga od 
3 do 4 metre z usnjeno ovrat
nico, ki ga ne sme stiskati ali 
drgniti; - če biva pes v pesjaku, 

naj ta ne bo premajhen 
- 3 x 4 metre. 

Spustite ga večkrat z verige 
ali iz pesjaka, naj se sprosti. 
Kako hvaležen vam bo! 

Tudi psi v stanovanjih potre
bujejo dosti vsakodnevnega gi
banja. Ne puščajte ga ves dan 
samega v zaprtih prostorih, 
brez zadostnega zraka, hrane 
in vode. 

Pogosto se zgodi, da se ljudje 
živali naveličajo in jih kar zavr
žejo. Takšno početje ni vredno 
človeka. 

Bodimo vendar kulturni lju
dje in ne mučimo živali! 

ŠTEFKA KURENT 
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Pisma bralcev 
SLAMNIK 714-599, 721-022 
Spoštovane bralke in bralce prosimo, da svoje prispevke 

podpišete s polnim imenom in navedete točen naslov. 
Prispevkov brez točnega naslova ne bomo objavili. 
Pisem bralcev, ki bodo daljša od i2 vrstic, zaradi 

pomanjkanja prostora prav tako ne bomo mogli objaviti. 

Spoštova
na gospa 
urednica 

Dada Brejc 
najprej se Vam zahvalju

jem, da ste me v zadnji šte
vilki Slamnika izbrali za 
glavno temo vaše cenjene 
rubrike ODSEVI in me v njej 
dodobra obdelali. Pohvalno 
je, da ste se v njej s kritično 
besedo končno obrnili na 
domžalske teme in se me 
lotili z vrsto obtožb, saj za
radi yaše nepristranskosti in 
splošno znane objektivnosti 
mnogi drugi občinski funk
cionarji, zlasti seveda spo
mladanski, nikoli ne bodo 
deležni te časti. So pač 
sveti, nezmotljivi, načelni, 
edini pošteni in moralni. 
Vesela sem tudi, ker mi je 
bila s tem dana edinstvena 
priložnost, da pridem na 
prve strani glasila občine 
Domžale, saj za Vas dru
gače skoraj ne obstajam. 

V vašem članku, ki bi ga 
lahko uvrstili med novinar
sko zvrst pamflet (gl. Slovar 
tujk — fig. sramotilni spis), 
mi očitate dve hudi kršitvi in 
eno mani hudo. Za obe 
hujši ne obstajajo prav nika
kršni dokazi za obtoževa
nje. Pri tem se človek spra
šuje, ali niso stare »zdrave 
sile« skrite kje drugje, saj je 
v demokraciji znano, da 
človek ni kriv, dokler se mu 
krivda ne dokaže. 

1. Planiranje presežkov 
proračuna je v 11. členu 
Odloka o proračunu Občine 
Domžale predvideno, edini 
pogoj za to je, da se pri tem 

ohranja realna vrednost, da 
so plasirani varno (torej, da 
preverimo zanesljivost) in 
•da zaradi tega ni ogrožena 
likvidnost proračuna. Med 
letom se takšni presežki po
javljajo in večino teh sred
stev (95%) vežemo kot de
pozit pri bankah. Manjši del 
pa je bil v letu 1995 plasiran 
tudi nekaterim domžalskim 
podjetjem in obrtnikom, ki 
so se na nas obrnili s pi
smeno prošnjo, da jim po
magamo pri premagovanju 
likvidnostnih težav ali ob 
večjih naložbah oz. investi
cijah. Na ta način skušamo 
tudi pomagati pri tako ope
vani pomoči gospodarstvu 
in podjetništvu. Vse je bilo 
ustrezno zavarovano, obre
sti pa v celoti plačane. Naj 
ob tem povem, da smo Mi
nistrstvo za finance pisno in 
večkrat ustno (urgence) pro
sili za mnenje, vendar ga do 
danes še nismo dobili, pri 
čemer krivde za to ne mo
rete pripisati občinski 
upravi. Naj ob tem povem, 
da je bilo tovrstno posojanje 
denarja praksa tudi v prejš
njih obdobjih in to tudi ta
krat, ko je Izvršni svet ob
čine Domžale vodil član 
vaše stranke. Po naši oceni 
to ni kršenje nobenega od
loka ali zakona, ob tem pa 
tudi ni prihajalo do nevest
nega ali malomarnega raz
polaganja z družbenimi 
sredstvi. 

2. Pravite tudi, da je bila 
v času pred volitvami v svete 
krajevnih skupnosti očitno 
kršena volilna zakonodaja 
in to v tistem delu, ki govori 
o volilnem molku. Organi
zator odprtja ceste v Dobu 
ni bila nobena stranka in 
nihče od kandidatov v času 

volilnega molka ni bil ome
njen z imenom in priimkom. 
Če je bila kršitev (po vaše) 
tako očitna, potem boste 
morali to dokazati. Treba je 
povedati, da je to področje 
urejeno s posebnim zako
nom in da je potrebno za 
dokazovanje vaše trditve 
sprožiti ustrezne postopke 
pred pristojnimi sodnimi or
gani. 

Za slabe volilne rezultate 
pa je seveda najlažje obto
žiti druge, težje pa se je 
ozreti vase in se vprašati, ali 
ni morda del krivde tudi kje 
drugje in vsega le ni kriva 
županja. 

3. O moji udeležbi na 
strokovni ekskurziji na Šved
skem pa tole. Vem, da vas 
nikoli, ampak prav nikoli, 
ne bom mogla prepričati, da 
je bila smiselna in koristna. 
Menim namreč, da se je 
treba ozreti v Evropo, prene
sti njihove izkušnje v naš 
prostor in v tem smislu je 
Švedska s svojo urejenostjo 
predšolske vzgoje lahko 
vzor drugim in se pri njih 
veliko naučimo. Zato mi
slim, da tam nismo le za
pravljali občinskega de
narja, pač pa nabirali izkuš
nje in znanje za projekt uva
janja devetletnega šolanja, 
pred katerim smo in se nanj 
pripravljamo tudi v Slove
niji. Če pa smo že načelni, 
potem bi bilo pošteno čisto 
in samo iz načelnih vzrokov 
vprašati tudi o smiselnosti 
obiska v Ameriki bivšega 
predsednika Izvršnega sveta 
g. Tomaža Štebeta, člana 
vaše stranke, in to v zad
njem mesecu mandata (de
cember 1994) ter o načinu 
pokrivanja stroškov zanj. 
Moje mnenje sicer je in 
ostaja, da je prav, da se vo
dilni občinski delavci 
ozremo v svet in iz njega 
v našo občino prenesemo ti
sto, kar je tam dobro in pri
memo urejeno. Zaplankana 
in vase zagledana uprava 
težko pripravlja dobre in so
dobne rešitve! Seveda pa se 
pri tem ne sme pretiravati in 
je treba dobro premisliti, 
kam in zakaj kdo odhaja. 

Trdite tudi, da naslovni 
škof g. Vekoslav Grmič 
»grmi zoper spravo«. Na 
njegovem srečanju z njim 
v Jaršah vas nisem opazila 
med obiskovalci in očitno so 

vas o tem napačno informi
rali. Seveda to tudi razu
mem, saj je novinar Slam
nika zapisal, da je bilo 
vzdušje zelo megleno in 
očitno mu je megla tudi za
mašila ušesa. Na provoka
tivna in celo nesramna izzi
vanja ter vprašanja je škof 
Grmič odgovoril mirno, do
stojanstveno in pomirjujoče, 
a očitno »dvema mladeni
čema, ki ju je zanašalo 
v desno« to ni bilo všeč in ju 
ni moglo zadovoljiti. Vse
skozi pa je pozival na 
spravo in ob tem poudaril, 
da papežev obisk ni bil do
volj izkoriščen v te namene, 
saj je bil velika priložnost za 
pomiritev Slovencev. Zato 
pa je krivil zlasti vodstvo 
slovenske Cerkve. Pri tem 
mislim, da ima vso pravico, 
da javno pove svoje mne
nje, četudi to nekaterim ni 
in ne bo všeč. 

Spoštovana gospa Dada 
Brejc. 

V Odsevih pravite, da se 
ljudje bojijo govoriti z vami 
in se obračajo stran od vas. 
Vsega tega naj bi bili krivi 
drugi. Celo hodniki in tanke 
stene ter strah v ljudeh, da 
bodo slabo zapisani. To 
težko komentiram, čeprav 
sama teh izkušenj nimam. 
Poznam pa pregovor, ki 
pravi: kar seješ, to žanješ in 
morda bi se vendarle tudi 
v vašem primeru morali 
vprašati, kaj sejete vi, da je 
žetev tako klavrna in ste so
očeni s tolikimi grožnjami in 
neprijaznostjo. Krivdo mo
ramo vedno iskati najprej pri 
sebi in v svojih dejanjih, 
drugi pa so ponavadi le od
sev in odmev na naša deja
nja in ravnanja. 
CVETA ZALOKAR ORA-

ŽEM, županja 

Pripis urednice 
Zaradi nekaterih netoč

nosti v pismu županje dajem 
nekaj pojasnil in vprašanj: 

1. Niti v zakonu o lokalni 
samoupravi niti v statutu ob
čine Domžale ni določeno, 
da bi občina lahko posojala 
denar. Plasiranje prostih 
proračunskih sredstev za po
sojila »gospodarstvu in po
djetništvu« v proračunu za 
leto 1995 ni bilo predvi
deno, prav tako niso bili do

ločeni kriteriji za delitev po
sojil niti obrestne mere. Po
sojila so presegala tudi limit 
500.000 SIT, kar pomeni, 
da ste prekoračili svoja poo
blastila. Povsem jasno je, da 
se proračunska sredstva 
lahko delijo le na podlagi 
razpisa in skladno z odlo
kom. Na kakšni pravni pod
lagi ste, spoštovana ga. žu
panja, odločali o posojanju 
proračunskih sredstev, kdo 
je odločal o delitvi posojil, 
ali so že vsi posojilojemalci 
denar vrnili? Ali so bili tudi 
drugi podjetniki v Domža
lah seznanjeni z možnostjo 
pridobivanja ugodnejših po
sojil »na občini«? Da pa mi
nistrstvo za finance še ni od
govorilo na vaše pismo pa ni 
presenetljivo, saj ga vodi 
Mitja Gaspari. Vrana vrani 
ne izkljuje oči. 

2. Tomaž Štebe je bil 
v času, ko je bil predsednik 
IS v Domžalah, član Narod
nih demokratov in ne član 
SDSS. 

3. Po zakonu ni dovo
ljena nikakršna promocijska 
aktivnost kandidatov 24 ur 
pred volitvami. V Dobu pa 
ste ravno vi ob otvoritvi ce
ste omenjali zasluge pred
sednika KS, ki je bil tudi 
kandidat na volitvah. 
Kakšne promocije so bili de
ležni drugi kandidati, pa vas 
ne zanima. Določbe o sank
cijah zoper kršitelje in o po
stopku pritožbe so nepo
polne in nejasne. V takšnih 
razmerah bi zato pričako
vali, da bi vsaj tisti, ki naj bi 
skrbeli za zakonitost, ravnali 
etično. Tako pa je vaše rav
nanje spet dvolično. Kadar 
vam ustreza, se sklicujete na 
zakon, kadar pa ne, pa za
dostuje praksa itd. 

4. Davkop/ačev,i/< 1 
imamo pravico vprašati, 
kako se porabljajo prora
čunska sredstva, pristojni pa 
so dolžni odgovoriti, saj je 
Slovenija demokratična dr
žava. Vi pa vsako vprašanje 
štejete kot napad na vas ali 
vašo funkcijo. V primeru va
šega potovanja na Švedsko 
je občinski svetnik B. Osolin 
zastavil vrsto vprašanj, vaši 
odgovori pa so bili očitno 
nepopolni, saj je svetnik 
zahteval, da v celoti odgo
vorite na zastavljena vpraša
nja. Čemu se izmikate odgo
vorom? Med drugim je do

volj zgovorno tudi vaše ne
prestano ponavljanje pri
merjav v smislu, »nič hu
dega, če ravnam nezako
nito, saj drugi tudi.« Ža
lostna je podoba javnega 
delavca, ki tako ravna. 

5. Ker se pritožujete, da 
vam v Slamniku ne name
njamo dovolj pozornosti, 
naj javnosti povem, da iz 
meseca v mesec v uredni
štvo Slamnika pošiljate 
vedno več fotografij, na ka
terih se rokujete, govorite ali 
preprosto stojite. Najbrž bo
ste soglašali z mano, da bi 
bilo neokusno, če bi vsakič 
objavili prav vse vaše go
vore in fotografije. V prejšnji 
številki Slamnika se lahko 
vidite na štirih fotografijah, 
v tej številki na petih. Če je 
to dovolj ali premalo, naj 
povedo bralci. Nenazadnje 
pa vas lahko občani obču
dujejo vsakih štirinajst dni 
v Domžalskih novicah. 

Urednica 

ALI JE LETO 1996 RES 
NEUGLEDNO? 

Razmišlja
nje ob peti 
obletnici 
slovenske 
osamo
svojitve 

Naši politiki, ne samo da je 
včasih molk zanje zlato, le 
redko postavljajo stražo pred 
vrata svojih ust. Ne vem, zakaj 
naj bi bilo leto 1996 neu
gledno, kar trdijo nekateri poli
tiki. Raje naj bi razmislili 
o ogroženosti slovemfcoga /«•-
zika, o dovolj ali ne dovolj 
močnih regijah v Sloveniji, 
o preveč ah premalo odprtih 
mejah v Sloveniji, o vstopanju 
v Evropsko unijo... in domžal
ski politiki o medsebojnem so
žitju. In če naj bi bilo leto 1996 
res neugledno, je treba morda 
najprej potipati bolj ali manj 
neusklajeno delovanje med 
SKD in LDS, tako na državni 
kakor na občinski ravni, tudi 
domžalski, ne zanemarjajoč 
opozicijo in zunajparlamen-
tarne stranke. 

In kar ni nepomembno: za
vedati se moramo, da je prav
zaprav Slovenija edina dežela 
kriminala, a brez kriminalcev, 

Znan glas, 
znan obraz 
med nami 

V začetku maja je bilo vreme 
še zelo neprijetno. Ni kazalo na 
lep vikend. Kljub temu se je na 
jasi pred krumperškim gozdom 
pričelo tekmovanje v preskako
vanju ovir. Obiskovalce je po 
mikrofonu pozdravil prijeten 
žameten glas. »Kot prava pro
fesionalka,« sem pomislila. Že
lela sem se seznaniti z njo. Bila 
je res tista »prava« napovedo
valka - Metka Šišernik-Baloh. 

Nič več vas nc srečujemo na 
televizijskih zaslonih. 

Po 27-tih letih dela od jutra 
do noči, ko ni bilo ne rojstnih 
dni ne praznikov, se prav pri
l ive umirjen posel. Delam kot 
strokovna sodelavka na TV Slo
venija, kjer pokrivam kulturno-
umetniški program, zastopam 
interese nacionalne T V . . . Tu 

pa sem kot velika ljubiteljica 
živali. 

Pred leti sem si za rojstni dan 
kupila jahalni tečaj na Krurru 
perku. S konjem sva takoj 
vzpostavila prijeten odnos. Ob 
koncu tečaja pa me je vendar 
zelo presenetil. Vrgel me je 
s sedla in bila sem užaljena. 
Obsedela sem na tleh. Prišel je 
k meni, me uščipnil, kot bi ho
tel reči - no, sedaj si pravi ja
hač. Vstani, greva. 

lme+9 sem tudi psa in pa pa
pagaja Čičija, ki me je vselej 
pozdravil, ko sem bila še na 
pragu: »Živijo, Metka!« 

Verjetno vas je doma čakal 
še kdo. 

Vselej sem bila presrečna, ko 
sem zopet zagledala hčer Zalo. 
Zelo dobri prijateljici sva. Dve 

uri dnevno sva si vzeli kljub 
moji pogosti odsotnosti. Vselej 
sva si imeli dovolj povedati. 
Zelo sem pazila, da ji nisem 
nikdar vsiljevala svojega mne
nja. Pravica vsakega otroka je, 
da sam odloča o svojem upor
ništvu. Tako sem ji dala samo 
vedeti, da sem ji na razpolago, 
če me potrebuje. Že kot dijaki
nja je bila veliko v Angliji in 
nasploh v tujini. Študirala je la
tinščino. Sedaj je že profesorica 
na univerzi. Veliko obveznosti 
ima, prav kot pred leti. 

So tudi vas starši zaposlovali 
tako zelo, da niste imeli časa za 
neumnosti? 

Moje otroštvo je bilo res 
lepo. Tako rada se ga spomi
njam. Tudi sama sem imela 
otroštvo zapolnjeno z aktiv
nostmi, kar je ostalo prostega 
časa, sem se »šla« napovedo
valko. 

Starša sta pred kratkim praz
novala 54. obletnico poroke. 
Trije otroci smo. Mama je bila 
zdravnica, pa vendar je imel 
oče glavno in odločilno besedo 
pri vsem. Mama mu je le tiho 
sledila, nas vzgajala, skrbela za 
to, da smo bili čisti in siti. No
bene emancipacije ni bilo ču
titi, vendar pa je bil tudi oče 
zelo spoštljiv do nje. Osebno 
sem prepričana, da borba za 

ženske pravice slabo vpliva na 
odnos med partnerjema in ni 
temelj za topel dom, ki ga 
otroci tako zelo potrebujejo. 
Res je tudi, da ima večina da
našnjih mož neprimeren odnos 
do svoje partnerke, zelo egoi
stični so moški. Vse to se žal 
kaže na otrocih. 

Verjetno vas zgolj otroško 
igranje napovedovalke ni pri
peljalo pred televizijske 
ekrane f 

Udeležila sem se avdicije. Iz
med 450 kandidatov so nas iz
brali le štiri. Boj je bil torej hud. 
Izbrana je bila tudi sedanja 

urednica otroškega programa 
ga. Irena Struna Arko. Ostalih 
dveh izbrank se ne spominjam, 
saj sta se kaj kmalu odločili za 
bolje plačan posel. 

Vi sle vztrajali... 
Veliko mi je pomenilo, da so 

mi ljudje zaupali, me spošto
vali. Resnično sem se razda
jala. Nikdar ne bom pozabila, 
ko sem v dneh osamosvojitve 
Slovenije poročala o dogodkih 
v Vukovarju. Sredi govora mi je 
na nos priletela velika muha. 
Koncentracijo sem imela tako 
usmerjeno v tekst, da si nisem 
mogla dovoliti giba, da bi jo 

odgnala. Ob vrinjenem kadru 
se mi jo je uspelo otresti. Ko 
sem bila zopet vidna na 
ekranu, se je muha vrnila. Na
daljevala sem z novicami 
z muho na istem mestu kot 
prej. Čakala sem odmev na do
godek. Veliko gledalcev je bilo 
prepričanih, da je bila muha na 
njihovem ekranu. Torej sem 
bila dovolj prepričljiva, kajne? 

Radi sprašujemo za nasvete. 
Kakšnega bi nam dali, da bi bili 
v katerem koli poklicu uspešni, 
prepričljivi in spoštovani f 

Osnova sta poštenost in mo
ralnost. To zmorem in vselej 
tudi zahtevam od drugih. Tega 
v naši družbi manjka in to me 
žalosti. Če bi zmogli ti dve vr
lini, bi imeli moč za 21. sto
letje. Materialna osnova, za ka
tero se pehamo, je žal nepo
membna. 

Pomemben je tudi oseben 
odnos do sebe, svojega oblače
nja in urejenosti nasploh. Meni 
barve pri tem veliko pomenijo. 
Sonce in svetloba sta pozitivni 
sporočili fotografije in ostale 
predmete v umirjenih odtenkih 
kardinalske barve. To ni vijo
lična barva. To je čisto nekaj 
drugega. To je moja barva živ
ljenja in svetlosti. Je odsev 
emocije in karakterja, je moj 
dom in moja duša. 

DARINKA CRUM 
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kar pa dejansko »prispeva« ne 
samo k neuglednosti leta 1996, 
ampak sedanjega časa nasploh. 
Čas prihaja iz prihodnosti 
preko sedanjosti, ki ne obstaja 
in sega v preteklost, ki je prene
hala obstajati. Zato naj bi se 
raje ukvarjali z aktualnimi pro
blemi, s socialno in pravno dr
žavo ..., kakor da bi se le pre
več ukvarjali s preteklostjo, ki 
seveda poganja še danes. 

Pol stoletja smo uradno živeli 
brez Boga; kjer pa Boga ni, pa 
tudi greha ni in zato smo danes 
prišli tako daleč, da smo zazna
movani s krizo etike in morale, 
kar je večkrat poudaril ljubljan
ski nadškof in slovenski metro
polit dr. Alojzij Šuštar in kar ne 
moremo spremeniti čez noč. 
Vse to pa seveda niti najmanj 
ne pomeni, da so neverujoči 
»po pravilu« nemoralni, kar je 
samo po sebi razumljivo, ali 
naj bi vsaj bilo, ali pa vsi veru
joči »po pravilu« moralni. 

Molk je lahko tudi zločin, 
zato v Sloveniji nikoli ne bi 
smel biti zlato, ker sicer zati
skamo oči tudi pred lastnimi 
napakami in demokracija pre
haja v svoje nasprotje. 

Da leto 1996 le ni »tako neu
gledno«, je opozorila skrbno 
pripravljena proslava, domžal
ska proslava ob 5. obletnici 
osamosvojitve Slovenije 
v Dobu in Gorjuši. Prihajajo mi 
na misel besede nekega filo
zofa: »Življenje je tema, razen 
tam, kjer je zagon; in vsak za
gon je slep, razen tam, kjer je 
znanje; in vsako znanje je 
prazno, razen tam, kjer je delo; 
in vsako delo je jalovo, razen 
tam, kjer je LJUBEZEN«. In ve
liko te ljubezni je bilo čutiti na 
domžalski proslavi, začenši 
s sv. mašo za domovino in nato 
je sledil blagoslov pomnika ob 
5. obletnici slovenske osamo
svojitve in kulturnim progra
mom na Močilniku. Slavnostni 
govornik dr. MIHA BREJC je 
z velikimi, a preprostimi bese
dami, tako da ga je lahko 
vsakdo razumel, kar naj bi bil 
smoter vsakega govora, opisal 

v. 

11. junija se je Bojan Kos iz Mo
ravč skupaj s svojo spremljevalno 
ekipo odpravil v obmorsko mesto 
Genova v Italijo. 

Sledile so številne organizacijske 
priprave v zvezi z avtomobilom, 
možnostmi komunikacije z organi
zacijskim centrom in priročnikom, 
ki je bil pisan v italijanskem jeziku. 
Organizatorji so bili nepopustljivi, 
zato so se morali izredno potruditi, 
da so bili sprejeti kot tekmovalna 
ekipa. 

13. junija ob 10.15 uri se je Bo
jan s startno številko 13 zapeljal na 
prvi kilometer tekmovalne poti. 
Imel je izjemno voljo, da prevozi 
vseh 1663 km, obenem pa se je 
zavedal, da verjetno pot ne bo 
lahka, pač pa bo zahtevala 
ogromno moči in energije. Poleg 
tega pa je bilo ob njem še ostalih 47 
izjemno dobrih kolesarjev, katerih 
cilj je bil enak. 

Že po 200 km je imel veliko 
prednost, kar je še pospešilo in po
večalo njegovo voljo in željo, da 
premaga vseh 1663 km. Njegova 
spremljevalna ekipa je zelo budno 
pazila nanj in ga vzpodbujala. 

slovensko osamosvojitveno 
pot. Na Gorjuši pa je županja 
CVETA ZALOKAR ORAŽEM ob 
omenjanju velikih slovenskih 
ustvarjalcev spregovorila o veli
čini slovenskega naroda. 

Dogajanje na Gorjuši so po
pestrili ognjemeti in bilo je, 
morda še najbolj pri mladini, 
razločno videti, da se nekaj do
gaja, da to ni bil navaden ve
čer. Urednica Slamnika DADA 
BREJC pa je zadnjo številko 
Slamnika opremila s čudovitimi 
fotografijami, nekaj jih je na
pravila tudi sama, ki zgovorno 
pričajo o, človek bi rekel, me
ditativni proslavi. Naj Bog bla-
goslavja naš trud in naše delo, 
da bo obrodilo bogate sadove, 
ne samo za domžalsko in so
sednje občine, marveč za vso 
Slovenijo. IVAN KEPIC 

Šumberk, ti 
moj vsakdanji! 

Mislim, da se ne bom čisto 
nič zmotila, če napišem tole; 
lani v decembru, trinajstega je 
bilo, so se pod težo snega po
drla drevesa na potko, ki pod 
Šumberkom ob Bistrici pelje 
proti sotočju z Račo. Tako že 
dobrega pol leta plezam, lovim 
ravnotežje in si krepim mišice 
nog, tudi prav, boste rekli ne
kateri. In res je tako, prav 
imate! Res pa je tudi to, da je to 
edina potka, ki vodi ob šume
nju reke naprej ob Rači v svet 
pod Krumperkom. Po tisti lepi 
asfaltni cesti, ki je postala tek-
movališče v hitrosti in spretno
sti mladcev za volanom, inve
stitorji in izvajalci niso mislili 
na pešce in zato verjetno ni 
pločnika, res ni varno hoditi 
niti podnevi, kaj šele v mraku. 
Saj nikoli ne veš, ali te bo kdo 
povozil iz malomarnosti ali pa 
zaradi lastne zabave, ki jo nudi 
brezplačno tudi svojim otro
kom; saj je res smešno, ko voz
nik ne ve, »ali bo baba odsko
čila« pravočasno ali ne. Do se-

Bojan je s krajšimi počitki kolesa
ril vse do 5. ure zjutraj. Spanec je 
bil kratek, nato pa hitro nazaj na 
kolo. Sledilo je mnogo težkih vzpo
nov in spustov, kratkih in prekratkih 
počitkov. Po treh dneh in devetih 
urah ob 19.15 uri ter 9000 višinskih 
metrih in 1663 prevoženih kilome
trih je Bojan privozil na cilj v Ge
novo 10 minut pred tretje uvršče
nim Nemcem, za prvouvrščenim 
Italijanom pa je zaostal 10 ur. Od 
47 prijavljenih kolesarjev jih je pre
vozilo to dolgo pot le dobra polo
vica. Ves sejemski prostor v Genovi 
je vzklikal kolesarskim ultra mara
toncem. Zanje je moral biti to pre
krasen občutek. Prav tako je moral 
biti Bojan s svojim trdno in zaslu
ženo priborenim drugim mestom 
izrednff zadovoljen in srečen. 

Po številnih težavah, ki so ga pe
stile skupaj z ekipo je bilo prav to 
gotovo tisto, kar si je ob prihodu 
v Genovo samo želel. 

Vsem sponzorjem, ki so mu 
omogočili, da je lahko preizkusil 
svojo moč na tej dirki po Italiji, pa 
se lepo in toplo zahvaljuje. 

P. G. 

daj mi je kar uspelo, ne vem 
kolikokrat mi pa še bo? 

V naši občini imamo organi
zirana tako imenovana »javna 
dela«. Ker pa ne vem, kakšno je 
»lastništvo« Šumberka, prosim 
pametne možake pri Komunal
nem podjetju v Domžalah, da 
preplezajo vsa tista debla in 
veje, da bodo lahko ugotovili 
ali je vredno, da se to polom
ljeno drevje ne glede na lastni
štvo odstrani in veje počistijo 
oziroma naj raje počakamo, da 
si bo kdo od meni podobnih 
občanov polomil kosti. Pa naj 
hodi kje drugje, bo kdo zagodr-
njal, ampak jaz sem trmasta, 
»pa še ptičjega rodu« povrhu, 
zato želim hoditi prav tam, ob 
Bistrici, kjer lahko poslušam 
petje ptic. Verjemite, da nas je 
kar precej takih, zato uredite 
pot tako, da bo varna za take 
radovedneže, ki v naravi naj
dejo vedno kaj novega in zani
mivega. MARIJA KAVKA 

Nedemo
kratičen 

izbor 
kandidatov 
za svet KS 
Dragomelj 

- Pšata 
Volitev v svet KS Dragomelj-

Pšata se po tehtnem premisleku 
nisem udeležil, kar se doselj še 
ni zgodilo, da bi namreč kakšne 
volitve ignoriral. Živo se spomi
njam, kako me je še v prejšnjem 
sistemu neka nemška družina, 
ki je bila pri meni na obisku, 
malo manj kot zavitega v rjuho 
zapeljala na volišče, da sem iz
polnil državljansko dolžnost. 

V nedeljo, na dan volitev 
v svet KS Dragomelj-Pšata, pa 
sem bil tako besen, da niti 
k maši nisem šel. Besen ne na 
Boga, pač pa na tiste »pravič
nike«, ki so zlorabili njegovo 
pravičnost. S kakšno pravico 
opoziciji (po g. Janezu Kopaču) 
oziroma zahodnemu Dragom-
Jju niso »privoščili« niti enega 
samega kandidata za svet KS 
Dragomelj-Pšata? Ali je to po
sledica samozvane nadvlade, 
slabe vesti, hotenja zmagati za 
vsako ceno? Al i . . . ? 

V prejšnjem sistemu smo radi 
govorili o drugorazrednosti 
kristjanov, kar ni bilo vedno 

J 
Nudimo vam: 
• ekspres popravila vseh 

vrst TV aparatov na 
domu, 

• montažo in prodajo SAT 
in klasičnih anten, 
možnost plačila na 
obroke. 

Telefon: 061/727-042 
Mobitel: 0609/637-971 

upravičeno. Danes moramo 
glede na prikazano dejstvo go
voriti o drugorazrednosti kraja
nov v samem Dragomlju. Zakaj 
se »pravičniki« niso vzdignili 
takrat, ko so nam vsilili obsto
ječo medvoznico, ker to ni ni 
kakršna obvoznica. 

Osebno sem za takšno traso, 
ki bi Dragomlja in Pšate ne tan
girala v nobenem obziru. Naj 
jo izpeljejo, če jo morejo. Tu 
gre torej predvsem za princip, 
da je bila pri izboru kandidatov 
za svet KS Dragomelj Pšata de
mokracija na veliki preizkušnji 
in je žal padla na izpitu in 
»opozicijo«, to je zahodni Dra
gomelj, kot tako napravila za 
brezpravno čredo. Zahteval 
bom, da se to zapiše v kroniko, 
da ne bo utonilo v pozabo. In 
nihče naj mi več ne reče, da 
zadeva okrog avtoceste ni, milo 
rečeno, razdvojila Dragomlja. 
In še: tudi mnogim Dragomlja-
nom vključno z mano, ni jasno, 
kdo predstavlja KO SKD DRA
GOMELJ PŠATA in kateri so 
njegovi člani. 

IVAN KEPIC 

Komentar 
k odgovoru g. 
Rogine in g. 

Repnika iz KS 
Homec 

- Nožice 
V 5. številki Slamnika naj bi 

zgoraj omenjena gospoda »od
govorila« na moja zastavljena 
jima vprašanja. Na žalost mo
ram ugotoviti, da nista odgovo
rila niti na eno samo zastav
ljeno vprašanje, temveč govo

rita o stvareh, ki imajo z mojimi 
vprašanji zelo malo zveze, ali 
pa sploh nobene. Vprašanja so 
bila jasno postavljena in zahte
vajo jasne odgovore. Če niste 
na vprašanja sposobni odgovo
riti pisno, je verjetno toliko 
manj upanja da bi to lahko sto
rili ustno. 

Sicer pa sem prepričan, da 
odgovore na vprašanja gospoda 
zelo dobro poznata. 

Moja vprašanja so bila na
slovljena g. Rogini kot predsed
niku Krajevne skupnosti, in pri
čakoval sem tudi njegov odgo
vor, ne pa odgovor g. Repnika. 
Očitno pa g. Rogina sam ne 
sme dajati odgovorov, ali pa jih 
ni sposoben, in mora vsako za
devo dati na vpogled g. Rep-
niku. Ali nimate toliko samo
stojnosti kot predsednik KS? 

MARJAN KOROŠEC 
Bol kova 2 a 

Home« -Radomlje 

Javni odgovor 
na zasebno 

pisemce Igorja 
Lipovška 

Hvala ti za lepo fotografijo 
Godbe Domžale. Priznam, da 
mi je polepšala počitniško raz
položenje. Upam, da mi bo »v 
trajen spomin na tvoje prizade
vanje za resnico, pravico, čast, 
demokracijo in pluralizem«. 
V tvojem pisemcu me je po
sebno razveselilo tvoje spozna
nje, da je moje časnikarsko 
delo, povsem v nasprotju s tvo
jimi pogledi. Ko bi le to na
sprotje še dolgo trajalo! Žal 
v teh trenutkih nimam dovolj 
časa, da bi se razpisal o tvojih 
priljubljenih temah, ki mi jih 
naštevaš v »prijaznem« pi 
semcu (o rdeči zaroti, udboma-
fiji, gonji proti uredniškemu od
boru). Srčno si tudi želim, da 
v mojih »zgodbah« ne boš več 
»negativec«, temveč »izjemno 
cenjen primerek, zlasti za i lu
stracijo razkoraka med resnič
nim in politično-nastopaškim 
krščanskim etosom«. V Svetem 
pismu sem prebral: »Ne sodite, 
da ne boste sojeni, in kakor 
merite, tako vam bo odmer
jeno. Kaj gledaš iver v očesu 
svojega brata, bruna v svojem 
pa ne opaziš? Kako moreš reči 
svojemu bratu: »Pusti, da vza
mem iver iz tvojega očesa, če 
imaš pa samo bruno v očesu?« 

Hinavec, odstrani najprej 
bruno iz svojega očesa, šele 
potem boš razločno videl od
straniti iver iz očesa svojega 
brata.« 
Lep pozdrav in ostani mi zdrav, 

BOGDAN OSOLIN 

Počitniško 
branje 

Listala sem po zadnjih 
Domžalskih novicah in se 
ustavila pri člankih »Če ni 
ljubezni« in »Strogo za
upno«. 

Toliko naprezanja za čim 
več besednega balasta, pod
tikanj, neresnic, da ne mo
rem verjeti. Žal mi je, da se 
s tem morda davijo naši 
otroci, ki si v počitniških 
dneh krajšajo čas, hočeš no
češ, tudi s takšno »litera
turo«. Toda naše brihtne 
glavice bodo že presodile 
- s srcem in razumom. 

Sicer pa, vsak vidi svet 
tako, kot ga doživlja in žal 
mi je, da se gospoda Andrej 
Zaje in Cefizelj kopata 
v takšnem blatu. 

Domača počitniška bera 
pa kljub temu le ni tako 
skopa. Ne zgubite vere 
v resnico, pravico, moralo, 
poštenje..., dragi občani. 

Pohvalila bi časopis Slam
nik, ki nas informira in tudi 
izobražuje. Zadnja številka 
je svečana, polna ponosa in 
veselja ob peti obletnici 
naše mlade države, o kateri 
so naši predniki sanjali 
dolga stoletja. Upam le, da 
bodo v bodoče naletele na 
plodnejša tla tudi ideje 
o pravni in socialni državi. 

Tudi gospodoma Andreju 
Zajcu in Cefizlju želim vse 
najboljše, kajti kot pravi Bal
zac: »Morala ima svoje ob
cestne jarke in ljudje brez 
časti poskušajo obrizgati 
najbolj žlahtne osebe z bla
tom, v katerem se sami po
tapljajo«. 

Želim vam prijetne počit
nice 

MAJDA PUČNIK-RUDL 

POHIŠTVO 

ugoden nakup pohištva 

- kuhinje: prodaja po tovarniških 
cenah! 

- dnevni regali: iz masivnega 
lesa 

- sedežna garnitura: iz usnja in 
blaga' 

- ter spalnice in otroške sobe 

v salonu Liiz Karantania, 
Antona Skoka 2, Domžale 
tel.: 061/711-804 
Delavnik: 8.00-12.00 in 15.30-19.00 

KUHINJA GORENJE 
3 m 96.400,00 SIT 

HANADY 59.800,00 SIT 

Mitja Kos (voznik in mehanik), Nataša Lončar (kuharica in maserkaj, Bojan 
Kos (kolesar), Milan Močilnikar (voznik in mehanik) in Tomaž Grčar (vodja 
ekipe). 

ULTRA MARATON IMENOVAN »2 GIRO 
dlTALIA IN UNA TAPPA« 

Bojan Kos krojil vrh 
na ultra maratonu 

kolesarske dirke v Italiji 
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DRŽAVNA 
PRVAKINJA 

Maxi 
Cerar 

Ko je Maxi Cerar za četrti 
rojstni dan dobila kotalke, je bil 
odločen velik del njenega mla
dega življenja, saj od tedaj sko
raj ni dneva, ko ne bi na noge 
nataknila kotalk in se pod skrb
nim spremstvom mami ali babi 
napotila do asfaltne ploščadi 
pred OŠ Venclja Perka, pozimi 
pa do telovadnice Osnovne 
šole Trzin. Tam jo čakajo njeni 
prijatelji iz Kotalkarskega kluba 
PIRUETA s trenerko Damjano 
Slaviček, čakajo jo koraki in 
skoki, ki se jih Maxi nikoli ne 
naveliča. 

V teh dneh je Maxi, ki bo 
v januarju 1997 dopolnila se
dem let in bo v prvih dneh sep
tembra postala prvošolka, 
prava mala junakinja, saj je na 
državnem prvenstvu v mestu 
vrtnic osvojila naslov državne 
prvakinje. Njena oranžno-ru-
mena oblekica, mimogrede naj 
povemo, da sta to tudi njeni 
najljubši barvi, z račko, jo bo 
še dolgo spominjala na uspešen 
nastop ob zvokih znanih 
»račk«, ki sta Maxi in njeni tre
nerki prinesli doslej največji 
uspeh, mami in babi, ki sta 
njeni zvesti navijačici, ter vsem 
ostalim pa veliko veselje. 

Maxi ima kotalkanje rada, 
brez njega si svojega mladega 
življenja ne predstavlja. Rada 
zjutraj pospi, rada zaplava 
v bazenu in se s kolesom zape
lje v okolico, rada je med-prija-
telji iz Piruete, med kotalkari-
cami v Gorici pa ima tudi naj
boljšo prijateljico Tjašo. Prav 
vse štiri kotalkarice iz Gorice so 
bile Maxijine največje konku-
rentke na poti do osvojitve na
slova državne prvakinje med 
cicibankami. Pa to kljub njeni 
rosni mladosti ni edina meda
lja, saj se skoraj z vseh tekmo
vanj .vrača s priznanji, v svoji 
sobi pa ima že tudi dva pokala 
in številne diplome. Tekmova-

Maxi Cerar - državna prvaki
nja v kotalkanju 
Foto: P. M. 
nja ima rada, saj se na njih 
srečuje s prijateljicami, in težko 
čaka nanje. Tekma zanje ni le 
tekma, je priložnost za igro, za 
zabavo, za prisrčno srečanje, ki 
še dolgo ostane v spominu. 

Letošnje poletje je za Maxi 
prav zaradi zmage na držav
nem prvenstvu še prijetnejše, 
prijetnejše tudi za to, ker Maxi 
težko čaka začetek letošnjega 
šolskega leta, ko bo postala pr
vošolka. Pred tem so seveda še 
počitnice na morju in veliko 
prijetnih uric med prijatelji n.i 
treningih kotalkanja. Malo dr
žavno prvakinjo tudi v prihod
nje čaka veliko treningov in 
tekmovanj, novih korakov in 
skokov, čaka jo prijetna tre
nerka Damjana, čakajo prijate
lji v PIRUETI, ki se skupaj z njo 
veselijo njenih uspehov. Kljub 
rosni mladosti je Maxi odlo
čena, da bo kotalkanje tudi 
v prihodnje pomemben del 
njene življenjske poti na kateri 
se ne boji zaprek, saj so padci 
in potolčena kolena hitro po
zabljeni, ljubezen do kotalka
nja pa ostaja in je pri Maxi iz 
dneva v dan večja. Srečno, dr
žavna prvakinja! V. 

ISKRENE ČESTITKE 

Štefan Star bek - državni prvak 
V Celju je bilo sredi junija 

15. državno prvenstvo šo
ferjev, katerega se je udele
žila tudi ekipa Zveze šofer
jev in avtomehanikov Dom
žale v sestavi: Štefan Star-
bek, Peter Šare ter Stane Ži-
bert. Z ŠAM Domžale, ki se 
je udeležila vseh dosedanjih 
tekmovanj, je tokrat dosegla 
svoj največji uspeh, saj je 
njihov član ŠTEFAN STAR-
BEK postal državni prvak 
v vožnji težkih tovornih vo
zil. 

Na državnem prvenstvu je 
sodelova lo 26 ek ip , med po 
sameznik i pa se je v teoriji 
in praksi pomer i lo več kot 
100 tekmovalcev , med 
nj imi tudi vsi trije Domžal-
čani. Šestindvajsetletni Šte
fan Starbek, doma iz Sela pri 
Ihanu, sedaj pa živi na V i ru , 
ki je v Z Š A M kot inštruktor 
B in C kategorije zaposlen 
šele dobro leto, prej pa je bi l 
zaposlen na pošti, je teore
tični del tekmovanja, v kate
rem je b i lo ob znan ih po lah , 
ki jih rešujejo bodoči v o z 
n ik i , potrebno pokazat i tudi 
znanja iz varstva pri delu in 
vozniške etike, opravi l bre
zh ibno - brez kakršnekoli 
kazenske točke in kot eden 
i zmed favoritov začel prak
tično vožnjo na po l igonu. 
Pri praktičnem delu tekmo
vanja je b i lo potrebno pra
v i lno parkirati težki tovor
njak, ga postaviti na razkla-
da lno mesto, pri vožnji med 
ov i rami v točno določenem 
času pa upoštevati višino in 
širino tovornega voz i l a . 
Tudi tu je šlo Štefanu kot po 
maslu, saj si je nabral le 31 
kazenskih točk, kar je res
nično malo , če vemo, da so 
strogi sodniki za vsak naj
manjši odmik določili 15 ka
zenskih točk. ŠTEFAN 
STARBEK je tako osvoji l 
prvo mesto, drugouvrščeni 

ATLETSKI KLUB DOMŽALE 

Medalje - štafeti, 
Bojani in Tomažu 
Mlajše mladinsko atletsko 

prvenstvo Slovenije v Kranju 
je bilo lepa priložnost za 
mlade atlete Atletskega kluba 
Domžale, da uspešno zaklju
čijo letošnjo sezono, zlasti pa 
je bila prilika za Jasno Pala-
din, Meto Pungerčar in Bo
jano Vojska, ki so zadnjič te
kle kot mlajše mladinke. 

Prvi dan lepo organizira
nega prvenstva, na katerem je 
nastopilo več kot 300 mladih, 
je presenetil Tomaž Kušar iz 
Mengša, ki je še kot pionir 

osvojil bronasto medaljo 
v teku na 1500 metrov ovire, 
ostali mladi pa so tekli po pr i 
čakovanjih. Drugi dan je 
uspešno otvorila Bojana Vo j 
ska, saj je v teku na 300 me
trov ovire osvojila bronasto 
medaljo, njen uspeh je dopol 
nila z dobrim tekom Meta 
Pungerčar, ki je bila v teku na 
(>()() metrov četrta, mlajše 
mladinke v štafeti 4 x 300 me
trov pa so v konkurenci naj
večjih slovenskih atletskih 
klubov presenetile in z do-

Srebrna medalja v štafeti 
4 x 300 metrov za mlajše 
mladinke Meto, Bojano, 
Jasno in Anjo. 

brim tekom osvojile srebrno 
medaljo. 

Anji Završnik, Jasni Pala-
din, Bojani Vojska in Meti 
Pungerčar, ki so pred dvema 
letoma že postale državne pr
vakinje v pionirskih štafetah, 
je le malo manjkalo, da bi 
tudi letos ponovile ta uspeh. 
Mlajše mladinke iz Atletskega 
kluba iz Šentjerneja so bile 
boljše in so zmagale, medtem 
ko so Domžalčanke osvojile 
srebrno medaljo in se tako do-
s to j no poslovile od konku
rence mlajših mladink. Vsem 
dobitnikom medalj ter tre
nerju Damjanu Berdiku is
krene čestitke in veliko uspe
hov tudi v prihodnje! 

je za nj im zaostal za 20 točk 
in si pr idobi l lep poka l , 
predvsem pa ve l iko i z k u 
šenj, ki jih bo s pr idom upo 
rabil pri svojem nadal jnem 
de lu . Uspeha je bil ze lo ve
sel, pripisuje pa ga tudi svo
j im mentorjem, zlasti g. M i 
lanu Šinkovcu in vodstvu 
Z ŠAM, ki je pred letom mla 
dega fanta sprejelo medse in 
mu pomaga lo pri prvih kora
kih na poti usposabljanja 
bodočih šoferjev. 

Štefan, ki je vozniški izpit 
tako za B kot C kategorijo 
opravi l pri 18 letih, rad po 
učuje bodoče vozn ike in j im 
skuša posredovati znanja , ki 
j im bodo koristi la pri n j iho
vih vsakodnevnih vožnjah 
- pa naj bo to z osebnimi 
avtomobi l i ali tovornjaki ter 
si želi, da bi bodoči vozn ik i 
»vsaj« približno tako, kot jih 

naučijo v ZŠAM, voz i l i tudi 
v praksi. 

Štefanovega uspeha so 
bi l i veseli prav vsi v ZŠAM 
Domžale, katere avtošola že 
nekaj let po uspešnosti 
spada med najboljše na 
domžalsko-kamniškem o b 
močju, ceni jo pa jo tudi 
v s lovenskem mer i lu . C . Ja
nez Jeglič, predsednik 
ZŠAM Domžale, pa je ob tej 
priložnosti poveda l : »Z 
uspehom našega Štefana 
Starbka smo ze lo zadovo l jn i 
in ponosni tudi na uspeh ce 
lotne ekipe, saj je med 26 
ek ipami del i la 4. mesto. 
Uspešen nastop, za katerega 
Štefanu iskreno čestitam, je 
tudi uspeh za naše združe
nje, ki skuša v svoje vrste 
pripeljati mlade inštruktorje. 
Ti bodo s svojo strokovno 
usposobljenostjo, razgiba-

Štefan Starbek 
nim načinom poučevanja in 
usposabljanja bodočih v o z 
nikov bistveno prispevali 
k uspešnosti naše avtošole. 
Uspeh je še tol iko večji, ker 
so ga naši tekmovalc i dose
gli brez posebnih priprav, 
zato še enkrat vsem trem na
šim članom Petru Šarcu, Šte
fanu Starbku ter Stanetu Ži-
bertu iskrene čestitke.« v . V. 

PET MINUT ZA ŠPORTNIKA 

Atlet 
Matej Juhart 

V novembru bo Matej Ju
hart z Dvoržakove 6 a na 
Viru dopolnil dvajset let in 
bo študent Akademije za ar
hitekturo ali pa Športne fa
kultete, še vedno pa bo naj
brž vneto treniral in upal, 
da bo v prihodnjem letu na 
kratkih progah še uspeš
nejši. 

V Atletski k lub Domžale 
se je vključil v januarju 
1995 in kot sam pravi , na
črtno še ne trenira, name
rava pa se resnemu treningu 
posvetiti v z imskem času. 
Kl jub temu se je že v lan
skem in letošnjem letu uvr
stil med najuspešnejše 
mlade slovenske tekače na 
100 in 200 metrov. Prve 
tekme se še dobro spominja , 
b i lo je to srednješolsko atlet
sko prvenstvo v Ljubljani, 
kjer je dosegel tretje mesto, 
temu pa sta sledil i dve sre
brni medal j i na enakih tek
movanj ih na 100 metrov, 

kjer je prav letos dosegel 
tudi svoj najboljši osebni re
zultat na 100 metrov, in s i 
cer 11.05, v pogovoru pa 
zvem še za 22.62 na 200 
metrov in nastop v državni 
mladinski reprezentanci 
v Kopru , kar si Matej šteje za 
enega največjih uspehov. 

Vz rok za »treniranje« je 
v brezdel ju in v vedenju, da 
je lahko hiter, pravi Mate j , 
nadarjenost z a hitrost in o d 
ločnost pa spoznava tudi 
njegov trener Damjan Ber-
dik. V Atletskem klubu 
Domžale se počuti dobro in 
so mu všeč vsi člani, zlasti 
pa ne preveč resen odnos do 
»športa«. Stvari, ki mu ne bi 
bi la všeč, n i , zato »ker ne
prijetne stvari pustim drugim 
in se sam ne obremenjujem 
z njimi«, pravi in upa, da bo 
dosegel rezultate, ki mu 
bodo omogočili nastope 
tudi v tuj ini , hkrati pa želi 
imeti veselo in srečno življe-

Srečno, Matej! 

nje, v katerem bo dovol j 
časa in prostora tudi za dru 
žino. 

Ko ga vprašam, kaj mu je 
všeč na V i r u , kjer stanuje, 
pravi , da mu je všer' bližina 
zanj pomembn ih <t;/.ir\, kol 
so: Domžale, Ljubljana, 
Kamnik, trgovine, igrišča, 
pogreša pa kl jub temu boljše 
prometne povezave. Z a 
športne dosežke in dobre re
zultate bo potreboval spon
zorja, saj finančni izdatki 
presegajo njegove finančne 
zmožnosti, zato misl i nare
diti kaj tudi na tem po 
dročju. Posloviva se z m i 
sl i jo, ki bo morda spodbu
d i la še koga, da se bo pr i 
družil prijetni druščini m la 
d ih atletov: »ATLETIKA JE 
KOT D O B R A N A V A D A , KI 
SE JE LE STEŽKA O D V A 
DIŠ.« V . 

V SEPTEMBRU PRIJATELJSKA KOŠARKAŠKA TEKMA: 

Vlada proti znanim Domžalčanom 
Na nedavni prijateljski košar

kaški tekmi med ministri slo
venske vlade in republiškimi 
parlamentarci je v vladni ekipi 

Na sliki »vladna ekipa«, ki se bo 
v septembru 96 pomerila v ko
šarki z ekipo znanih Domžalča-
nov. Od desne: »Ex« minister 
Thaler, Jože Lenič, Tone Rop, 
Roman Lautar, Davorin Kračun 
in Slavko Gaber. 
Foto: M. Grošelj 
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L I B E R A L N A D E M O K R A C I J A S L O V E N I J E 

igral tudi poslanec LDS v držav
nem zboru in naš domžalski 
občinski svetnik Jože Lenič. 
S svojo višino in težo je tako 
ojačal vladno ekipo, ki razen v. 
d. zunanjega ministra Zorana 
Thalerja nima ravno visokih 
igralcev (Tone Rop, Slavko Ga
ber, Davorin Kračun). Kljub Le-
ničevi pomoči je vladna ekipa 
za en koš izgubila tekmo proti 
parlamentarcem. »Udarna troj
ka vladne košarkaške ekipe« 
v sestavi Jože Lenič, Tone Rop 
in Zoran Thaler pa se bo v me
secu septembru letos v Domža
lah pomerila z ekipo znanih 
Domžalčanov. (M. G.) 
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LJUBITELJI MODELARSTVA, DOBRODOŠLI! 

Modra ptica leti v nebo 
Sredi junija je Modelarski klub 

MODRA PTICA Domžale na stezi 
v okviru športnega igrišča v Ra
domljah pripravil tradicionalni 
mednarodni modelarski miting. Po 
nekaj letih premora so namreč mo
delarji lani ponovno oživili tradici
onalno dobro obiskano prireditev 
in povabili vse ljubitelje modelar
stva, da si ogledajo rezultate njiho
vega uspešnega dela. 

Nekaj sto obiskovalcev je tako 
lahko občudovalo »letenje« 51 ra
dijsko vodenih modelčkov, od tega 
so jih polovico prispevali domači 
modelarji, polovico modelov pa so 
vodili njihovi prijatelji iz Avstrije, ki 
so Modro ptico že povabili na sre
čanje modelarjev v Avstriji sredi ju
nija. Večina modelov je torej »le
tela«, nekateri pa so ostali kar na 
tleh in bili deležni navdušenega ob
čudovanja ljubiteljev modelarstva, 
ki znajo ceniti znanje in spretnost 
modelarjev. Večina modelov je 
predstavljala različne vrste letal, 
navdušil je helikopter, posebna 
atrakcija pa je bil leteči motorist. Za 
dobro razpoloženje in vse, kar 
spada zraven (hrana in pijača), pa 
so skupaj z organizatorji poskrbeli 
radomeljski gasilci. 

C. Rajko Hafner, predsednik Mo
dre ptice, je bil s samo pripravo in 
organizacijo mitinga zelo zadovo
ljen, zlasti je pohvalil prispevek ko
legov iz Avstrije, ki so v našo ob
čino pripotovali že v soboto in sku
paj z Modro ptico preiskusili stezo. 
Manj je bil zadovoljen s številom 
.gledalcev, za katere je bil ta miting 
'pripravljen. Podobnega v naši dr
žavi v letošnjem letu ne bo. »Miting 
smo pripravili za vse naše prijatelje 
in ljubitelje modelarstva, ki jih tudi 
v prihodnje vabimo, da se nam pri

družijo in skupaj z nami razvijajo to 
med mladimi zelo priljubljeno de
javnost,« je ob koncu najinega po
govora povabil g. Hafner in se ob 
tem iskreno zahvalil prav vsem, ki 
so sodelovali pri pripravi in izvedbi 
mednarodnega mitinga. 

MODRA PTICA si tudi v prihod
nje želi v svojih vrstah čimveč mla
dih, na svojih prireditvah pa čim
več gledalcev, predvsem pa si želi 
čimprejšnjo ureditev razmer v zvezi 
s pogoji za nadaljnje delo - tako 
glede rešitve problema steze kot za
gotavljanja finančnih sredstev. 

Prav po junijskem mitingu so 
namreč ponovno ugotovili veliko 
zanimanje mladih in starejših za 
delo v modelarskem klubu, kjer tre
nutno aktivno dela okrog 30 čla
nov. Vse ljubitelje modelarstva va
bimo, da se jim pridružite. y 

Foto: |. Č. 

ATLETSKI KLUB DOMŽALE 

Olimpijski tek 1996 
OLIMPIJSKI TEK, ki smo ga v Slo

veniji začeli teči pred dobrimi šti
rimi leti, se je v Domžalah prijel, bi 
lahko rekli po uspešno organizira
nem in izpeljanem OLIMPIJSKEM 
TEKU 1996, ki sp ga prizadevni 
člani Atletskega kluba Domžale 
skupaj z domačim skakalnim klu
bom pripravili pod ihanskimi ska
kalnicami. Mladi in stari, med njimi 
tudi rekreativci iz drugih občin, so 
se kljub deževnemu vremenu in 
razmočeni blatni progi zavzeto od
pravili na štiri oz. desetkilometrsko 
progo, ki jih je vodila do bližnjega 
gradu Krumperk, vasi Corjuša in po 
poteh in stezah bližnjih gozdov na
zaj na cilj pod skakafnico. 

Letošnji OLIMPIJSKI TEK je bil 
v znamenju bližnjih olimpijskih 

iger in je minil v znanem reklu 
VAŽNO JE SODELOVATI, NE 
ZMAGATI. Atletski klub Domžale 
je bil eden izmed prvih organizator
jev teh tekov v naši državi. Prijetno 
druženje tekmovalcev in rekreativ-
cev, ki je bilo prvi dve leti priprav
ljeno v športnem parku Domžale, 
se je v lanskem letu preselilo pod 
ihanske skakalnice, kjer sta cilj in 
start obeh prog, hkrati pa so organi
zatorji načrtovali tudi pravo dru
žabno rekreativno popoldne, ki pa 
je zaradi močnega dežja odpadio. 
Tekmovalci so namreč vsi uspešno 
pritekli do cilja, vendar premočeni 
do kože. Večina je po prejemu cer
tifikata - kot potrdila, da so res 
pretekli začrtano progo ter olimpij
ske majice, kateri se je pridružila 

Takole pa je bilo na startu letošnjega OLIMPIJSKEGA TEKA. 
Foto: VILJEM MAJHENIČ 

Tekač Lado Hribar -
državni prvak 

Na letošnjem atletskem državnem prvenstvu veteranov je sode
loval tudi Lado Hribar, tekač Atletskega kluba Domžale, saj se še 
vedno rad odzove povabilu, sodeluje na različnih tekmah ter 
pomaga mlajšim kolegom iz kluba pri čimboljših uvrstitvah. Z od
ličnimi teki na veteranskem prvenstvu je ponovno dokazal, da mu 
treningi in skrb za kondicijo kljub »letom« omogočajo, da se 
uvršča med najhitrejše slovenske tekače. 

Tako je v teku na 5000 metrov postal državni prvak, odličen pa 
je bil tudi v sprintu, saj je na najkrajši progi 100 m dobil srebrno 
medaljo. Iskrene čestitke in tudi v prihodnje veliko dobrih tekov! 

V. 

tudi majica pokrovitelja COCA 
COLE za vse, ki so tokrat prvič pla
čali startnico, odhitela domov. 

Kljub slabemu vremenu in števil
nim OLIMPIJSKIM TEKOM, ki so 

bili letos organizirani v večini več
jih slovenskih mest, je domžalski 
olimpijski tek, v katerem je teklo 
blizu ,300 tekačev, lepo uspel. Is
krene čestitke vsem sodelujočim, 
zlasti še znanemu domžalskemu at
letu BOŠTJANU BRNOTU, ki je 
prvi pritekel v cilj štirikilometrskega 
teka, ter hvala vsem sponzorjem, ki 
so pomagali pri organizaciji teka. 

Nasvidenje na OLIMPIJSKEM 
TEKU 1997! 

V. 

Medalje in pizze za 
najboljše karateiste 

karate šole »Dynamica« 
Letošnjega drugega medobčin

skega tekmovanja v karateju, ki je 
bilo 14. junija v telovadnici v Tr
zinu, se je udeležilo veliko mladih 
karateistov in karateistk. 

Večina učencev, čeprav so še 
zelo mladi, se zaveda, da je tekmo
vanje v športu tista končna pot do 
cilja, na kateri preverjamo svoje 
delo in svoje zmogljivosti ter se 
seveda primerjamo s tekmeci. 

Organizacija tekmovanja je bila 
odlična, učenci so bili na tekmova
nje zelo dobro pripravljeni, tako da 
je vse potekalo brezhibno. Njihov 
nastop je ocenjeval tudi mojster ka-
rateja 2. dan Blaž TRŠAN, član Ka
rate kluba EMONA iz Ljubljane in 
letošnji državni prvak v športni 
borbi. 

Žiga, Rok, Luka, Iztok, Katja, 
Dušan, Matjaž, Živa, Andreja, Di-
ana, Tina, Kristjan, Nikola, Drejc, 
Marko, Sani,... vsi, ki so tekmo
vali se dosledno držijo reka, ki že 
stoletja najnatančnejše pojasnjuje 
smisel karateja, in to je - »V kara
teju ni prvega napada.« Morda je 
prav to vzrok, da je karate v primer
javi z drugimi borilnimi spretnostmi 
razvil največ obrambne tehnike. 

Priklon ob začetku in koncu 
vsake s karatejem povezane aktiv
nosti simbolizira skromnost in spo
štovanje. Skromnost ob uspehih in 
neuspehih. Spoštovanje do soljudi 
in nenazadnje spoštovanje do na
sprotnikov. 

Tekmovalci so vse navdušili s sa
mozavestnim nastopom, predvsem 
pa so pokazali veliko znanja. 

Najboljši med njimi so bili: 

KATE - mlajši učenci: 
1. mesto - Matjaž BEVC, Brdo 
2. mesto - Denis ZAJC, Moravče 
3. mesto - Gašper BERGANT, 
Brdo 
BOJI - mlajši učenci: 
1. mesto - Haris ODOBAŠIĆ, 
Kamnik 
2. mesto - Anel ČEMAN, Kamnik 
3. mesto - Goran VUK, Kamnik 
KATE - starejši učenci: 
1. mesto - Kristjan VIDMAR, Brdo 
2. mesto - Timotej ŠTRITOF, Kam
nik 
3. mesto - Boris CERAR, Moravče 
BOJI - starejši učenci: 
1. mesto - Kristjan VIDMAR, Brdo 
2. mesto - Adnan KALAČ, Trzin 
3. mesto - Matjaž BEVC, Brdo 
KATE - učenke: 
1. mesto - Živa DIVJAK, Brdo 
2. mesto - Diana ROSIC, Trzin 
3. mesto - Tina CERAR, Moravče 
BOJI - člani: 
1. mesto - Simon OREHEK, Brdo 
2. mesto - Mitja JAKŠA, Trzin 
3. mesto - Miha URMAŠ, Trzin 

Za sodelovanje se zahvaljujemo 
vodstvu Osnovne šole Trzin in 
sponzorjem tekmovanja - PIZZERII 
BARON iz Trzina, PIZZERII KAPRA 
iz Doba, BISTROJU FURMAN iz 
Lukovice, GOSTIŠČU ROK s Krtine 
pri Dobu in trgovskemu podjetju 
NAPREDEK iz Domžal. 

Pizze so bile izvrstne! 
Vsem, ki se rarli dru/ilc / nami, 

želimo prijetne in zanimive počit
nice, v novem šolskem letu pa na 
svidenje. VESNA CORJAN 

V vsaki tretji hujši prometni nesreči so udeležene osebe, ki imajo v krvi več akohola, kot ga dopušča zakon, policisti pa vsako leto ustavimo do 40.000 voznikov, ki vozijo pod vplivom alkohola. 
ALKOHOL IN ČLOVEK Alkohol najprej oslabi sposobnost normalnega miselnega presojanja, tako ste prepričani, da vozite bolje kot dejansko, temu pa sledijo slabša sposobnost zaznavanja, napačne ocene razdalj, počasnejše reakcije, motnje pri ravnotežju, zožen zorni kot itd. 
POSLEDICE V prometu to konkretno pomeni izzivanje nevarnosti: prepočasna ali prehitra vožnja, težje obvladovanje ali spreminjanje smeri vožnje, ne vklopljeni smerni kazalci, ustavljanje pri zeleni luči, vožnja v rdečo luč itd. 
ALKOHOL V TELESU Po zaužitju alkoholne pijače se alkohol porazdeli ter razgradi v vseh telesnih tekočinah, manjši del pa se ga izloči skozi urin, znoj in izdihan zrak. 
KAKO MERIMO ALKOHOL? Merilo za ugotavljanje alkoholiziranosti je koncentracija alkohola v krvi, ki jo merimo z grami alkohola na kilogram krvi. 
KJE SO MEJE PITJA? Najvišja dovoljena meja, ki jo še sme imeti voznik, ki mu vožnja ni tudi poklic, je 0,5 grama alkohola v kilogramu krvi. 
Koliko gramov alkohola bo v naši krvi, je odvisno od telesne teže, spola, telesnih sposobnosti, navajenosti na alkohol, vrste alkoholne pijače; od tega, kaj smo jedli pred ali med pitjem, kako smo pili (»eksanje« nima enakib posledic kot počasno pitje itd.). Podlaga za izračun sta telesna teža in spol. 
Primer 1 80 kg težak moški popije liter piva, v katerem je 40 gramov čistega alkohola. Približno 70 odstotkov telesne teže so tekočine, na katere se porazdeli zaužiti alkohol. Torej se razdeli na 56 kg telesne teže. Ce 40 gramov zaužitega alkohola delimo s težo telesnih tekočin, dobimo stopnjo koncentracije alkohola v krvi, ki znaša 0,71 gramov na kilogram krvi. 
Primer 2 60 kilogramov težka ženska prav tako popije liter piva. Pri ženski pa tekočine predstavljajo le 60 odstotkov telesne teže, torej 36 kilogramov. Ce 40 gramov alkohola delimo s težo, znaša ocena koncentracije alkohola v krvi 1,1 grama na kilogram krvi. 
KOLIKO ALKOHOLA JE V PIJAČI? 

PIJAČA KOLIČINA 

AlK. 
STOPNJA 
PIJAČE 

GRAMI 
ALKOHOLA 
V PIJAČI 

pivo 0,501 4« 20 g vino 0,201 11% l/| likei 0,051 30% 12g viski, žganje 0,051 40% 16 g 

OD PITJA K PIJANOSTI Hitrost prehajanja alkohola v kri je odvisna predvsem od vrste pijače in hrane, ki smo jo ob tem pojedli. V povprečju potrebuje telo dobre pol ure, da pride v kri približno dve tretjini zaužitega alkohola, ostanek pa v nadaljnjih 60 do 70 minutah. 
KOLIKO ČASA JE ALKOHOL V KRVI? V povprečju se 0,15 grama alkohola na kilogram krvi razgrajuje eno uro. Ce ste imeli opolnoči 2 grama alkohola na kilogram krvi, boste zjutraj ob 07.00 uri na poti v službo imeli še vedno 1 gram alkohola na kilogram krvi, v dopoldanskem času pa še vedno nad 0,5 grama in boste še vedno »nevarnost« v prometu. 

V w polnoč 2 g/l 
V ob 7. uri zjutraj lg/1 • • v 
w 

opoldan 0,2 g/l 
v popoldan ob 14. uri 0,00 g/l 

DEJSTVA O ALKOHOLI! I IN VOŽNJI 0,2 grama alkohola na kilogram krvi pomeni: • Sposobnost opazovanja premikajočih se luči se poslabša. To na primer pomeni, da ponoči razdalje do vozil, ki prihajajo nasproti ali jih dohitevate, niste več sposobni pravilno oceniti. 
0,3 grama alkohola na kilogram krvi pomeni: • Sposobnost globinskega opazovanja se zmanjša. To pomeni, da razdalje ne morete več pravilno oceniti. Posledice so tvegano prehitevanje in prekratka varnostna razdalja v gostejšem prometu. 
0,5 grama alkohola na kilogram krvi pomeni: • Objekti, ki jih opazujete, se vam zdijo bolj oddaljeni, kot so v resnici. To pomeni, da pripeljete v ovinek s preveliko hitrostjo in da zamujate s spreminjanjem smeri, zato vozilo lahko zanese v ovinku. • Pojavi se tako imenovana rdeča slepota. Vedno težje zaznate rdečo luč na semaforju, luči za označevanje vozila, zavorne luči, označbe za oviro na cesti itd. • Zmanjševati se začne sposobnost hitrega preusmerjanja pogleda z enega predmeta na drugega. • Prilagajanje naglim svetlobnim spremembam je vedno težje. To pomeni, da vas lahko zasenčene luči vozila, ki pripelje nasproti, začasno oslepijo. • Bistveno sta zmanjšani pozornost in zmožnost pravočasnega reagironja.To pomeni, da je pat ustavljanja daljša. Če pri hitrosti 50 km na uro pritisnete na zavoro sekundo kasneje, se pat ustavljanja vozila podaljša za 14 metrov. • Pojavijo se motnje ravnotežja, kar je zlasti nevarno za tiste, ki se vozijo na vozilih z dvema kolesoma. 
1,0 grama alkohola na kilogram krvi: • Bistvena je moteno reakcija oči na svetlobo. To pomeni, da se težko prilagajate hitrim svetlobnim spremembam. 

• Bistveno je zožen zorni kot oči. To pomeni, da ne morete več pravočasno dojemati, kaj prihaja z vaše leve in desne strani, kar je lahko še zlasti usodno v križiščih. • Zaznavanje in ocenjevanje globine prostora in pozornost se zmanjšata za polovico. To pomeni, da vozite praviloma s premajhno varnostno razdaljo, da so vaše reakcije prepozne in večinoma napačne ter da na določene nevarnosti sploh ne reagirate več. Posledice so naleti. 
• Reakcijski čas in z njim pot ustavljanja se povečujeta. 
ALKOTEST Zakon določa, da morajo biti profesionalni vozniki popolnoma trezni, amaterski vozniki pa imajo lahko v krvi največ 0,5 grama alkohola na kilogram krvi. Navzočnost alkohola v izdihanem zraku pokažejo alkotesti, na katerih je na posebni skali možno odčitati stopnjo alkohola v krvi. Kazni za vožnjo pod vplivom alkohola so dokaj visoke. Denarna kazen, ki jo izreče sodnik za prekrške, je znašalo v decembru 1995 do 48.000 SIT. Temu sledi še varstveni ukrep prepovedi vožnje motornega vozila za najmanj 1 mesec do največ 1 leto. Kazen je enaka, če preiskovanec noče opraviti alkotesta. 
ODVZEM KRVI Če se preiskovanec ne strinja z rezultati alkotesta oziroma zanika, da je pod vplivom alkohola, policist odredi odvzem krvi ali krvi in urina. V laboratoriju se natančno ugotovi stopnja alkohola in če je nad dopustno mejo, mora pregled plačati preiskovanec (v decembru 1995 je bilo to približno 15.000 SIT). Ker alkohol različno vpliva na ljudi, lahko zdravnik, ki opravi strokovni pregled, ugotovi, da preiskovanec ni sposoben voziti v cestnem prometu, tudi če ima v krvi manjšo količino alkohola, kot je še dopustna. 
ALKOHOL V EVROPI Če z avtomobilom potujete v tujino, ni odveč, da veste, kolikšne koncentracije alkohola v krvi dovoljujejo predpisi v nekaterih državah: 
0,0 grama alkohola na kilogram krvi: 
vzhodna Evropa, Turčija, Albanija, Bolgarija 
0,2 grama alkohola na kilogram krvi: 
Švedska in Poljska 
0,5 grama alkohola na kilogram krvi: 
Nemčija, Grčija, Portugalska, Nizozemska, Norveška 
0,8 grama alkohola na kilogram krvi: 
Avstrija, Italija, Španija, V. Britanija, Islandija 
1,0 gram alkohola na kilogram krvi: Irska 
EVROPSKE CENE Ce vas zalotijo s prekoračeno koncentracijo alkohola v krvi, vas bo na primer v Avstriji to stalo do 100.000 ATS denarne kazni ali zapor do 6 tednov, v primeru nesreče pa zapor do 2 let,v Franciji po kazen od 2.000 do 30.000 FF in zapor od 2 mesecev do 2 let. Kazen vam lahko izrečejo tudi za nižjo koncentracijo alkohola, kot je 0,8. Lahko vam tudi odvzamejo vozilo. 
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Beautv Hair Mihaela & Estetica 
Ljubljanska cesta 80 
1230 Domžale 
Tel.: 061 /716116 

Odprli 

prvi 

center 

za lepoto 

Ljubljana, 3. julij - V središču Domžal so odprli prvi domači center za lepoto, 
v katerem je zaposlenih deset strokovnjakov s področja kozmetike in nege 
telesa. Posebna pozornost je namenjena svetovanju. 
Z atraktivnim prikazom najnovejših smernic v oblikovanju pričesk in slika
njem na telo so se svečano odprla vrata prvega domačega centra za lepoto, 
ki bo odslej v središču Domžal na voljo vsem željnim nege lasišča, obraza in 
telesa. 
Na otvoritvi, ki je bila tudi zanimiv družabni dogodek, je bilo videti precej 
znanih obrazov iz medijskega sveta. 
Center za lepoto Beaufy Hair Mihaela & Estetica ponuja na 214 kvadratnih 
metrih vse, kar potrrebujeta negovana ženska ali moški. Ponudba in storitve 
centra sledijo potrebam kože in telesa v različnih življenjskih obdobjih. 
Frizerskemu salonu Mihaele Žavbi, ki je že doslej sprejemal stranke iz vse 
Slovenije, so se pridružili strokovnjaki za kozmetiko obraza in telesa. 
V centru na Ljubljanski cesti 80 tako delujejo na enem mestu kozmetični 
salon, solarij, masaža, vizažist in drogerija. Ob raznolikem negovalnem 
programu tudi pri negi obraza in telesa niso pozabili storitve, ki so za 
stranke še posebnega pomena in s katerimi se je Mihaela Žavbi uveljavila 
na področju lasne kozmetike - analize kot najprimernejše osnove za 
ustrezno nego in svetovanja. V novem centru za lepoto pričakujejo obisko
valce iz vseh predelov Slovenije, še zlasti pa iz ljubljanskega in gorenjskega 
območja. 

M a l i 
og las i 

S L A M N I K 

7 2 1 - 0 2 2 

INSTRUIRAM matematiko, fi
ziko in osnove elektrotehnike. 
Tel.: (061) 738-662. 

HIŠO na lepi razgledni točki 
v Moravčah prodam. 
Tel.: 722-601 

SERVIS šivalnih strojev, Kaju-
hova 15, Preserje (v bližini Ke-
misa). Tel.: (061) 723-324 ali 
727-897. Delovni čas: od 9. do 
12. ure in od 15. do 17. ure, 
sobota od 9. do 12. ure. 

IŠČEMO prijazno, toplo in za
nesljivo žensko za varstvo eno
letnega fantka. 
Tel.: 712-811. 

VLOŽITE CERTIFIKAT! 
Nagrade: kavni mlinček, parni 
likalnik, radiokasetofon Phi
lips. Možnost kredita! 

Tel.: 062/221-106 
062/631-164 

Spoštovani! 
Če želite, da bo vašo reklamo prebralo 

najmanj 14.000 ljudi, oglašajte v Slamniku. 
TELEFON: 714-599 in 721-022 

SEI 
M o č n i k 

N A V W W S A / V / 
Servisiranje motornih 
žag , vrtnih kosilnic, 
motokultivatorjev 
in koles z motorjem. 
Piata 38, Dol/Lj. 
tel.: 061/ 374-224 
Delovni čas: 
po.,to.,č«.,pe.: 
od9.~-14.~ inodl6.~-18~, 
sr.: od 14.--18.00, 
so.: od 9.°°-14.~. 

RAČUNOVODSKI 
SERVIS 
PETRA 

jANEŽIČ S.P. 
vse računovodske 

storitve in svetovanje 
tel. 731-014 od 7. do 14. ure 

tel. 731-092 od 16. do 20. ure 

SERVIS 
športne opreme: 
popravilo koles 
Domžale, Masle jeva 6 
(za Kur ivom). 
Odpr to : od 10. do 12. 
in od 15.30 do 18.30. 
Ponedeljek zaprto. 

Tel. 714-083 

Smučarski tekaški klub Ihan 
pr i redi 

18 tradicionalno tekmovanje 
v ROLKANJU v Ihanu. 
Spored: 
- tekmovanje bo v nedeljo, 22. septembra 1996, ob 10. uri 

s startom in ciljem v športnem parku Ihan, 
- tekmovali bodo v vseh kategorijah od mlajših dečkov in 

deklic do veteranov v 12 kategorijah, 
- tekaške proge v rolkanju bo 2 do 12 km po kategorijah, 
- pokrovitelj tekmovanja bo občinska športna zveza Dom

žale, , 
- tekmovanje bo v mednarodnem merilu. 
Vljudno vabljeni na ogled tekme v Ihanul 

Smuča rsk i tekaški 
klub Ihan 

P O N U D B A 

KVALITETNIH KOLES, REZERVNIH 
DELOV IN OSTALE ŠPORTNE OPREME 

OD DOMAČIH IN TUJIH PROIZVAJALCEV 
PO UGODNIH CENAH IN RAZLIČNIH 

PLAČILNIH POGOJIH, 

ŠPORT SERVIS IN TRGOVINA 
^>T~~ ROJSKA 18 D 

CTr-rr-IA A/T 1 2 3 0 DOMŽALE 
CmJSbeSUjl TEL: 061/716-842 

( V BLIŽINI OSNOVNE ŠOLE DOMŽALE ) 
BIVŠE ŠLANDROVE ŠOLE 

f 

Frestrj 

^ •rAFIKHICA, 
Mmgp %l:HVIS FOTOhOPIRISlIl STROJEV 

FOTOKOFIRMCA 
chovaW5. 61235 Radomlje. 9061/727-457. 728018 

ŠOLSKE POTREBŠČINE, PREDNAROČILO 
UČBENIKOV IN DELOVNIH ZVEZKOV 

PISARNIŠKI MATERIAL 
FOTOKOPIRANJE ČRNOBELO IN COLOR 

PRODAJA FOTOKOPIRNIH STROJEV CANON 
TELEFAXOV TELEFONOV IN CENTRAL PANASONIC 

SERVIS FOTOKOPIRNIH STROJEV 
ŠOLSKE POTREBŠČINE NA TRI OBROKE 

ZA PISARNIŠKI MATERIAL - PLAČILO 40 DNI 
OBIŠČITE NAS V PRITLIČJU POSLOVNE STAVBE LIPA 
V PRESERJAH, NASPROTI TOVARNE LIP RADOMLJE. 

OBVESTILO 
Obveščamo športna 
društva in druge or
ganizirane rekreacij
ske skupine, da lahko 
izkoristijo prostore 
v domžalskem počit
niškem domu na 
Krku. Čeprav dom 
uradno ne obratuje, 
je mogoče za manjše 
skupine pripraviti za
dovoljiv počitniški 
program. » 

Informacije dobite na 
telefon št. 722-056. 

ALU projekt d. o. o. 
Kamnik, Jenkova 3 
objavlja prosto delovno mesto: 

računovodska dela 
Pogoj i : 
- višja ali srednja strokovna izobrazba ekonomske 

smeri , 
- 2 oz . 3 leta de lovn ih izkušenj, 
- poznavanje dela na osebnem računalniku. 

De lovno razmerje b o m o z izbran im kandidatom skle
nil i za nedoločen čas s po ln im de lovn im časom in 
s poskusnim de lom 3 mesecev. 

Pisne ponudbe z dokaz i l i o izpolnjevanju pogojev 
pošljite v 8 dneh o d objave razpisa na naslov: 
A t U projekt d.o.o., Jenkova 3, 1240 Kamnik. 

ZAVAROVALNICA TRIGLAV d.d. 
i« Območna enota Ljubljana 
~ Poslovna enota Domžale-Kamnik 

'^/ntc** Ljubljanska 86, 1230 Domžale 

Spoštovane zavarovance obveščamo, da bo naša 
cenilna služba od 1. 8. 7 9 9 6 začela z dežur
stvom v prostorih AVTOSALONA, AS - Dom
žale, Ljubljanska cesta 1, v Domžalah. 

Za informacije, sklenitev zavarovanja in prijavo škode od 
8.00 do 15.30, dežurni cenilec pa bo prisoten od 10. do 13. 
ure. 
Ker življenje potrebuje varnost! 

P E U G E O T 

I 
KODEX 

Pooblaščeni 
prodajalec in 
serviser vozil 

PEUGEOT 
Rova 3 a 

1235 Radomlje 
Tel.: (061) 727-010 

servis 
Faks: (061) 727-319 

(061) 727-798 prodaja 

V prodaji že 
novi PEUGEOT 106 
»Veliki malček« 
že od 18.500 DEM dalje 

VSA VOZILA IZ PROGRAMA PEUGEOT 
SI LAHKO OGLEDATE IN KUPITE 
PRI RODEX-U RADOMLJE 

JUS-SECURITY d.o.o. 
Ljubljanska 102, DOMŽALE 

Uradne ure: 
Pon.: 10.-12. in 16.-18. 
Sre.: 10.-12. in 16.-18. 
Pet.: 10.-12. ure 

Telefon: 061/715-776 
Telefon: 061/716-230 

JUS-SECURITT 
VARNOSTNA, DETEKTIVSKA 
IN INTERVENCIJSKA SLUŽBA 
Mobitel: 0609/638-007 
Vam nudi storitve po naročilu in vrši 
prodajo, montažo, servis in priklop 
VARNOSTNIH, ALARMNIH SISTEMOV 
na 24-urno oboroženo intervencijsko službo. 
Zagotovite si varnost z varnostno službo 
JUS-SECURITY DOMŽALE . 

AVTOŠOLA »JUS« 
Kategorije: A, B, C, E in H 
Mobitel: 0609/615-159 
NOVO NOVO NOVO 
Z novim Golfom Rabbit diesel 
še hitreje in kvalitetnejše do vozniškega izpita. 
Pričetek voženj takoj - ugodne cene. Pričetek tečajev 
CPP vsak ponedeljek ob 10. uri dopoldne 
in ob 16. uri popoldne. Z vami in za vas inštruktorji 
avtošole Jus: Tone, Urška, Bojan in Vlasta. 



30 /lamnik Domžale 

O P T I K 
Martina Škofic 

Ljubljanska 87, Domžale 
tel.: 06 7/774-006 

Slovenska 24, P.E. Mengeš 
tel.: 06 7/738-980 

VETERINARSTVO TRSTENJAK 

KLINIKA ZA MALE ŽIVALI 
T e s o v n i k o v a 2 7 A , L j . ( J e z i c a ) 

Naročila po tel: 
3 7 2 - 9 6 7 . 

V s a k d e l o v n i d a n o d 8 . - 2 0 . u r e . 

O b s o b o t a h o d 8 . - 1 3 . u r e . 

Radovan Zaje, dr. vet. med. 
mag. I. Trstenjak, dr. vet. med. 

E T A , ž i v i l s k a i n d u s t r i j a , d . d . 

K A M N I K , Kajuhova pot 4 

UGODNA PRODAJA PLASTIČNIH SODOV 
Na zalogi imamo za prodajo večjakoličino plastičnih 
sodov: 
- plastični sodi, sivi - 2001 počeni brez pokrova 

1.000,00 SIT/kom + 2 0 % PD; 
- plastični sodi, sivi - 2001 brez pokrova 

2.000,00 SIT/kom-t-20% PD; 
- plastični sodi, rdeči - 2001 s pokrovom 

2.300,00 SIT/kom+ 2 0 % PD; 
- plastični sodi, rdeči - 701 s pokrovom 

600,00 SIT/kom+ 2 0 % PD; 
- plastični sodi, rdeči - 1601 s pokrovom 

1.500,00 SIT/kom + 2 0 % PD. 

V kolikor vas omenjena ponudba zanima, se zglasite v skla
dišču podjetja od ponedeljka do petka od 6. do 19. ure. 
Dodatne informacije dobite na tel. 813-311. 

Trgovin« m t«ruilčnlm, lasnim in gradbenim Grobi]« 3A. Rodica, 61230 Domžal tal /fax. (061) 711-88B 

Vam nudi: 
O ogrevalno tehniko 
O stavbeno pohištvo 
O vodovodni material 
<> gradbeni material 

materialom 

Odprt salon keramike in opreme na 200 m2 

Ugodnosti: 
- 5% popust pri gotovinskem plačilu nad 10.000 SIT 
- prodaja na 3 čeke brezobrestno 
- pri nakupu nad 50.000 SIT brezplačna dostava do 30 km 
- ugodna ponudba vrat LESNA Slovenj Gradec 
rpifieiikujt>wm ool ohisk 
Delovni čas: delavnik od 7. do 19. ure 

sobota od 7. do 13. ure 

RAČUNALNIŠKO 
IZOBRAŽEVALNI 
CENTER 

Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale 

713-660, 716-117 
ZAČETNI TEČAJ (25 ur): 
DOS, WINDOWS, WORD FOR WINDOWS 
EXCEL (20 ur) 
AUTOCAD, CORELDRAVV, TANGO... 

1 t t * K J 0 W 5 9 5 

TEČAJ SLOVENSKI WINDOWS 95 
1 dan, 5 šolskih ur, 9.000 SIT 

POLETNA ŠOLA RAČUNALNIŠTVA ZA MLADINO 
5 dni, 20 šolskih ur, 14.000 SIT 

Tečaji potekajo v dopoldanskem in popoldanskem času! 
Študentom, dijakom in brezposelnim priznamo 25% popusta! 

SLAŠČIČARNA OGER 
IZ STAREGA TRZINA 

VAS VABI, DA POSKUSITE NAŠE SLAŠČICE. 

IZDELUJEMO VSE VRSTE TORT, TUDI 
DIABETIČNE, POTICE IN DROBNO PECIVO. 

IMAMO VELIK IZBOR OTROŠKIH TORT, TUDI 
POPULARNEGA HUGA. 

SPREJEMAMO NAROČILA ZA POROKE IN 
OBLETNICE, IN PECIVO PO NAROČILU. 

SE PRIPOROČAMO! 

Mengeška 26, Trzin, 1234 Mengeš 
tel.: 715-699 

OBNAVLJANJE IN PREDELAVA SEDEŽNIH 
GARNITUR TER DRUGEGA OBLAZINJENEGA 

POHIŠTVA, 
IZDELAVA SEDEŽNIH GARNITUR TER 

FRANCOSKIH POSTELJ STANDARDNIH DIMENZIJ 
ALI PO VAŠIH ŽELJAH. 

MOŽNOST PLAČILA NA TRI ČEKE. 

TAPETNIŠTVO JARC 
EMILJARC, PREVOJE 131, 

61225 LUKOVICA 
MOBITEL: 0609-635-915 

(O. Župančič) 

KAKO BI DIHAL RAD, POSLUŠAL, GLEDAL, 
SEDEL MED VAMI, KTERO VMES POVEDAL -
PA ME TIŠČI STEPTAN NAD MANO GROB, 
DA S ČELOM BUTAM OB TA NIZKI STROP. 

ZAHVALA 
Ob izgubi brata 

Franca Jerina 
iz Golčaja pri Blagovici 

Zahvaljujeva se vsem sorodnikom in znancem za izrečena sožalja, 
podarjeno cvetje, sveče in svete maše ter spremstvo na njegovi 

zadnji poti. 
sestri Pavla in Minka 

DELO, SKRB, TRPLJENJE, 
TVOJE BILO JE ŽIVLJENJE. 

ZAHVALA 
V sedeminosemdesetem letu starosti 
nas je zapustil dragi oče, dedek in 

pradedek 

Anton Kosmač 
Soldatov Tone z Limbarske gore 1 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prija
teljem, znancem za vso pomoč. Hvala za tolažilne besede, 
darovano cvetje, sveče in izrečena sožalja. Hvala govorniku 
g. Maksu za iskrene poslovilne besede, g. duhovniku Primo
žiču za opravljen cerkveni pogrebni obred, Moškemu pev
skemu zboru Moravče za zapete žalostinke in vsem, ki ste ga 
v velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti k več

nemu počitku. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 
Žalujoči: sinova Tone in France, hčerke Ivanka, Helena, 

Angelca, Štefka in Francka ter ostalo sorodstvo. 

- r O K L E P A R s r 

D O M Ž A L E 

P A R T I Z A N S K A 10/a 714-122 

BB1 FIZI0 CENTER TRZIN 

s 

hrbtenic/ 
* f iz ioterapevtske storitve 
* terapevtski bazen 
* fango - blatne obloge 
* ročne masaže 
* podvodna masaža 
* biserna kopel 
* kombisavna 
* šola za hrbtenico 
* terapevtska g imnast ika 

I .O.C.Trzin,HRASTOVEC 10, tel./fax: 061/721 386 

URKO-trgovina 
z instalacijskim 

materialom, 
montaža, servis in 

popravilo vodovodnih 
instalacij 

Slamnikarska 16 
61230 Domžale 

Tel.: 061/724-110 

PRODAJA VOZIL AVTO DETR d.o.o. 
ZORMAN M E N G E Š , Slovenska c. 66 

KOMPLETNO SERVISIRANJE • POPRAVILA KARAMBO-
URANIH VOZIL • PRODAJA REZERVNIH DELOV 

- S T A R O Z A N O V O ! 

tel. proda]a: 737313, tel. servis: 737041, faks: 737313 

ZASEBNA ZOBOZDRA VSTVENA ORDINACIJA 
dr. JAGODA STREHOVEC 
Potočnikova 15, Domžale 

Obveščam cenjene stranke, da je delovni čas ordinacije: 

PON., SRE., ČET. 
TOR., PET. 

13.00-19.00 
8.00-13.00 

Informacije po telefonu: 712-990 in 722-122. 

U MARIBOR ri TiiGL 

O CENTER 



Domžale /lamnik 31 
TRUD IN TRPLJENJE 
TVOJE JE BILO ŽIVLJENJE, 
ZDAJ K POČITKU LEGLO JE TELO, 
A TVOJE DELO IN TRPLJENJE 
NIKOLI POZABLJENO NE BO. 

TRUD IN TRPLJENJE 
TVOJE JE BILO ŽIVLJENJE, 
ZDAJ K POČITKU LEGLO JE TELO, 
A TVOJE DELO IN TRPLJENJE 
NIKOLI POZABLJENO NE BO. 

a « mg ZAHVALA 
V juniju je v dvainosemdesetem letu tiho odšel 

od nas dragi mož, oče, ded, brat in stric 

J o ž e P o j b i č J o ž e P o j b i č 
Vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem se iskreno zahvaljujemo 
za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče ter spremstvo na njegovi zadnji 
poti. Hvala g. župniku iz Radomelj za skrbno opravljen pogrebni obred. Vsem 

in vsakemu posebej se enkrat iskrena hvala! 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 
V 70. letu starosti je 22. junija zaspal naš mož, 

oče, stari oče in brat 

F r a n c L i p o v š e k 
iz Radomelj 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tolikšnem številu pospremili na 
zadnji poti, Farmi Ihan, Krajevni organizaciji zveze borcev Radomlje, praporš
čakom, govornikoma Raiku Hafnerju in dr. Gregu Bajtu, ker sta opisala 
njegovo plodno življenjsko in delovno pot. Hvala dr. lanezu Svoljšku ter 
Marinki Novak in Francetu Kočarju za skrb in lajšanje zadnjih očetovih tednov. 
V veliko oporo so nam bili pogovori, pisna in ustna sožalja ter podarjene sveče 
in venci, s katerimi ste prekrili njegovo gomilo. Tolaži nas cvetje, ki ga 
polagate, in lučke, ki jih prižigate na njegovem grobu, ter misel, da se kdaj 

spomnite veselega človeka s harmoniko, ki je bil rad med ljudmi. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Nepričakovano nas je zapus t i l d rag i 
mož, at i , d e d i , stric 

F r a n c i Z a j e 
iz Preserij pri Radomljah 

Z a h v a l j u j e m o se v sem s o r o d n i k o m , s o s e d o m , pr i j a te l jem in z n a n 
c e m z a izrečena ustna in p i sna sožalja, poda r j eno cvet je in sveče ter 
številno spremstvo na n jegov i z adn j i po t i . H v a l a v s e m , ki ste n a m 

v teh težkih t renutk ih stali o h strani in k a k o r k o l i p o m a g a l i . 

Vsi njegovi 

,4 

Z A H V A L A 

Osemnajstega junija je v šestino-
semdesetem letu starosti tiho od
šel od nas dragi mož, oče, stari 

oče, praded in stric 

R u d o l f P i r e 
S t r u č k u R u d i 

z Goričice pr i Ihanu 

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo osebju 
Doma upokojencev v Domžalah, sosedom, sorodni
kom, prijateljem, ki ste nam v težkih trenutkih lajšali 
bolečino. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti in s tem pripomogli, da je bilo slovo lepše. 

Vsi njegovi 

ZAMAN JE BIL TVOJ BO), 
ZAMAN VSI DNEVI UPANJA, 
TRPLJENJA, 
BOLEZEN JE BILA MOČNEJŠA 

OD ŽIVLJENJA. 

Z A H V A L A 

V d v a i n s e d e m d e s e t e m letu starosti nas je 
zapus t i l dragi mož, oče , dedek , prade-

dek, stric 

S t e v o J o v i c 
z V i r a pr i Domžalah 

Iskreno se z a h v a l j u j e m o vsem s o r o d n i k o m , s o s e d o m , pr i j a te l j em in 
z n a n c e m z a poda r j eno cvet je , sveče in izrečena p i sna in ustna 
sožalja ter številno spremstvo na n jegov i z adn j i po t i . Iskrena hva la 
dr . Muš iču, dr. Zenkovičevi in dr. Lombar ju ter patronažni sestri M i r i 
z a nego in skrb o b n jegov i b o l e z n i . Z a h v a l a Z v e z i b o r c e v V i r z a 
spremstvo , O k t e t u bratov P irnat i z Domžal za zapete žalostinke, 
G o d b i Domžale za za ig rane žalostinke in g o s p o d u Igorju Za j cu iz 

K a m n i k a z a z a i g r a n o Tišino. 

H v a l a v s e m ! 

Vsi njegovi 

NI SMRT TISTO, KAR NAS LOČI 
IN ŽIVLJENJE NI, KAR DRUŽI NAS, 
SO VEZI MOČNEJŠE, BREZ POMENA 
ZANJE SO RAZDALJE, KRAJ IN ČAS. 

V SPOMIN 

Dvajsetega avgusta b o m i n i l o leto d n i , 
odka r nas je za v e d n o zapus t i l dragi mož 

in ati 

V i n k o M u k a v e c 
iz Ihana 

H v a l a v s e m , ki se ga spomin j a t e in posto j i te o b n j e g o v e m g r o b u . 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

mL*«, uz*. V 
Ob smrti svoje mame 

TOK- •• • ••'̂B' 
\, **** mm H i l d e J e r m a n 

iz Radomelj 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče ter 

spremstvo na njeni zadnji poti. 
Zahvaljujemo se tudi kolektivu Induplati Jarše in gospodu 

Rajku Hafnerju za izrečene poslovilne besede. 

sin Dušan Jerman 

V SPOMIN 
Štiriindvajsetega julija je minilo že 
tri leta, odkar smo nepričakovano in 

tragično izgubili našega dragega 

J a n i j a K e p c a 

Hvala vsem, ki se ga spominjate in postojite ob njegovem 
preranem grobu. 

Vsi n jegovi 

Z A H V A L A 

Poslednjič je s i ja lo sonce petnajstega j u 
l i ja 1 9 9 6 , k o s m o ga v štiriintridesetem 
letu starosti položili v preran i g rob . T a k o 
rad bi živel, tako rad b i g l eda l ta p re lep i 
svet, kruta nesreča ga je izt rga la o d nas, 
ki s m o ga tako l j u b i l i , našega dob rega 
moža, očija, s ina , brata , str ica in p r i j a 

telja 

J o ž e t a ( D ž u z k a ) Š o š t a r i č a 
mehanika iz Domžal 

V s e m s o r o d n i k o m , s o s e d o m , z n a n c e m in pr i j a te l jem se t o p l o z a h v a 
l j u j emo za i z k a z a n o pomoč. V s e m , ki ste n a m o b naši bolečini stali 
o b strani , iskrena hva la z a vse p i sne in ustne i z r aze sožalja, z a 
d a r o v a n o cvet je in sveče ter z a številno spremstvo na n jegov i z adn j i 
po t i . Iskrena h v a l a Kl iničnemu cent ru z a zdravniško pomoč, g. 
župniku z a gan l j i ve besede in lep p o s l o v i l n i o b r e d , g o v o r n i k u iz 
L jub l jane in Domža l , O k t e t u Bratov Pirnat z a l epo zapete pe sm i ter 

trobentaču z a gan l j i vo z a i g r a n o Tišino. 

V s e m in v s a k e m u posebe j še enkrat h v a l a ! 

Globoko žalujoči: žena Mar jelka, sinček Aleks, mama, oče, sestra 
Majda z družino ter vse drugo sorodstvo 

V NAŠIH SRCIH TI NAPREJ ŽIVIŠ, 
ZATO POT NAS VODI TJA, 
KJER TI V TIŠINI SPIŠ. 
TAM LUČKA LJUBEZNI CORI 
IN TVOJ NASMEH MED NAMI 

ŽIVI. 

ZAHVALA 

Mnogo prezgodaj nas je zapustila 

V i d a M a g o l i č 
roj. Naht iga l 

z Goričice pr i Ihanu 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče ter 
številno spremstvo na njeni zadnji poti. Zahvala g. župniku 
za lepo opravljen pogrebni obred, hvala pevcem za zapete 

žalostinke in za zaigrano Tišino ob slovesu. * 

Žalujoči: vsi njeni 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, sina in 

brata 

A n t o n a Z o b a v n i k a 
iz /. ' 16 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelavcem 
in znancem za ustna in pisna sožalja, darovano cvetje, sveče, darove za cerkev 

in številno spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Iskrena zahvala sodelavcem in sindikatu Hetios Domžale za cvetje in denarno 
pomoč. Zahvaljujemo se g. župniku za lep pogrebni obred, g Plahutniku, g. 
Majcenoviču in pevcem. Hvala gasilcem in praporščakom za spremstvo. 

Posebna zahvala dr. Ložarjevi za vso skrb med njegovo boleznijo 

Vsem še enkrat iskrena hvala! 
Vsi njegovi 

ZAHVALA 
V 88. letu življenja nas je zapustil naš dragi 

oče, ded, praded in stric 

V i n k o S v e t l i n 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izrečena 
sožalja, poklonjeno cvetje in sveče, darovane maše in tolažilne besede 

Prisrčna hvala dr. Farkašu in sestri Bojani za skrb v njegovi bolezni ter župniku 
g. Perčiču za opravljen poslovilni obred 

Še posebej se zahvaljujemo Domžalski godbi in njeni častni straži ter gospodu 
Tavčarju za poslovilne besede 

Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, in vsem, ki se ga 
z ljubeznijo spominjate. 

Vsi njegovi 

ODŠEL SI TJA, OD KODER NI VRNITVE, 
KJER NI SOVRAŠTVA IN NE SKRITIH BOLttlN, 
ZDAJ V HLADNEM CROBU MIRNO SPIŠ, 
VENDAR V NAŠIH SRCIH ŠE ŽIVIŠ. 

ZAHVALA 

Sedemnajstega julija je v šestinštiridesetem letu starosti 
nenadoma prenehalo biti srce dragemu bratu, stricu in 

svaku 

V i n k u Š t r u k l j u 
iz Jelše 10 nad B lagovico 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom in znancem za podarjeno 
cvetje, sveče, maše in spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala g. župniku za 
lepo opravljen pogrebni obred, pevskemu zboru Lipa in g. lanezu Cerarju za 

lepe poslovilne besede. 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi našega dragega 
moža, očeta, dedka, brata in strica 

M a r j a n a 
B e r n i k a 

iz Nožic 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate
ljem in znancem za izrečeno ustno in pisno sožalje, za 
podarjeno cvetje, sveče in maše ter številno spremstvo na 
njegovi zadnji poti. Še posebno pa se zahvaljujemo g. 
župniku A. Golobu za lepo opravljeni obred in tolažilne 
besede. Številnim gasilcem in g. T. Pavlicu za poslovilni 
govor, praporščaku Društva upokojencev Radomlje, pevcem 
Kranjskega vokalnega kvinteta in g. I. Zajcu za zaigrano 

Tišino. 

Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala! 
Žena Marija in vsi njegovi 

Zase si nas ustvaril, 
o Bog, in nemirno je naše srce, 
dokler se ne spočije v Tebi (Avg.) 

Z A H V A L A 

N a p razn ik naše d o m o v i n e je odšla 
v večno d o m o v i n o naša l juba m a m a 

A n a J e r e t i n a 
Goleževa mama iz Vrhove l j 

Z a h v a l j u j e m o se g o s p o d u župniku A n d r e j u Svetetu z a d a r o v a n o sv. 
mašo, pog rebn i o b r e d in l epo p r i d i go , somaševalcema g o s p o d u 
l a n e z u Jarcu in g o s p o d u M a r j a n u Kura l tu , b o g o s l o v c e m a Janitu in 
M i t j u in m in i s t r an tom z a sode lovan j e . H v a l a dr L i m b e k o v i z a 
zd rav l j en j e . Hvaležni s m o s o s e d o m z a v e l i k o pomoč, s o r o d n i k o m , 
s o d e l a v c e m , z n a n c e m in pr i j a te l j em za d a r o v a n o cvet je , sveče, 
izrečena sožalja, da rove z a ce rkev , svete maše in mo l i t ev H v a l a 

c e r k v e n e m u p e v s k e m u z b o r u z Brda z a l epo petje. 
H v a l a v s e m , k i ste našo m a m o spoštovali in jo v tako v e l i k e m številu 

sp remi l i na z a d n j i po t i . 

V s e m iskreni B o g p o v r n i ! 

Vsi njeni 
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g o r e n j e Prešernova 1a. 1230 Domžale, 
SLOVENIJA 
Tel.: 061/722-107 

AKCIJSKA PRODAJA 
ZA GOTOVINSKO PLAČILO! 
• pralni stroj 904 X 
• pralni stroj 906 X 
• sušilec perila 

49.480 SIT 
57.700 SIT 
36.158 SIT 
31.655 SIT • električni štedilnik, šir. 50 cm 

20% GOTOVINSKI POPUST 

ZA BARVNE TV GORENJE! 

Ugodno: hladilniki, zamrzovalne omare in skrinje, 
štedilniki, kuhinjska korita in nape.. . 

Prodaja na več obrokov brez obresti. 
Na zalogi celoten program Gorenje! 
Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 
PRAVI NASLOV ZA NAKUP APARATOV GORENJE! 

Engl ish 
ć iC 'cen t on Language, d.o.o. 

E n g l i s h L a n g u a g e C e n t e r 

• tečaji za odrasle - vse stopnje 
•-priprava za M A T U R O 
• konverzacija z native speakers 

• prevajanje in lektoriranje 

• "call or come in" med 8.-11. 
ali 15.-18. uro 

• vpis od 26. aug. do 6. sept. 96 

Ljubljanska 36, Domžale 
Tel. 061/712-658 

NAPREDEK 

NAPREDEK 

NAPREDEK 

• 
NAPREDEK 

V blagovnici V E L E na oddelku 
papir že vse pripravljeno za 
začetek šolskega leta. 
V prodaji imamo učbenike in delovne zvezke za 
osnovno šolo, 
t o r b e različnih velikosti in kvalitet od 2 . 8 4 7 , 0 0 SIT 
dalje, z v e z k e , p i s a l n i p r i bo r in vse kar potrebuje vaš 
šolar za uspešen začetek pouka. 
Izognite se gnečam in čakanju ob začetku šolskega leta! 

Na oddelku šport v blagovnici V E L E bogata izbira 
blaga za š p o r t in rc K r e a c i j o - p l a n i n a r je ; i je i n 
p o h o d n i š t v o : 
nahrbtniki Ferrino, Nortland 

Anoraki Ncrtland, Planinske hlače Iglu, Camp 

Planinski čevlji Alpina, Tehnica, Garmont 

Pohodne palice 
- teleskop Tehnomat 5.400 - 5.900 SIT 

Spalne vreče Nortland, High Peak 4.610 - 5.863 SIT 

Trgovina z gradbenim materialom 
K U R I V O Domžale, 
Masljeva 4 (tel. 721-330) 

N o v o ! 
Laminatne talne 
obloge BLANCO Bel, 
kvaliteta 8000, po ceni 
3.690 SIT za m2 
Ugodna 
cena! 
Opaž I. B kvalitete 
(dolž. 4 m, šir. 7 cm, 
deb. 13 mm) samo 
968 SIT za m2 

N a zalogi l a m e l n i 
p a r k e t h r a s t vseh 
dimenzij od 2.030 do 
2.450 SIT z a m2 
Stavbno pohištvo 
IN L E S in LIKO - 5 % 
g o t o v i n s k i popus t 

Ugodne cene 
armaturnih mrež, 
železa, novoterma in 
ostalega gradbenega 
materiala 

Trgovina B A R V E L A K I , 
Domža le , 
Kolodvorska ul. (tel. 721-254) 

Jupol 25 kg -
2.440 SIT, 
Spektra 25 kg -
2.490 SIT 
Silikonski kit 
300 ml - 289 SIT 
Belton aqua -
sodobna 
notranja in 
zunanja zaščita 
na vodni osnovi 

Barve za les -
Glasurit 
Barvni spreji za 
avtomobile 
»KENDA KOLOR« 
400 ml - 6 3 5 S IT 
Pleskarski pribor, 
lestve, čistila vseh 
vrst 
Sikkens -
mešanica barv za 
vse znamke 
avtomobilov 

me med trgovci ! 

/ O ljubljanska banka 
Nova Ljubljanska banka, d.d.. 
Ljubljana 

Podružnica Kamnik 

Si želite zagotoviti 
varno 
prihodnost in 
finančno 
neodvisnost? 

ZRENTNIM VARČEVANJEM 
pri NLB d.d., Podn žnica Kamnik si zagotovite: 
• dodatno pokojnino 
• pomoč otrokom ali vnukom med študijem 
• uresničitev velikih in za sedaj še neuresničenih želja 

Tudi z majhnimi mesečnimi vplačili si zagotovite 
varno prihodnost. 
Oglasite se v naših poslovalnicah v Kamniku na Glavnem trgu 10 in na Bakovniku, 
Ljubljanska 14. 
Poslovni čas: ponedeljek, torek, četrtek in petek: 8.00-11.00 

14.00-17.00 
sreda: 8.00-11.00 

15.00-18.00 
Za osnovne informacije pokličite na številki: (061) 817138 in 817484. Čakamo Vas. 

Nova Ljubljanska banka - pravi naslov za denarne zadeve 

/lamnik 
Slamnik je glasilo občin Domžale, tukovica in 
Moravče in je nadaljevalec tradicij časopisa 
Domžalec, ki je izhajal v letih 1925 (5 številk), 
1929 (2 številki), 1934 (1 številka), 1935 (1 
številka). Domžalec je izšel še v letu 1958 (1 
številka), nato pa je 5. 11. 1962 pričel izhajati 
Občinski poročevalec in je redno izhajal vse 
do 21. marca 1991, ko se je preimenoval 
v Slamnik. 

(Mgovbma urednici' 
DADA BREIC, lel.: 714-599, 721-022 
Pomočnik odgovorne urednice 
BOGDAN OSOLIN 

Člani uredništva 
FRANC CERAR, MARIJA KAVKA, 
MARTIN GROŠELJ, VERA VO|SKA, 
Dr. BOGDAN DOLENC 

Urednik strani občine Lukovica 
TOMAŽ BOLE 
Urednica strani občine Moravče 
BERNARDA MAL 

.Uredništvo glasila SLAMNIK 
je na Ljubljanski cesti 69 v Domžalah. 
Uredništvo 
ERNA ŽABIEK-KOČAR, 714-599, 721-022 

Tehnični urednik 
IANEZ DEMŠAR 

l ektor 
prof. AVGUŠTIN PIRNAT 

Glasilo izhaja v nakladi 14.000 izvodov in ga prejmejo vsa 
gospodinjstva brezplačno. 
Tisk Tiskarna Ljudske pravice, Ljubljana. 


